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Novo leto pričakali na 
Lesnem Brdu
Matko Zdešar prejel priznanje
Koncert na Sv. Urhu
 

Občina gradi kanalizacĳo
Trola na Dobrovi?
Občina pogostila starejše občane
Kateri zabojnik se splača?
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Naslednja, 380., številka bo izšla v 
ponedeljek, 28. februarja 2011.

Prispevke sprejemamo 
do torka, 15. februarja.

Uredništvo. Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika

Praznovali dan državnosti
Vojašnica zapira vrata
Kam s starimi oblekami?
Kdo koga vleče za nos?
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Izšel pravilnik za vrtec
Popackali Titov mozaik
Gradĳo športno dvorano
Silvestrovanje na prostem

Droge? Ne hvala!
Naši dopisniki so si za tokratno osred-
njo temo izbrali uživanje prepoveda-
nih drog, ki v nekaterih občinah posta-
ja vedno bolj problematično. Izvedeli 
smo, da med mladimi kroži vedno več 
trdih droge, tudi heroin in kokain. Svo-
jo pretresljivo izpoved nam je zaupala 
mati, katere sin ni mogel več reči »ne« drogi, vodje policĳskih okolišev pa so 
predstavili svojo plat zgodbe. Reportažo si oglejte na skupnih straneh.

Nestrpnost in 
zasvojenost

No, pa smo vstopili v novo leto 2011. Moji 
občutki so zelo različni. V zadnjem uvodniku 
sem zapisal: »V novo leto 2011 glejmo bolj 
optimistično, bolj radostno ter bolj prĳatelj-
sko. Nenazadnje pozabimo na vsa razpotja in 
sovražnosti.« Moje optimistične misli se raz-
pršujejo že na začetku. Gospodarska in poli-
tična kriza se stopnjujeta in povečujeta. Vse 
več je opaziti nestrpnosti in zasvojenosti. Obe 
besedi se kar prevečkrat udejanjata v našem 
vsakdanu, čeprav imata skupno samo končni-
co »nost«. Vse to se odraža v obnašanju ljudi, 
v medsebojnih odnosih, odnosih do politike in 
politikov ter tudi v odnosih med mladimi.  V 
take odnose smo tako rekoč vpleteni skoraj vsi, 
razen najmlajših, ki še ne vedo in ne razumejo 
zapletenega  zdajšnjega življenja.

Prav v teh odnosih se najbolj oziroma ved-
no bolj odraža nestrpnost, ki je v zgodovini 
prinesla večkratne mednarodne konflikte s 
katastrofalnimi posledicami. Zapisati moram, 
da nestrpnost občutimo tudi v nekaterih pri-
spevkih, ki bi jih različni avtorji želeli objaviti 
v našem glasilu. Na primer jezen telefonski 
klic: »Ali ste Slovenci, ali veste, kaj je raz-
iskovalno novinarstvo?« Res imamo poplavo 
različnih neslovenskih imen in nazivov za 
podjetja, ustanove in obrtne dejavnosti. Taka 
imena predlagajo lastniki, registracĳe pa 
opravljajo za to določene ustanove v občinah 
in državi. Vendar za tako rabo slovenščine 
ni kriv Naš časopis ali pa uredništvo. Vemo 
tudi, kaj je raziskovalno novinarstvo oziroma 
raziskovalni novinar. Vse to sodi v večje časo-
pisne hiše, kot so Delo, Dnevnik, Slovenske 
novice … Programska zasnova Našega časo-
pisa pa je predvsem bralce seznanjati z dogod-
ki in prireditvami, ki se dogajajo v naših petih 
občinah, ki jih zajema glasilo. Nestrpnosti in 
rumenih strani se zelo izogibamo in jih tudi 
ne bomo objavljali. Lepa beseda naj najde lepo 
mesto tudi v glasilu. 

V tej številki smo se razpisali o najbolj ne-
varni zasvojenosti – z drogami. Dopisniki 
so poskušali oceniti stanje v posameznih ob-
činah, kjer ugotavljajo, da stanje še ni alar-
mantno. Je pa treba problemu prisluhniti, ga 
zaznati in s skupnimi močmi reševati. Seveda 
ni problem sama zasvojenost z drogami. Na 
planu in pohodu so še druge: alkohol, kajenje, 
kraje, tajkunizem ter uničevanje zasebnega 
in družbenega imetja. To pa je velik problem 
družbe, družbenih odnosov in sedanjega sta-
nja v državi.

S temi besedami in stavki nočem biti »de-
žurni paničar«, saj je panika zelo nevarna in 
s seboj lahko potegne marsikatere težave, na 
katere moramo vsi gledati bolj optimistično, 
tudi mi, novinarji.                          S. S.

Športnik leta 2010 je Aleš Prek
Vrhnika, 21. januar – Športna zveza Vrhnika je v osrednjem vrhniškem 
kulturnem hramu laskavi naziv »športnik leta« podelila Alešu Preku, 
vozniku gorskohitrostnih dirk, ki si je naziv prislužil z lanskimi uspehi 
na državnih in evropskih tekmovanjih. Zveza je podelila plakete in pri-
znanja tudi ostalim najboljšim domačim športnikom, društvom in šport-
nim delavcem. Priznanja so podeljevali vrhunski športniki, ki so nekoč 
tudi sami stali na odru Cankarjevega doma v vlogi nagrajencev. To so bili 
Alenka Bikar, Mojca Suhadolc, Aljoša Grom, brata Miha in Aleš Prek ter 
Miran Stanovnik. Zlate plakete je podelil olimpionik Miro Cerar. Mno-
žičen obisk prireditve je potrdil njeno pomembnost in nujo, da Športna 
zveza Vrhnika tudi v prihodnje na ta način nagrajuje trud športnikov. Več 
o dogodku v posebni reportaži na športnih straneh časopisa. 

Horjulska občina stopila v novo leto 
na Lesnem Brdu
Menda že od ustanovitve samostojne Občine Horjul s pomočjo posa-
meznih vaških odborov pripravljajo v občini prĳetno druženje na silve-
strovo - silvestrovanje na prostem. Horjulski občani so tako že silvestro-
vali v Horjulu, na Koreni, na Vrzdencu, na Samotorici in v Žažarju, letos 
pa so si novoletne obljube izrekali na Lesnem Brdu. Silvestrovanje se je 
začelo ob 23. uri z mašo in se nadaljevalo na prireditvenem prostoru 
ob cerkvi, kjer so pripravili stojnice z dobrotami vaških gospodinj ter z 
županovim kuhanim vinom in podžupanovim čajem z rumom. Več o 
dogodku piše naš dopisnik France Brus na horjulskih straneh. 

Tudi v Borovnici so blagoslovili konje
Konjeniško društvo Borovnica tradicionalno na god sv. Štefana pripravi 
blagoslov konj in drugih živali v središču Borovnice. Dogodek je vedno 
bolj priljubljen, kar se odraža že v pomanjkanju prostora. Lep običaj je s 
fotografskim aparatom spremljal tudi naš dopisnik Damjan Debevec, ki 
je na borovniških straneh pripravil o njem poseben reportažni zapis.

Veselili so se obnovljene šole
Občina Dobrova-Polhov Gradec je lani prenovila črnovrško podružnič-
no šolo, zato so vodstvo šole in učenci pripravili celovečerni nastop, s 
katerim so se želeli zahvaliti občini, obenem pa pokazati staršem kaj so 
se naučili med letom. Po predstavi je sledil še ogled prenovljene šole in 
razstave učencev. Več o dogodku na dobrovsko-polhograjskih straneh.

Nov športni objekt v Dragomerju
Na mestu nekdanjega Tenbara je začel rasti športni objekt v treh etažah, 
ki bo skupno meril dobrih 600 m2. Projekt poteka v obliki javno-zaseb-
nega partnerstva, v katerem poleg občine sodeluje podjetje Technocom-
merce. Gradnja naj bi se začela že lani jeseni, a se je zaradi dolgotrajnega 
postopka pridobivanja potrebne dokumentacĳe, nekoliko zavlekla, piše 
na straneh Loga-Dragomerja dopisnica Vesna Erjavec.
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Osnutek v letu 2011 predvide-
va 19 milĳonov in pol prihod-
kov, na drugi strani pa skoraj 
21 milĳonov odhodkov. Do-
kument so po posameznih po-
dročjih svetnikom predstavili 
vodje oddelkov, svet pa je na 
koncu sprejel sklep,  naj osnu-
tek najprej obravnavajo štiri 
delovna telesa (odbor za eko-
logĳo in infrastrukturo, odbor 

za družbene dejavnosti, odbor 
za urejanje prostora ter odbor 
za finance, gospodarstvo in 
proračun). Obenem je župan 
Stojan Jakin seznanil svet, da 
se bo občina po novem letu 
(predvidoma do konca marca 
oziroma do sprejetja prora-
čuna) financirala na podlagi 
sklepa o začasnem financira-
nju, ki pa dovoljuje porabo 

sredstev do višine, sorazmer-
ne s porabljenimi sredstvi v 
enakem obdobju v proračunu 
za  minulo leto. 
Svetniki so soglasno potrdi-
li povišanje vrednosti točke 
za odmero nadomestila za 
uporabo stavbnih zemljišč na 
območju občine za leto 2011. 
Ta po novem znaša 0,003212, 
medtem ko je v letu 2010 zna-
šala 0,003149. Na videz malen-
kostno povišanje naj bi na leto 
v občinski proračun navrglo 
približno 60 tisoč evrov. Pod 
zadnjo točko dnevnega reda 
so svetniki potrdili še ime-
novanje kandidatov za člane 
sveta za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu: Špelo 
Blažič, Mirka Turka, Mojco 
Verbič, Janeza Vtiča, Karola 
Jurjevčiča, Jožeta Turka, Majo 
Zobec, Ljubico Breitenberger 
in Vinka Bizjaka.(gt)

Osnutek predloga so pred 
sejo pregledali štirje občin-
ski odbori, na sami seji pa so 
svoje pomisleke in pripombe 
lahko izrazili tudi svetniki. V 
glavnem so občinsko upravo 
spraševali glede konkretnih 
postavk v proračunu, v sklep-
nem delu točke dnevnega 
reda pa so nekateri od njih 
povedali tudi nekoliko širša 
mnenja. Vlado Petek (SDS) 
je ugotavljal, da se osnutek 
bistveno ne razlikuje od svo-
jih predhodnikov, rad pa bi v 
njem videl več neposrednih 
spodbud za vzpostavitev no-
vih delovnih mest v občini, 
apeliral pa je tudi na čimprejš-
njo gradnjo upravnega centra. 
Svetnik Marjan Leon Možina 
(Desus) je prav tako menil, 
da ima osnutek določene po-
manjkljivosti, kljub temu pa 
je izrazil zadovoljstvo, da so 
v njem tudi »zeleni« projekti, 
kot je predvidena gradnja ka-
nalizacĳe in čistilne naprave. 
Richard Beuermann (LDS) 
je tako kot nekateri drugi 
predhodniki opozoril na čim-
prejšnje sprejetje občinskega 

prostorskega načrta, ker je 
od njega  zelo odvisen gospo-
darski razvoj občine. Svetnik 
Vincencĳ Tomšič pa je v pro-
računu pogrešal gospodarsko 
vizĳo občine. 
Župan Stojan Jakin je glede 
gospodarstva odgovarjal, da 
mu naj bi močno spodbu-

do dalo sprejetje občinskega 
prostorskega načrta, ki naj bi 
ga sprejeli še do konca letoš-
njega leta. Je pa res, da je v nje-
gov proces nastajanja vpetih 

toliko državnih mlinov, ki ne 
slovĳo ravno po predvidljivi 
hitrosti, da se ta termin lahko 
tudi zamakne. Glede različnih 
investicĳ, ki naj bi jih osnutek 
vključeval, pa jih ne, je dejal, 
da ima občina okoli 70 % pro-
računskega denarja že vna-
prej porazdeljenega, ker to od 

nje zahteva država. Tako za 
investicĳe ostane zgolj okoli 
trideset odstotkov, kar pa je 
relativno malo za tako velik 
nabor želja. 
Kljub temu so svetniki po kon-
cu razprave soglasno podprli 
osnutek proračuna. Občinska 
uprava ga bo dala v desetd-
nevno javno obravnavo, v 
času katere bodo svetniki lah-
ko podali pisne pripombe in 
predloge, ki morajo biti urav-
noteženi na odhodkovni  Pa 
tudi na prihodkovni strani. 
Občinski svet je na seji med 
drugim obravnaval tudi pro-
gram dela za letos. Ta predvi-
deva dvanajst sej ter obravna-
vo  več kot štirideset zadev 
oziroma pravnih aktov. (gt)

Župan Stojan Jakin je občinskemu svetu pojasnil, da je skoraj tri-
četrt proračunskih sredstev že vnaprej razdeljenih, za investicĳe 
jih torej ostane le slabih trideset odstotkov. 

Na seji je pod točko »vprašanja in pobude« svetnik Slovenske 
nacionalne stranke Franc Mišič predlagal občinski upravi, naj 
razmisli o stroških priprave gradiva za občinsko sejo. Spraševal 
se je, mar ne bi bilo mogoče ceneje, da bi občina svetnikom za 
obdobje mandata posodila prenosne računalnike. Na tak način 
bi vsi svetniki imeli dostop do elektronskega gradiva za seje in 
tako ne bi bilo  več potrebe po pripravi gradiva na papirju. Ob-
čina Dobrova - Polhov Gradec je namreč ta korak že storila, saj 
je izračunala, da je ceneje svetnikom kupiti računalnike, kot pa 
vsakokrat tiskati, vezati in razpošiljati papirnato gradivo za seje. 
Vrhniški župan Stojan Jakin je dejal, da bodo občinske službe 
preverile smiselnost pobude in temu primerno tudi ukrepale. 
Vendar pa je opozoril na dejstvo, da občina v letošnjem osnutku 
proračuna za take namene nima predvidenih sredstev.

Kot je na seji dejal Zimšek, več 
kot polovica slovenskih občin 
pozna pomoč staršem novoro-
jencev. »Nam primerljive ob-
čine namenjajo od 80 do okoli 
500 evrov enkratne denarne 
pomoči, pri nas pa starši do-
bĳo le knjigo in čestitko,« je 
pojasnil Zimšek, ki je prepri-
čan, da je knjiga res koristna, 
a kakšen dodaten evro bi bil 
zagotovo še bolj dobrodošel. 
V imenu svetniške skupine 
Nove Slovenĳe je predlagal 
enkratno denarno pomoč v vi-
šini dvesto evrov, za vsakega 
nadaljnjega novorojenca pa še 
dodatnih petdeset evrov. 
Župan Stojan Jakin je pred-

log pozdravil in ga umestil 
v osnutek proračuna za leto 
2011. Pomoč ne bo tako viso-
ka, kot je predlagal Zimšek, 
znašala naj bi 150 evrov. Na 
leto naj bi občina v ta namen 
dala okoli 25 tisoč evrov (za 
približno 170 novorojencev). 
»Pobuda je povsem na mestu, 
kajti rojstvo prinese stroške, 
zato bo staršem vsak evro 
dobrodošel. Sicer pa lahko 
smatramo enkratno denarno 
pomoč tudi kot pozornost in 
darilo občine novemu obča-
nu,« je predlog pokomentiral 
župan Jakin. 
Kljub temu pa si starši en-
kratne denarne pomoči še ne 

morejo obetati takoj z začet-
kom januarja, čeravno naj bi ta 
veljala od 1. 1. 2011. Občinski 
svet mora namreč še sprejeti 
ustrezen pravilnik za delitev 
tovrstne pomoči in proračun 
za leto 2011.(gt)

Po novem si bodo starši lahko 
obetali 150 evrov enkratne de-
narne pomoči za novorojenca. 

»Bili smo enotni«
Vrhnika, 26. december – Na parkirišču pred 
trgovskim centrom je potekala občinska 
slovesnost ob dnevu samostojnosti in eno-
tnosti, na kateri je bil slavnostni govornik 
župan Stojan Jakin. Obenem je bil organi-
ziran tudi blagoslov konj prek rok vrhni-
škega župnika Blaža Gregorca. 
Župan je v svojem govoru izpostavil enotnost, ki 
smo jo Slovenci premogli v odločilnih dneh ple-
biscita in izrazil obžalovanje, ker je danes ni več 
čutiti. Spomnil je na propadanje podjetĳ, nesram-
no bogatenje »nedotakljivih« in socialno stisko 
tistih, ki so se v njej znašli ravno na račun prej 
omenjenih. »A ne smemo postati malodušni. Slo-
venĳa je danes priznana in ugledna država v sve-
tu. Smo del Evropske unĳe in člani Nata.« Nato 
se je dotaknil še lokalne ravni, kjer je menil, da so 
premiki na bolje manjši od pričakovanih. Dejal je 
še, da bo treba posodobiti stare prostorske  načrte 
in upočasniti priseljevanje, sicer bo občina lahko 
v nedogled gradila družbeno in komunalno in-
frastrukturo. 
26. decembra katoliška cerkev obhaja god sv. Šte-
fana, ki je bil diakon in prvi mučenec ter velja tudi 
za zavetnika konj in dejavnosti, ki so povezane s 
konji. Zato po mnogih slovenskih krajih, zlasti na 

Dolenjskem, na ta dan potekajo blagoslovi konj. 
Vrhnika že več let v tem ni nobena izjema. Tako 
se je tudi tokrat prireditve udeležilo okoli dvaj-
set konjenikov s konji, katerim je vrhniški župnik 
Blaž Gregorc podelil blagoslov.
Družno s slovesnostjo je potekal še 12. tradicio-
nalni pohod po poti Cankarjeve matere od Vrz-
denca do Vrhnike. Organizatorji pohoda so po-
skrbeli, da so bili pohodniki deležni tudi dobršne 
bere spoznavanja kulturne dediščine Vrzdenca, 
Žažarja, Velike Ligojne, Stare Vrhnike in Vrhnike. 
Pohod so  končali z udeležbo na proslavi in s to-
plo malico ob živi glasbi v vrhniškem gasilskem 
domu.(gt)

2. redna seja občinskega sveta

Na mizah svetnikov osnutek 
proračuna
Vrhnika, 23. december – Občinska uprava je na drugi redni seji vrhniškega ob-
činskega sveta predstavila osnutek proračuna za leto 2011. Ker  je to šele prva 
faza, svetniki na seji niso imeli pravice komentirati ali kakor koli vplivati na 
osnutek. 

Nova Slovenĳa za pomoč staršem

Novorojencem po novem denarna pomoč
Vrhnika, 23. december – Občinski svetnik Nove Slovenĳe Jurĳ Zimšek je na občin-
ski seji predlagal, da bi občina po novem dajala staršem novorojencev enkratno 
denarno pomoč. Doslej so namreč starši prejemali le knjigo o negi in vzgoji otrok. 
V občinski upravi so se s predlogom strinjali.

3. redna seja občinskega sveta

Svetniki opozarjali na vzpodbude 
gospodarstvu
Vrhnika, 20. januar –  Na tretji redni seji občinskega sveta je bila osrednja tema 
osnutek predloga proračuna. Tokrat so svoja mnenja k njemu lahko podali tudi 
svetniki. Na prejšnji seji so namreč smeli zgolj poslušati predstavitev. Nekateri 
svetniki so opozarjali, da v njem pogrešajo konkretne vzpodbude vrhniškemu go-
spodarstvu, župan pa je odgovarjal, da je ena takih ključnih predvidoma še letoš-
nje sprejetje občinskega prostorskega načrta. 

Slavnostni govornik proslave 
je bil župan Stojan Jakin. Prireditev so počastili tudi prapori vrhniških društev, zvez ali organizacĳ. 

Za pohodnike so v vrhniškem gasilskem domu 
pripravili okrepčilo. 

Blagoslov konj
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Čisto na začetku decembra je na Sodnĳ-
skem trgu potekal tradicionalni Miklavžev 
sejem, kjer pa občani niso izbirali samo 
med pestro sejemsko ponudbo, ampak 
so lahko segli tudi po rabljeni smučarski 
opremi. Vrhniško športno društvo je na-
mreč pripravilo sejem rabljene smučar-
ske opreme, kjer se je znova izkazalo, da 
so tovrstne komisĳske prodaje še vedno 
priljubljene in potrebne. Predvsem starši 
lahko na tak način relativno poceni opre-
mĳo svoje otroke s sicer razmeroma drago 
smučarsko opremo. Iz začetka decembra 
velja še omeniti, da je najmlajše obiskal 
sv. Miklavž v cerkvi pri Sveti Trojici, do 
kamor so se sprehodili z baklami, sicer pa 
so se lahko čez dan kratkočasili z ogledom 
otroških predstav na Sodnĳskem trgu. 
V drugi polovici decembra je potekal bo-
žični sejem (18.), ki pa je bil zaradi slabega 

vremena rahlo okrnjen. Še vedno pa se je 
med otroki pomudil Božiček. Zasneženo 
soboto je sklenil Pihalni orkester Vrhnika z 
Božično-novoletnim koncertom v Cankar-
jevem domu. 
Osrednje prizorišče praznovanja državne-
ga praznika in blagoslova konj na štefano-
vo je bilo po tradicĳi pred največjo vrhni-
ško trgovino. Slavnostni govornik je bil 
župan Stojan Jakin, župnik Blaž Gregorc 
pa je blagoslovil konje. Tisti dan je najmlaj-
še v Cankarjevem domu obiskal še zadnji 
dobri decembrski mož – dedek Mraz. 
Konec leta so Vrhničani pričakali na Sod-
nĳskem trgu, kjer je bil po nekaj letih pre-
kinitve zopet ognjemet. Kljub veselju  sta 
po mnenju nekaterih nekaj grenkega pri-
okusa pustila neprimerno izbrana živa 
glasba in pomanjkanje toplih napitkov.

 (gt)

KAMNOLOM
“MIVŠEK”

Pavel Bizjan s.p.
Strmica 11, Vrhnika

Tel./fax: 01 7541 790
Gsm: 041 688 211

Dedek Mraz in njegov pomočnik Ambrož med najmlajšimi 
v Cankarjevem domu na Vrhniki

Župan Jakin je vsem voščil zdravo in srečno novo leto 2011.

Ognjemet nad Vrhniko

Vrhniško silvestrovanje
Vrhničani smo novo leto tako kot že prejšnja pričakali na Sodnĳ-
skem trgu. Po nekaj letih je celo vreme »šlo na roko« organiza-
torjem in udeležencem. Zbralo se je res veliko ljudi, ki so se prišli 
poslovit od starega leta, da bi se malo razveselili in si ogledali 
ognjemet. Vendar pa je bila večina prisotnih razočarana nad iz-
brano živo glasbo, saj  se od številnih prisotnih ni noben par za-
vrtel ob zvokih Brencl bande. Zato smo v uredništvo prejeli kar 
nekaj pisnih, telefonskih in osebnih pripomb  zaradi neprimerno 
izbrane novoletne žive glasbe. Na samo izvajanje etno glasbe in 
druge ni imel nihče pripomb, saj so jo predstavili zelo profesio-
nalno. Obiskovalci so predvsem menili, da na tako glasbo ni mo-
goče zaplesati, in to prav na novo leto. Ne glede na ta spodrsljaj 
organizatorjev smo novo leto pričakali s prelepim ognjemetom, ki 
je vsaj deset minut razsvetljeval nebo nad Vrhniko. Simon Seljak

Staro leto se je poslovilo in na stene 
smo obesili nove koledarje.  Turistično 
društvo Blagajana je izdalo svoj prvi 
koledar. V njem smo označili datume 
dogodkov v organizacĳi društva in  
prikazali v fotografski objektiv ujete 
lepote Vrhnike z okolico.

Na pustno nedeljo bomo sodelovali 
v pustnem sprevodu. Lintvern - zmaj 
s svojo družino bo dobil spremstvo, 
ki ga bo predstavil  obiskovalcem. 
15. marca bo občni zbor društva, 16. 
aprila pa  tradicionalni sejem Vse za 
vrt in dom. 25. junĳa bo srečanje pri-
seljenih občanov z domačini, ki smo 
ga poimenovali Tu smo doma, v pole-
tnih mesecih  bodo člani Komisĳe za 
lepše okolje ugotavljali, komu bomo 
11. septembra na srečanju članov TD 
podelili  blagajano.

Že mnogo let pa se drugo nedeljo 
v septembru sekcĳa narodnih noš pri 
TD Blagajana udeležuje Dnevov na-
rodnih noš v Kamniku.

Že 6. avgusta bo v Beljaku med-
narodni festival narodnih noš, ki se 
ga že vrsto let udeležujejo člani naše 
sekcĳe, pridružila pa se jim je tudi 
Otroška folklorna skupina s Stare 
Vrhnike. Letos bomo na festival po-
peljali še en avtobus izletnikov.

Vse  leto bo naša prioritetna nalo-
ga ostala priprava strategĳe razvoja 
Starega malna in hribovitega dela 
naše občine  v sodelovanju z drugimi 
organizacĳami in društvi, s katerimi 

smo že storili nekaj korakov, ki vodĳo 
k oživljanju zgodovinskega in kultur-
nega spomenika Claustra Alpium Iu-
liarum ali preprosto rimskega zidu, 
ki je v naši občini potekal od Verda 
do Zaplane. 

V našem koledarju nismo ozna-
čili aktivnosti, za katere datum še 
ni znan in še niso sprejeti konkretni 
dogovori. To je čistilna akcĳa Stop 
divjim odlagališčem na Barju, so-
delovanje na Argonavtskih dnevih 
in  drugih prireditvah v organizacĳi 
drugih društev in ZIC-a.

O teh in vseh  drugih aktivnostih 
društva vas bomo redno obveščali, 
veseli pa bomo tudi vašega sodelo-
vanja.

Vloga TD Blagajana je, odkar  je 
bil leta 2005 ustanovljen ZIC za kul-
turo, šport in turizem, spremenjena. 
V preteklosti je društvo  organizira-
lo tudi Argonavtske dneve,  pred-
praznične sejme, silvestrovanja na 
prostem in soustanovilo TIC. Vse 
te prireditve in delovanje TIC-a so 
prerasle zmožnosti društva in pros-
tovoljnega delovanja članov.

To pojasnilo, spoštovani bralci, 
pišem zato, ker mnogi obiskovalci  
omenjenih prireditev pogosto kli-
čete na društvo, ko želite izvedeti, 
kdaj bo prireditev v Cankarjevem 
domu, ali je na voljo še kaj vstopnic, 
pa tudi, ko želite voden ogled Can-
karjeve hiše ali Barja. Z veseljem 

vam takrat povemo telefonsko šte-
vilko TIC-a. Tudi ko želite sodelo-
vati na neki prireditvi v organizacĳi 
Zavoda ali pokomentirati uspešnost 
izvedbe. 

Zelo neprĳetno pa nam je, ko po 
mnenju obiskovalcev postanemo 
odgovorni za spodrsljaje, še poseb-
no tiste, za katere menimo, da so 
povzročili težko popravljivo škodo.

Ker tole pišem januarja, vam je 
gotovo jasno, da pri tem mislim 
predvsem na silvestrovanje na pro-
stem.

V imenu Turističnega društva 
Blagajana vam sporočam, da silve-
strovanja na prostem NI organizira-
lo društvo, da bi gotovo NE izbrali 
glasbenih izvajalcev, ki so lahko 
zelo kakovostni, vendar povsem ne-
primerni za to priložnost in da bi 
NE prepustili protokola vnemar. 

Druženje bi NE prepustili na-
ključju in toplega napitka bi NE 
smelo zmanjkati takoj po polnoči.

Pričakovanje novega leta bi mora-
lo biti veselo, razigrano, optimistič-
no, ljudi pa zvabiti na prosto in jih 
povezati.

Naj bodo v zadnjem stavku našte-
te besede vaše spremljevalke skozi 
vse leto, vključno s pričakovanjem 
leta 2012.

Predsednica TD Blagajana 
Mirjam Suhadolnik

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem vrhnika
vabi na

prireditev podeljevanja licenc lokalnim turističnim vodnikom po občinah 
Vrhnika, Dobrova - Polhov Gradec, Log - Dragomer, Brezovica, Horjul in 
Borovnica in po Cankarjevi spominski hiši ter Literarni poti.
Prisluhnili bomo tudi besedam dr. Davorina Tometa v krajšem predava-
nju Krajinskemu parku Ljubljansko barje za popotnico in odlomkom 
del Ivana in Izidorja Cankarja v recitacĳi dramskega igralca  Andreja Ku-
renta.
Prireditev bo v sredo, 16. februarja 2011, ob 18. uri v mali dvorani Cankar-
jevega doma na Vrhniki.

Lepo povabljeni!

Veseli december na Vrhniki
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika je tudi letos organiziral prireditev Veseli december, ki je potekala od 
3. do 31. decembra. Program so zaznamovale različne kulturne, družabne in sejemske prireditve, ki 
so potekale po različnih lokacĳah na Vrhniki.

Kako in kaj dela Turistično društvo Blagajana!

Poziv občanom in bralcem
Letos bomo praznovali 20-letnico dneva državnosti in samostojnosti, 

ki smo si ju izborili z junĳsko in julĳsko vojno leta 1991. V tistih usodnih 
trenutkih se je Vrhnika pogumno postavila po robu takratni agresorski 
JLA. Za to dejanje je leta 2006 prejela tudi najvišje državno odlikovanje, 
zlati častni znak svobode iz rok takratnega predsednika države dr. Janeza 
Drnovška. 

O takratnih dogodkih in nadaljnjem dogajanju je bilo že precej napi-
sanega in tudi izrečenega. V Cankarjevi knjižnici Vrhnika so se odločili, 
da bodo ob dvajseti obletnici teh zgodovinskih trenutkov pripravili in 
izdali posebno publikacĳo, ki naj bi zajemala celotno dvajsetletno doga-
janje. Imenovan je poseben uredniški odbor, ki zbira, oblikuje, sprejema 
in spremlja celotno gradivo iz takratnih dogodkov. Zato poziva tudi vse 
občane Občine Vrhnika in tudi  druge bralce Našega časopisa, da pregle-
date in posredujete kakršno koli slikovno gradivo, pisna sporočila, raz-
lične dokumente in druge zanimivosti. Vse dokumente lahko posredujete 
Cankarjevi knjižnici Vrhnika in uredništvu Našega časopisa. Kontaktna 
oseba je Simon Seljak in številka uredništva je 040 234 090. Vse dokumente 
bomo preslikali, pretipkali ali skenirali  ter vam jih vrnili. Za sodelovanje 
se vam zahvaljujemo že vnaprej.

Simon Seljak  
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Župniki na obisku v županovem kabinetu 

Najprej (20. december) je v goste povabil du-
hovnike vrhniške občine. Povabilu so se odzvali 
vrhniški župnik Blaž Gregorc, podlipski Anton 
Gradišek, borovniški Janez Šilar in šentjoški An-
drej Sever. Župniki so predstavili svoje župnĳe 
in morebitna področja, kjer bi pričakovali po-
moč občine. Med drugim je vrhniški župnik iz-
postavil problem parkiranja na parkirišču pred 
župnĳskim vrtcem. Parkirna mesta namreč radi 
(sploh pozimi) zasedajo okoliški prebivalci, 
medtem ko jih primanjkuje za zaposlene v vrt-
cu. Župan je obljubil, da bo občina poskušala 

pomagati prek medobčinskega redarstva. Več-
jih  težav gostje niso izpostavili, so pa družno 
z gostiteljema ugotavljali, da vedno bolj prevla-
duje splošna kriza vrednot. 

V torek, 28. decembra, so se na obisku mudili 
obrtniki oziroma gospodarstveniki. Občinska 
uprava jim je predstavila informacĳo o spreje-
manju občinskega prostorskega načrta in raz-
pis o pospeševanju razvoja obrti in podjetništva 
v občini. Župan Stojan Jakin jih je še pozval, 
naj vpišejo svoje podjetje v register občinske 
spletne strani in morebiti posredujejo kakšno 

informacĳo širšega pomena tudi na občino, da 
jo umestĳo na občino spletno stran pod rubriko 
»Aktualno«. Obrtniki oziroma gospodarstveni-
ki pa so predstavili svoja videnja vloge občine v 
spodbujanju lokalnega gospodarstva. 

Še isti dan je župan gostil direktorje vrhni-
ških javnih (občinskih in državnih – CSD, DU 
Vrhnika) zavodov, ki so predstavili delo, mo-
rebitne  težave in uspehe »svojih« zavodov. 
Občinska uprava jih je med drugim seznanila 
še s podatkom, da je občina  letos pristopila h 
kolektivnemu zavarovanju občinskih javnih za-
vodov, kar naj bi bilo veliko ceneje kot prejšnja  
leta, ko je bil vsak zavod zavarovan zase. Sicer 
pa sta obe strani menili, da dobro sodelujejo in 
da bo zagotovo tako tudi v prihodnje. 

Dan pozneje so se na obisku mudili še po-
veljujoči častniki Slovenske vojskeiz območja 
Vrhnike. Med drugim so povedali, da bodo 
letos skoraj zagotovo ukinili vojašnico na Stari 
Vrhniki. V občinski upravi so nemudoma iz-
razili interes za vojašnična zemljišča. Vojska je 

obljubila, da bo o vseh postopkih občino obveš-
čala pravočasno, da bi slednja lahko uresničila 
svoj interes. 

Na zadnjem novoletnem sprejemu (5. januar) 
pa so se mudili še predstavniki civilne zaščite 
– od Karitas, prek gasilcev in zdravstvenega 
doma, do radioamaterjev. Prisotni so izrazi-
li predvsem željo, da se jim čim bolj pojasni, 
kakšno vlogo od njih v sistemu civilne zaščite 
pričakuje občina. Viktor Razdrh, ki je po no-
vem prevzel krmilo Civilne zaščite, je obljubil 
sestanke z vsemi skupinami, ki so vključene v 
sistem zaščite in reševanja. Obenem je pojasnil, 
da so načrti zaščite in reševanja posodobljeni in 
da za prihodnje leto načrtuje veliko reševalno 
vajo Civilne zaščite. Župan Jakin je srečanje 
sklenil z besedami, da so tovrstna srečanja zelo 
dobrodošla in do bo naredil vse, kar je v njegovi 
moči, da  bo podobno srečanje tudi prihodnje 
leto. Kajti, kot pravi, gre za zelo občutljivo po-
dročje, kjer je ključnega pomena dobro medse-
bojno sodelovanje. (gt)

Predstavniki vojske so med drugim povedali, da vojašnica 26. ok-
tober letos zapira svoja vrata. 

Župan je prvič organiziral poseben sprejem tudi za lokalne gospo-
darstvenike oziroma obrtnike.

Vojašnica na Stari 
Vrhniki se ukinja
Vrhnika – V javnosti se je že dolgo časa šušljalo, da 
bo vojašnica 26. oktober na Stari Vrhniki dokončno 
zaprla svoja vrata. O čem takem so ob različnih 
priložnostih namignili tudi predstavniki vojašni-
ce, vendar  nikoli nič dokončnega ali uradnega.

Se je pa slutilo, da so ji verjetno res šteti dnevi, kajti prejemala 
je vedno manj denarja za vzdrževanje. Tako je vojašnica več let 
životarila, ne vedoč, kakšna bo njena dokončna usoda. No, na 
novoletnem sprejemu pri vrhniškem županu pa so bili pred-
stavniki vojašnice jasni: vojašnica 26. oktober na Stari Vrhniki 
bo letos dokončno zaprla svoja vrata. 
Tedaj ustno informacĳo so nam pisno potrdili na obrambnem 
ministrstvu. Kot so nam sporočili iz njihove PR službe, bodo 
del enot prerazporedili k »zgornji« vojašnici na Raskovcu, 
kjer je nastanjeno Poveljstvo sil Slovenske vojske, manjši del 
pa bodo prerazporedili v Ljubljano in Novo mesto. Vojska naj 
bi vojašnico dokončno zapustila v drugi polovici letošnjega 
leta. 

Kaj bo z zemljišči oziroma nepremičninami? Uradni odgovor 
obrambnega ministrstva se glasi, da proučujejo možnost, da 
bi v  prihodnje del nepremičnin v sedanji vojašnici namenili 
za potrebe Ministrstva za obrambo, del pa za potrebe drugih 
državnih organov. Vendar pa odločitve o tem še niso sprejeli. 
Sicer pa je zanje izrazila  zanimanje tudi vrhniška občina ozi-
roma pozvala ministrstvo, naj jo sproti obvešča o spremem-
bah. (gt)

Kdo si je pred 20 leti, ko je vojašnico zapustil zadnji vojak JLA 
in ko so vanjo zakorakali pripadniki TO, mislil, da bo nekoč 
zaprla svoja vrata? 

Prvi človeški stik z morjem 
je vrhniška ravnica doživela 
pred okoli tri tisoč leti, ko naj 
bi do Močilnika pripluli ar-
gonavti.  Približno petdeset 
grških mornarjev je pod Jazo-
novim vodstvom iskalo zlato 
runo. Po Donavi in Savi jih 
je pot pripeljala do Vrhnike, 
kjer pa se je vodno popotova-
nje končalo. Jazon se je zaradi 
tega tako silno ujezil, da je s 
pestjo udaril v steno Velikega 
Močilnika. Skalnato vdolbino 
je mogoče videti še dandanes. 
Nič drugega jim ni preostalo, 
kot da so razstavili ladjo, jo na-

ložili na ramena in jo tako oto-
vorjeni mahnili naprej proti 
Jadranskemu morju. Tisočletje 
pozneje je bila Vrhnika, ki se 
je tedaj imenovala Nauportus, 
zopet polna čolnov. Resda niso 
bilo neposredno povezani z 
morjem, a zdi se, da so kra-
ju dali neko navdušenje nad 
upravljanjem tovrstnih plovil. 
Sodeč po arheoloških raziska-
vah je bil pristan na Ljubljanici 
med Sinjo Gorico in Vrhniko, 

plovna pot po omenjeni reki 
pa se je obdržala vse do nove-
ga veka. 

Dvajseto stoletje je prineslo 
neverjeten tehnološki napre-
dek. Vodna plovila so začela 
postajati sodobnejša, obenem 
tudi vedno večja. Ena sama 
taka ladja je lahko na krov 
spravila toliko tovora, kot so 
ga nekoč čolni več tednov vo-
zili po Ljubljanici. V dobi ta-
kega napredka pa so se stvari 
obrnile na glavo. Nič več niso 
hodili morjeplovci na Vrhniko, 
marveč ravno obratno: Vrhnika 
je šla na morje. In to dobesed-

no. 28. oktobra 1975 je Splošna 
plovba kupila japonsko tovor-
no ladjo Saloma, ki jo je pre-
imenovala v ladjo Vrhnika. To 
je bila sedem let stara ladja, ki 
so jo zgradili v ladjedelnici v 
Osaki in se je sprva imenovala 
Shokai Maru, pozneje Sobrina 
in na koncu Saloma. Prvi po-
veljnik Vrhnike je bil kapitan 
Vlado Hostnikar, ladja pa je 
bila posebej zgrajena za pre-
voz hlodovine, lesa in razsutih 

tovorov. »Pri Splošni plovbi je 
bila zaposlena na linĳi za za-
hodno Afriko, za prevoz hlo-
dov, lesa in klinkerja. Prodana 
je bila 26. januarja 1989 tujemu 
kupcu, ki ji je nadel ime Nika,« 
je pojasnil Jože Utenkar, ne-
kdanji tehnični direktor Sploš-
ne plovbe. Zanimivo: novi 
lastnik jo je že dobro leto po-
zneje razrezal v staro železo v 
indĳskem Alangu (3. 2. 1990). 

Taka eksotična pridobitev, 
kot je bila tovorna ladja, se-
veda ni ostala prezrta tudi v 
Cankarjevem rojstnem kraju. 
Zato jo je 31. 3. 1976 v izolski 

ladjedelnici, kjer je bila zara-
di manjših popravil, obiskala 
uradna delegacĳa vrhniške 
občinske skupščine. Kot pravi 
Utenkar, so Vrhničani kar na 
ladji izvolili botro ladje, Milko 
Bradač, predsednico družbe-
nopolitičnega zbora SO Vrh-
nika, ki je z zdravico še enkrat 
krstila ladjo. 

In od kod odločitev za po-
imenovanje tovorne ladje po 
Vrhniki? Utenkar pravi: »O 
imenu ladje odloča ladjar, to-
rej njen lastnik. V naši prejš-
nji državi je bilo potrebno 
pridobiti še soglasje zveznih 
organov, kar pa je bila čista 
formalnost. Splošna plovba je 
od svoje ustanovitve leta 1954 
ladje praviloma imenovala po 

slovenskih mestih in gorah, v 
zadnjem času tudi po alpskih 
dolinah. V aktualni floti Sploš-
ne plovbe trenutno ni ladje z 
imenom Vrhnika.« 

Kot rečeno, se  zdaj po Can-
karjevem rojstnem kraju ne 
imenuje nobena velika ladja. 
Vendar pa Vrhnika premore 
vsaj dva morjeplovca, ki su-
kata krmila tako velikih ladĳ. 
Eden od  njih je Andraž Draš-
ček, ki je leta 2001 diplomiral 
na fakulteti za pomorstvo in 
promet, nato pa si je zapo-
slitev poiskal pri portoroški 
Splošni plovbi. Kariero je začel 
kot tretji oficir in jo nadaljeval 
do kapitana ladje, najprej na 
tovorni čezoceanki Slovenĳa, 
od jeseni 2007 pa poveljuje 
ladji Sea Miror. To je 180 me-
trov dolga in 30 metrov široka 
ladja za prevoz razsutih tovo-
rov z nosilnostjo 42 tisoč ton. 
Drugi je Andrej Pečar, ki sicer 
z družino živi v Portorožu, 
a se v njem po očetu pretaka 
vrhniška kri. Poročnik fregate 
Pečar je namreč poveljnik slo-
venske bojne ladje Triglav, ki je 
konec novembra lani zaplula v 
koprsko pristanišče. Po konča-
ni pomorski šoli se je zaposlil 
v Splošni plovbi, kjer je plul 
kot tretji častnik. Leta 1997 se 
je odločil za Slovensko vojsko, 
kjer so ga kot strojnika dode-
lili vojaški ladji Ankaran. Med 
tem je v vojski pridno nabiral 
čine in napredoval. Po vrnitvi 
z enoletnega izobraževanja v 
ZDA se je vključil v projektno 
skupino za novo bojno ladjo 
Slovenske vojske, ki jo je na 
koncu tudi varno pripeljal v 
pristan koprskega pristaniš-
ča. Pa naj še kdo po vsem tem 
reče, če nimata Vrhnika in Po-
zejdon nekaj skupnega? 

Gašper Tominc

Zadnja fotografija ladje še z oznako Splošne plovbe na dimniku, 
ki je bila posneta v portugalskem pristanišču Leixoes s tovorom 
evkaliptusa januarja 1989. Zatem je ladja odplula v ladjedelnico 
Lisnave v Lizboni, kjer so jo predali novemu lastniku.

Tehnični podatki o ladji 
Vrhnika
Nosilnost: 18,473 t
Dolžina: 149,9 m
Širina: 22,7 m
Ugrez: 9,21 m
Pogonski stroj: Sulzer GRD 
76, moči 7,060 kW (9600 
KS)
Največja hitrost: 14 vozlov

Novoletni sprejmi pri županu

Župniki, vojaki, obrtniki, gasilci …
Vrhnika – Vrhniški župan Stojan Jakin nadaljuje  tradicĳo svojega predhodnika, 
zato se je v iztekajočih se dneh starega leta in čisto na začetku novega srečal z več 
skupinami predstavnikov javnega življenja v občini. Na obisku so se mudili žup-
niki, predstavniki javnih zavodov, obrtnikov, vojske in civilne zaščite. 

Od argonavtov do Triglava

Vrhnika je vedno dišala po morju
Vrhnika – V drugi polovici novembra lani je v koprsko pristanišče zaplula vojaška ladja Triglav, ki je na svoje-
vrsten način povezana z Vrhniko. Njen poveljnik je po rodu Vrhničan, vendar ni edini iz Cankarjevega rojstne-
ga kraja, ki suka krmilo tolikšnre ladje. Sicer pa je na svoj način z morjem povezana kar celotna Vrhnika. Še 
nedavno tega je njeno ime nosila tovorna ladja …
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Projekt Čista Ljubljanica

Vleče država 
občine za nos?
Vrhnika – Projekt Čista Ljublja-
nica zajema več občin ob njenem 
porečju, ki želĳo z ureditvĳo ka-
nalizacĳe in drugimi posegi pri-
spevati k čistejši reki in k  več-
ji kakovosti  bivanja. Ker gre za 
milĳonske zneske, občine kandi-
dirajo s projektom za evropska 
sredstva iz kohezĳskega sklada. 
Ker pa mora del sredstev primak-
niti tudi država, skupna vloga 
občin doživlja nenehne zahtevke 
s strani države po njeni dopolnit-
vi. Mnogi se sprašujejo, ali je to 
sploh upravičeno ali pa ne gre ne-
mara za zavlačevanje države, saj 
njena blagajna že zdavnaj ne do-
haja potreb.

Projekt Čista Ljubljanica je  namenjen 
obnovi in dograditvi vodovodnih siste-
mov ter sistema odvajanja in čiščenja 
komunalnih odpadnih voda na povodju 
srednje in zgornje Ljubljanice. Prvotno je 
bilo vključenih trinajst občin, na koncu 
jih je ostalo le še osem. Projekt trenutno 

vodi logaški župan, med sodelujočimi 
občinami pa je tudi Vrhnika. 

Žalostno je, da je projekt traja že več let, 
občine pa nenehno dopolnjujejo vlogo. 
Šlo naj bi za vedno nove zahteve okolj-
skega ministrstva, za katere bi marsikdo 
v upravah sodelujočih občin dejal, da so 
rahlo iz trte izvite. Poznavalci pravĳo, 
da za vsem skupaj stoji prazna državna 
blagajna. Financiranje projekta je namreč 
predvideno na način, da država in EU 
(kohezĳski sklad) sofinancirata do 85 % 
zneska, preostalo pa vsaka občina pose-
bej. Če država torej nima denarja za so-
financiranje, potem si lahko izmisli nove 
določbe in tako projekt zamika do trenut-
ka, ko se bo njeni blagajni končno nabrala 
potrebna vsota. Sodelujoče občine naj bi 

tako v januarju znova dobile poziv okolj-
skega ministrstva po dopolnitvi vloge. 

Občina Vrhnika sodeluje v projektu s 
skoraj desetmilĳonskim projektom iz-
gradnje kanalizacĳe in čistilne naprave 
(kanalizacĳa na Verdu, Mirkah, Gabrčah, 
Notranjski cesti in Stari Vrhniki ter cen-
tralna čistilna naprava). Evropa naj bi pri-
maknila slabih šest, država dober milĳon 
evrov, vse  drugo (slabe tri milĳone) pa 
občina. 

Kot je pojasnila Vesna Kranjc, direk-
torica vrhniške občinske uprave, je pro-
jekt terminsko porazdeljen na štiri leta. 
»V letošnjem osnutku proračuna imamo 
za projekt predvidenih 1,1 milĳona ev-
rov sredstev, vanj pa sta zajeta izgradnja 
druge faze kanalizacĳe na Verdu in del 
čistilne naprave.« A kot smo že prej za-
pisali, bo gradnja omenjenih del potekala 
le v primeru, če bo odobrena skupinska 
vloga občin s strani okoljskega ministr-
stva. Pa še tedaj se  lahko zgodi, da za-
radi zapletenih birokratskih postopkov, 
ki vključujejo različne potrditve z višjih 
»inštanc« in možnost pritožb neizbranih 
izvajalcev, da bo preteklo še veliko vode. 
»V kolikor letos ne bomo šli v projekt 
Čiste Ljubljanice, bomo denar namenili 
za manjše projekte, ki niso del omenjene 
vloge.« Sodeč po sedanjem tempu države 
reševanja okoljskih problemov verjetno 
ošabna Vrhničanka še dolgo ne bo čista. 
(gt)

Občine vsako leto z rezervacĳo sredstev v 
proračunu dokazujejo resnost svoje name-
re, da izpeljejo projekte za čistejšo Ljublja-
nico, država pa si vedno znova izmišljuje 
nova določila.

Kotnikovo »štalo« pokopal sneg
Verd, 3. december – Debela snežna odeja v začetku de-
cembra je bila med drugim usodna za ostrešje »štale« 
Kotnik - Lenarčičeve domačĳe na Verdu. Preperelo 
ostrešje ni zmoglo prenesti teže snega, zato je popu-
stilo in se sesedlo v notranjost objekta. Gasilci z Vrh-
nike in Verda so zato sneg odstranili še  s tistih streh 
omenjene domačĳe, kjer je ostrešju grozila podobna 
usoda. 

Peter Majdič, ki je skrbnik Kotnikovine, kot sam pravi pose-
stvu, je dejal, da so kmalu za tem streho podrli do konca in na tak 
način zagotovili nekaj več varnosti okoli objekta. Na srečo okoli 
nekdanje »štale« ni sprehajalnih poti ali kaj podobnega, zaradi 
česar bi bili ogroženi tudi občani. Kljub temu nas je na poziv 
bralcev zanimalo, kaj skrbnik namerava ukreniti po vsem tem. 

V telefonskem pogovoru nam je pojasnil, da je objekt še vedno v 
denacionalizacĳskem postopku, zato ima dokaj zvezane roke. Po-
leg tega  je vrsta interesov dedičev, zato nagla brezkompromisna 
odločitev ni mogoča. Pojasnil je še, da bo dediče seznanil z  mo-
rebitnimi možnostmi, ki pa pri tako velikem objektu seveda niso 
poceni; na njih pa bo, da se bodo odločili, kaj bodo ukrenili. 

Kotnikova domačĳa je bila nekoč dom enega najbogatejših 
Vrhničanov, Franca Kotnika. Njegovi predhodniki so trgovali z 
lesom in ponujali storitve z žago, ki je stala ob Ljubljanici. V času 
ilirskih provinc (začetek 19. stoletja) naj bi Jurĳ Kotnik kot župan 
kantona Borovnica menda sklepal tudi nezakonite kupčĳe in tako 
bogatil družinski proračun. Kupoval je posesti zadolženih kme-
tov in si ustvarjal ogromen grunt. Rodbina je dosegla vrhunec s 
Francem Kotnikom v drugi polovici 19. stoletja, ki je postavil sve-
tovno znano verdsko parketarno, poleg tega je imel še opekarno 
in hotel Črni orel ter postal deželni poslanec. Leta 1910 je posest 
prevzel svak Josip Lenarčič. Po vojni je aktualna oblast najboga-
tejšemu Vrhničanu zaplenila celotno premoženje.(gt)

Takole so verdski in vrhniški gasilci spravljali sneg z objekta Kot-
nikovine (foto PGD Vrhnika).

Streha »štale« ni zdržala teže snežne odeje, zato se je sesedla sama 
vase. V času našega obiska je skrbnik že odstranil ostrešje, a hoja 
okoli objekta še vedno ni povsem varna. 

Most, ki si ne zasluži tega imena

Pozor, lahko se vam udre!
Vrhnika – Po severovzhodnem delu Vrhnike poteka nekda-
nja trasa železnice. Raven nasip je za nekatere občane od-
lična sprehajalna steza, ki pa ni brez nevarnosti. Na nevar-
no »past« nas je opozorila bralka Marĳa iz Vrtnarĳe. 

Nekdanjo železniško traso na relacĳi Zlatica – Unichem upo-
rabljajo za sprehajanje nekateri tamkajšnji stanovalci. Med dru-
gim most prečka tudi nekoliko širši potok, kjer pa nastanejo te-
žave. Most je namreč v tako slabem stanju, da se lahko zgodi, 
da se vam vdre in pristanete v vodi. Leseni plohi so popolnoma 
prepereli, na nekaterih mestih so luknje, skozi katere se vidi vod-
na gladina. Nekdo je poskušal nastalo situacĳo rešiti s paletami, 
ki jih je položil po mostu, a slab občutek ob njegovem prečkanju 
še vedno ostaja. 

Za pojasnilo smo se obrnili na Občino Vrhnika, kjer pa so dejali, 
da imajo v tem primeru dokaj zvezane roke. Nekdanja železniška 
trasa in s tem tudi most je namreč v lasti Slovenskih železnic, 
zato občina ne sme posegati v omenjeno lastnino. Obstaja sicer 
možnost, da bi se s Slovenskimi železnicami dogovorila, a slednje 
vedno zahtevajo tako visoko odškodnino, ki postavi smiselnost 

celotnega projekta pod 
vprašaj. Na občini zato 
svetujejo, naj se občani raje 
obrnejo na predsednika 
tamkajšnje krajevne skup-
nosti oziroma za dodatna 
pojasnila na občino. Pravi-
jo, da so po svojih močeh 
vedno pripravljeni poma-
gati. Sicer pa smo problem 
z mostom posredovali tudi 
Slovenskim železnicam, od 
katerih pričakujemo pisni 
odgovor. Gašper Tominc 

Nevaren most na stari železniški tra-
si med Zlatico in Unichemom 

Povprašali smo namesto vas …

Italĳanski programi na 
vrhniški kabelski
Našo bralko Frančiško z Vrhnike je kot naročni-
co na vrhniško kabelsko televizĳo (P&Rom, d. o. 
o.) zanimalo, ali obstaja možnost za spremljanje 
italĳanskih programov ali pa mora spremeniti ka-
belskega ponudnika. Kot pojasnjuje, bi rada gleda-
la italĳanski dnevnik. Odgovor je pripravil Aleš 
Rom, direktor družbe P&Rom, d. o. o:
»Vprašanje naše naročnice nas nekoliko čudi, saj je pro-
gram italĳanske televizĳe RAI 1 v sistemu kabelske televizĳe 
Vrhnika na voljo praktično od začetka – torej dobrih 20 let. 
Predvidevamo, da naša gledalka spremlja programe na stari 
(analogni) način in na svojem TV sprejemniku le nima nastav-
ljenega omenjenega programa. V digitalni programski shemi, 
ki je prav tako na voljo vsem našim gledalcem, pa sta na voljo 

dva programa italĳanske nacionalne televizĳe (RAI 1, RAI 2). 
S prehodom na digitalno kabelsko televizĳo tako lahko gle-
dalci izbirajo med paketi z različnim številom programov (70, 
90, 120), izbirajo podnapise, komentarje v različnih jezikih in 
podobno. Naši gledalki predlagamo, da nas pokliče, mi pa 
se bomo potrudili in ji nastavili TV sprejemnik. Če bo želela 
spremljati tudi drugi program italĳanske nacionalne televizi-
je, pa ji bomo priključili digitalni signal in prepričani smo, da 
bo s prehodom na digitalni sprejem zelo zadovoljna.«

Tudi vas kaj moti? Bi radi povprašali odgovorne, pa vam 
je neprĳetno ali pa menite, da take možnosti sploh nima-
te? Pišite nam na nascasopis@zavod-cankar.si in bomo 
mi povprašali namesto vas.

Dražgoše 2011
Na pot proti Dražgošam 

smo se člani vrhniškega zdru-
ženja borcev in občani Občine 
Vrhnika podali v meglenem in 
nič kaj prĳaznem jutru. Proti 
dopoldnevu, ko je bilo že vse 
nared za 54. spominsko sreča-
nje v počastitev 69. obletnice 
dražgoške bitke in prĳateljev 
Dražgoš, so na spomeniku, ki 
je bil  lani obnovljen,  zavih-
rali prapori in zastave, tudi 
prapor vrhniškega združenja 
in Dolomitskega odreda. Tako 
kot vsako leto se je na stotine 
pohodnikov iz več kot desetih 
smeri podalo na pot  v Draž-
goše – vas, ki je še vedno sim-
bol upora proti okupatorju. 
Najtežji veljata pot Cankarje-
vega bataljona s Pasje ravni 
in pohod iz Železnikov prek 
Ratitovca. Ponosni smo bili, 
da so bili med pohodniki  s 

Pasje ravni naš praproščak 
Vojko Jerina in občana Jaka 
Trček in Milan Šulek, naš član 
Miran Štupica, ki skrbi za pra-
por Dolomitskega odreda, pa 
je s svojimi prĳatelji prišel iz  
Tržiča.  Z zvonjenjem zvonov 
bližnje cerkve, ki je bila v času 
bitke požgana, in fanfarami se 
je začelo 54. spominsko sreča-
nje. Prvi predsednik slovenske 
države, g. Milan Kučan, je v 
svojem govoru poudaril, da 
kdor domoljubja ni zmogel 
med vojno, naj svoje domo-
ljubje dokazuje s svojimi deja-
nji, a ne z zanikanjem dejanj ti-
stih, ki so za svojo ljubezen do 
domovine zastavljali ves svoj 
pogum in življenje. Vsakokrat 
privre na dan vsa bolečina in 
strahoten spomin na tiste tra-
gične tri dni bitke, ko je padlo 
8 partizanov, 41 domačinov 
pa so Nemci pobili na najbolj 
strahovit način, med njimi 

tudi dveinpolletno deklico, in 
požgali vas, preostale doma-
čine pa odgnali v taborišča.
Za konec in po polaganju ven-
cev je zadonela pesem iz grl 
vseh prisotnih, Hej, brigade. 

Pesem je odmevala in sporo-
čala: ne bomo Vas pozabili, 
zaradi Vas smo danes tukaj, 
svobodni in na svoji zemlji. 

Kot je rekel predsednik 
Zveze združenj borcev za 

vrednote NOB Slovenĳe, dr. 
Janez Stanovnik,  je to pomnik 
slovenske zgodovine, simbol 
junaštva in žrtve. Mlade gene-
racĳe morajo vedeti, da je bilo 
vse, kar imamo, krvavo prido-
bljeno. Večno moramo izka-
zovati spoštovanje in zahvalo 
tistim, ki so dali življenje za 
našo samostojnost. 

Prĳetna je misel, da te do-

mačini Dražgoš sprejmejo kot 
ljube prĳatelje in kot pravi 
gostitelji poskrbĳo, da iz Draž-
goš nihče ne odide ne lačen 
ne žejen. In vsakokrat, ko se 
odpeljemo iz Dražgoš, poma-
hamo domačinom in rečemo: 
»Drugo leto pa se spet vidimo 
na 70-letnici dražgoške bitke 
in 55. spominskem srečanju.« 

Zapisala: Andreja N. 

Vrhničani skupaj v Dražgošah: borec NOB Milan Per, pohodniki 
Vojko Jerina, Jaka Trček, Milan Šulek in Miran Štupica s prapo-
roma ZB NOB Vrhnika in Dolomitskega odreda ter predsednik 
vrhniških borcev Janez Kikelj

Sicer pa je bil december čas za druženje članov in občanov. Srečali 
smo se v Gostilni Turšič, poklepetali, ob harmoniki Toneta Kogov-
ška so se nekateri veselo zavrteli, pesem pa nas je spremljala  ves 
večer. Zaželeli smo si zdravo in mirno leto 2010. 
Obiskali smo tudi naše člane v Domu upokojencev Vrhnika, jih ob-
darovali, jim zaželeli zadovoljno in zdravo leto 2011,  jim prisluhnili 
ter z njimi prĳetno poklepetali, slišale pa so se tudi partizanske pes-
mi. Člane združenja obveščamo, da smo ob izrednih primerih zunaj 
uradnih ur dosegljivi tudi na mobilni številki 030 696-818, kjer se 
Vam bo oglasila tajnica ZB NOB Vrhnika. 
Uradne ure pisarne združenja so vsako sredo od 10. do 11. ure in 
popoldne od 16. do 18. ure. Dobite  nas tudi na tel. št. 750-20-01, 
lahko pa nam pišete na elektronski naslov: zbnob.vrhnika@gmail.
com.
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Pogled z leve
Leto 2010 je Državni zbor Republike Slo-
venĳe zaključil z eno redno in dvema iz-
rednima sejama. Najbolj odmevni sta bili 
prav gotovo izredni seji, kjer smo opravili 
razpravo o stanju v pravosodju, političnih 
vplivih nanj in ukrepih za ureditev stanja, 
ki jo je predlagala skupina opozicĳskih 

poslancev, ter ponovno odločanje o zakonu o pokojninskem in 
invalidskem zakonu, ki smo ga dobili v obravnavo po izglaso-
vanem vetu Državnega sveta na sam zakon.

Pri razpravi o stanju v pravosodju so se nekateri poslanci opo-
zicĳe spustili na zelo nizko raven parlamentarne debate. Ob raz-
laganju, da je stanje katastrofalno, da pravne države ni več, da 
sodišča ne delujejo, o povečevanju sodnih zaostankov, političnih 
pritiskih na sodišča itn., se je poskušalo ustvariti vsesplošen vtis 
nedelovanja in odmiranja pravne države. Na trditve opozicĳe 
je minister odgovoril v dolgem nastopu, podprtim s podatki, 
navedbami in podrobno statistiko. Problem v taki razpravi na-
stane, ko se začne ena veja oblasti (tokrat zakonodajna) mešati 
v pristojnosti druge (sodna). Razpravljavci so govorili o sodnih 
postopkih (še tekočih), ki prav gotovo ne smejo biti predmet 
parlamentarne razprave. S tem politika pritiska na sodišča in 
krni ugled v javnosti. Nekateri so problematizirali že zaključene 
in zavržene postopke in pri tem uporabljali imena ter navajali 
netočne trditve o zaključku samih postopkov. To se ne bi smelo 
dogoditi, saj so  tako po nepotrebnem izpostavljali posamezni-
ke, ki v določene primere sploh niso bili vpleteni oziroma so bili 
dokazano nedolžni. Celotna razprava predlagateljev je tako iz-
zvenela v tonu vojaškega marša, ki ne dovoli nobenega odklona 
od volje in cilja generala na čelu kolone. Celoten ˝cikel˝ izrednih 
sej Državnega zbora in njegovih delovnih teles, ki jih sklicuje 
največja opozicĳska stranka, je namenjen predvsem povzroča-
nju vsesplošne zmede in zamegljevanja pravih problemov in 

prav gotovo skrbi za čim manjšo medĳsko pojavnost lumparĳ, 
ki so se dogajale okoli poslov s finsko Patrio. Seveda ni odveč 
poudariti, da isti predlagatelji niso nikoli sklicali izredne seje ob 
zastaranju afer, ki bremenĳo njihove vodje in so bile popisane 
celo v marsikateri knjigi.

Ponovno odločanje o Zakonu o pokojninskem in invalidskem 
zavarovanju se je začelo s predstavitvĳo mnenja Državnega sve-
ta, ki je izglasoval veto na zakon. Mnenje je kot predlagatelj veta 
predstavil gospod Dušan Semolič, ki kot predstavnik delojemal-
cev sedi v Državnem svetu in je zaradi svoje funkcĳe še kako ak-
tiven politik, kar je bil že tudi v preteklosti, ko je bil kot delegat 
izvoljen v prvo večstrankarsko Skupščino RS in bil celo vodja 
poslancev Socialistične stranke Slovenĳe. Seveda je predstavil 
svoje stališče in navedel vse mogoče razloge proti zakonu, tudi 
tiste o nedelovanju socialnega dialoga, splošne odsotnosti dia-
loga in samoglavosti vladajoče koalicĳe. A poglej ga, zlomka; po 
svoji uvodni predstavitvi je zapustil dvorano! Ni bil pripravljen 
prisluhniti protiargumentom predstavnikov vlade in poslancev, 
ki podpiramo predlagani zakon. Toliko torej o dialogu in želji 
zanj. 

V januarskem delu odborov je bilo že kar nekaj ˝zanimivih˝ 
obravnav. Ena takih je bila na Odboru za obrambo zahteva za 
razpravo o kadriranju v Slovenski vojski. Predlagatelji so med 
drugimi problematizirali napredovanje nekega častnika, ki so 
ga označili celo za sodelavca vojnega zločinca Ratka Mladića. 
Vse to zato, ker naj bi  omenjeni prestopil v TO šele nekaj dni po 
roku, ki ga je v letu 1991 za to postavila takratna slovenska ob-
last. Po dvajsetih letih so pri dobrem in sposobnem slovenskem 
vojaku, ki lojalno in celo vzorno predstavlja Slovenĳo in jo kot 
vojak brani, našli neko kvazi neprimerno podrobnost, ki jim do-
slej ni bila pomembna. Pozabili pa so dodati, da je imenovanega 
častnika v službo Slovenĳe v devetdesetih letih zaposlil ravno 
takratni obrambni minister, ki pa ni nihče drug kot eden izmed 
predlagateljev sedanje obravnave. Lahko bi se povprašali še, ko-
liko je bilo podobnih primerov in zakaj se že takrat ni povprašal 
o primernosti (zlasti) svojih dejanj? Narobe svet? Ne, je le še en 

dokaz kako opozicĳa poizkuša manipulirati s čustvi državlja-
nov in prikazuje razmere v Slovenĳi kot zaroto proti njim in nji-
hovemu vodji, ki naj bi bil idejni (če ne celo glavni) tvorec samo-
stojne Slovenĳe. Vse skupaj najbolj spominja na srednjeveški lov 
na čarovnice oziroma na ˝tiho lustracĳo˝. 

Leto 2011, ki se je začelo polno upanja, bo prelomno. Zakaj 
prelomno? Tako v Slovenĳi kot v svetu naj bi se pokazali učin-
ki protikriznih ukrepov in na splošno usihanje moči krize; ali 
prehajamo v mirnejše obdobje ali pa nas morda čaka še kakšen 
˝postkrizni˝ val. Pričakovanja na evropski ravni so, da je kriza 
dosegla dno in da v letu 2011 sledi postopno okrevanje.  Enako 
seveda velja tudi za slovensko gospodarstvo.

Predsedniki koalicĳskih strank in krizna skupina ministrov 
so v prejšnjih dneh dorekli, katere so prioritete vlade do konca 
mandata. Vse zadane naloge so pripravljene za čim lažji prehod 
sedanjih razmer v postopni napredek in okrevanje gospodarstva. 
Vse prioritete bi lahko razdelili na šest skupin: konsolidacĳa 
javnih financ, izboljšanje plačilne discipline, učinkovitejši pre-
gon gospodarskega kriminala, izboljšanje pogojev za delovanje 
dobrih podjetĳ, izboljševanje delovanja trga dela in strukturni 
ukrepi z institucionalnimi prilagoditvami. Vlada bo pripravila 
zakone, v državnem zboru bomo besedila dodelali. Seveda z 
upanjem, da bodo postopki sprejema čim krajši, učinek pa čim 
hitrejši in blagodejen za prebivalstvo Slovenĳe.

Za zaključek naj poudarim, da je po dvajsetih letih neodvisne 
Slovenĳe čas, da se preneha z izpostavljanjem tako imenovanih 
˝pravih osamosvojiteljev˝ in iskanjem nasprotnikov osamosva-
janja. V tistem času, sploh po veličastni plebiscitarni odločitvi 
prebivalk in prebivalcev Slovenĳe za samostojno pot, ni nihče 
nasprotoval procesu samostojne in neodvisne Republike Slove-
nĳe. Taka je bila želja vseh ljudi, taka je bila politična realnost 
in tako se je zavrtel svet. Pa naj bomo rdeče, bele, črne, rumene, 
modre, zelene, oranžne ali katere koli barve. 

Janez Kikelj,
poslanec Državnega zbora RS

Stanje duha
Stopili smo v leto, v katerem praznujemo 
20-letnico ustanovitve slovenske države. 
Vlada pa je temu praznovanju dodala 70-
letnico ustanovitve OF, ki naj bi se zgodila 
27. aprila 1941.

Gre za združevanje dveh dogodkov, ki v 
nobenem pogledu nista združljiva. 

Pred 20 leti smo se ločili od komunistične SFRJ, ki – kot smo 
takrat zapisali v ustanovno listino – “ne deluje kot pravno ure-
jena država in se v njej hudo kršĳo človekove pravice”. Pred 70 
leti pa je komunistična stranka ustanovila “protiimperialistično 
fronto”, s katero se je pridružila paktu Hitler-Stalin, ki sta bila v 
prejšnjem stoletju nosilca največjih kršitev človekovih pravic. 

Dogodki pred 20 leti so Slovence poenotili kot še nikoli prej v 
zgodovini, zaradi česar je bila takratna zmaga hitra in elegantna 
ter nas je ob minimalnih žrtvah pripeljala do svobode in samo-
stojnosti. Dogodki pred 70 leti pa so pomenili uvod v dolgotraj-
no bratomorno vojno, ki je zločin nacistične okupacĳe nadaljeva-
la z zločinom komunističnega totalitarizma.

Pred 20 leti je v velikem zanosu in veselju praznovala vsa po-
enotena Slovenĳa. Po dogodkih, ki so sledili tistim izpred 70 let, 
pa so zmagovalci – ob velikem razočaranju vseh tistih partiza-
nov, ki so med borbo sanjali o svobodni, demokratični in zdru-
ženi Slovenĳi – Slovenĳo izročili Titu, svojo zmago pa slavili s 
pobojem sonarodnjakov in z usodno razklanostjo slovenskega 
naroda. 

Partizanski pesnik Oton Župančič je leta 1945 v pesmi Osvo-
boditelji zapisal: “Svobode naše jabolko se zlato nam zakotalilo je v 
kri in blato.”

Eden glavnih promotorjev neokusnega združevanja dveh ne-
združljivih praznovanj je sedanji minister za šolstvo, dr. Igor 
Lukšič. Za “dvig državljanske zavesti in utrjevanju demokratič-
ne politične kulture” je s projektom “stisni roko v pest” pozval 

šolarje,  naj preberejo knjigo ali pesnitev, si ogledajo film ali obi-
ščejo spominsko obeležje z določenega seznama. Na tem sez-
namu je 14 knjig, 7 pesniških zbirk, 12 filmov in kot primer na-
vedenih 8 spomenikov. Vse knjige, vse pesniške zbirke, vsi filmi 
in vsa obeležja s seznama se nanašajo le na NOB. Na seznamu ni 
niti ene knjige, ene pesnitve, enega filma ali enega obeležja, ki bi 
kakor koli spominjal na slovensko osamosvojitev pred 20 leti.

Kaj ima ob takem šolskem programu opraviti slovenska osa-
mosvojitev? Če bi bil minister pošten, bi dal svojemu programu 
naslov: 70-letnica (pa ne osvobodilne ampak) protiimperialistič-
ne fronte.

S tem spornim programom ministra Lukšiča se je razgalil na-
men združevanja obeh obletnic, ki je očitno v razvrednotenju 
osamosvojitve in ponovni vzpostaviti lažnega mita o NOB, ki 
naj bi služil ponovnemu vzpostavljanju ideološke prevlade ko-
munistične avantgarde. Tega pa si Slovenĳa 20 let po osamosvo-
jitvi ni zaslužila.

Ali ni že čas, da bi tudi šolarjem nalili čistega vina in bi v okvi-
ru šolskih izletov obiskali ne le partizanske spomenike, ampak 
tudi katero od kraških brezen, kjer ležĳo njihovi dedje in pra-
dedje? Ali se ob 20-letnici slovenske osamosvojitve ne bi spod-
obilo, da bi za obujanje spomina v šolske razrede povabili na 
pogovor katerega od veteranov vojne za Slovenĳo? 

V letu, ko naj bi praznovali okroglo obletnico slovenske osa-
mosvojitve, vzpostavitve lastne države in plebiscitarnega poe-
notenja, kot ga še ni bilo v zgodovini slovenskega naroda, skuša 
torej vlada po preizkušeni ideološki metodi na novo razburiti in 
razdeliti narod. 

Tudi sicer vedno znova doživljamo, da v ravnanjih te vlada 
manjka državniška drža. Imenovanje najvišjih funkcionarjev 
(kot je predsednik vrhovnega sodišča), pa tudi arbitražni spo-
razum, pokojninska reforma, Družinski zakonik itn., dokazu-
jejo, da prav pri vprašanjih, ki so za državo pomembna in za 
državljane zelo občutljiva, ta vlada ne zna ali noče poiskati večje 
stopnje soglasja. 

V tem mesecu se v delovnem telesu državnega zbora nada-
ljuje razprava o Družinskem zakoniku, ki razvrednoti in ukinja 
klasični pojem družine, homoseksualnim parom pa omogoča 
posvojitev otrok. In prav v tem času se v šolah pojavljajo pro-
grami posebnih delavnic, narediti homoseksualnost otrokom 
privlačno. 

Začne se sicer s kritiko nestrpnosti do istospolno usmerjenih, 
a se nadaljuje v prepričevanje, da so nenaravne spolne usme-
ritve povsem “naravne” in da si spol izbiramo sami, občutek 
moškosti oziroma ženskosti pa je privzgojen in ni hormonsko 
oziroma genetsko pogojen. Človek (šolar) naj pravzaprav niti ne 
bi vedel, kako je spolno usmerjen oziroma kakšen spol bi si pre-
vzel, dokler ne bi poskusil spolnih odnosov tudi z istim spolom. 
Tako Maja Pan, avtorica priročnika Ljubezen je ljubezen, apelira 
na šolarje: “Zapomnimo si, da je spol nekaj, kar moramo imeti pravico 
ter možnost ustvarjati sami in ne po nareku naših genitalĳ, ki naj bi 
silili človeka biti ženska ali biti moški!”

No, odrasli se smejimo taki “modrosti”, a otrokom se to po-
daja z nivoja učiteljske avtoritete in na pedagoško zelo vabljiv 
način. Upamo le, da je še dovolj učiteljev in dovolj staršev, ki ne 
bodo dovolili, da bi se v šolske klopi naselila tako sprevržena 
ideologĳa, pa čeprav jo podpira sedanja vlada in je financirana z 
našimi (davkoplačevalskimi) sredstvi.

Na mnogih področjih se v slovenski družbi vse bolj kaže kata-
strofalno stanje duha. Ne le v gospodarstvu, ampak tudi povsod 
tam, kjer se zahteva absolutno spoštovanje resnice in naravnih 
zakonitosti ter tistih vrednot, na katerih temelji zdrav in med-
sebojno nerazdeljen narod.

Predvsem politične odločitve na vrednostno občutljivih po-
dročjih, kot je določena zakonodaja (Družinski zakonik), pode-
ljevanje najvišjih priznanj in praznovanje obletnic pomembnih 
dogodkov razgaljajo dejansko stanje duha v sedanji slovenski 
politiki. Če kdaj, potem sedaj vemo, kako pomembno je, kakšne 
ljudi imamo na odgovornih mestih.

France Cukjati, dr. med. poslanec Državnega zbora

Kongresa se je udeležilo štiristo 
predstavnikov občinskih odborov ter 
številni domači in tuji gostje. Vrhni-
ški odbor Nove Slovenĳe je poslal na 
kongres dva delegata. 

Namen kongresa je bil izvolitev 
novega vodstva in organov  stranke. 

Težave, ki jih je doživela stranka  
nekaj dni pred kongresom, so bile 
povezane z evropskim poslancem in 
članom stranke Lojzetom Peterletom. 
S trditvĳo, da stranka ni dosegla do-
volj dobrih rezultatov na lokalnih vo-
litvah, je želel, da kot  edini kandidat 
na volilnem kongresu kandidira za 
mesto predsednika stranke.

Vendar se izvršilni odbor stranke 
z njegovo kandidaturo na tak način 
ni strinjal. Dosedanja predsednica 

Ljudmila Novak je predlagala, naj 
za mesto predsednika kandidira več 
kandidatov, članstvo pa naj odloči 
o podpori enemu od njih. Težave so  
povzročile veliko medĳske pozorno-
sti. 

Na samem kongresu je predsedni-
ca ponudila možnost, da se volitve 
prestavĳo za šest mesecev, vendar je 
bil predlog zavrnjen. 

Dosedanja predsednica Ljudmila 
Novak je bila izvoljena z veliko več-
ino, podprlo jo je namreč kar 93 % 
delegatov.

V nagovoru je predsednica poro-
čala o delu in aktivnostih v stranki v 
njenem  minulem mandatu. Še pose-
bej je izpostavila zbore za vrednote in 
lokalne volitve.

Zbori za vrednote so bili izvedeni 
v več kot dvajsetih krajih na različnih 
koncih Slovenĳe. Tudi na Vrhniki. Na 
zborih so s pomembnimi uglednimi 
gosti razpravljali, kaj njim osebno po-
menĳo vrednote in kje v naši družbi 

vidĳo, da jih primanjkuje. Razprav-
ljalo se je, kaj bi bilo treba storiti, da 
pridobimo potrebne odgovore  za iz-
boljšanje vrednot v družbi in jih ures-
ničimo. Gosti so prestavili tudi vizĳo, 
kakšno Slovenĳo si želĳo, kaj mislĳo, 
da so sami prispevali k boljši družbi, 
in kaj  bi še lahko storili zanjo. 

Na lokalnih volitvah je stranka 
dosegla zadovoljiv rezultat  kljub  
slabemu finančnega stanju in slabi 
medĳski podpori. Predsednica se je 
zahvalila vsem, ki so kakor koli  pri-
pomogli k takemu rezultatu lokalnih 
volitev.

 Drugi del govora je bil namenjen 
trenutnemu stanju v državi, visoki 
brezposelnosti in politiki, ki je pre-
pletena  z aferami in se največ ukvar-
ja sama s sabo. Ljudi, ki ostajajo brez 
službe, je vedno več, mladi težko 
dobĳo službo, tako  v naši državi 
vedno več ljudi potrebuje pomoč. 

Kongres je sprejel izjavo, v 

kateri pravi, da je sedaj čas, da na 
častno mesto spet postavimo pošte-
nost, ustvarjalnost in podjetnost na-
ših ljudi. Taka prizadevanja je treba 
podpreti z zakonodajo, ki bo cenila 
inovativnost in spodbujala odpiranje 
novih delovnih mest z visoko doda-
no vrednostjo, prĳazno do okolja in 
zagotavljala pošteno plačilo za poš-
teno delo.

Na podlagi idejnih temeljev kr-
ščanske demokracĳe in aktualnih 
usmeritev bo Nova Slovenĳa pripra-
vila operativne postopke za alterna-
tivni vladni program. 

Pri tem bo eden temeljnih ciljev 
napraviti iz Slovenĳe  državo, ki je 
blizu ljudem in v  kateri beseda ne-
kaj velja.

Občinski odbor Nove Slovenĳe 
Vrhnika

Vrnimo Slovenĳi upanje
Pod tem geslom je potekal 4. volilni kongres Nove Slovenĳe 11. 
decembra v Kranju.
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V dneh okoli božiča je na 
Vrhniki gorelo veliko svečk. 
V znamenje miru, upanja in 
ljubezni so jih številne druži-
ne prižgale s plamenom luči 

miru iz Betlehema. Plamen, 
prižgan v votlini Jezusove-
ga rojstva, ki  že mnogo let 
potuje po svetu, je tudi letos 
našel svojo pot do Vrhnike in 
njene okolice. V naše kraje 

smo ga zopet prinesli vrhni-
ški skavti v upanju, da bo ta 
drobna lučka povezala ljudi 
različnih nazorov,  veroizpo-
vedi in drugih pripadnosti.

Skavti smo plamen prevzeli 
v Ljubljani in ga nato delili 
v cerkvi svetega Pavla in na 
stojnicah, odnesli smo ga še 
na Zaplano in v Borovnico, v 
Dom upokojencev in števil-

ne druge ustanove. Z lučko 
v rokah smo odšli tudi na 
Policĳo in k županu, gospo-
du Stojanu Jakinu, kjer nas je 
razveselil topel sprejem.
S pomočjo dobrodelnih pri-
spevkov smo zbrali 2017 €. 
Od tega smo s 1180 € porav-
nali stroške nakupa sveč in 
nalepk, 837 € pa smo name-
nili župnĳski Karitas, ki že 
vrsto let rešuje stiske mnogih 
Vrhničanov in še dvema dru-
žinama v stiski.
Za podporo se zahvaljujemo 
Mladinskemu svetu Vrhnika 
ter Komunalnemu podjetju 
Vrhnika za uporabo stojnic.
Iskrena zahvala pa  velja 
vsem vam, dragi Vrhničani 
in Vrhničanke, ki ste s svo-
jim darom pomagali ljudem 
v stiski in jim prižgali luč 
upanja.
Skavtska skupina Vrhnika1 

– Argonavti

Luč miru pri županu Stojanu Jakinu 

S tem geslom v mislih smo tudi 
letos vrhniški skavti uspešno 
izvedli Trikraljevsko akcĳo. V 
soboto, 8. 1.2011, je kar osem 
skupin s tremi kralji in pastirji 
koledovalo po vrhniški župnĳi. 
Denar smo zbirali za pet afri-
ških držav: Madagaskar, Benin, 
Francosko Gvajano, Salomono-
ve otoke in Zambĳo. Skupaj smo 
zbrali 1705 €, ki  jih bodo porabi-
li za učilnice za verouk in pouk, 
vzgojno-izobraževalni center, 
gradnjo osnovne šole, otroško-
mladinskega centra, zavetišča za 
dekleta, otroškega vrtca in pona-
tis Svetega pisma. Denar bo prek 
Misĳonskega središča Slovenĳe 
zagotovo romal v prave roke. 
Najlepša hvala vsem, ki ste spre-

jeli naše kolednike in nesebično 
namenili nekaj denarja tistim, ki 
ga resnično potrebujejo. S svoji-
mi darovi ste zagotovo obrisali 
marsikatero solzo, vrnili odvze-

to upanje, dali pogum, celo rešili 
življenje. 
Iskreno se vam zahvaljujemo! 

Skavtska skupina Vrhnika1 
– Argonavti

Koledniki v akcĳi

V petek, 17. 12. 2010, smo imeli v gasilskem 
domu v Verdu prav poseben dan: gostili smo 
igralsko zasedbo Novi oder. Predstavili so se 
nam z igrico Pujsa imamo za soseda. V predstavi 
smo uživali, svoje veselje in navdušenje so naj-

mlajši otroci izražali na prav poseben način. 
Med predstavo so oponašali kokoško, ki se je 
ves čas razburjala nad novim sosedom in do-
godkom v soseski. Poleg kokoši ter pujsa sta 
v soseski živela še zajčica in lisička. Zanimi-
va zgodba in zmotno mnenje o pujsu, ki ni bil 
prav nič umazan, bil je prĳazen, ustrežljiv in 

neverjetno eleganten. 
Po odigrani predstavi nas je obiskal dedek 
Mraz. V polni dvorani je bilo začutiti vzne-
mirjenje, saj je  mladim in starim zaigralo srce. 
Dobri stari dedek Mraz nas je tudi obdaril. Po-
slovili smo se veseli, izmenjali smo si dobre 
želje in si obljubili, da bomo tudi v prihodnje 
pridni. 
Tudi letos so mi pri tej prireditvi pomagali pri-
jazni ljudje. Nekateri so pomagali z darili, iz-
delavo daril, drugi so pomagali pri dekoracĳi 
gasilskega doma in z dobro voljo.
Iskreno se zahvaljujem Prostovoljnemu gasil-
skemu društvu Verd, Krajevni skupnosti Verd, 
Zoranu Bulajiču, Dragici Turk, Franju Čretni-
ku, Nataši in Jurĳu Svenšku, Ivi Vrabec, Be-
njaminu Svenšku in Mileni Svenšek, Trgovini 
Kocka in Kulturnemu društvu Novi oder.

V Verdu smo nastopali
Desetega decembra smo z otroki, ki obiskujejo 
petkove pravljice in ustvarjalne delavnice, na-
stopili v našem gasilskem domu. Zaplesali in 
zapeli smo darovalcem, ki so v poletnem času 
pomagali z denarnimi sredstvi pri nakupu no-
vega gasilskega vozila MAN GVC 16/25. Po-
nosni smo nanj in z veseljem smo se odzvali 
vabilu Gasilskega društva Verd. Posebna za-
hvala velja vsem otrokom, ki pridno sodeluje-
jo, in vsem staršem, ki jih spremljajo na naših 
druženjih. 

Anita Čretnik

Decembra je MŠKD Verd organiziralo mi-
klavževanje za naše najmlajše. Večino daril 
je Miklavž razdelil med pridne otroke, nekaj 
malega darilc pa je ostalo. Sklenili smo, da pre-
ostala darila sveti Miklavž s svojimi zvestimi 
pomočniki  parklji raznosi po domovih tistih 
prebivalcev Verda, ki se trudĳo, da bi se naš 
Verd zopet prebudil. Dokaz za to, kako se do-
bro poplača z dobrim, je naslednji. Tudi ver-
jansko društvo je decembra obiskal Miklavž. 

Podjetje ZAVAS, d. o. o., ki se ukvarja z celo-
vitimi rešitvami za varno in urejeno delovno 
okolje, je našemu društvu poklonilo en kup 
osebne varovalne opreme, ki bo našim članom 
zelo prav prišla. 
MŠKD Verd se najlepše zahvaljuje podjetju 
ZAVAS in družini Hadalin iz Janezove vasi za 
vso podarjeno opremo.

MŠKD Verd
Se vidmo ...

Dimnikarstvo Kraner, Vincencĳ Kralj, s. p., 
Notranjska 14, Logatec, opravljamo dimni-
karske storitve na območju Občine Vrhnika. V 
dneh okoli božičnih in novoletnih praznikov 
pa smo izvedeli, da po blokovskih naseljih 
na Vrhniki nosĳo dimnikarske koledarje trĳe 
moški, oblečeni v dimnikarje, ki so se pred-
stavljali kot dimnikarji, zaposleni pri Dimni-
karstvu Kraner. Prebivalce obveščamo, da to 
niso bili dimnikarji našega podjetja, ampak so 
se za naše delavce samo izdajali. Če ste imeli z 

njimi kakršne koli nevšečnosti, ne krivite za to 
našega podjetja, ampak se obrnite na pristojne 
službe. Če bo naše podjetje v  prihodnje nosi-
lo koledarje, lahko zahtevate, da se dimnikarji  
dokažejo z osebnim dokumentom in dokazi-
lom, da so zaposleni pri našem podjetju. 
Obenem vsem občanom občin Vrhnika in Log 
- Dragomer želimo v novem letu veliko zdrav-
ja, sreče in osebnega zadovoljstva. 

Dimnikarstvo Kraner
Vincencĳ Kralj

December je prav poseben 
mesec: nekaterim zaradi ča-
robnih praznikov, nekaterim 
zaradi snega in snežnih norčĳ, 
najmlajšim pa verjetno zaradi 
obiska dobrih in radodarnih 
mož. Zato smo se v Krajevni 
skupnosti Ligojna odločili, 
da bomo tudi mi tradicional-
no razveselili naše krajane. 
V začetku decembra so prišli 
na vrsto najmlajši. Poklicali 
smo Miklavža, ki je prinesel 
darove, ampak le za pridne 
otroke. Petega decembra je v 
gasilskem domu v Ligojni že 
nestrpno čakalo več kot 50 
otrok. S seboj so pripeljali tudi 
starše, da bi jih popazili pred 
strašnimi parklji. Najprej so si 
na odru ogledali igrico o an-
gelčku Dobrinčku, ki je prišel 
na Zemljo, da bi spoprĳateljil 
skregane sosede, končal s pre-
piri med bratcema in sestrico 
in pokazal lenim otrokom, 
da so dobra dela lahko tudi 
zabavna. Po kratki dramski 
igrici je skozi vrata stopil Mi-
klavž v spremstvu angelčkov 
in parkljev. Seveda je s seboj 
prinesel tudi velik koš daril, 
ki jih je razdelil otrokom.  Za 
družinsko obarvano popol-
dne se zahvaljujemo Miklav-
žu, angelčkom in parkljem, 
hvala pa tudi odličnim igral-
cem za dramsko igrico (Aljaž, 
Lidĳa, Meta, Tinkara, Klara, 
Lara, Špela, Sara, Rebeka).

Proti koncu meseca smo ob-
darili tudi naše starejše kraja-
ne. Peter in Janez Kogovšek 
sta se sprehodila po vasi in ob-

iskala vsakega, ki je že dopol-
nil 70 let. Oglasila sta se tudi v  
Domu starejših občanov in se 
spomnila še na tiste, ki svojo 
starost preživljajo tam.

Na žalost se je veseli decem-
ber še prehitro končal. Da pa 
nam ne bo dolgčas, dramska 
skupina, pevke in folkloristi 

že zelo zelo pridno vadĳo. Le 
kaj imajo za bregom? Mor-
da pa nas bodo presenetili 
in s predstavo obeležili kul-
turni praznik?            (A. V.)

Luč miru iz Betlehema 
tudi letos osvetlila Vrhniko

Pester december v Ligojni

Pojasnilo 
prebivalcem blokovskih naselĳ na Vrhniki

Naše veselje za srečo drugih

V Verdu nas je obiskal Dedek Mraz

Še en dokaz, kako lahko majhna pozornost naredi velik učinek

Zahvala
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Decembrski utrinki v ŽBS
Zadnji mesec v letu nas je razveselila naša Dragica, ki je 
prejela pokal za najboljšo uvrstitev na tekmi v Rovtah, ki je  
potekala v pikadu 8. 12. Čestitamo.  Balinarke in balinarji 
smo novo leto proslavili  že 17. 12. v Cankarjevem hramu, 
ker v društvu ni dovolj prostora, in si zaželeli srečno in 
zdravo novo leto 2011. Ker pa smo upokojenci DU Vrhnika 
redni novoletni gostje v Hotelu Delfin v Izoli, smo to tudi 
ovekovečili za spomin. Toliko zaenkrat in vsem upokojen-
cem in upokojenkam želim srečno in zdravo leto 2011, v 
društvu pa veliko razumevanja. (MP)

Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček •Upokojenski kotiček

Januar je mesec, ko v glavnem pregledujemo, kaj smo dobrega 
storili v prejšnjem letu in čakamo, da se bo zima počasi začela 
poslavljati.
Tudi na društvu imajo gospe v pisarni veliko dela z zaključeva-
njem raznoraznih papirjev za nazaj in seveda so že v novem letu, 
saj že pobirajo članarino, zbirajo udeležence  za kopalni izlet in 
dajejo vsemogoče informacĳe o izletih in drugih dejavnostih.
Izvršilni odbor sestavlja zasedbe komisĳ (za zdravstveno dejav-
nost, kulturno dejavnost, izlete, šport) in dopolnjuje članice in 
člane socialne komisĳe. Zato vabimo kandidatke in kandidate na 
razgovore, da jim predstavimo, kaj bi počeli. Pričakovali pa smo, 
da bo na društvo prišlo  več imen kandidatov, ki se bodo javljali 
sami ali pa jih boste predlagali. Letos bo namreč volilni občni 
zbor!
Pripravljamo tudi razgovor z novo agencĳo za izvedbo izletov, da 
bi bili čim bolj zadovoljni.
Redne dejavnosti, kot so pikado, balinanje in pohodi vseh sku-
pin, potekajo po ustaljenih urnikih. Če se kdo zanima za katero 
od naštetih dejavnosti, naj se oglasi v društveni pisarni, kjer bo 
dobil ustrezne informacĳe.

Januar 2011 so  praznovali naši člani:
Kristina Grilc, Vrhnika (1920),
Neža Jerina, Dom starejših,  Vrhnika (1914),
Valentina Voljč, Dom starejših, Vrhnika (1919)
Angela Novak, Janezova cesta, Vrhnika (1919)
Ivanka Ogrin, Poštna ul., Vrhnika (1921),
Stanko Peric, Dom starejših Vrhnika (1921),
Pavlina Kenk, Stara Vrhnika (1926),
Alojzĳa Pleško, Verd, Vrhnika (1926),
Ivanka - Malči Jurišič, Verd, Cankarjevo nabrežje 
(1931),
Jožica Prebil, Na zelenici, Vrhnika (1931),
Tončka Potrebuješ, Na Klisu, Vrhnika (1931)
Ivana Trnavčević, Dobovičnikova ul., Vrhnika (1931),
Marĳa - Majda Vuk, Ob Ljubljanici, Vrhnika (1931),
Franc Dolinar, Hrib, Vrhnika (1931),
Ivanka Macerl, Poštna ul., Vrhnika (1931).

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visok jubilej,
čestitke pa tudi vsem, ki so januarja 2011 praznovali  
rojstni dan. 

Cenjene upokojenke in upokojenci

Društvo upokojencev odda v najem pisarniški prostor v veli-
kosti 24 m2 v 1. nadstropju stavbe na Tržaški c. 12. Informacĳe 
na tel. 031 625807 (g. Tone Sluga).

Vabilo
Članice in člane Društva 

upokojencev Vrhnika 
obveščamo, da bo 

zbor članov društva 
v prostorih OŠ Ivana 
Cankarja na Vrhniki 
4. marca ob 16. uri. 

Vabljeni!
 Društvo upokojencev 

Vrhnika

Spoštovani upokojenci, zdaj je pravi čas, da se včlanite v dru-
štvo in izkoristite naše organizirane dejavnosti.
Članarino za leto 2011, ki znaša 11 €, lahko poravnate v času 
uradnih ur, to je ob sredah in petkih od 9.00 do 12.00. Če vam 
bolj ustreza popoldanski čas, se oglasite ob sredah od 16.00 do 
18.00 do konca marca.
 Ob vplačilu članarine prejmete koledarček dejavnosti za  vse 
leto in Zbornik, če ga želite.
Ker bo 4. marca volilni zbor članov društva, nam lahko še ved-
no pomagate s predlogi o kandidatih za komisĳe in upravni 
odbor. Oglasite s v društveni pisarni in povejte svoje mnenje.
Ker je na drogu za prapor še veliko prostora, vas vabimo, da  
darujete za žebljiček, ki bo umeščen še do občnega zbora (15 
evrov). 

Na zelo deževen torek se je skupina 41 Zimze-
lenčkov odpravila na mesto na pohod na ogled 
jame Vilenica. To je za marsikoga najlepša kra-
ška jama pri nas, vendar se je pri ogledu treba 
malce potruditi in  prehoditi 524 stopnic: naj-
prej navzdol, nato navzgor. Tako pridemo 72 m 
pod zemljo, kjer nastane, ko se pogasnejo luči, 
tista prava, črna tema. Kljub naporom so užitki 
popolni.

Kdor želi kaj več videti in vedeti, naj odpre 
spletno stran PD Vrhnika ali info seniorji ali 
odtipka Društvo upokojencev Vrhnika in od-
prle se bodo naše novice. Želim vam  mnogo 
užitkov pri branju teh spletnih strani.
Drobna knjižica Zimzelene drobtinice, ki je ugle-
dala luč sveta decembra, je tudi že na spletu. 

Zapis:  E. Brelih
Foto: J. Miklavčič

Vandrovke  želimo  vse  dobro  v letu  2011!
Čeprav smo že na koncu januarja, Vandrovke želimo vsem po-
hodnikom veliko zdravja, dobrih, srečnih pohodov in veliko 
uživanja v naši lepi naravi, kar nudi naša prelepa Slovenĳa.  
Hkrati želimo v letu 2011 vse dobro vsem bralcem Našega ča-
sopisa!  SREČNO!!!

Zapisala in fotografirala: Fani Šurca 

Novoletno kosilo

Za naš zadnji pohod v 
letu 2010 (21. 12. 2010) smo 
izbrali kraški rob.

Od parkirišča nad plezališ-
čem Črni Kal smo se mimo 
razvalin gradu na skalnem 
robu napotili proti železniški 
progi Divača–Koper. Po pre-
čenju le-te smo pohod pre-
vidno nadaljevali po kamniti 
stezi ob robu, ki je bila spolz-
ka  zaradi komaj staljenega 
snega. Pri oddajniku smo za-
vili v notranjost, na vzpetino 
Gradišče, kjer je bilo v praz-
godovini naseljeno gradišče. 
Na 467 m visokem hribu stoji romarska cerkvica, posveče-

na Marĳi Snežni.
Mimo vasice Praproče smo 

se vrnili na rob in se po varni 
poti spustili do Podpeči. Pre-
pričali smo se, da je kraški rob 
zares geološka in podnebna 
meja, saj so nas v Podpeči, 
poleg obrambnega stolpa iz 
11. stoletja, pozdravili oranž-
ni kakĳi in oljčni nasadi. 

Naslednji cilj na naši poti je 
bila zapuščena vasica Zani-
grad, ki je brez stalnih prebi-
valcev.  V cerkvici sv. Štefana 
smo si ogledali freske, ki jih je 
naslikal Janez iz Kastva – nje-
gova najbolj znana freska, 

Mrtvaški ples,  je v cerkvi sv. 
Trojice v Hrastovljah. 

Sledil je le še spust v Hra-
stovlje, od koder smo se dobre 
volje odpeljali proti domu.
Prvi pohod Sončkov v letu 

2011 (4. 1. 2011) ni bil name-
njen le hoji, temveč tudi za-
ključku leta 2010. Temu pri-
merna je bila izbira naše poti, 
manj hoje, več klepeta. Tudi 
slabše vreme nam ni pokvari-
lo dobrega razpoloženja.

Na Vrzdencu smo odslovi-
li avtobus in se po gozdnih 
poteh napotili proti kmetĳi 
Činžar. Nad Žažarjem se vid-
ljivost ni izboljšala in misel na 
razgled z najvišje točke izleta, 
547 m visokega Gradišča, je 
bila le neuresničena želja. 
Zato pa so nas pri vzponu 
na Gradišče pozdravila v ivje 
odeta drevesa. Kdor pokraji-
ne in razgledov ni poznal, bi 
z vrha z lahkoto zavil v na-
pačno smer. Spoznali smo, da 
sta zemljevid in kompas še 
vedno »zakon«, saj sodobna 
navigacĳa v mrazu lahko od-
pove.

Po stezici smo se povzpeli 
na z borovci poraščeni Kiso-
vec, od tam pa je sledil le še 
spust proti Ligojni in Sinji 
Gorici. 

Pri Nibĳu smo si za uspeš-
no pohodniško sezono 2010 
prešerne volje nazdravili. 
Manjkalo ni niti poročilo o 
naši številni udeležbi na po-
hodih, o vseh kilometrih pre-
hojenih poti, doseženih viši-
nah in urah hoje. Sami nase 
smo bili ponosni, še posebno 
pa smo zaploskali naši Pavli, 
saj ni manjkala na nobenem 
pohodu!  

Sonja Repnik

Cerkev sv. Trojice v Hrastovljah se skriva za obrambnim zidom, zgrajenim v času turških vpadov. 
(Foto: Viktor Repnik) 

V Žažar pridemo največkrat po drugih poteh. (Foto: Viktor Repnik)

Zimzelenčki v kraški jami Vilenica

Sončki na kraškem robu in od Vrzdenca do Sinje Gorice
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Skupina za samopomoč

Marjetice!
Z novim letom smo stopili mi, skupina 

Marjetice, v četrto leto obstoja. Skupina je 
začela delovati v novembru 2007. leta. Ker 
je skupina neformalna in deluje v namen 
samopomoči, je prav vsak od vas, ki čuti 
potrebo po druženju in pogovoru, dobro-
došel. Dobivamo se vsak drugi četrtek v 
prostorih Centra za socialno delo Vrhnika 
ob 11. uri.

Začelo se je s tremi člani, sedaj pa nas 
je že sedem. Smo mešana skupina vseh 
profilov in kot celota ne izstopamo, saj 
ne delamo razlik med seboj. Družita nas 
pogovor in samopomoč, ki se izkaže kot 
izmenjava vsakdanjih dogodkov in  težav, 
zaradi katerih nas taki pogovori še bolj po-
vezujejo.

Doslej smo imeli že tudi nekaj enodnev-
nih izletov po naši domovini in tudi širše. 
Pri vsem pa nam je v pomoč CSD Vrhni-
ka in predane delavke centra, naše Urška, 
Mateja in Andreja.  

Pridružite se nam, videli bostel da je ko-
ristno in prĳetno. 
Lepe pozdrave.

Za Marjetice,  Kostja

V župnĳski Karitas na Vrhniki so 
nam pojasnili, da sprejmejo vsako 
oblačilo, samo da je čisto in ni strga-
no. Njihove delavke pozneje opravi-
jo še dodatno selekcĳo, kajti merila 
ljudi, kaj je uporabno, so si različna. 
Sicer pa pravĳo, da so veseli oblačil, 
kajti obleke so med socialno šibkejši-
mi strankami, ki obiskujejo Karitas, 
kar zaželena. 

Na vrhniškem Rdečem križu se 
strinjajo s Karitasom glede zažele-
nosti oblačil, opozarjajo pa, naj bodo 
oblačila uporabna. »Oblačila naj 
bodo torej taka, da bi jih oblekli tudi 
vi,« je na kratko pojasnila bistvo  ka-
kovosti oblačil Mojca Marolt, vodja 
Območne izpostave Rdečega križa. 
To ne pomeni samo čistih in nestr-
ganih oblačil, marveč do neke mere 
zajema tudi kroj. Oblačila iz sedem-
desetih ali osemdesetih, ko je pre-
vladovala povsem drugačna moda 
kot danes, je namreč težko oddati. 
Ne glede na to, da stranka oblačila 
dobi brezplačno, je še vedno rada 
oblečena po »spodobni modi«. Zato 
v obeh organizacĳah radi pripomni-
jo, naj 

ljudje, ki prinesejo odslužena ob-

lačila, upoštevajo tudi to dejstvo. 
Ljudje največ prinašajo vrhnja ob-

lačila, veliko manj pa perila, odej, 
čevljev. Zato je potreba po slednjih 
velika. Veliko je povpraševanja tudi 
po trenirkah, a slednjih ni veliko iz 
preprostega dejstva, saj jih ljudje 
večkrat popolnoma obrabimo, pre-
den jih zavržemo. 

Pozanimali smo se tudi glede go-
voric, da je treba oblačila predhodno 
oddati v čistilnico. Tako na Rdečem 
križu kot na Karitas so kategorično 
zavrnili, da bi to bilo res. »Tudi sama 
sem že slišala te govorice, od kje iz-
virajo pa ne vem,« pravi Maroltova 
in dodaja, da bi bilo to popolnoma 
skregano z zdravo logiko. »Če bi 
občani morali odnesti oblačila pred-
hodno v čistilnico, potem se jim ni-
kakor ne bi splačalo, da bi jih brez-
plačno oddali.« Oblačil torej ni treba 
odnesti v čistilnico, vsekakor pa jih 
prej operite. 

Tisti, ki ne bi utegnili prinesti obla-
čil na Vrhniko, pa si lahko pomagate 
z ljubljanskim območnim Rdečim 
križem, ki ima prostore na Viču in 
ima pogostejše uradne ure. Pravza-
prav je pri njih celo tako (je zadaj za 

Agrotehniko pri železniški progi), 
da oblačila lahko oddate v zunanji 
zabojnik noč in dan, ne glede na to, 
ali imajo uradne ure ali ne.

Gašper Tominc 

Vrhniki veteranski status? 
Odvzeta prostost

Kakor koli se pogovarjamo o osamosvojitveni vojni v junĳu 
leta 1991, ne moremo mimo Vrhnike. Osebno sem prepričan, da 
se je vojna v Slovenĳi začela prav z izpadom največje oklepne 
brigade v Slovenĳi, ki je bila zaradi geostrateške lege kraja na-
stanjena prav na Vrhniki. Kljub natančnim analizam Varnostne 
službe MORS in njihovemu prepričanju o posegu JLA na dan 
osamosvojitve, pa se je zdelo, da v možnost posredovanja JLA v 
Slovenĳi ne verjame vsa politična oblast.

Bojna aktivnost brigade se je evidentno začela že 24. 6. 91, 
ko je Vrhniko zapustila podporna enota brigade za protizračno 
obrambo. 26. 6. 91 je odšla v »izvidovanje«  celotna oklepna  iz-
vidniška četa brigade, in to približno 14 ur pred izpadom prve-
ga oklepnega bataljona, ki je odšel na Brnik. Nelogične so bile  
odločitve slovenskega vojaškega vodstva (republiška koordina-
cĳa) v zadnjih dneh pred osamosvojitvĳo, ko bi se morala aktiv-
nost TO in milice  povečevati, pa se je njihova pripravljenost za 
obrambo celo zmanjšala.

Ko je 27. 6. 1991 odšel na bojno nalogo zavzetja mejnega pre-
hoda Brnik prvi bataljon I. OKBR pod vostvom majorja Danila 
Radovanoviča, ni bilo na Vrhniki postavljenih nobenih barikad. 
Prve je uspelo postaviti milici na Brezovici, ki pa jih je leva ko-
lona bataljona  preprosto pregazila in spremenila v folĳo. V 
kasarni Ivana Cankarja, ki je nosila ime  največjega slovenske-
ga pisatelja, sta ostala še dva oklepna bataljona, izredno velika 
ognjena moč. (Celotna brigada je štela 285 takih in drugačnih 
oklepnih bojnih vozil. Če bi bila vozila eden za drugim, bi bila 
kolona dolga več kot 2 km). Kakšno nalogo sta imela v nadalje-
vanju, smo lahko samo domnevali in ugibali. Po obveščevalnih 
podatkih, ki smo jih imeli, sta imela nalogo zavzetja prestolnice, 
parlamenta in nuditi podporo zveznim enotam, ki bi prišle z 
vpostavljenim zračnim mostom Beograd– Brnik.Vzpostavljena 
bi bila vojaška oblast. Koliko bi aretirali naših parlamentarcev, 
izvršnikov in članov predsedstva države, ne vemo. Evidentni so 
podatki, da je prav I. OKBR s svojo izvidniško in obveščevalno 
dejavnostjo v slaščičarni Maksimarketa  v Ljubljani evidentirala 
vse, ki so prihajali in odhajali v slovenski parlament. Podobno 
je bilo na Vrhniki; za obveščevalno dejavnost so uporabljali ak-
tivne in upokojene oficirje brigade oziroma so bili nekateri zato 
na bolniški. Ni zanemarljiv podatek, da je prav visoki oficir JLA, 
ki je bil na bolniški, videoposnel  celotno praznovanje in slavje 
Vrhničanov  pri lipi samostojnosti  26. 6. 1991, nekaj ur pred iz-
padom bataljona iz vojašnice.

Ko je bataljon oddrvel po avtocesti in stari cesti proti Ljubljani, 
je nastala mučna tišina.

Vrhničani, ki so se začeli zbirati, niso verjeli, da se je res zgodi-
lo, kar se je slutilo že nekaj časa.

Uro in tričetrt po izpadu 1. tankovskega bataljona  ob 4.30  27. 
6. 1991je bila na predlog načelnika za LO občine Vrhnika Toneta 
Jesenka sklicana izredna seja Izvršnega sveta  Občine Vrhnika. 
Sklical jo je predsednik izvršnega sveta g. Vili Granda. Osebno 
menim, da je bila to najpomembnejša seja v zgodovini Vrhnike 
in prva  v osamosvojeni Slovenĳi. Seje so se udeležili udeležili 
naslednji člani IS:

Vili Granda, Marina Jereb, Tomšič, Andrej Kos, Anton Jesen-
ko, Cveto Mole, Alojz Suhadolc.

Seje so se udeležili še: 
Franc Kvaternik, predsednik SO Vrhnika, Leon Gostiša, pred-

sednik DPZ SO Vrhnika, Stojan Jakin, direktor Komunalnega 
podjetja Vrhnika, in Ivan Hvala, namestnik komandirja  PM 
Vrhnika.
Dnevni red seje je vseboval samo eno točko:
Razmere v občini po premiku enot JLA in sprejem ukrepov.

Vili Granda, predsednik IS, je navzoče seznanil z razlogi skli-
ca izredne seje in opisal dogodke v  minuli noči. Da so tanki 
pri prehodu čez most Ljubljanice neusmiljeno pregazili osebni 
avtomobil LJ 626-885, voznik na srečo ni bil poškodovan. Kratko  
informacĳo o dogodkih je podal Ivan Hvala, namestnik koman-
dirja PM Vrhnika, ki je dejal, da so obveščeni o premikih JA in da 
tanki pregazĳo vse pred seboj.

Na koncu je na kratko povzel besedo France Kvaternik, 
predsednik SO  Vrhnika, ki je dejal, da dogodki zadnje noči 
pomenĳo dokončen prelom JA s Slovenĳo. Ravnanje armade 
je skrajno žaljivo, ignorantsko in cinično do naše države in 
državljanov  Slovenĳe.

Sprejeti so bili naslednji 

S K L E P I  :

1.Vojašnici Ivana Cankarja na Vrhniki se začasno prekine do-
bavo vode, elektrike ter odklopi telefon.

2.Vojašnici na Vrhniki odrekamo pravico do uporabe imena 
Ivan Cankar.

3. Podjetjem v Občini Vrhnika prepovedujemo dobavo hrane 
vojašnicam na Vrhniki.

4. Prekliče se sklep o vrnitvi na delo, katerih soprogi so zapo-
sleni v enotah JLA.

O sprejetih sklepih se obvesti podjetja.
S sprejetimi ukrepi se seznani tudi občane prek obvestil na ra-
diu.
Izredna seja je bila končana ob peti uri.

Iz zapisanega lahko ugotovimo, da je bila seja kratka in jedrna-
ta. Ker je bil na seji tudi direktor Komunalnega podjetja Stojan 

Jakin, mu nalog ni bilo treba posredovati, od vrhniškega IS jih je 
dobil  neposredno – zapreti vodo vrhniškim vojašnicam. Danes 
si težko predstavljamo zapreti vodo najmočnejši tankovski bri-
gadi, ki je v zgodnjih jutranjih urah odšla na bojno nalogo zav-
zeti največji mejni prehod Brnik, ki je bila že od oktobra 90 bojno 
dopolnjena s 4650-mi topovskimi granatami calibra 125mm, 
imela je tri bataljone, skupaj okoli sto najsodobnejših tankov M 
84, katerih domet topa je bil  več kot 20 km.

Z ukrepom zapreti vodo vojašnicam je direktor Jakin dobil 
dve nalogi.Kot poslovodni organ podjetja je moral najprej akti-
virati narodno zaščito. Narodna zaščita je bila organizirana ob-
lika državljanov za opravljanje določenih varnostnih nalog in 
za vključevanje državljanov v oborožen boj ter oblike odpora. 
Na podlagi 70. čl. Zakona o obrambi in zaščiti UL 15-555/91 iz 
leta  91 so bili pripadniki NZ lahko tudi oboroženi.

Za to nalogo je Jakin potreboval strokovno ekipo. Ker je bila 
zgodnja jutranja ura,  je moral po vse sam domov. Tako je zbral 
ekipo treh, v kateri so bili: Branko Dolenc, vodovodni inštala-
ter, Rudi Krhlikar, strojni električar, Ivan Pejič, kot spremljeva-
lec del. Po premisleku ekipe ni oborožil, saj je imel samo dve 
pištoli in tudi iz varnostnih razlogov se mu ni zdelo primerno, 
da bi izzival, kar se je pozneje izkazalo kot modra odločitev. Pri 
zaprtju vode tankovski brigadi ni bilo težav, vojaška policĳa 
jih je zalotila v Raskovcu.  Preprosto so jih aretirali in odpeljali 
v vojašnico. Po večurnih zasliševanjih in pogajanjih je Jakinu 
uspelo, da so jih izpustili. Verjetno se bi končalo slabše, če bi 
bili fantje oboroženi.

Samo fantje vedo, kako so se počutili, ko jih je pet do zob 
oboroženih z avtomatskim orožjem vojaških policistov areti-
ralo, ki niso imeli nobene zakonske podlage za njihovo aretaci-
jo. Osebno menim, da je ekipa narodne zaščite Komunalnega 
podjetja Vrhnika opravila eno najpomembnejši nalog v času 
vojne za Slovenĳo. Armadi je dala vedeti, da je ranljiva, brez 
vode namreč ni mogoče živeti.

Veteranski status je priznanje države svojim državljanom 
za zasluge pri uveljavljanju in obrambi samostojnosti in 
suverenosti Republike Slovenĳe. Nihče od teh štirih, ki so 
opravili eno najpomembnejših nalog vrhniškega izvršnega 
sveta, nima tega statusa, čeprav so na tej nalogi  tvegali svoja 
življenja in jim je bila pri tem odvzeta prostost.

4. 5. 2010 je eden od članov te ekipe dobil odločbo Upravne 
enote Vrhnika, št.130-219/2009,  glede priznanja  statusa voj-
nega veterana. Imenovanemu se zahtevek za priznanje statu-
sa vojnega veterana ne ugodi. Pri nalogi zaprtja vode ni bil 
oborožen.

Res čudna so razmišljanja te naše države, namesto da bi se-
daj ob dvajsetletnici razmišljali, kako bi odlikovali ekipo, se 
morajo le-te  boriti z birokrati.

Vid Drašček 

Karitas in Rdeči križ: čistilnica ni potrebna!

Primanjkuje odej, posteljnine in čevljev
Vrhnika – Na Vrhniki zbirata oblačila Karitas in Rdeči križ, medtem ko zabojnika Humane pri 
komunali ni več. V obeh humanitarnih organizacĳah pojasnjujejo, da čeprav bi se komu zdelo, 
da v času, v katerem živimo, potreba po rabljenih oblačilih ni velika, imajo kar veliko strank. 
Opozarjajo pa na neresnične govorice, da je treba oblačilo, ki ga želimo oddati na Karitas ali 
Rdeči križ, predhodno odnesti v čistilnico. 

Oblačila lahko oddate: 

Vrhniška Karitas
(Hrib 2)
Ponedeljek: 9. do 11. ure
Sreda: 16. do 18. ure

RK Vrhnika
(Poštna ulica 7B)
Torek: 9. do 11.30
Prvi in drugi torek v mesecu: 
16. do 18. ure

RK Ljubljana
(Tržaška 132)
Ponedeljek, torek in sreda 
od 10 do 18h
četrtek od 10 do 15h
petek od 10 do 12h

Marjeticam!

Pest duš in
samim sebi zapisanih
usod;
pa vsemu navkljub
povezani v nevidno 
vez.
Da bi nekako skupaj 
premagali pragove
samote lastne,
se najdemo tu in tam
čvrsto, ne zavedajoč
povezani,
in takrat nam je toplo.
Dve duši skromni
povezujeta nas v celoto
marjetic!
In čeprav se hitro 
razidemo,
vemo, da smo vedno tu!
Kostja Vernik

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo!
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November, ki se vedno za-
čne s praznikom spomina na 
mrtve, je bil v naši hiši otrok 
zelo pester. V začetku meseca 
smo sodelovali pri zahvalni ne-
delji s tem, ko je vsaka skupina 
izdelala nekaj simbolnih izdel-
kov, ki smo jih že v petek, 5. 11. 
2010, razstavili v cerkvi. Blago-
slov gospoda Blaža je bil pri 
tem prava vzpodbuda otrokom 
in zahvala je dobila svoj po-
men. Oltar so krasile košarice 
s poljskimi pridelki kot simbol 
dobre letine, afriški bobenčki 
kot simbol prĳateljstva, pehar s 
kruhom kot simbol hrane, son-
ce z oblakom kot simbol ugod-
nega vremena, vrtec iz kartona 
kot simbol celotnega vrtca in še 
bi lahko naštevali.

Otroci iz skupina  Kapljice 
so izhajale iz zgodbe Hvalež-
ni medved in jo tudi drama-
tizirali. Muco Copatarico so 

spoznali otroci iz skupine Ob-
lački in poustvarjali pravljico 
na različne načine. Tudi otroci 
iz skupine Angelčki so preži-
veli čas ob Muci Copatarici z 
lutkovno igro in izdelovanjem 
copatk. Manjkalo ni niti petja 
pesmic in plesa. Otroci iz sku-
pine Lune so prepevali pesmi-
ce o luni, otroci iz Zvezdic pa 
so spoznavali Afriko in s tem 
tudi plese in oblačila, živali in 
afriške hiše. Otroci iz skupine 
Plameni, Zvončki in Iskre so 
spoznavali sadje in zelenjavo. 
Ogledali smo si tudi predstavo 
Vremenski direndaj v izved-
bi otrok iz skupine Mavrica. 
Čutila so spoznavali otroci iz 
skupine Sončki in izdelali raz-
stavo z naslovom Ko sem bil 
dojenček. 

Osemnajstega in devetnaj-
stega novembra sta v vrtcu po-
tekala medena dneva. V četrtek 

smo si ogledali predstavo Če-
belica Binca, ki smo jo zaigrale 
vzgojiteljice, v petek pa smo 
imeli praznični medeni zajtrk. 
Mize smo okrasili z razno-
vrstnimi aranžmaji, ki smo jih 
sami izdelali. Vzdušje ob slast-
nem medu in mleku pa je bilo 
popolno, ko smo na vsaki mizi 
prižgali še svečke. Sledil je ob-

isk čebelarja, ki nam je povedal 
marsikaj poučnega o pridelavi 
medu in skrbi za čebele. Skupi-
na Plameni so imeli na obisku 
lectarko. Otroci so skupaj z njo 
oblikovali lectova srca.

Za zaposlene v vrtcu je bil 
organiziran duhovni vikend 
v Stični, kjer nam je predaval 
gospod Tone Ciglar. S svojimi 
dolgoletnimi pedagoškimi iz-
kušnjami nam je posredoval  
mnogo koristnih nasvetov 
in ustreznih metod za delo z 

otroki. Ogledali smo si tudi 
stiški samostan in izvedeli za-
nimivosti o zgodovini in na-
stanku samostana in življenja 
menihov. 

Konec meseca smo se začeli 
vsi pripravljati na adventni čas. 
Tako je vsaka skupina izdelala 
svoj adventni venček, pripravi-
li smo tudi adventno zgodbo in 
božično sliko, ki smo jo sestav-
ljali do božiča, ko je sveta dru-
žina dobila popolno podobo 
na zgornjem igrišču. Seveda je 

to samo delček naših prĳetnih 
doživetĳ v vrtcu. 

Sedaj, ko je pred nami mesec 
poln topline in radost, bomo v 
vrtcu to pošteno izkoristili in 
si z vso ljubeznĳo izkazali za-
upanje, spoštovanje in prĳatelj-
stvo. 

Ivan Golob je rekel: Če se 
vzgajamo, da bi znali drugemu 
prisluhniti, nas to pripelje do 
širokega razumevanja, prena-
šanja in zdravega sožitja.

Meta Kogovšek

S starši in otroki smo se zbrali pred »Slomško-
vo« šolo.  Čeprav je deževalo, smo poskrbeli, da 
nam svečke v »lanternah« niso ugašale. Že na 
začetku je bilo druženje prĳetno. Vsi skupaj smo 
v sprevodu nadaljevali pot proti vrtcu. Ustavili 
smo se pod lepo okrašeno smreko pred vrtcem, 
ker so vsi pričakovali, da bomo tam pričakali 
Dedka Mraza. Vendar smo starše in otroke po-
vabili v vrtec na čaj in dogovorili smo se, da se 
bomo pod smrekico vrnili nekoliko pozneje. Ko 
smo prišli do vhoda vrtca, nas je na vratih ča-
kala zaskrbljena Snežna vila, ki nam je poveda-
la, da se je Dedek Mraz izgubil v megli. Kljub 
temu smo se vsi odpravili na hodnik Barjančka. 
Staršem in otrokom smo ponudile čaj. Odločili 
smo se, da bomo počakali na Dedka Mraza kar 
na toplem.  Otroke smo spodbudile, da smo za-
peli pesmico Cin, cin, cin v vrtec smo prišli, ki 

smo jo z otroki spoznavali v vrtcu že v času ve-
selega decembra. Pesmica je Dedka Mraza pri-
klicala v vrtec. Dedek Mraz je otroke in starše 
nagovoril v prĳetnih rimah. Seznanil nas je tudi, 
da so škratje prevrnili sani z darili in da nam 
jih bodo prinesli naslednji dan v vrtec. Še do-
bro, da je med nas prišel tudi škrat, ki je imel 
za vsakega otroka majhno presenečenje. Ta se 
je Dedku Mrazu opravičeval, Dedek Mraz pa 
je kljub nesreči in neprĳetni situacĳi zanj našel 
lepo besedo. Škrat je Dedku Mrazu obljubil, 
da bodo otroci kljub temu naslednji dan v vrt-
cu zagotovo dobili darila. Srečanje z Dedkom 
Mrazom, Snežno vilo in gozdnim škratom je 
bilo prĳetno za otroke in nas odrasle, saj smo se 
zapeljali v čas otroštva. Z njihovim novoletnim 
voščilom in željami smo  končali naše srečanje. 
Odpravili smo se domov in čakali na naslednje 

jutro, ko smo se ponovno odpravili v vrtec. Vsi 
smo upali, da nas bodo darila že čakala v vrtcu, 
vendar jih zjutraj še ni bilo. Kmalu po zajtrku 
pa smo  jih opazili pod zasneženim dežnikom 
pred vhodom vrtca. Vsako darilo je bilo označe-
no s simbolom skupine. Takoj ko smo na darilu 
zagledali klobuček, smo vedeli, da je to darilo 
naše. Ko smo ga z otroki odprli, smo v njem za-
gledali veliko keramičnih zvončkov, za vsakega 
otroka eden. Otroci so vsakega skrbno prĳeli, saj 
smo skupaj ugotovili, da se lahko razbĳejo, če 
padejo na tla.

Otroci so darilo odnesli domov in upam, da 
jim bo zvonček cingljal čim dlje. Upam pa tudi, 
da jih bodo škratje, Snežne vile in Dedek Mraz 
lahko obiskovali čim dlje, saj je ta čarobni čas za 
vse najlepši čas.

Darĳa Rihar

Ko smo se z učiteljico dram-
skega krožka srečali prvič, 
nas je razveselila z vlogami 
pravljic. Kar nekaj ur smo po-
trebovali za vajo. Potem smo 
prinesli primerna oblačila vsak 
za svojo vlogo. Vživeli smo se 
v vloge zajca, volka, veverice, 
miške, smetiščnega in siamske-
ga muca … V igrici Veliki paket 
smo spoznali, da je vredno biti 
pošten in dober, saj tako dobiš 
od dedka Mraza res lepo darilo. 
Sedem pravih dedkov Mrazov 
pa nas je naučilo, da se ni vred-
no prerekati, kdo ima prav, po-
membneje je, da se med seboj 
razumemo in spoštujemo. 

Sandra Petrovič

Minula jesen nas ni prav po-
gosto razveselila s sončnimi 
žarki, zato smo komaj čakali 

na sončne dni. Takrat so na-
stale risbe in slike naših učen-
cev na temo Sonček je … Na 

likovnem natečaju, ki ga je 
organizirala Netvizĳa, so so-
delovali tudi učenci 1. triade 
OŠ Antona Martina Slomška 
in prispevali veliko izdelkov, 
ki so polepšali Čarobni dan, 
ki je bil v decembru na Mari-
borskem Pohorju.
Komisĳa likovnega natečaja 
je nagrado za skupinsko ris-
bo dodelila učencem prvih 
razredov naše šole. Učenci so 
se razveselili obiska organi-
zatorjev natečaja in njihovih 
sponzorjev, še posebno pa so 
bili veseli praktičnih nagrad. 
Tudi v  prihodnje bomo še ve-
selo ustvarjali.
Učenci in učiteljice 1. razredov 

OŠ Antona Martina Slomška

Otroci Vrtca Vrhnika so ko-
nec decembra  prejeli odsevne 
brezrokavnike, ki jih bodo lah-
ko nosili na sprehodih in tako 

v krajših zimskih dneh, ko je 
vidljivost dodatno zmanjšana, 
voznike opozarjali na večjo 
previdnost. NLB Vita, življenj-

ska zavarovalnica, z donacĳo 
4700 vidnih brezrokavnikov 
malčkom v 120 vrtcih po Slove-
nĳi izraža skrb za večjo varnost 
predšolskih otrok na sprehodih 
in na tak način zagotavlja tudi 
njihovo večjo opaznost pri voz-
nikih. »Prepričani smo, da s to-
vrstnimi družbeno odgovorni-
mi aktivnostmi lahko dodamo 
košček v mozaiku, ki zagotav-
lja dodatno varnost najmlajšim 
in nenazadnje tudi njihovim 
družinam,« je ob izročitvi vid-
nih brezrokavnikov povedala 
ga.  Bojana Kastelic, vodja po-
slovalnice NLB Vrhnika.(MS)

Vrhniški Las razdelil revĳe med otroke 
V začetku januarja je pred-
sednik vrhniške Lokalne 
akcĳske skupine Edin Behrić 
prinesel v vrtec Želvica ška-
tlo pisanih otroških revĳ. Kot 
nam je pojasnil, vsako leto 
prek podjetja Egmont dobi 
brezplačno kopico otroških 
revĳ, za katere se mu ne zdi 
smiselno, da bi končale v 
mlinskem kolesu papirnice. 
»Zato se sedaj že nekaj let v 
dogovoru z omenjenim pod-
jetjem odločamo, da revĳe 
podarimo malčkom v vrtcu,« 
je dejal Behrić. Seveda so bili 
otroci revĳ veseli, še poseb-
no, ker je vsaka od njih vse-
bovala tudi igračo. (gt)

 Glas iz Župnĳskega vrtca

»Pozimi hudi zameti, če so deževni vsi sveti«

Obisk Dedka Mraza, snežne vile in nerodnega škrata
V enoti Barjanček smo tudi v letošnjem veselem decembru predvidevali organizirati nočni sprehod na Sv. Trojico, vendar nam 
je vreme pošteno zagodlo. Ker je bila pot na Sv. Trojico nemogoča, smo nočni sprehod  organizirali nekoliko drugače.

Učenci dramskega krožka OŠ Antona Martina 
Slomška smo nastopili pred svojimi sošolci

Učenci 1. razredov OŠ Antona Martina Slomška 
so se razveselili nagrade

4700 odsevnih brezrokavnikov za slovenske vrtce
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Na podružnični šoli Drenov Grič bo 
vpis v torek, 15. 2. 2011, in četrtek, 
17. 2. 2011, od 16.00 do 18.00, otro-
ke lahko vpišete tudi v navedenih 
terminih na Vrhniki. Prav tako pri-
poročamo rezervacĳo termina  pri 
tajnici.

Vpisovali bomo otroke, rojene leta 
2005, ki sodĳo v šolski okoliš OŠ Iva-
na Cankarja in podružnične šole 
Drenov Grič. 
Starši otrok, ki imajo prĳavljeno pre-
bivališče v našem šolskem okolišu, 
bodo vabila za vpis prejeli po pošti. 

Seznam šolskega okoliša:
Vrhnika: Betajnova, Cankarjev trg 1, 
1b, 1c, 5, 6, 6a, 9, 10, Cesta gradenj, 
Cesta 6.maja, Čuža 1, 3, 5, 7, 9, 11, 
15, 
Dobovičnikova ulica, Dolge nji-
ve, Gabrče, Gradišče, Grilcev Grič, 
Hrib, Idrĳska cesta, Kolesarska po-
t,Kopališka ulica, Krožna pot, Krpa-
nova ulica, Kurirska pot, Lošca, Med 
vrtovi, Močilnik, Mrakova cesta, Na 

klancu 22-27, Na Klisu, 
Na zelenici, Notranjska cesta, Ob 
Beli, Ob igrišču, Ob Ljubljanici, Ob 
potoku, Pavkarjeva pot, Petkovško-
va ulica, 
Poštna ulica, Pot k studencu, Pot  k 
Trojici, Pot v Močilnik, Prečna pot, 
Pri lipi, Prisojna pot, Raskovec, Ri-
biška pot,
Stara cesta 2, 2a, 4, 4a, 6, 8, 10, 13, 15, 
18, 19, 21-25, Storžev Grič, Sušnikova 
cesta, Tičnica, Trg Karla Grabeljška, 
Tržaška cesta, Turnovše, Usnjarska 
cesta, Vas, Voljčeva cesta
Naselja: BISTRA, JAMNIK, JERI-
NOV GRIČ, MARINČEV GRIČ, 
MIRKE, MIZNI DOL, PREZID, STR-
MICA, SINJA GORICA, TRČKOV 
GRIČ, VERD (Brigadirska c., Can-
karjevo nabrežje, Cesta Krimskega 
odreda, Cesta na Barju, Cesta na 
polju, Čolnarska cesta, Jagrova cesta, 
Janezova c., Kačurjeva c., Kotnikova 
c., Ledina, Pionirska c., Stranska c., 
Sternenova c., Verd), ZAPLANA  
Podružnična šola Drenov Grič: 
DRENOV GRIČ, LESNO BRDO

Pravilnik o oskrbi s pitno 
vodo v Krajevni skupnosti 
Podlipa - Smrečje

Svet KS Podlipa Smrečje je na svo-
ji 27. redni seji 14. 9. 2010 potrdil 
predlog Pravilnika o oskrbi s pitno 
vodo v Krajevni skupnosti Podlipa 
- Smrečje. Sprejeti pravilnik se ob-
javi na oglasni deski KS, spletni 
strani Občine Vrhnika. Uporabniki 
vaškega vodovoda v KS ga  lahko 
dobĳo tudi v papirni obliki z naro-
čilom na naslov: KS Podlipa Smreč-
je, Smrečje 7, 1360 Vrhnika.

Predsednik sveta
KS  Podlipa - Smrečje

Janez Malovrh 

Občina Vrhnika, Občinski svet, Komisi-
ja za podeljevanje občinskih nagrad 
in priznanj, na podlagi Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, 365/2009) in 19. 
člena Odloka o podeljevanju priznanj 
Občine Vrhnika (Uradni list RS, št. 
13/00, Naš časopis, št. 307/2004 in 
356/2008)

OBJAVLJA RAZPIS ZA 
PODELITEV OBČINSKIH 
PRIZNANJ ZA LETO 2011

I.
NAZIV ČASTNI OBČAN

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2011 podeli-
la največ en naziv častni občan. 

2.
Občanom Občine Vrhnika in drugim 
državljanom Republike Slovenĳe, ka-
kor tudi državljanom tujih držav, ki 
imajo posebne zasluge na področjih 
kot so: gospodarstvo, znanost, 
umetnost, kultura, šport in drugo 
ter za druge izjemne dosežke, ki so 
pomembni za razvoj in dvig ugleda 
Vrhnike, lahko občinski svet podeli 
naziv častnega občana.

II.
ZLATA PLAKETA 

IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2011 
podelila največ dve zlati plaketi Ivana 
Cankarja. 

2.
Zlata plaketa Ivana Cankarja je 
najvišje priznanje Občine Vrhnika, ki 
se podeli posamezniku za življenjsko 
delo, ki povečuje ugled občine na gos-
podarskem, družbenem ali drugem 
področju življenja in dela.

III.
SREBRNA PLAKETA 
IVANA CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2011 podel-
ila največ tri srebrne plakete Ivana 
Cankarja. 

2.
Srebrno plaketo se podeli posa-
meznikom, skupinam občanov, 
društvom in drugim pravnim os-
ebam za dolgoletne uspehe in izjemne 
dosežke trajnega pomena, s katerimi 
povečujejo ugled občine na gos-
podarskem, družbenem ali drugem 
področju življenja in dela.

IV.
BRONASTA PLAKETA IVANA 

CANKARJA

1.
Občina Vrhnika bo v letu 2011 podel-
ila največ šest bronastih plaket Ivana 
Cankarja. 

2.
Bronasto plaketo se podeli posa-
meznikom, podjetjem, društvom in 
drugim organizacĳam in skupnostim 
za delo in dejanja, ki so jih dosegli 
ob posebnih prilikah, ob enkratnih 
dosežkih, ob izredno humanem in 
požrtvovalnem dejanju in drugih 
utemeljenih podobnih priložnostih 
in s svojim delom povečujejo ugled 
občine. 
Bronasto plaketo se podeli tudi ob 
posebnih jubilejnih priložnostih. 

V.
PREDLAGATELJI IN VSEBINA 

PREDLOGOV

1.
Predlagatelji za podelitev priznanj 
občine so lahko občani, politične 
stranke, krajevne skupnosti, podjetja, 
društva ter druge organizacĳe in 
skupnosti.
Predlagatelj za podelitev priznanj ne 
more biti komisĳa ali njeni člani kot 
posamezniki.

2.
Pobuda za podelitev priznanja mora 
biti pisna in mora vsebovati:
-  naziv in ime predlagatelja,
-  ime in priimek oz. naziv predla-

ganega kandidata za priznanja in 
osnovne podatke,

-  obrazložitev pobude,
-  dokumente, ki potrjujejo dejstva v 

obrazložitvi,
-  vrsto predlaganega priznanja,
-  pisno soglasje predlaganega kandi-

data za priznanje.

3.
Pobude sprejema Komisĳa za 
podeljevanje občinskih nagrad in 
priznanj, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhni-
ka, s pripisom »za občinska priznanja« 
do 28. 2. 2011 do 12. ure.

4.
Priznanja občine bodo podeljena na 
slovesnosti ob občinskem prazniku. 

Številka: 094-1/2011
Datum:   17. 1. 2011 
   

KOMISĲA ZA PODELJEVANJE
   OBČINSKIH 

NAGRAD IN PRIZNANJ

Na podlagi 29. člena Zakona o 
lokalni samoupravi (Ur.l. RS, št. 
94/2007-UPB2, 27/2008 Odl.US: 
Up-2925/07-15, U-I-21/07-18, 76/20-
08, 100/2008 Odl.US: U-I-427/06-9, 
79/2009, 14/2010 Odl.US: U-I-26-
7/09-19, 51/2010, 84/2010 Odl.US: 
U-I-176/08-10), 23. člena Zakona o 
graditvi objektov (ZGO-1, 102/20-
04-UPB1 (14/2005 popr.), 92/2005-
ZJC-B, 93/2005-ZVMS, 111/2005 
Odl.US: U-I-150-04-19, 120/2006 
Odl.US: U-I-286/04-46, 126/2007, 
57/2009 Skl.US: U-I-165/09-8, 10-
8/2009, 61/2010-ZRud-1 (62/2010 
popr.)), 30. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 365/2009) 
in Poslovnika o delu Občinskega 
sveta Občine Vrhnika (UPB-2, Naš 
časopis št. 354/2008) je Občinski 
svet Občine Vrhnika na 3. redni seji 
dne 20. 1. 2011 sprejel naslednji

SKLEP O PRIDOBITVI 
STATUSA GRAJENEGA 

JAVNEGA DOBRA

I.
Pri zemljiščih, parc. št. 57/2 in 59/1, 
obe k.o. Vrhnika, se v zemljiški 
knjigi vpiše zaznamba statusa gra-
jenega javnega dobra.
  

II.
Sklep prične veljati osmi dan po 
objavi v občinskem glasilu Naš ča-
sopis.
Številka: 478-99/2007 (6-03)
Datum:   21. 1. 2011

Župan
Občine Vrhnika
Stojan Jakin l.r.

Na podlagi 11. člena Odloka o na-
domestilu za uporabo stavbnih zem-
ljišč na območju občine Vrhnika (Naš 
časopis, št. 328/2006 – uradno pre-
čiščeno besedilo) in Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 365/2009) 
je Občinski svet Občine Vrhnika na 
svoji 2. redni seji 23.12.2010 sprejel 

S K L E P
o vrednosti točke za odmero 

nadomestila za uporabo stavbnih 
zemljišč na območju Občine 

Vrhnika za leto 2011

1. člen
Vrednost točke za odmero nadome-

stila za uporabo stavbnih zemljišč na 
območju občine Vrhnika za leto 2011 
znaša 0,003212 EUR. 

2. člen

Sklep začne veljati  naslednji dan po 
objavi v Uradnem listu RS in se upo-
rablja od 1.1.2011 dalje. 

Številka: 410-117/2010 (4-03)
Vrhnika, dne 24.12.2010

 Župan
Občine Vrhnika

Stojan Jakin, univ.dipl.inž.grad.,l.r. 

Številka: 3521-1/2011 
Datum:   18.02.2011

Na podlagi 11. člena Pravilnika o odda-
janju poslovnih prostorov in poslovnih 
stavb v najem (Naš časopis, št. 259/99, 
ter št. 327/06), objavlja Občina Vrhnika, 
Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika,

JAVNI RAZPIS 
ZA ODDAJO POSLOVNEGA 

PROSTORA 
V NAJEM

Predmet oddaje je poslovni prostor št. 
4 v pritličju poslovne stavbe Cankarjev 
trg 4 na Vrhniki, površine 13,01 m2. 
Najem obsega tudi souporabo sanitarĳ 
v deležu, ki predstavlja 0,5 m2.
Poslovni prostor je primeren za oprav-
ljanje dejavnosti trgovine z neživili, 
storitvene  ali pisarniške dejavnosti.
Prostor se oddaja v najem za nedolo-
čen čas, izbranemu ponudniku pa bo 
oddan v najem takoj, ko bo postopek 
javnega razpisa v celoti zaključen in si-
cer predvidoma v mesecu aprilu 2011.
Najemnina za poslovni prostor se 
plačuje mesečno, v skladu z 29., 31. in 
33. členom Pravilnika o oddajanju po-
slovnih prostorov in poslovnih stavb v 
najem.
Ponudnik resnost ponudbe jamči z 
vplačilom varščine na TRR št.: 01340-
0100001093, sklic na št.: 18 76406-7103-
018-10234211 Občine Vrhnika.
Varščino, ki znaša 123,07 EUR, mora 
ponudnik vplačati pred potekom roka 

za oddajo ponudbe in ponudbi priloži-
ti potrdilo o vplačani varščini.
Ponudnikom, ki na javnem razpisu 
niso izbrani, se varščina vrne v roku 15 
dni od izdaje sklepa o izbiri najugod-
nejšega ponudnika oziroma oddaji po-
slovnega prostora v najem, ponudni-
kom, ki so poslali nepopolne ponudbe, 
pa v roku 15 dni od zaključka zbiranja 
ponudb.
Za izbranega ponudnika varščina šte-
je kot avans najemnine, v primeru, da 
izbrani ponudnik odstopi od sklenitve 
najemne pogodbe, pa se mu položena 
varščina ne vrne.
Ponudnikom, ki svojo ponudbo umak-
nejo pred zaključkom postopka izbire, 
se vrne le polovičen znesek položene 
varščine.
Pisne ponudbe z dokazili o izpolnje-
vanju pogojev naj ponudniki v zaprti 
ovojnici s pripisom “Ne odpiraj, razpis 
za oddajo poslovnega prostora”, odda-
jo v sprejemni pisarni Občine Vrhnika, 
Tržaška cesta 1 na Vrhniki ali pošljejo 
na naslov: Občina Vrhnika, Oddelek 
za družbene dejavnosti in gospodar-
stvo, Tržaška c. 1, 1360 Vrhnika. Rok za 
oddajo ponudb je 28.02.2011. Za pra-
vočasno ponudbo se bo štela tista po-
nudba, ki bo na naslov Občine Vrhnika 
prispela do 28.02.2011. Ponudbe bodo 
po preteku roka komisĳsko odprte. 
Pisna ponudba mora obsegati:
• ponudnikove podatke s točnim na-

slovom, če je ponudnik fizična ose-
ba;

• ponudnikovo firmo in sedež, če je 
ponudnik pravna oseba;

• številko transakcĳskega računa po-
nudnika za primer vračila varščine;

• dokazilo o državljanstvu RS – oseb-
na izkaznica ali potni list (fizične 
osebe);

• izpis iz poslovnega registra Sloveni-
je (samostojni podjetniki posamez-
niki in pravne osebe), ki pa ne sme 
biti starejši od 30 dni, šteto od dneva 
prejema ponudbe na občino ;

• opis in program dejavnosti, ki jo po-
nudnik želi opravljati v najetem po-
slovnem prostoru ter število oseb, ki 
jih zaposluje ali jih bo na novo zapo-
slil za potrebe opravljanja te dejav-
nosti;

• dokazilo o finančnem stanju po-
nudnika: potrdilo poslovne banke, 
ki vodi ponudnikov transakcĳski 
račun, da le ta v preteklih 6 mesecih 
ni bil blokiran – dokumenti ne smejo 
biti starejši od 30 dni, šteto od dneva 
prejema ponudbe na občino:

• dokazilo o položeni varščini;
• navedbo roka, v katerem namerava 

ponudnik začeti s poslovanjem v 
najetem poslovnem prostoru.

Nepopolne ponudbe in nepravočas-
ne ponudbe se ne bodo upoštevale in 
bodo vrnjene ponudniku.

Pri ugotavljanju in izbiri najugodnejše-
ga ponudnika se upoštevajo naslednji 
kriterĳi:
• izpolnjevanje vseh razpisnih pogo-

jev,
• ponudba najprimernejšega progra-

ma v okviru predvidene dejavnosti,

• število zaposlenih oseb pri interesen-
tu, upoštevajoč velikost oddanega 
poslovnega prostora in dejavnost, s 
katero se interesent ukvarja,

• rok, naveden za začetek opravljanja 
dejavnosti,

• finančno stanje ponudnika. 
V primeru, ko pogoje javnega razpisa 
v enaki meri izpolnjujeta dva ali več 
interesentov, imajo prednost interesen-
ti, ki izpolnjujejo naslednje prednostne 
pogoje:
• nova in edina dejavnost v kraju,
• dejavnost, za katero se v razvojnem 

programu občine ugotovi, da jo bo 
občina vzpodbujala,

• število na novo odprtih delovnih 
mest,

• prva zaposlitev ali zaposlitev brez-
poselnega, prĳavljenega na Zavodu 
za zaposlovanje, 

• občani občine Vrhnika ali pravne 
osebe s sedežem v občini Vrhnika.

Sklep o oddaji poslovnega prostora 
sprejme župan Občine Vrhnika.

Ponudniki, ki bodo predložili popolne 
ponudbe, bodo o izbiri obveščeni naj-
kasneje v 15 dneh po izdaji sklepa o 
oddaji poslovnega prostora.
Občina Vrhnika si pridržuje pravico, 
da z nobenim izmed ponudnikov ne 
sklene najemne pogodbe.
Dodatne informacĳe so na voljo na tel. 
št.: 01/ 755-54-21.

OBČINA VRHNIKA
Župan:

Stojan JAKIN, univ.dipl.inž.grad.l.r.

OŠ Ivana Cankarja Vrhnika
obvešča občane, da bo  vpis otrok v prvi razred  osnovne šole 
potekal  od 14. 2. 2011 do 18.  2.  2011 v stavbi na Tržaški 2 po 
naslednjem urniku:

dopoldne popoldne
Priporočamo, da se za vpis 

prĳavite tajnici Marinki Švigelj
 po telefonu 7506 876 med 7. in 

14. uro 
ali po e-pošti:  

tajnistvors-osljicv@guest.arnes.si 

Ponedeljek, 14. 2. 9.00 - 10.00 15.30 - 18.00
Torek, 15. 2. 9.00 - 10.00 15.30 - 18.00
Sreda, 16. 2. 9.00 - 10.00 15.30 - 18.00
Četrtek, 17. 2. 9.00 - 10.00 15.30 - 18.00
Petek, 18. 2. 9.00 - 10.00 -

Na podlagi 29. člena Zakona o lokalni 
samoupravi (Ur.l. RS, št. 94/2007-UPB2, 
27/2008 Odl.US: Up-2925/07-15, U-I-21/07-
18, 76/2008, 100/2008 Odl.US: U-I-427/06-
9, 79/2009, 14/2010 Odl.US: U-I-267/09-19, 
51/2010, 84/2010 Odl.US: U-I-176/08-10), 
23. člena Zakona o graditvi objektov 
(ZGO-1, 102/2004-UPB1 (14/2005 popr.), 
92/2005-ZJC-B, 93/2005-ZVMS, 111/2005 
Odl.US: U-I-150-04-19, 120/2006 Odl.US: 
U-I-286/04-46, 126/2007, 57/2009 Skl.US: 
U-I-165/09-8, 108/2009, 61/2010-ZRud-1 
(62/2010 popr.)), 30. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 365/2009) in 
Poslovnika o delu Občinskega sveta 
Občine Vrhnika (UPB-2, Naš časopis št. 
354/2008) je Občinski svet Občine Vrhnika 
na 3. redni seji dne 20. 1. 2011 sprejel 
naslednji

SKLEP O UKINITVI STATUSA 
JAVNEGA DOBRA

I.
Pri zemljišču, parc. št. 1788/9 k.o. Verd, se 
ukine status javnega dobra. 

II.
Sklep prične veljati osmi dan po objavi v 
občinskem glasilu Naš časopis.
Številka: 478-18/2008 (6-03)
Datum:  21. 1. 2011

Župan
Občine Vrhnika
Stojan Jakin l.r.
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 Občina Borovnica 12 31. januar 2011
elektronski naslov: obcina@borovnica.si

Zbori občanov
Sklicujem zbore občanov po vaških od-
borih. 
Razpored:
• 14. februar 2011 ob 19. uri v osnovni 
šoli za krajane DOLA in LAZ
• 16. februar 2011 ob 19. uri v osnovni 
šoli za krajane BOROVNICE
• 17. februar 2011 ob 19. uri pri Rotovih 

(Zabočevo 7) za krajane ZABOČEVEGA
• 18. februar 2011 ob 19. uri v gasilskem domu Brezovica za 
krajane BREZOVICE, DRAŽICE IN NIŽEVCA
• 21. februarja 2011 ob 19. uri v gasilskem domu na Bregu za 
krajane BREGA IN PAKEGA
• 28. februarja 2011 ob 19. uri pri Bizjakovih za krajane OHO-
NICE, PRISTAVE IN LAŠČ.
Na zborih se bomo pogovorili o načrtih, problematiki kraja, 
obvezna točka bo tudi  imenovanje (volitve) vaških odborov. 
Imenovati moramo nove člane vaških odborov oziroma po-
trditi stare. Obveščamo vas, da ne bomo pošiljali posebnih 
vabil.

Lepo vabljeni!

Program prireditev 2011
Pozivam vsa društva, organizacĳe tudi povezane skupine po-
sameznikov, da nam posredujete svoj okvirni program prire-
ditev v letu 2011. Društva, oblikujte svoj predlog programov 
že v pripravah na občne zbore, zato vas prosimo, da nam 
predloge tudi posredujete. Predloge rabimo (so dobrodošli) 
za:
1. uskladitve terminov
2. finančno ovrednotenje
3. skupni nastop in sodelovanje
Predvsem bomo veseli vaših predlogov za sodelovanje ali 
organizacĳo na prireditvah ob občinskem prazniku, ob dr-
žavnih praznikih in na tradicionalni prireditvi PRAZNIK BO-
ROVNIC. Za vsa pojasnila smo na  voljo na GSM 041 600 872.

Župan Andrej Ocepek

Županova sporočila

Dol pri Borovnici, 7.—12. 2. 2011Dol pri Borovnici, 7.—12. 2. 2011

Fotografska razstava 
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Prodaja občinskega zemljišča 
ob ZP Borovnica
Na zahtevo skupine svetnikov 
(Edvard Bešlagič, Damjan De-
bevec, Jože Belovič, Vinko Ko-
šir, Franc Volek, Viktor Draš-
ler) je bila v tem mandatu prvič 
sklicana izredna seja, na kateri 
se je razpravljalo o programu 
prodaje občinskega premože-
nja – točneje o prodaji 640 m2 
velikega občinskega zemljišča 
za Zdravstveno postajo Borov-
nica (p.š. 438/2) –, ki ga je vanj 
umestila še prejšnja sestava 
občinskega sveta. 
Utemeljitev sklica seje so pred-
stavili predlagatelji, ki so me-
nili, da je nedavno razparceli-
ranje  omenjene parcele v dve 
manjši (po 320 m2), ki ne zahte-
vata javnega razpisa prodaje, 
in prodajo ciljnemu kupcu 
– kar je sledilo prvotnemu, ne-
uspešnemu javnemu razpisu 
prodaje –, označili za negospo-
darno ravnanje, korupcĳo in 
oškodovanje občinskega pre-
moženja, obenem pa krčenje 
možnosti nadaljnjega razvoja 
ZP Borovnica in morebitne re-
konstrukcĳe stavbe za druge 
družbene ali poslovne namene 
občine. Župan Andrej Ocepek 
je vse obtožbe nemudoma za-
nikal, zatrdil je celo, da je vsa 
prodaja potekala transparent-
no, poleg tega pa, da se ZP Bo-
rovnica v bližnji prihodnosti 
ne bo širila, saj da so pod vpra-
šajem že sedanje aktivnosti v 
njem, drugih vsebin pa  tam 
očina menda ne načrtuje.
Nasprotniki prodaje so v na-
daljnji razpravi poudarjali 
strateško vrednost parcele, ki 
je del večjega kompleksa ZP 
Borovnica (še posebno v luči 
povečanja prebivalstva v na-
slednjih letih), medtem ko so 

zagovorniki prodaje zatrjevali, 
da si z 12 metrov širokim zem-
ljiščem občina nima kaj poma-
gati in je najbolje, da se proda.
Svoje argumente sta predstavi-
la tudi na seji prisotna zainter-
esirana kupca Tadej in Anton 
Kenig ter njun odvetnik.
Za umik prodaje obravnava-
nega zemljišča so nato od 12 
svetnikov glasovali le štirje: 
Edvard Bešlagič, Jože Belovič, 
Damjan Debevec, Viktor Draš-
ler. Proti umiku oz. za prodajo 
pa jih je glasovalo sedem: De-
jan Narančić, Suzana Novak, 
Matjaž Ocepek, Janko Smole, 
Mateja Šebenik, Vinko Košir, 
Niko Stražišar. Franc Volek se 
je glasovanja vzdržal.
Glede na prĳave o “sporni pro-
daji zemljišča za ZD Borovni-
ca” Protikorupcĳski komisĳi 
ter Računskemu sodišču RS pa 
bomo o zadevi najverjetneje še 
poročali.

Svetniki prvič podajali 
pobude in vprašanja
Na 2. redni seji, ki je bila na 
dnevnem redu takoj po prvi 
izredni, so svetniki lahko prvič 
v svojem mandatu postavljali 
uradna vprašanja županu in 
podajali pobude: od vodnih 
zadrževalnikov, protipoplav-
nih nasipov, vodne vrtine v 
Podstrmecu, novih prometnih 
znakov, do umestitve knjižnice 
in nove dvorane. Najbolj pa je 
odmevala županova obljuba 
oz. zaveza, da bodo svetniki že 
na naslednji seji obravnavali 
DIIP obnove stebra viadukta, 
skupaj s projektom. Na na-
slednji seji naj bi prav tako ob-
ravnavali osnutek proračuna 
za leto 2011.
Svetniki in svetnice so sicer z 
večino osmih glasov zavrnili 

predlagani dvig točke nado-
mestila za uporabo stavbnih 
zemljišč z utemeljitvĳo, da 
novi davki v teh časih niso pa-
metna odločitev. Kot kaže, naj 
bi se letos z novim zakonom 
določanje omenjene davščine 
tako ali tako preneslo na pri-
stojno ministrstvo.
Na seji so bile potrjene tudi 
nove sestave občinskih delo-
vnih teles ter predstavniki v 
nekatere javne zavode:
nadzorni odbor občine: Boja-
na Mazi (predsednica), Mojca 
Drobnič, Marinka Novak,
odbor za družbene dejavno-
sti: Blanka Petrič (predsedni-
ca), Damjan Debevec, Mateja 
Šebenik, Matevž Šivic, Lilĳana 
Kogovšek,
odbor za gospodarstvo, kme-
tĳstvo in turizem: Suzana 
Novak (predsednica), Dejan 
Narančić, Niko Stražišar, Igor 
Cotman, Bojan Čebela,
odbor za prostorsko planira-
nje, gospodarjenje z nepre-
mičninami in varstvo okolja: 
Edvard Bešlagič (predsednik), 
Viktor Drašler, Vinko Košir, 
Matjaž Ocepek, Franc Kavč-
nik,

statutarno-pravna komisĳa: 
Viktor Drašler (predsednik), 
Suzana Novak, Bojana Mazi,
Svet zavoda Osnovne šola 
dr. Ivana Korošca Borovnica: 
Mojca Švigelj, Jana Šraj, Slavka 
Gerdina,
Svet Območne izpostave 
JSKD Vrhnika: Rudolf Cerk,
Svet Zavetišča za zapuščene 
živali v Horjulu: Tine Palčič,
Svet zavoda Zdravstveni dom 
Vrhnika: Milena Škulj,
Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu v obči-
ni: Niko Stražišar (predsed-
nik), Janez Vtič (predstavnik 
PP Vrhnika), Dean Stepančič 
(predstavnik Medobčinske-
ga inšpektorata in redarstva), 
Matevž Snoj (predstavnik JP 
KPV), Dajana Jovanović (pred-
stavnica OŠ dr. Ivana Korošca 
Borovnica), Boris Bezek (pred-
stavnik Sveta staršev OŠ), Slav-
ka Gerdina (predstavnica ob-
činske uprave, tajnica Sveta).
Ker je bila to zadnja seja  mi-
nulega leta, so jo svetniki in 
svetnice (in seveda župan z 
občinsko upravo)  končali s 
primernim prigrizkom.

Damjan Debevec

Dve seji na isti dan
V četrtek, 16. decembra 2010, je imel občinski svet kar dve seji. Na prvi, izredni, so svetniki razpravljali o 
prodaji občinskega premoženja, na drugi, redni, pa je bila glavna točka imenovanje novih občinskih delovnih 
teles.

�������������������������������������������
�������������������������������������

�����������������������������������������
�������������������������������������������

����������������������������������������
����������������������������������������������
�������������������������������������������

����������������������������������������������
�������������������������������������������

����������������

�����������������������������

VABILO   K   SODELOVANJU
OBČINA  BOROVNICA

in
 KULTURNO DRUŠTVO BOROVNICA

vabita
na

PRIREDITEV
ob 

KULTURNEM PRAZNIKU,
ki bo v

 torek,  8. februarja 2011, ob 17.  uri
 v osnovni šoli v Borovnici.

Vljudno vabljeni!
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Štefanov blagoslov
Že tradicionalno je na lanski god sv. Štefana, 26. 
decembra 2010, Konjeniško društvo Borovnica pri-
pravilo »žegnanje« konj in drugih živali pred Trgo-
vino Jurček Tuš v Borovnici.

Blagoslov konj in drugih domačih živali ter vode in soli 
je sicer prastar cerkveni običaj, ki  poteka na god sv. Štefa-
na, tudi zavetnika konj in furmanov. Nekoč je veljalo, da je 
z blagoslovljeno soljo potreseno polje varno pred nevihta-
mi in hudo uro, sol in voda pa da pomagata pri zdravljenju 
ljudi in živali. Na ta dan so ljudje ponekod v cerkev prines-
li izrezljane lesene figurice konj in  drugih domačih živali 
v priprošnjo za zdravje. Ta lep običaj že vrsto let ohranjajo 
tudi borovniški konjeniki.

Na prireditvenem prostoru pred Jurčkom je letos že poš-
teno primanjkovalo mest za konje, saj so jih ponosni last-
niki prignali kar 21, na srečo pet manjših – šetlandskih po-
nĳev, ki so še posebno navdušili mlajše obiskovalce. Med 
velikani sta se skrivali tudi dve oslici. Številne obiskovalce 
konjeniške prireditve so v dobro voljo spravili mladi har-

monikarji ter pevci 
Štinglci, poskrbljeno je 
bilo tudi za prigrizek. 
Zbrane je nagovoril 
predsednik KD Ciril 
Cerk, ki se je pohvalil 
s številnimi aktivnost-
mi društva v  minu-
lem letu: udeležba na 
430-letnici Kobilarne 
Lipica, Radgonskem 
sejmu in prazniku bo-
rovnic ter organizacĳa
pohoda po vaseh bo-
rovniške občine. Dru-
štvo ima, po Cerkovih 

besedah, še veliko načrtov za naprej, njegova srčna želja pa 
je, da bi bil prihodnje leto blagoslov konj pod društvenim 
toplarjem, za katerega streho jim navkljub velikemu trudu 
še po dveh letih ni uspelo zagotoviti zadostnih finančnih 
sredstev. Za njim je govoril župan Andrej Ocepek, ki je 
prisotne pozval k sodelovanju in pomoči pri aktivnostih 
konjeniškega društva, vsem pa zaželel veliko uspeha v no-
vem letu.

V osrednjem delu prireditve je župnik Janez Šilar blago-
slovil vodo, kruh in sol. Sledil je blagoslov živali, lastniki 
konj pa so prejeli spominsko podobico ter blagoslovljena 
kruh in sol za živali. Vsak lastnik je poleg tega iz rok do-
mačinke prejel rezljano figurico konja.

Prireditev je kljub nekaterim muhastim živalim potekla 
brez zapletov, očividci pa vendarle vedo povedati, da jo 
je po koncu ena izmed kobil prav jadrno ucvrla v domači 
hlev, lastnik pa za njo.

Damjan Debevec

V mrzlem popoldnevu je najbolj ogrela harmonika.

Borovniški župnik Janez Šilar je blagoslovil konje.

Predsednik KD Ciril Cerk si  zelo 
želi streho za društveni toplar.

Blagoslov konj 
Letošnji dan po božiču je bil za nas, člane Konjeniške-
ga društva Borovnica, pravi praznik!

Že kar pol ure pred začetkom so na parkirišče pred Trgovino 
Jurček-Tuš začeli prihajati prvi udeleženci blagoslova konj. Kma-
lu je bilo parkirišče, na katerem smo postavili montažne priveze 
za konje, poln kopitarjev in njihovih lastnikov, prav tako pa tudi 
obiskovalcev. Le-ti so letos lahko občudovali pestro paleto kopi-
tarjev, ki so prišli na blagoslov. Še posebno so se razveselili otro-
ci, ki so lahko občudovali in božali šetlandske ponĳe. Letos sta
prvič prišla na blagoslov tudi dva osla, ki sta predvsem s svojim 
oglašanjem navduševala širšo množico. Lastniki so svoje konje 
pripeljali očiščene in nekatere tudi okrašene s cvetjem ali smre-
kovo vejico, kot je bilo to v navadi. Tako okrašena je letos prvič 
prišla tudi žrebica pasme shire horse z Zavrha nad Borovnico, ki 
je prva rojena žrebička te pasme v Slovenĳi. Zelo veseli smo bili,
da je bila udeležba tako številčna. Prireditev so popestrili pevci, 
harmonikarji, prireditev pa je povezovala Maja. Obred je kot vsa-
ko leto opravil borovniški župnik, nekaj spodbudnih besed pa je 
povedal tudi borovniški župan. Vsem se lepo zahvaljujemo, ker 
so pripomogli popestriti in izpeljati naš blagoslov. Kot se spod-
obi, smo konjenike na koncu nagradili s spominkom na letošnji 
blagoslov, prav tako pa so se lahko odžejali in okrepčali.

Upamo, da bodo letos udeleženci imeli srečo s svojimi živalmi 
in da se čim prej spet vidimo in zberemo v takem številu.

Bralcem prilagamo nekaj  fotografij z blagoslova, ki jih je po-
snel Igor.  Hkrati pa vas vabimo, da  prihodnje leto pridete tudi 
sami na blagoslov!

Karolina Jamnik Cerk, članica Konjeniškega društva Borovnica

Otroci s šetlandskimi ponĳi

Udeleženci prireditve

Župnik pri blagoslovu konj

V decembru smo organizirale glasbe-
no prireditev Zapojmo z dedkom Mra-
zom za najmlajše in nekoliko starejše 
otroke. Glasbena pravljica Trĳe škratki 
je pod strokovno zamislĳo Jožice Rupar 
in v izvedbi Natalĳe Rot, Polone Gabri-
jel ter Nade Žitko pritegnila vso pozor-
nost otrok. Šaljivo nagajivi škratki so z 
vsakdanjimi prizori ter s pesmico Anje 
Štefan Snežinke, ob spremljavi klavir-
ja, violine in prečne flavte, na katere
so spretno igrale mlade Borovničanke 

Valerĳa Rot, Eva Grmek in Klara Zajc,
zelo duhovito prikazale vse radosti, ki 
jih nudita sneg in zimski čas. Prireditev 
se je  končala s pesmico Janeza Bitenca 
Siva kučma, s katero so otroci priklicali 
dedka Mraza, ki je s pomočjo škratkov 
obdaril vsakega otroka.

Teden  pozneje smo se odzvale vabilu 
iz Doma starejših občanov Vrhnika in z 
božičnim koncertom razveselile tam-

kajšnje varovance. Že naslednji dan nas 
je pot peljala v Dom Janeza Krstnika v 
Ljubljano, kjer smo starejšim stanoval-
cem z božičnimi pesmimi  pričarale lep 
praznični večer. Njihov odziv nam je to 
vsekakor potrdil. 

Drugi dan novega leta smo v cerkvi 
sv. Marjete v Borovnici organizirale 
božični koncert. Pod vodstvom Jaka 
Jerine smo zapele osem pesmi sloven-
skih in tujih avtorjev. Na klavir nas je 
spremljala naša pevka Polona Gabri-

el, ki je tudi avtorica  ene priredbe. 
V goste smo povabile Logaški oktet, 
ki se je pod vodstvom Lovra Gruma 
predstavil z osmimi skladbami raz-
ličnih avtorjev. Nekatere so zapeli ob 
spremljavi klavirja, na katerega je igral 
naš zborovodja Jaka Jerina.  Program 
je odlično povezovala hčerka naše so-
pranistke, Valerĳa Rot. Večer je ob 
zvokih božične glasbe hitro minil. Za 

zaključek je Valerĳa pred oltar pova-
bila oba zbora in za pomoč zaprosila 
poslušalce, da smo skupaj zapeli še za-
dnjo božično pesem. V mraku in soju 
jasličnih luči je ob klavirski spremljavi 
zadonela najlepša pesem, Sveta noč.  
Zadnje prireditve z božično tematiko 
smo se udeležile petnajstega januarja 
v cerkvi sv. Martina v Šmartnem pri 
Litĳi, kamor nas je povabil Oktet Val-
vazor iz Litĳe. S čudovitim koncertom 
in enkratnim druženjem z njimi smo 

zaključile novoletno-božični repertoar. 
V drugem delu sezone nas čakajo novi 
izzivi, zato se bomo posvetile drugačni 
zvrsti glasbe, saj nas že v marca čaka 
revĳa pevskih zborov na Vrhniki, v
maju ali junĳu letni koncert, kot vsako
leto bomo organizirale tudi zabavno 
prireditev z znanim slovenskim  an-
samblom.

 Za ŽPZ Tonja, Jana Čanžek

Aktivnosti ŽPZ Tonja v prazničnem času 
V novi pevski sezoni, septembra 2010, se nam je pridružil novi zborovodja Jaka Jerina. Na pevskih vajah 
smo aktivno sprejemale nova znanja. Že kmalu smo začele z vadbo božičnih pesmi, saj smo imele v načrtu 
kar nekaj nastopov. Da bi se bolje pripravile nanje, smo imele še intenzivne vaje in učenje vokalne tehnike. 



NAS CASOPIS 379/31.1.2011 C M Y K 14

14 31. januar 2011
elektronski naslov: obcina@borovnica.si Občina Borovnica 

Že 20. obletnico plebiscita, 
na katerem smo Slovenci 23. 
decembra 1990 s 95 % izglaso-
vali svojo samostojno državo, 
so učenci in učenke proslavili 
z recitalom, glasbo, pesmĳo
in seveda razlago praznika. 
Program je tudi tokrat izža-
reval za šolo prav svojstveno 
izvirnost, saj so svoje videnje 
domovine predstavili skozi 
pestrost in raznolikost zgodo-
vinskih slovenskih pokrajin. 
Notranjsko so predstavili pr-
vošolci z značilnim bloškim 
smučarjem, slivniško čarov-

nico ter pisanimi liki cerkni-
škega karnevala. O Prekmurju 
so petošolci  vedeli povedati, 
da so še do pred nedavnim 
tam šivali najboljše obleke v 
Slovenĳi, navdušile pa so jih 
njihove pravljice. Prav tako 
petošolci so se nato navduše-
vali nad Primorsko in njeno 
kuhinjo, »cikorĳo« ter glasbo. 
O Gorenjski, njenih smučiščih, 
hotelih, hrani in Triglavskem 
narodnem parku, ki je bil l. 
1924 razglašen šele kot peti v 
Evropi, so spregovorili četr-
tošolci, obenem pa zapeli Kek-

čevo pesem. V zeleni Štajerski 
so našli sladko vince in vesele 
ljudi, medtem ko jih je Dolenj-
ska spomnila na Renaultova 
novomeška vozila ter Krkina 
zdravila, prvošolčki pa so od-
plesali belokranjski ples. Na-
ravnost revolucionarne zamis-
li pa očitno vrejo med našimi 
borovniškimi tretješolci, saj so 
na Koroškem našli kralja Mat-

jaža, ki bo morda že to zimo 
prišel iz svoje jame, premagal 
vse nasprotnike in prinesel 
narodu zlate čase. V podkre-
pitev svojih besed so nato za-
peli: »Križ kraž, Kralj Matjaž, 
daj mi groš, bom kupil nož.« 
Kdo ve, morda bomo pa ne-
koč res kraljevina … Dotlej pa 
bomo imeli parlamentarno re-
publiko, kot so nas o Slovenĳi

v pregledu od naravoslovnih 
do družboslovnih značilnosti 
poučili četrtošolci. Prireditev 
je zaključil šolski pevski zbor 
pod vodstvom Alme Leskovic 
Grošelj ter spremljavi Tine 
Vahčič na klavirju.

Šolarji so ob koncu na oder 
povabili še borovniškega žu-
pana Andreja Ocepka, ki se je 
učencem in učenkam zahvalil 
za lep program in jim zaželel 
prĳetne počitnice. Vsem priso-
tnim, še posebno starejšim, pa 
je položil na srce, da »se mo-
ramo ne le ob praznikih, tudi 

v vsakdanjem življenju pravic, 
ki smo si jih Slovenci pridobili 
in priborili, večkrat spomniti 
in bolj upoštevati in spoštova-
ti, saj da je »samospoštovanje 
sestavni del našega vsakdanji-
ka.«

Prvi vidni korak k spošto-
vanju pravic, ki smo si jih Slo-
venci priborili, lahko storimo 
že ob naslednji prireditvi in 
na vidno mesto postavimo dr-
žavno zastavo, ki se je tokrat 
sramežljivo skrivala v kotu za 
zvočniki.

Damjan Debevec

Kulturno društvo Borovnica
Gledališka skupina  ŠOTA

vabi na
ponovitev silvestrske komedĳe

MINISTROV SIN,
ki bo v

 SOBOTO, 26. FEBRUARJA 2011, OB 19. uri 

v dvorani v OŠ Borovnica.

Vljudno vabljeni!

Domoljubje skozi spoznavanje pokrajin
Dan samostojnosti in enotnosti so letos ponovno obeležili tudi učenci in učenke Osnovne šole dr. Ivana Koroš-
ca Borovnica s proslavo, ki je bila 24. decembra 2010,  in je bila namenjena tudi obiskovalcem.

Prvošolčki so pokazali posebnosti Notranjske.S harmoniko smo zašli med Primorce.

Številčen šolski pevski zbor

Novi koledarčki z železniškim 
voznim redom
Malce pred novim letom so bili rav-
no pravi čas natisnjeni in med občane 
razdeljeni novi železniški vozni redi 
za relacĳo Borovnica–Ljubljana. Žep-
ne koledarčke z voznimi redi je tokrat 
sponzoriralo TVD Partizan Borovnica, 
ki letos praznuje svojo 100-letnico (kot 
naslednik Telovadnega društva Sokol 
Borovnica). V tem je oblikovana tudi 
naslovnica, ki jo krasi fotografija so-
kolov med telovadbo z borovniškim 

viaduktom v ozadju, posneta predvi-
doma v 30. letih 20. stoletja. Zanimivi 
jubilejni koledarčki so bili natisnjeni 
v 3200 izvodih, še vedno pa jih je mo-
goče dobiti v TVD Partizan Borovnica 
pri predsedniku Tonetu Žerjavu oz. 
vodjih posameznih sekcĳ.
Gasilski koledarji že skoraj pošli
Letos so stenske koledarje za leto 2011 
tiskali v dveh borovniških gasilskih 
društvih, in sicer PGD Borovnica ter 
PGD Brezovica pri Borovnici. V kole-
darju PGD Borovnica  je nabor foto-
grafij društvenih dejavnosti v  minu-
lem letu – od tekmovanj, blagoslova 
novega vozila do intervencĳ, še po-
sebno zanimive pa so fotografije lan-

skih poplav. Natisnili so jih približno 
500 kosov, ki so jih nato »prodajali« 
po borovniških domovih v zameno 
za prispevek k delovanju in razvoju 
društva. Nekaj izvodov je menda še 
mogoče dobiti v gasilskem domu.
Malce drugačen pristop so ubrali v 
PGD Brezovica pri Borovnici, kjer so 
k že izdelanim koledarjem z idilično 

kmečko motiviko dotiskali logotip. 
Za razliko od borovniških imajo bre-
zovški gasilci že stalne odjemalce, 
saj po besedah predsednika društva 
Jožeta Drašlerja pri njih vsaka hiša 
dobi enega od 230 naročenih koledar-
jev, zatem pa se ljudje sami odločĳo,
ali bodo kaj prispevali za društvo. Se-
veda je težko verjeti, da je kdor koli 
od zvestih Kačanov zatajil.

Štefanov pohod
Na štefanovo, 26. decembra 2010, so 

se številni pohodniki že tradicional-
no podali iz Borovnice na Pokojišče. 
Letos je bilo še bolj kot  minula leta 
opaziti, da se na pohod v organizacĳi
Turističnega društva ob točno dolo-
čeni uri ne poda prav velika skupina, 
zato pa je bilo mogoče vse dopoldne 
na cesti Borovnica–Pokojišče srečati 
manjše skupinice in posameznike, ki 
so izkoristili ledeno, a sicer lepo ne-
deljsko dopoldne za prĳeten sprehod
na bolj svež »menišĳski« zrak. Vsem
naštetim pa je še kako teknil topel 
»turistični čaj« v Galletovi hiši na Po-
kojišču. Zatem so se nekateri podali k 
maši, drugi čez Zavrh ali kar po isti 
poti nazaj v dolino, tretji pa na mali-
co, ki jo je v Ohonici pri Bizjaku orga-
niziralo Turistično društvo.
Lani 56 novorojenčkov
Po še neuradnih podatkih je bilo lani 

v borovniški občini rojenih 56 otrok. 
Zlobni jeziki namigujejo, da sta k 
temu pripomogla poživljajoč borovni-
ški zrak in lanska dolga in mrzla zima. 
Morda pa je k temu vsaj malce pripo-
mogla tudi novorojenčkom prĳazna
borovniška občinska politika, ki z vi-
šino pred osmimi leti uvedene enkrat-
ne denarne pomoči za novorojenčke 
– v letu 2011 že 394,37  evra – posega 
v sam slovenski vrh (najvišje sta Izola 
in Koper s 500 EUR). Poleg tega mladi 
starši ob tej priložnosti prejmejo v dar 
še knjigo Otrok od rojstva do šole.
Živahne borovniške natalitete se še 
kako zavedajo tudi v borovniškem 
vrtcu, kjer bodo po besedah Marĳe
Ocepek v maju dopolnili vse oddelke, 

zato so na občino še pred koncem  mi-
nulega leta naslovili zahtevek za ure-
ditev dodatnega oddelka, ki naj bi ga 
umestili v  nekdanje hišniško stanova-
nje v osnovni šoli. Z zaključevanjem 
gradnje novega blokovskega naselja 
so vedno glasnejša tudi opozorila, da 
moramo nemudoma začeti razmišljati 
o razširitvi obstoječega vrtca. Sicer pa 
se tam marsikaj dogaja že sedaj. Tako 
so pred  nedavnim zaprli (zasteklili) 
stopnišče, kar je proračun olajšalo 

za dobrih 8.000 evrov, čaka pa jih še 
izdatek do 2.000  evrov za kletko za 
smetnjake. Preurejena stavba bo tako 
lahko dostojno obeležila svoj 20. rojst-
ni dan, ki ga bo Vrtec praznoval 31. 
maja letos.

»Izredne borovniške razmere«
V zadnjih tednih  minulega leta so 
se nekateri zbali, da se v Borovni-
ci pripravljamo na uvedbo izrednih 
razmer, saj je na Molkovem trgu več 
dni stal šotor Civilne zaščite. Mimo-
idoči so se spraševali, ali gre zadevo 
pripisati izredno hitro naraščajočim 
vodotokom, ki so v drugi polovici 
decembra ponekod že prestopali bre-
gove, ali morda kakšni izredni akcĳi

sprejemanja beguncev oz. ranjencev z 
vojnih območĳ tretjega sveta. Bližnji 
stanovalci pa so radovednežem hudo-
mušno pojasnjevali, da je šotor sicer 
res služil izrednim dogodkom oz. ne-
kakšnemu »kulturnemu šoku«, kot so 
ga sami poimenovali, a da  velja pri-
sotnost šotora vendarle pripisati zgolj 
izredni sproščenosti njegovega naroč-
nika, ki pač potrebuje izredno veliko 
časa, preden pospravi za seboj.

Damjan Debevec 
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Popravek
V prejšnji številki 
nam jo je nekoliko 
zagodel tiskarski 
škrat in pomoto-
ma obrezal foto-
grafijo članka o 
delih na borovni-
ški mrliški vežici. 
Fotografijo objav-
ljamo še enkrat.
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Prvega so na štefanovo pri-
pravili mladi pevci in pevke 
Župnĳskega mladinskega
pevskega zbora. V svoj nastop 
so zelo spretno vtkali multime-
dĳsko predstavitev, posamez-
ne glasbene točke pa so tekoče 
povezovali s svetopisemskimi  

besedili in cerkvenim izročilom 
o božiču. Nabor pesmi v svoji 
raznolikosti in izvirnosti ni za-
ostajal za zasnovo koncerta, 
zapeli so namreč vse od angle-
ške Joy to the world, slovenskih: 
Foersterjeve Oj dete je rojeno 
nam, Gossove Glej, povsod sneg 
bel leži, staroslovenske Srčna 
si štalca, Gačnikove Zvezde na 
nebu in Tomčeve Zvezde gorĳo, 
pa Saint - Saensovo Tolite hosti-
as iz Božičnega oratorĳa in za 
konec še Sveto noč ob svečkah 
ter skupno z občinstvom Tam 
stoji pa hlevček. Na orglah jih je 
spremljala Taja Levstik, sicer 
tudi zborovodkinja. Pravšnje 
vzdušje in vznesenost poslu-
šalcev sta se zlila v neprekinjen 
aplavz, ki je od mladih pevcev 
terjal večkratno ponovitev re-
pertoarja.

Po novem letu, 2. januarja, 
pa so svoj nič manj izviren ter 

prav tako  kakovosten božični 
koncert pripravile še pevke 
Ženskega pevskega zbora To-
nja. Z izborom in izvedbo pes-
mi božične tematike se je na 
čelu Tonje prvič izkazal novi 
zborovodja Jaka Jerina. Sicer 
pa Tonje niso nastopile same, 

v goste so povabile celo v Ar-
gentini in v Rusĳi proslavljene
pevce Logaškega okteta. Obo-
ji so si za svoj nastop izbrali  
zelo raznolik repertoar. Tako 
so Tonje zapele ljudsko Do-
polnjen je obljube čas v priredbi 
Polone Gabriel, zatem Kaiser-
jevo Lieb Nachtigall, wach auf, 
Pastirčeke na paši v priredbi 
Edĳa Gašperšiča, Palestrinovo 
O bone Jesu, Tomčevo Zvez-
de gorĳo, Ru�erjevo Angelsko 
pesem ter Heilig ist der Herr iz 
Deutsche Messe. Na klavirju je 
pevke spremljala Polona Ga-
briel. Logaški oktet pa si je za 
svoj nastop v Borovnici izbral 
Mladenovo So svjatimi u pokoj, 
Čajkovskega Otče naš, Lesko-
varjevo Oče naš, Ferjančičevo 
Večerni zvon, Beethovnovo Več-
erno, Štolcerjeve Rajske strune, 
Riharjevo Poglejte, čudo se godi 
ter za konec Močnikovo (po 
Primožu Trubarju) Ta staro bo-
žično pejsn. Prĳetni zborovski
večer se je  končal s skupno za-
peto Sveto nočjo, pri čemer so 
tudi obiskovalci prav zavzeto 
sodelovali.

Damjan Debevec

Vabim vas 

na Občni zbor 
Planinskega društva Borovnica,

ki bo v sredo, 2. februarja 2011, ob 19. 
uri

v zgornji telovadnici TVD Partizan 
Borovnica.

Predlagani dnevni red:
1.) imenovanje delovnega predsedstva
2.) volitve organov društva
3.) uskladitev Statuta z zakonodajo
4.) program dela za leto 2011
5.) razno

Na Občnem zboru bomo vpisovali tudi nove 
člane.

Bogomir Celarc, predsednik PD Borovnica

Borovniška pekarna Piškotek je po dve-
letnem premoru v ponovoletnih dneh brez 
velikega »pompa«, a na veliko veselje vseh 
borovniških (in drugih) sladokuscev, znova 
odprla svoja vrata. Na dobrodošlo spremem-
bo borovniškega vsakdanjika je resda vidno 
opozorilo le nekaj tabel pred pekarno vrh vasi 
ter Piškotkova stojnica pred trgovino Jurček, 
a,kot mi je zaupal Primož Tabernik, se za veli-
ko oglaševanje ni odločil prav  zaradi tradicĳe
njegove pekarne, za promocĳo katere bo po
njegovem mnenju poskrbel ljudski glas. Kore-
nine  pekarne segajo prav v leto 1932, ko so  jo 
dprli Okrožnikovi (»Pekovi«). Za njimi sta jo 
leta 1970 prevzela njegova tast in tašča (zakon-
ca Rodošek) ter nazadnje, leta 1991, njegova 
žena, ki jo je vodila ob pomoči družine, dokler 
ji je to omogočalo zdravje. 

A tudi Tabernik ni novinec, saj v pekarski 
panogi nabira izkušnje že vse od leta 1995. Za 
paradnega konja svoje pekarne je sicer označil 
kruh iz krušne peči, ki je brez dodatkov, brez 
barvil in pripravljen brez vsakršne pomoči 
strojev. Zaenkrat peče polbele polkilogram-
ske štruce, a že v kratkem namerava razširiti 

ponudbo. Sladokuscem veselo postreže tudi 
s slavnimi listnatimi piškoti (salovčki), čajni-
mi, kokosovimi, čokoladnimi ter tudi slanimi 
piškoti. Po poprejšnjem naročilu pripravi tudi 
torte, potice in celo odojka.

Izdelki Pekarne Piškotek so poleg same 
pekarne na Zalarjevi cesti 48 naprodaj v trgo-
vinah Juršek Tuš in Mercator v Borovnici ter 
pri Mari Debevec na Rakitni. Še posebno kruh 
bodo prodajali tudi na stojnici na Molkovem 
trgu od ponedeljka do sobote od 14. do 16. 
ure.

Kljub ubĳalskemu urniku dela, ki se začne
ob 3. uri zjutraj in konča ob 5. popoldne, ter 
državni birokratski godlji, ki je malim pod-
jetjem vse prej kot v spodbudo, je Tabernik 
optimističen in verjame, da bo v doglednem 
času širil dejavnost in verjetno celo zaposlil 
dodatno delovno silo. Uspeha mu želimo tudi 
vsi sladkosnedi, ki radi posežemo po njegovih 
izvrstnih piškotih.

Damjan Debevec

Primož Tabernik peče piškote v krušni peči iz 
leta 1945. 

Pekarna Piškotek na vasi vleče tradicĳo iz 30.
let 20. stoletja.

Dva koncerta v cerkvi sv. Marjete
Konec  minulega leta in začetek letošnjega sta lepo oklenila dobro obiskana »bo-
žična koncerta« v farni cerkvi sv. Marjete.

Župnĳski mladinski pevski zbor sv. Marjete

Logaški oktet

Ženski pevski zbor Tonja

Pekarna Piškotek znova odprla svoja vrata

Igra, ki so jo najmlajši borov-
niški dramski igralci uprizorili 
na odru borovniške šole 18. de-
cembra lani, se vrti prav okrog 
tega, kar povzema z naslovom 
– babičinim rojstnim dnem. 

Sicer mlada babica (Nuša Stra-
žišar) – praznovala je šele abra-
hama – spravi v zadrego svoja 
vnučka, ki sta v zagati, kaj naj 
ji kupita za darilo ob njenem 
okroglem jubileju. Vnučka 

(Lara Drole) se sicer domisli, da 
bi ji za rojstni dan kupila mo-
bilni telefon, a zgrožena ugoto-
vi, da ji je brat (Nik Mikuž) iz 
»šparovčka« pobral ves denar. 
Bratovsko-sestrski prepir s fi-
nančnim posegom razreši šele 
očka (Žan Korošec), vnuček 
pa se zaobljubi, da bo povrnil 
denar takoj, ko bo prodal svojo 
najljubšo igrico.  Tedaj poštar 
(Urban Kržič) že prinese tele-
gram, da se bosta babica in nje-
na sestra (Nika Pristavec) sami 
zglasili pri svojih ta mladih. 
Skoraj sočasno obe tudi vko-
rakata v stanovanje in glasno 
razlagata o prometni nesreči, 
v kateri sta jo najslabše odnes-
la odbĳač in torta na zadnjem
sedežu. Po njunih izjavah do-
godek nima  nič opraviti s tem, 
da ima babica vozniški izpit 
zgolj en mesec, teta pa sploh 
ne. Iz gole previdnosti je očka 
že pred tem naročil torto, zato 
se praznovanje  začne v najlep-
šem redu, dokler se babica ne 
odloči preizkusiti podarjenega 
telefona in odzivnost Policĳe
s klicem na 113. Že v kratkem 
na vrata potrka policist (Urban 
Kržič) in prisotnim izstavi 300-
evrski račun za lažen klic.

Prav ob koncu igre je v dvo-
rano prihlačal nihče drugi kot 
sivi Dedek Mraz, za katerega, 
zavoljo tako pogostega obis-
kovanja v  minulem letu, ute-
meljeno sumimo, da ima v 
borovniški okolici stalno ali 
vsaj začasno prebivališče. Še 
preden je razdelil svoja sladka 
darila, je na oder povabil naj-
pogumnejše izmed najmlajših, 
odzvali so se Filip, Julĳa in So-
fija, ki so zapeli vsak po eno
pesmico. Sledilo je vsesplošno 
obdarovanje.

Damjan Debevec

Lara je poočitala Niku: »Še dvakrat mi izropa šparovček, pa bo 
imel tako dolge prste, da bo lahko igral dva klavirja.«

Dedka Mraza se trĳe trubadurji niso nič kaj ustrašili.

Babičin rojstni dan
V borovniški osnovni šoli so po temeljitih letnih pripravah svoje igralske sposo-
bnosti znova pokazali najmlajši dramski igralci KD Borovnica Šotki s predstavo 
Babičin rojstni dan.

Občina Borovnica
Naslov: Paplerjeva 22, Borovnica
Telefon: 01 7507 460; Faks: 01 7507 461

Elektronska pošta: 
obcina@borovnica.si

URADNE URE UPRAVE OBČINE 
BOROVNICA
ponedeljek - petek: od 8:00 do 12:00
sreda: od 8:00 do 12:00 in 
od 13:00 do 16:30

Stranke prosimo, da upoštevajo urnik 
uradnih ur in ob neuradnih dneh ne 
motĳo občinske uprave.

Hvala za razumevanje!
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Slovo od starega leta
Zadnji decembrski dan starega 
leta 2010 so, kot že nekaj let za-
povrstjo, borovniški turisti v 
dopoldanskih urah postavili 
stojnico na Molkovem trgu. Šte-
vilni mimoidoči, ki so si pred 
najdaljšo nočjo v letu polnili 
zaloge, so z velikim veseljem 
za minutko ali dve postali ob 
stojnici in se med sproščenim 
kramljanjem ogreli s kuhanim 
vinom.
V večernih urah pa je bila v 
osnovni šoli že tradicionalno 
na sporedu silvestrska kome-
dĳa. Tokrat so člani dramske 
skupine Šota KD Borovnica v 
našo družbo pripeljali kar Mi-
nistrovega sina. »Kriminalna 
komedĳa« avtorja Fadil Had-
žića  v priredbi Slavice Marte 
Ošaben  pripoveduje o do-
mnevnem ministrovem sinu 
Tonetu (Jure Furlan), ki po več 
kot 20-ih letih poišče svojega 
očeta, sedaj vplivnega ministra 

Vlada Zelnika (Slavko Prista-
vec). Sprva nejevernega mini-
stra prepriča s krvnimi primer-
javami ter ljubezenskimi pismi 
svoje mame. Slednji nad zade-
vo seveda ni navdušen, saj se 
mu že tako maje stolček v vla-
di, še bolj žolčno pa sprejmejo 
novico doma. Soprogi Meliti 
(Polona Kržič) ter zakonske-
mu sinu Robertu (Domen De-
bevec) zadeva dvigne tlak, saj 
se zbojita, da se bo očetova de-
diščina delila na še več delov. 
Hčerki Maji (Kaja Pristavec) 
pa je v njeni blaženi nevednosti 
tako ali tako vse zabavno. Do-
mnevno nezakonski sin Tone 
medtem naveže intimne stike 
z ministrovo tajnico Vero (Eva 
Bezek), kar še dodatno zaple-
te zadevo, saj se okoli mlade 
tajnice prav tako rad smuka 
minister Zelnik. Pri Zelnikovih 
doma se nato večkrat oglasi-
ta Tone  in njegov domnevni 
krušni oče Albert Kokoška 

(Jani Bolarič), kjer se dogo-
varjajo o višini odškodnine za 
molk o nezakonskem otroku. 
Nekako sočasno se med Ko-
koško in Melito splete skrivno 
razmerje in slednjič se odločita 
za skupni beg. Minister Zelnik 
se prav tako odloči za beg s 
tajnico Vero, ko zadene na lotu 
sedmico, a jo Vera s srečko v 
rokah in v Tonetovem objemu 

pobriše na letališče. Sledi veliki 
preobrat, saj na letališču Koko-
ško in Toneta kot znana preva-
ranta pričaka inšpektor (Tomo 
Garin) v spremstvu dveh de-
tektivov (Ciril Košir, Franci 
Stražišar). Izkaže se, da je bilo 
celotno sodelovanje ministra s 
Tonetom pa tudi romanca Me-
lite s Kokoško zgolj zaigrano. 
V ozadju je bila že od začetka 

pretkana policĳska akcĳa, h 
kateri je očeta spodbudila hči 
Maja. Igra je bila polna izvirnih 
domislic, komičnih situacĳ in
nič manj humornih besednih 
dvobojev, kar so ob koncu obis-
kovalci znali nagraditi z grom-
kim aplavzom.

V novo leto z ognjemetom
Malce po polnoči, že v letu 
2011, so tisti Borovničani, ki 
so se pravočasno podvizali na 
Molkov trg, lahko uživali v si-
cer skromnem (menda le za 200 

EUR), a nič manj veličastnem 
ognjemetu, ki ga je za občane 
poleg tradicionalnega »župa-
novega vina« pripravil župan 
Andrej Ocepek. V nekaj deset 
minutah, ki so sledile ognjeme-
tu, se je na trg zgrnilo vsaj nekaj 
sto ljudi, ki so si veselo podajali 
roke in izmenjevali voščila. A 
prav tako hitro, kot se je trg 
napolnil, se je  zaradi jasne 
in ledene noči tudi spraznil. 
Ostal je lep vtis in precej dela 
za prostovoljce ter komunalne 
delavce.   Damjan DebevecTuristi so se od starega leta poslovili že dopoldne.

»Glavno, da otroka nič ne izvesta …« Albert in Melita sta se zelo zbližala. Znane prevarante je polovila posebna detektivska enota.

Župan je stopil v novo leto v družbi občanov.

V novo leto z »ministrovim sinom«
Borovnica se je od starega leta poslovila z že tradicionalnim dopoldanskim »zakuhančkom« Turističnega dru-
štva in obilico smeha ob večerni igri dramske skupine Šota Ministrov sin. V novo leto 2011 pa smo vstopili z 
ognjemetom in druženjem na Molkovem trgu.

Že 215. uprizoritev mono-
komedĳe Čefurji raus, ki je 
tokrat potekala na odrskih 
deskah borovniške osnovne 
šole, je privabila neizmerno 
množico obiskovalcev, ki so 
do zadnjega kotička zapolnili 
šolsko avlo. Kot sem uspel iz-
vedeti, je prenekateri izmed 
njih igro obiskal že drugič ali 
celo tretjič.

V uvodnem delu je zbrane 
prva nagovorila organizato-
rica večera, predsednica Dru-
štva za ekologĳo in varstvo
okolja Nenci Stevanovski, ki 
je opozorila na pereč problem 
razraščanja alergene rastline 
ambrozĳe v borovniški do-
lini. Na temo tega je že bila 
organizirana okrogla miza, 

društvo pa se je povezalo z 
inšpekcĳami in občino, vse z 
namenom ozavestiti lastnike 
zemljišč, ki pri zatiranju am-
brozĳe nosĳo največjo odgo-
vornost.

Borovniško javnost je kot 
naslednji uvodničar s pri-
zadevanji zasavskega Eko 
kroga za človeka dostojnejše 
zdravo okolje seznanil Alek-
sander Han. V Zasavju imajo 
prebivalci vseslovensko znan 
»okoljevarstveni problem« 
v obliki tovarne Lafarge 
Cement, ki po njihovih po-
datkih na dan sežge 100 ton 
odpadkov, nad čemer država 
menda nima nobenega pra-
vega nadzora. Čeprav prebi-
valci že leta opozarjajo vlado 

in ministrstva na nevzdržne 
razmere, so doslej naleteli 
zgolj na »gluha ušesa«, zara-
di česar so se lani septembra 
tudi podali na ulice – shod 
3000 Zasavčanov v Ljubljani 
so zaradi »klonitve« države 
pred kapitalom poimeno-
vali kar Štafeta norosti. Han 
je še izpostavil, da se je po 
Slovenĳi v zelo kratkem času 
ustanovilo do 150 društev, iz 
razloga, ker država držav-
ljanom ne zna zagotavljati 
niti najosnovnejše človekove 
pravice do čistega okolja. Za 
pogumne besede je seveda 
požel velik aplavz.

Kot zadnji je občinstvo o 
pomenu fotovoltaike sezna-
nil Teo Zalar, a s krajšo pred-
stavitvĳo, saj bo tej tematiki
že v januarju v Borovnici na-
menjena javna okrogla miza.

Ekološkemu delu prire-
ditve je sledil zabavni večer, 
začenši z igro Čefurji raus. 
Slednja sloni na istoimen-
ski knjigi Gorana Vojnovića, 
kateri je bilo lani namenjene 
veliko medĳske pozornosti,
izvaja pa jo do danes že  zelo 
proslavljeni Aleksandar Ra-
jaković - Sale. Izvirna mono-
komedĳa, ki na trenutke pre-
stopi tudi v področje tragike, 
govori o življenju mladega 
Marka Đorđića z ljubljanskih 
Fužin, ki, razpet med tradici-
onalistično bosansko družbo 
(družino) in domačim sloven-
skim okoljem ter potisnjen v 
mizerne bivanjske razmere 
neživljenjskih blokovskih na-
selĳ, išče svojo identiteto in 
življenjski cilj. 

Zgodba je sestavljena iz 
niza situacĳ, v katerih se
znajde (oz. ne znajde) glavni 
junak – od izjemno komičnih, 
ki so vzbujale salve smeha 
med občinstvom, do tragič-
nih, ki so marsikomu v dvo-

rani izvabile tudi solzo sočut-
ja. Ves čas pa imamo opraviti 
s slikovitim prikazom stere-
otipnih predstav o t. i. “Če-
furjih”,  pa tudi razbĳanjem
prenekaterega izmed stereo-
tipov. Vse v vsemu, je treba 
reči, da ima igra Čefurji raus 
v svojem bistvu bore malo 
oziroma nič »balkanskega«. 
Verjetno je bil tudi to vzrok 
za gromki aplavz in prešerne 
vzklike, s katerimi so obis-
kovalci z odra po koncu po-
spremili našega igralca. Igro 
toplo priporočam tudi vsem 
bralcem, verjemite mi, ne bo 
vam žal.

»Balkanski« večer, ki se je 
nato nadaljeval po lokalnih 
gostilnah z naborom balkan-
skih jedi in glasbe, katere pre-
dokus so nam dali Trubači že 
v šoli – z balkansko priredbo 
Na Roblek, se je nato nadalje-
val še pozno v noč. Že v maju 
nas menda čaka repriza de-
cembrske Balkanjade.

Damjan Debevec

Prva borovniška »ekološka Balkanjada«
Društvo za ekologĳo in varstvo okolja je v sredo, 22. decembra 2010, pripravilo prvo borovniško Balkanjado,
ki se je začela z igro Čefurji raus v osnovni šoli, nadaljevala pa z rajanjem po vaških gostilnah.

Predsednica ekološkega dru-
štva Nenci Stevanovski je opo-
zorila na ambrozĳo.

Aleksander Han, zasavski Eko 
krog: »Kratena nam je ustavna 
pravica do zdravega okolja.«

Teo Zalar bo o fotovoltaiki 
spregovoril še na okrogli mizi.

Aleksandar Rajaković je sliko-
vito prikazal, kako se pravilno 
navĳa za »šampione«.

Trubači so zaigrali Na Roblek.
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Novoletni   prazniki
Novoletni prazniki so za nami. Malo se še pogovarjamo, kako smo 
preživeli, kako je in kaj nam bo prinesel čas. Kako pa je v naravi, v 
gozdu, o tem vam nemo pripoveduje fotografija. Kaj mislite, kje je
končal vrh te 10-letne smrečice?  Ja, v najboljšem primeru v štedilniku 
ali peči, lahko pa je tudi zavržena, propadajoča na smetišču. Kakšna 

škoda in kako nam 
je malo mar za ohra-
nitev narave! Po-
membno je le, da je 
v naših prostorih za 
praznike lepo dišalo 
po smrekovini in da 
smo prihranili nekaj 
drobiža.
Ali je to res prihra-
nek, pa malo raz-
mislimo!? FK

Ekološko-balkanski  
prednovoletni večer v 
Borovnici

V sredo, 22. 12., je Ekološko društvo Borovnica v 
skladu s sloganom “prĳetno s koristnim”  organiziralo
za Borovnico dokaj nenavadnen način praznovanja 
“veselega decembra”.  V goste je povabilo Aleksandra 
Rajkoviča - Saleta, ki je v polnem večnamenskem pros-
toru borovniške osnovne šole 215. stopil pred gledalce 
in navdušil z odlično izvedeno monokomedĳo Čefurji
raus, ki jo je po nagrajenem prvencu Gorana Vojnovića 
za oder pripredil in režiral Marko Bulc. 

Sale je  borovniško občinstvo osupnil in očaral s svojo 
upodobitvĳo Marka Đorđiča, med realnostjo priseljen-
skega ljubljanskega naselja Fužine, velikimi športnimi 
pričakovanji svojega očeta, čustvenim terorjem svoje 
dobrosrčne mame in miti o pristnosti in sreči življenja 
v Bosni ujetega srednješolca. Navdušil je predvsem z 
dinamičnimi in slikovitimi prehodi iz vloge Marka v 
vlogo njegovega strogega očeta, njegove tihe in plašne 
mame ter številnih, po značajih različnih prĳateljev in
znancev iz vseh republik nekdanje skupne države Pri 
tem je z glasom  in govorico telesa živo utelesil različne 
slenge, dialekte in idiome “srbohrvaščine”, ki skupaj z 
nastniško “ljubljanščino” tvorĳo enkratno “fužinščino” 
ter izživel nacionalne stereotipe, ki na koncu izzvenĳo
v trpko spoznanje, da nobena od identitet ne ustreza 
sami sebi in da je domovina vselej nekje drugje. Potem 
se pravzaprav v sodobnem večetničnem svetu tudi ne 
moremo več norčevati iz drugih, nenaših ljudi, ne da 
bi se s tem vsaj malo ne bi ponorčevali tudi iz samih 
sebe. 

Prav v tem pomenu, da  živimo v svetu, kjer ni več 
drugih, nenaših ljudi, je bila prednovoletna  gledališka  
predstava, ki smo ji bili priča v Borovnici  še kako 
“ekološka”,  čeprav v njej ni  niti grama katere koli 
okoljevarstvene vsebine. Sodobno varstvo okolja je 
predvsem zavest, das mo vsi povezani med seboj in da 
nas ne ogrožajo toliko drugi, kot s svojim pohlepom, 
nevednostjo in vztrajanjem pri že danem ali hlastan-
jem za še ne videnim ogrožamo sami sebe s tem, ko 
ogrožamo naravo kot tisto, kar nismo mi sami.  Tako kot 
se v Čefurjih raus izkaže, da smo kljub zmerjanju, spo-
rom in celo pretepom zaradi drugačnosti pravzaprav vsi 
ljudje, prav kolikor smo vsi Čefurji,  je tudi pri zadevah 
varstva okolja tako, da ni več nikogar, ki bi lahko brez 
“ekološkega greha” vrgel kamen v najbližjega večjega 
onesnaževalca. A ker se tako proti onesnaževalcem ne 
moremo več boriti kot proti sovražnikom, nam zman-
jka volje, da bi združili moči in sredstva ter se z vsemi 
pravnimi in legitimnimi političnimi sredstvi borili proti 
okolju in zdravju škodljivim dejavnostim oz. praksam 
neupoštevanja in izigravanja okoljevarstvene zakon-
odaje na eni strani ter proti malomarnosti, brezbrižnosti 
in neusposobljenosti tistih, ki bi se proti temu morali 
boriti po službeni dolžnosti, na drugi. 

Pred samo gledališko predstavo je predsednica 
borovniškega okoljevarstvenega društva ga. Nen-
ci Stevanovski, ki se ji  moramo zahvaliti tako za 
navdušujočo predstavo kot tudi za zabavo, ki je sl-
edila, z namenom oživljanja okoljevarstvenega aktiv-
izma v Borovnici opozorila na  vedno večje težave s 
strupeno oz. alergeno zelo invazivno rastlino ambro-
zĳo ter na še vedno nerešena vprašanja industrĳskega
onesnaževanja v borovniški kotlini. Potem je besedo   
predala gospodu Aleksandru Pergerju  iz zasavskega 
Ekokroga, verjetno v Slovenĳi zadnjem času najbolj
znane in uspešne okoljevarstvene civilne iniciative. Ta 
je  kratko, jasno in odločno predstavil, kako in zakaj se 
borĳo proti spregi kapitala in politike, ki jim preprečuje
uživati ustavno pravico do življenja v čistem in 
zdravem okolju.  Tik pred začetkom predstve pa je o 
fotovoltaiki oz. neposredni pretvorbi sončne energĳe
v električno, ki tudi v Slovenĳi v zadnjih letih zaradi
zagotovljenega odkupa in ugodnih odkupnih cen tako 
proizvedne električne energĳe doživlja svoj razcvet,
spregovoril gospod Teo Zalar  iz podjetja Robotina.     
Komaj je izvenel bučen in dolg aplavz odličnemu Sal-
etu, so prostor, v katerem še niso prenehale odzvanjati 
sočne čefurske kletvice,  zapolnili zvoki podalpske Go-
lice, a za podalpska ušesa v nekoliko neobčajni izvedbi 
ansambla Zlatna jabuka, sicer zmagovalca svetovno 
znanega trubaškega festivala Guča. Po nekaj  skladbah 
so se preselili na osrednji borovniški trg ter v gostinski 
lokal pri Mercatorju, kjer so obiskovalci poleg glasbe 
lahko uživali še v pečenem odojku ter nekoliko pozz-
sneje v še enem presenečenju. Po odhodu trubačev je  
ob drugačnih zvokih orientalskega melosa zaplesala in 
verjetno vsaj  ves moški del občinstva očarala plesalka 
orientalskega plesa Mateja.   Sočasno so tudi v Gostilni 
Godec poskrbeli za balkansko gastronomsko ponudbo 
ob zvokih balkanskega rocka v izvedbi Azmirja s sku-
pino Rockart. 

Upamo lahko le, da prva borovniška Balkaniada ni 
bila zadnja in da tudi ni bilo zadnjič, ko sta si kultura in 
varstvo okolja v Borovnici podala roke. 

Andrej Klemenc

Mladinski pevski zbor Žup-
nĳe Borovnica se je letos precej
povečal. Vsako soboto zvečer, 
od septembra naprej, se na pev-
skih vajah zbira okoli 40 pevcev. 
Naša mladostna razposajenost 
počasi odrašča, saj so med nami 
že poročeni fantje in dekleta. Po 
drugi stani pa smo vsako leto ve-
seli novopečenih srednješolcev. 
Čeprav pri kakšnem glasu še 
vedno malo škriplje, nas zdru-
žujeta veselje do petja in prĳa-
teljsko vzdušje. Vse to smo želeli 
podeliti tudi z drugimi, zato smo 
se odločili pripraviti samostojen 
Božični koncert.

 Naša zborovodkinja Taja nas 
je zavzeto in potrpežljivo začela 
trenirati takoj po prazniku vseh 
svetih. Slaba dva meseca so bile 
pevske vaje precej intenzivne, 
včasih dolge tudi do 3 ure (seve-
da skupaj z vsem zamujanjem,-
klepetanjem in smehom).

Dan po božiču, 26. decembra, 
na še eno praznično popoldne 
sem v cerkev prišla že ob štirih. 
Z orgel je donela veličastna bo-
žična glasba. Med nami sem že 
čutila tisto vznemirjenje pred na-
stopom ter slutila, da bo koncert 
lep predvsem zato, ker se ga tudi 
sami tako veselimo.

Nad Borovnico se je spustila 
tema, naše glasilke so bile ogre-
te, Tajini prsti tudi in koncert se 
je ob šestih lahko začel. Z bese-
do in sliko sta bralki napovedali 
prvo pesem – Joy to the World. 
Med veznim besedilom je sledilo 
še šest božičnih pesmi, sloven-
skih in tujih avtorjev, različnih 

zvrsti ter obdobĳ. Opevale so ne-
skončnega Boga in hkrati ubogo 
dete v jaslih, Njega, ki se je za 
nas tako ponižal, da se je bil pri-
pravljen roditi v ubogih jaslicah. 
Sporočiti smo želeli, da Božja 
ljubezen pride v vsako srce, če 
ji ga le odpremo in če se ji pre-
pustimo razsvetliti vse temine 
našega življenja. Pred koncem 
smo se s svečkami v rokah s kora 
premaknili pred oltar in zape-
li najlepšo božično – Sveta noč. 
Zaključili smo s skupnim petjem 
ljudskih pesmi.

Hvala vsem, ki ste aplavz pri-
hranili za konec. S svojimi glaso-
vi smo vam želeli pričarati  nekaj 
božičnega vzdušja, predvsem pa 
slaviti to neskončno Božjo do-
broto, ki je z Jezusovim rojstvom 
prišla na svet. Upamo, da smo 
vam polepšali še en praznični 
večer.

Meta Švigelj

Če vas je v zadnjih dneh stare-
ga leta obiskala visoka družba, 
so bili to sveti trĳe kralji. V četr-
tek, 29. decembra dopoldne, so 
se na pot po Borovnici namreč 
odpravile štiri skupine koled-
nikov. Tri skupine so sestavljali 
birmanci, eno pa odrasli možje. 
Namen koledovanja je nekoč 
in tudi danes predvsem ta, da 
trĳe kralji ljudem prinesejo bla-
goslov ter voščĳo vse dobro v
novem letu. Ko pridejo k hiši, 
po navadi zapojejo, lepo po-
zdravĳo in se predstavĳo z re-
citiranjem izbranega besedila. 
Nato na podboje vrat napišejo 
20 + G + M + B + 11. Kratice 
pomenĳo letnico in začetnice 
slovenskih imen za svete tri 
kralje – Gašper, Miha, Boltežar.   

V zadnjem času je trikraljevska 
akcĳa dobila tudi drug pomen.
Otroci, oblečeni v svete tri kra-
lje, na tak način zbirajo denarna 
sredstva za misĳone po svetu.

Letos bo zbrani denar name-
njen misĳonom v Gvajani, na
Madagaskarju, v Zambĳi, Beni-
nu, na Salamonovih otokih in 
drugod. Sredstva bodo name-
nili predvsem izobraževanju 
mladih. Z našo pomočjo bodo v 

Gvajani zgradili prostore za ve-
rouk in druge župnĳske dejav-
nosti, na Madagaskarju bodo 
opremili šolo in stanovanja 
učiteljev ter omogočili šolanje 
otrokom, ki si tega sami ne mo-
rejo privoščiti, na Salamonovih 
otokih pa bodo zgradili vrtec. 
Žal je Borovnica prevelika, da 
bi obiskali vse. Hvaležni pa 
smo tistim, ki ste nam prĳazno
odprli vrata svoje hiše. Še bolj 
se vaše odprtosti veselĳo ljudje
po vsem svetu, ker jim s svojo 
pomočjo lajšate hude stiske.  
Koledniki se spet vračajo v 
svoje domove in vam v slovo 
pojejo: Hvala za vašo odprto 
roko ,mnogim bo to odprlo 
nebo. Naj sreča in mir vas vseh 
se drži, naj zdravje veselje Bog 
vam deli. 

Meta Švigelj

V krščanski cerkvi se priprava 
na božič začne  s prvo advent-
no nedeljo in prav tako je bilo 
v Župnĳi Borovnica. Naše ro-
manje skozi temo adventa  so 
popestrili tudi z nekaterimi do-
godki in dejavnostmi v župnĳi. 
Po sveti maši na prvo adventno 
sredo je župnĳski pastoralni svet
pripravil razmišljanje ob božji 
besedi. Skozi odlomke Svetega 
pisma so nas povedli po poti 
odrešitvenega načrta – od člo-
vekovega nasprotovanja Bogu, 
prvih napovedi prerokov do 
uresničitve Jezusovega rojstva. 
Na praznik Marĳe Brezmadežne
smo mladi obudili spomin na po-
letno romanje v Lurd. Pripravili 
smo Lurški večer, ljudem pred-
stavili našo pot in še enkrat po-
doživeli vse lepo, kar se je v tistih 
milostnih dneh dogajalo v Lurdu. 
V nedeljo, 5. decembra, zvečer 
je otroke v cerkvi sv. Marjete 

obiskal sveti Miklavž. Župnĳska
dramska skupina je pod vod-
stvom Urške in Mateje Suhadol-
nik vsem obiskovalcem pripra-
vila kratko igrico, Miklavž pa je 
otroke spodbudil k lepemu živ-
ljenju in vse pridne tudi nagradil. 
Večer prej je faranka Kaja Pezdir 

predstavila svojo misĳonsko pot
v Etiopĳo.
V zadnjih devetih dneh pred bo-
žičem je bila naša priprava še po-
sebno izrazita. Skupaj z birman-
ci smo oblikovali večerne svete 
maše. Mladi smo dovolj zgodaj 
postavili ogrodje za jaslice, tako 

da smo Božjemu detetu potem 
lahko skupaj pripravljali biva-
lišče. Vsak dan božične osem-
dnevnice so birmanci v jaslice 
prinašali različne figure: zvezdo,
pastirja, ovce, angela, Jožefa in 
Marĳo. Samega Jezuščka pa so
ministrantje v hlevček položili 
med polnočnico na sveti večer. 
Svetopisemski stavek pravi: »Ka-
kor je namreč telo brez duha mrtvo, 
tako je mrtva vera brez del.« (Jak 2, 
26) Vsi, ki se trudimo živeti po 
vrednotah krščanske skupnosti, 
želimo nekaj svoje navdušeno-
sti, ki jo dobimo ob veseli novici 
iz Betlehema, prenesti med vse 
druge. Zato smo zelo veseli, če 
s svojo dejavnostjo polepšamo 
kakšen del vaših dni in vam po-
magamo pri duhovni pripravi 
na praznike. Še naprej vas va-
bimo, da se aktivno vključujete 
v življenje in delo naše župnĳe.
(MŠ)

Malica  v  gozdu
Delo ali posedanje v gozdu je težko in naporno. Prineseš si 
orodje, nekaj hrane in še za 4 kg pĳače - pločevink in za povr-
hu še eno škatlo barve. Vse to lepo izprazniš, pločevinke pra-
vilno stisneš; ja, ja, da bi jih odnesel s seboj v dolini in odložil 
v zabojnik za smeti – to je pa že preveč utrujajoče in zahtevno 

opravilo, saj sedaj 
vse skupaj tehta 
tam nekje le 0,2 kg. 
Kaj mislit,e ali je 
res tako ?  Fotogra-
fija je dovolj zgo-
vorna in ne laže. 
So pa odpadki že 
pospravljeni, da jih 
ne bi kdo iskal!

Franc Klančar

Božični koncert župnĳskega Mladinskega pevskega zbora

Trikraljevska akcĳa v Borovnici

Adventno dogajanje v Župnĳi Borovnica
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Sokolski zlet v Borovnici l. 1881
Borovničani so se, v primerjavi s preostalo Slo-
venĳo, že zelo zgodaj seznanili z organizirano 
telesno vadbo. Bolj svetovljanski prebivalci 
naše doline so se z njo srečali že med obiskom 
prireditev Ljubljanskega Sokola v deželni pre-
stolnici Ljubljani, in sicer od zgodnjega 1868. 
leta naprej. Drugi, po naravi bolj zadržani, pa 
so se z njo seznanili nič pozneje kot na veliki 
narodni prireditvi v Borovnici, ki je bila 21. 
avgusta 1881 ob priložnosti zlate maše le-
gendarnega župnika Antona Jugovica, ko so 
ljubljanski sokoli pred več tisočglavo množico 
obiskovalcev izvedli pester nabor prostih vaj, 
o čemer je pisal Slovenski narod 27. avgusta 
1881, str. 3: »Priprave kažo, da hoče »Sokol« 
takoj telovaditi. Več let nĳsmo videli njegovih
produkcĳ v telovadbi, kar mu je prva naloga,
da uri »zdravo telo za zdravo narodno dušo«! 
Telovadba se prične. Mej gledalci je vse zavze-
to, vse strmi! Mi ne vemo, komu bi deli pred-
nost, tudi poklican strokovnjak bi tukaj po-
mišljal. Ali to rečemo, da je bilo vse izvrstno 
in da ima gotovo garancĳo za častni obstanek 
društvo, kjer so telovadci, kakor gg. Kališnik, 
Mulaček, Gintar, Krigar in drugi mnogi!« 
Da je od tedaj srce prenekaterega Borovničana 
bilo za »sokolsko stvar« nenazadnje priča čla-
nek v Slovenskem narodu z dne 25. februarja 
1889, ki sporoča, da je borovniški trgovec Josip 
Kržič za izgradnjo »Sokolskega doma« v Ljub-
ljani daroval kar poln železniški vagon opeke.

Katoliško izobraževalno društvo l. 
1908 ustanovi telovadni odsek »Orel« 
Do ustanovitve borovniškega »Sokola« pa 
kljub vsemu v tem času še ni prišlo. Se pa je 
na borovniškem koncu ustanovilo eno izmed 
Slovenskih katoliških izobraževalnih društev, 
ki so jih na pobudo t. i. »klerikalne« politične 
struje začeli ustanavljati po vseh slovenskih 
občinah že ob koncu 19. stoletja. O tem je pisal 
Slovenec, 24. januarja 1907, str. 3:
»Iz Borovnice. Pretečeno nedeljo popoldne (20. 
t. m.), je bil pri nas ustanovni občni zbor slov. 
kat. izobraževalnega društva. V spodnjih pros-
torih hranilnične hiše se je zbralo veliko število 
mož in zlasti mladeničev, ki so z zanimanjem 
poslušali poljuden govor č. g. Smolnikarja iz 
Ljubljane. Bodi mu v imenu poslušalcev na 
tem mestu izrečena prisrčna zahvala. Ravnajoč 
se po njegovih vzornih navodilih, upamo, da 
bo novo ustanovljeno društvo, h kateremu je 
takoj prvi dan nad 60 članov pristopilo, dobro 

uspevalo, rastlo in se vedno izpopolnjevalo. 
Že dalje časa obstoječe tamburaško društvo 
se je tudi pridružilo in se bode še pomnožilo. 
Društveni prostori, obstoječi iz dveh sob, so za 
enkrat dosti primerni, upamo pa, da dobimo 
sčasoma še boljše. Neki pregovor sicer pravi: 
»Vsak začetek je težak«, drugi se pa glasi: »Iz 
malega raste veliko«. Treba je le vztrajnosti in 
blagoslova od zgoraj.«

Za zgodovino organizirane telovadbe v bo-
rovniški občini je ta dogodek pomemben, ker 
so Katoliška izobraževalna društva v okviru 
svoje organizacĳske strukture, kot odgovor
na ustanavljanje sokolskih in nemških tur-
nerskih telovadnih društev, od leta 1905 prav 
tako ustanavljala lastne telovadne odseke, po-
imenovane »Orel«. Ko so 15. marca 1908 tak-
šen odsek ustanovili na Vrhniki, je bilo le še 
vprašanje časa, kdaj ga bodo tudi v Borovnici. 
In res, Slovenec, 14. avgusta 1908, str. 5, piše: 
»Novi telovadni odseki so se ustanovili v Mari-
boru, Spodnji Idrĳi, Košani in Borovnici.«

Društveni dom postane prva 
borovniška telovadnica
Orlovski odseki so imeli za svoje delovanje bi-
stveno boljše  možnosti od sokolskih društev, 
saj so v večini primerov že ob ustanovitvi ime-
li na  voljo katoliške društvene domove. Tudi 
borovniški orli ga niso dolgo čakali, o čemer 
Slovenec, 17. oktobra 1908, str. 15:

»Otvoritev društvenega doma v Borovni-
ci. Vsa slavnost je vspela nepričakovano. Ni 
čuda, saj so se vsi farani pripravljali s pravo 
vnemo za ta pomenljiv dan. Mladeniči so po-
stavili nepregledno vrsto visokih, vitkih mla-
jev, odičenih z zastavami in venci, katere so 
spletle dekleta cele župnĳe. Vse mlaje so pa
darovali posestniki društvu, za kar se jim iz-
reka na tem mestu zahvala. – Čarovito lepo se 

je priredila napovedana bakljada društvene-
mu predsedniku gosp. Antonu Kobĳu. Dru-
štveni zbor je zapel pred hišo tri pesmi med 
umetalnim ognjem, kar je vzbudilo v ljudstvu 
en klic, kaj tacega pa še ne. – Otvoritveni dan 
so se zbirale množice ljudstva na prostoru 
društvenega doma. Z vlaki in vozovi in peš 
privrelo je popoldne nenadno veliko ljud-
stva. Ob napovedani uri pa prikorakajo med 
glasnim trobentanjem v ponosnem koraku 
združeni vrhniški in logaški telovadci. Blago-
slovljenje doma je izvršil prečastiti gospod dr. 
Fr. Čekal, kanonik v Ljubljani, ki je v svojem 
govoru klical blagoslova hiši, ki naj bo ognjiš-
če in središče prave omike. Za tem je zapel 
mladeniški zbor gladko, dovršeno in s pra-
vim občutkom nalašč za to slavnost zloženo 
pesem »Naš dom«. Skladba je delo šolskega 
vodje gosp. Ferdinanda Juvanca v Postojni 
– ki navdušeno deluje na poslušavca; zato 
srčna hvala imenovanemu gospodu za nje-
gov trud. Telovadbo je pa občudovala nešteta 

množica ljudstva, ki se je divila in kratkoča-
sila ob spretnem in samosvestnem izvajanju 
težkih telovadnih točk ter zvokih umetnega 
ljubljanskega seksteta. Vrhunec navdušenosti 
je prevzel ljudstvo ob prelepi skupini, ki je za-
ključila telovadbo pod spretnim vodstvom g. 
Jeršinovca z Vrhnike in g. A. Jeločnika iz Ljub-
ljane. Po telovadbi se je ljudstvo vsulo v notra-
nje prostore prekrasnega doma in napolnilo 
obširne prostore. Dom otvori g. dr. Lovro Po-
gačnik z govorom, v katerem izraža veselje in 
hvalo nad svatovskim sprejemom Borovnice, 
povdarja pomen doma za izobrazbo, govori o 
nameravani ustanovitvi telovadnega odseka 
in navdušuje mladeniče za telovadbo. Nato 
zapoje mešan zbor Laharnarjevi »Pozdrav« in 
»Vesela tovarišĳa« v splošno zadovoljnost. Za 
tem se dvigne zagrinjalo in na odru nastopajo 
v predstavi »Pri gospodi« domače moči, go-
spodične Majaronova, Kosova, Ramovževa, 
Kraljeva tako izborno in samozavestno, da so 
se gostje kar čudili. Zopet se dvigne zagrinjalo 
in pred sabo zremo nastopati domače mlade-
niče v igri »Za letovišče«, tako naravno, da se 
ti zdi, da zreš pred sabo resne podobe iz živ-
ljenja. Videti Napasena, blebetavega Italĳana,
zavestnega berača in druge brez izjeme, mora 
človek priznati, da so pravi igralci. Obilen 
srečolov, pri katerem so marljivo prodajale in 
hipoma razprodale lističe gospodične Šviglje-
va, Kobĳeva, Kosova, Ramovževa, je zbral ob 
odru srečne ljudi. Med gosti v dvorani smo 
zapazili g. župana dr. Marolta, nenavadno 
število Vrhničanov in drugih odličnih gostov 
od blizu in daleč. Razume se, da so se vrsti-
le napitnice navdušujoče vsebine za narodno 
delo. Za okrepčilo je skrbel pohvalno g. Go-
dec, gostilničar v Borovnici. Zato srčna hvala 
vsem gostom in domačinom, ki so po svojih 
močeh pripomogli, da je ta slavnost uspela 
preko vsakega pričakovanja tako nenavadno 
sĳajno. – Ko se je ljudstvo zabavalo, se je usta-
novil telovadni odsek za Borovnico. Govorila 
sta mladeničem gospoda dr. Lovro Pogačnik 
in A. Jeločnik. Uspeh je bil ta, da ima Borovni-
ca sedaj 33 članov v svojem telovadnem odse-
ku. Da bi le vztrajali mladeniči v svoji navdu-
šenosti! Saj poštena zabava krepi dušo in telo. 
Tedaj, mladeniči, le naprej, da tudi vi kmalu 
pokažete uspehe svoje dobre volje.«
Ustanovitev »klerikalnih Orlov« je v Borovni-
ci nedvomno spodbudila tudi k organiziranju 
»liberalnega Sokola«, ki pa je za to potreboval 
še vsaj tri leta, vse do leta 1911.

Damjan Debevec

Borovniški orli in orlice

Knjige za odrasle

0 Splošno
Malus, Meta:  Lunine bukve 2011 
Šuler, Aleš: Spoznajmo Photoshop 
CS5 
1 Filozofija, etika, okultizem, psi-
hologĳa
Pinker, Steven: Jezikovni nagon 
Precht, Richard David: Ljubezen : 
kaotično čustvo 
3 Družbene vede
Bush, Robert A. Baruch: Obljuba 
mediacĳe
Jay, Roni: 10 najpomembnejših stva-
ri, ki jih lahko naredite za otroka                                                        
Lewis, Ben: Smeh in kladivo 
Tomšič, Andrej: Statistika ne laže 
5 Naravoslovne vede
Bavcon, Jože: Botanični vrt Univer-
ze v Ljubljani 
Cannat, Guillaume: Glej jih, zvez-
de! 
Geister, Iztok: Narava, kot jo vidi 
narava 
6  Uporabne vede
Borisov, Peter: Zgodovina medici-
ne 
Davis, Jenni:  Najboljši koktajli sve-
ta 
Gavez, Gorazd: Premagani sovraž-

nik 
Napotnik, Boštjan: Kuhinja za pra-
ve moške 
V senci interneta 
Za vsako bolezen rož’ca raste 
7  Umetnost, arhitektrua, fotogra-
fija, glasba, šport
Kelby, Sco�:Digitalna fotografija
Moore, Dan: Biblĳa za bistroumne
Thompson, Kristin: Svetovna zgo-
dovina filma
82 Književnost
Bach, Richard: Na krilih zaupanja 
Capella, Anthony: Cesarica slado-
leda 
Cast, P. C.: Izbrana 
Christie, Agatha: Nevarnost v Hiši 
na koncu 
Drolc, Franc: Meseci globoke rose 
Dyer, Geoff: Joga za ljudi, ki se jim
je ne da početi 
Erickson, Carolly: Skrivnostno živ-
ljenje Josephine : Napoleonove raj-
ske ptice 
Erickson, Carolly: Spomini Marĳe,
škotske kraljice 
Gabaldon, Diana: Tujka 
Gerritsen, Tess: Gospa X 
Gier, Kerstin: Moški in ostale kata-
strofe 
Giffin, Emily: Nekaj modrega

Giffin, Emily: Nekaj sposojenega
Gladstone, William: Dvanajsterica 
Gluvić, Goran: Kočevje ekspres 
Grenville, Kate: Skrita 
Heinichen, Veit: Spokoj močnejše-
ga : roman 
Hočevar, Darja: Ranjeno srce 
Jewell, Lisa: Resnica o Melody 
Browne 
Jewell, Lisa: Ulica sanj številka 31 
Kampusch, Natascha: 3096 dni 
King, Stephen: Deklica, ki je obože-
vala Toma Gordona 
Kuzneski, Chris: Znamenje križa 
Lustbader, Eric: Bournova izdaja 
Madore, Nancy: Uročene 
Michaels, Anne: Ubežni delci 
Morton, Chris: 2012. Skrivnost kri-
stalne lobanje                                                                      
Partljič, Tone: Hvala vam, bogovi, 
za te blodnje 
Pearson, Allison: Mislim, da te lju-
bim 
Roberts, Nora: Postelja iz vrtnic 
Roth, Philip: Ogorčenje 
Rozman, Andrej: Izbrane Rozine v 
akcĳi
Styron, William: Vidna tema : izpo-
ved o depresĳi
Towsend, Sue: Jadran Krt. Divja 
leta 

Višnovec, Boris: Polet vesoljske lad-
je Primus 
Žist, Damĳana: Kriva ali nedolžna? 
9 Domoznanstvo, geografija, zgo-
dovina, biografije
Valvasor, Janez Vajkard: Čast in sla-
va vojvodine Kranjske

Knjige za otroke in mladino

1 Filozofija, etika, okultizem, psi-
hologĳa
Čmak, Marĳa: Junaki neba III : za-
vezniški piloti v Slovenĳi med 2.
svetovno 
Harrington, Paul: Skrivnost za mla-
de 
Lenarčič, Matevž: Alpe : kot jih vi-
dĳo ptice
5 Naravoslovne vede
Kleinelumern-Depping, Antje: 
Kako žaba ulovi muho? 
Kothe, Rainer: Astronomĳa : pre-
proste 
6 Uporabne vede
Langley, Andrew: Deževni gozd 
82 Mladinsko leposlovje
Drevo pravljic
Dunker, Kristina: Vrtoglavica 
French, Vivian: Princesa Gita in 
zlati slavček 

French, Vivian: Princesa Hana in 
črni mucek 
French, Vivian:  Princesa Izabela in 
snežno beli samorog 
French, Vivian: Princesa Lucĳa in
dragoceni kuža 
Harker, Jillian: Rad te imam, ma-
mica! 
Harker, Jillian: Rad te imam, očka! 
Lainšček, Feri: Mišek Miško in Be-
lamiška 
MacDonald, Alan: Umazani Berti 
in božična darila 
Muster, Miki : Miki : zbirka Miki 
Muster. 2
Muster, Miki: Miki : zbirka Miki 
Muster. 3
Omahen, Nejka: Oh, ta kriza! 
Paolini, Christopher: Dediščina. 
Brisingr 
Ppraprotnik-Zupančič, Lilĳana:
Pasji zakaji 
Recheis, Käthe: Smehljaj mesečeve 
vile 
Sage, Angie: Iskanje 
Škoberne, Biljana: Kraške jame 
Thomas, Valerie: Winnie Mini 
Thomas, Valerie: Winnie šaljivka 
9 Domoznanstvo, geografija, zgo-
dovina, biografije
Smith, Miranda: Stari Egipt

Novosti v Knjižnici dr. Marje Boršnik Borovnica

• Iz zgodovine organizirane telovadbe na Borovniškem • Iz zgodovine organizirane telovadbe na Borovniškem • Iz zgodovine organizirane telovadbe na Borovniškem •
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Tako smo horjulski občani že silvestrovali v Horjulu, na Koreni, 
na Vrzdencu, na Samotorici v Žažarju in letos na Lesnem Brdu. 
Navadno se silvestrovanje začne ob 23. uri z mašo in se nadalju-
je na prireditvenem prostoru ob cerkvi, kjer pripravĳo stojnice 
z dobrotami vaških gospodinj ter z županovim kuhanim vinom 
in podžupanovim čajem z rumom. Prireditveni prostor je vedno 
lepo razsvetljen, za  ogrevanje pa služĳo posebni leseni štedilni-
ki, »šporgeti«, ki smo jih osvojili od Skandinavcev. Za horjulsko 
silvestrovanje jih vsako leto nekaj izdela Andrej Pišek. Nedaleč 
od prireditvenega prostora domačini zakurĳo kres, kjer se je tudi 
mogoče ogreti. Ker cerkev Marĳe Vnebovzete na Lesnem Brdu 

sodi v vrhniško župnĳo, je mašo daroval vrhniški gospod dekan 
Blaž Gregorc, ki se je po maši pridružil praznovanju več kot sto-
tih občanov, ki so tam pričakali novo leto. Ob dobrotah gospodinj 
in kuhanem vinu smo skoraj prezrli vstop v novo leto, vendar 
so le-to naznanili poki raket, ki so se točno ob polnoči zasveti-
le nad hribom ob cerkvi. Ob pogovoru in z najlepšimi željami 
za zdravje, zadovoljstvo in delovne uspehe v novem letu in ob 
zvokih frajtonarice v rokah Boštjana Koprivca je veselje trajalo 
vse do druge ure. Ves ta čas je bilo slišati pokanje raket v dolini 
in videti mavrične barve, ki so jih za seboj puščale rakete. Vsem 
prebivalcem Lesnega Brda, predvsem pa članom Vaškega odbo-
ra in občinskemu svetniku Dušanu Stojakoviču vse priznanje za 
organizacĳo in pripravo prĳetnega silvestrskega večera v njihovi 
vaški skupnosti.

Organizatorjem silvestrovanja na prostem je veliko pomoč nu-
dil podžupan Franci Pišek, ki je bil tudi pobudnik, da se silvestro-
vanje vsako leto prireja v drugi vasi. Ugotovil je, da je tovrstno 
druženje občanom všeč in se ga vedno udeležĳo v velikem števi-

lu. Naslednje silvestrovanje bo prav gotovo že na novem trgu ob 
starem vrtcu na Šolski ulici, kamor se bo preselila občina.

France Brus

Maša v cerkvi na Lesnem Brdu, ki jo je daroval gospod dekan Blaž 
Gregorc.

Silvestrski kres na Lesnem Brdu Točenje županovega vina in podžupanovega čaja z rumom

Dobrote gospodinj iz Lesnega Brda.

Božič, ko praznujemo Kristusovo rojstvo, je 
drugi največji krščanski praznik in  hkrati po-
seben družinski praznik, ko se vsa družina 
zbere ob jaslicah in božičnem dreveščku.

Ko zazvoni avemarĳa, ponekod, kjer še imajo 
gospodarska poslopja, gredo »okrog hiše« in 
pokadĳo s kadilom in blagoslovljenimi olj-
čnimi vejicami in brinjem, blagoslovljenimi 
na cvetno nedeljo.
Na letošnji sveti večer je rahlo deževalo in v 
lužah na cesti so odsevale luči od okraskov: 
jelenčkov, zvončkov, božičkov in smrečic, ki 
jih je postavila občina, in smrečic, ki  so jih 
lastniki hiš postavili na balkonih.
Letošnji božični večer je minil skoraj brez po-
kanja petard in raket, kar dokazuje ozaveš-
čenost občanov, da uporabljajo pirotehnična 
sredstva le v času, ko jih dovoljuje zakon.
Okrog pol noči so se iz zvonika cerkve oglasi-
li zvonovi s pritrkovalci, ki so vabili k polno-
čnici. Ljudje so k polnočni maši prihajali peš z 

dežniki, iz nekoliko bolj oddaljenih krajev pa 
z avtomobili, ki so jih  parkirali na cesti okrog 
občine in cerkve. Polnočnica je zaradi obnove 
cerkve potekala v dvorani prosvetnega doma, 
kjer je jaslice postavil Matej Kogovšek.  

France Brus
Na prostem postavljene jaslice Štefana Gabrov-
ška.

Alojz Bogataj, Šinkovčev Lojz, je v jaslice posta-
vil kar tri hlevčke.

Jože Marolt, Lovretov Jože, je postavil jaslice 
kar pod kozolčkom.  

Letos so rejci na srečanje in blagoslov pripelja-
li kar 30 konj, med njimi kar štiri ponĳe, ki so še 
posebno pritegnili poglede obiskovalcev.

Prireditev je odprla povezovalka programa 
Mojca Jazbar  z besedami : »Spoštovani konje-
niki, dragi gostje, lepo pozdravljeni na današnji 
prireditvi – blagoslovu konj. December je naj-
bolj prazničen mesec v letu, ko praznujemo bo-
žič, novo leto in slovenski državni praznik – dan 
samostojnosti in enotnosti.

Šestindvajsetega decembra goduje mučenec 
sveti Štefan in običaji, povezani s svetim Štefa-
nom, segajo daleč v zgodovino. Sveti Štefan naj 
bi že v srednjem veku prevzel skrb za živino, 
največkrat za konje. Blagoslov konj na štefano-
vo ima v Slovenĳi bogato tradicĳo, na Vrzdencu 
pa sega v 18. stoletje. V knjigi Jožefa Kržišnika 
Zgodovina horjulske fare iz leta 1889 lahko pre-

beremo: Na praznik svetega Štefana, šestind-
vajsetega decembra, je po sveti maši šel gospod 
kaplan na prižnico, da je blagoslovil sol in vodo 
svetega Štefana, oves in klajo za konje, katero  so 
pripeljali vaščani pred pokopališče.  Konjeniško 
društvo Zelena dolina tudi letos nadaljuje s tra-
dicĳo žegna konj.«

 Za tem je prevzel besedo podžupan Občine 
Horjul in podpredsednik Turističnega društva 
Horjul Franci Pišek: 

»Spoštovani organizatorji, konjeniško društvo 
in obiskovalci. V imenu občine in Turističnega 
društva Horjul vas lepo pozdravljam. Božič je 
najlepši družinski praznik in eden največjih kr-
ščanskih praznikov. V zadnjih dneh decembra 
praznujemo tudi velik dan naše Slovenĳe, dan, 
ko smo se Slovenci odločili za samostojno pot.

Praznik svetega Štefana pa nam predstavlja 

povezanost ljudi, živali in narave v celoti. V 
letu, ki odhaja nas je narava dodobra preizku-
sila. Tudi naše občine so se dotaknile poplave 
in plazovi, pa vendar manj kot marsikje drugje. 
Pomagali smo si, še posebej smo bili deležni po-
moči naših prostovoljnih gasilcev – hvala vam!

Veliko dela in sredstev vložimo za sanacĳo po 
neurjih, pa vendar ne smemo izgubiti načrtov za 
napredek naših krajev. Urejanje kanalizacĳe, do-
končna ureditev občinske stavbe s trgom, geo-
detsko urejanje zemljišč je samo nekaj iz načrtov 
našega občinskega plana. Spoštovanje narave, 
domovine, družine je prepleteno s kulturnimi 
in športnimi aktivnostmi. Današnji praznik smo 
povezali s pohodom po poti Cankarjeve mate-
re in se povezali s sosednjo vrhniško občino. Ta 
pohod s kulturnimi prireditvami nas bogati in 
hkrati krepi. Krščanski prazniki nam dajejo ta 
lepa praznovanja, ki jih rabimo vsi ljudje in bi 
bilo brez njih naše življenje prazno. Našemu du-
hovniku se zahvaljujemo, da se je odzval vabilu 
žegnanja konj. Dragi občani, vam pa želim v no-
vem letu osebne sreče in prĳetno praznovanje,« 
je  končal svoj govor.   

Voditeljica Mojca Jazbar  je nadaljevala: »Ko-
njeniško društvo Zelena dolina združuje konje-
rejce in ljubitelje konj iz celotne Občine Horjul 
ter celo presega meje. In če se konj pri delu sko-
rajda ne uporablja več, pa na drugi strani lahko 
trdimo, da skorajda ni več prireditve, pri kateri 
ne bi sodelovali člani društva. Naj gre za pre-
voze otrok, poročnih jubilejev ali pa za sodelo-
vanje na ostalih prireditvah, vedno je dogodek 
veliko bolj slavnosten, če na njem sodelujejo 
lepo opravljeni in mogočni konji.« 

Za zahvalo za dobro opravljeno delo in proš-
njo svetemu Štefanu pa prosim gospoda župni-
ka, da opravi blagoslov.« Po blagoslovu konj je 
predsednik Konjeniškega društva Anton Zdešar 
vsem lastnikom konj izročil darilo – krtačo za 
nego konj in jim zaželel obilo uspeha pri reji teh 
plemenitih živali v novem letu.

Za veselo razpoloženje je poskrbel Trio Če-
pon, ki pa je zaradi hladnega vetra zaigral le 
nekaj skladb.

Večja gneča je bila pri šanku s kuhanim vi-
nom, čajem in vročimi hrenovkami.

France Brus

Poni konjički so pritegnili pozornost obiskoval-
cev na »žegnu konj«. 

Blagoslov konj v Zeleni dolini na Vrzdencu Predsednik KD Zelena dolina Anton Zdešar pre-
daja krtače za nego konj.

Pogled na konje in obiskovalce  ter rahlo zasne-
ženo pokrajino.

Veselo v novo leto
Menda že od ustanovitve samostojne Občine Horjul 
s pomočjo posameznih vaških odborov v občini pri-
pravljajo prĳetno druženje na silvestrovo – silvestro-
vanje na prostem.

Božični večer in božični prazniki

Štefanovo in blagoslov konj
Na štefanovo, 26. decembra 2010, je Konjeniško društvo Zelena dolina že sedmo 
leto zapored na Vrzdencu pri gasilskem domu organiziralo blagoslov konj.
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Plaz na Pilu
Zaradi obilice dežja v septembru so se v horjulski občini začeli 
prožiti plazovi, ki so ogrozili promet na občinskih cestah. Zara-
di slabega vremena in pomanjkanja denarja so le zasilno uredi-
li plazove. Z novim letom je občina prejela denar za saniranje 
plazov, zato se bodo v najkrajšem času lotili del na plazovitih 
terenih. Konec leta, na predvečer božiča, se je v horjulski občini 
na državni cesti med Vrzdencem na odcepu za Samotorico utr-
gal plaz s približno 2000  kubičnimi metri zemlje  in dvajsetimi 
drevesi, zato je bila za božične praznike en teden zaprta cesta 
proti Gorenji vasi.
Delavci cestnega podjetja Ljubljana so se lotili čiščenja plazu. 
Med delom je promet proti Gorenji vasi potekal po obvozu za 
Polhov Gradec.

France BrusTakole je za en teden zemeljski plaz zaprl državno cesto Vrzde-
nec–Gorenja vas.

Oskrba s pitno vodo je obvezna javna služ-
ba, ki jo prek Vodovodnih odborov upravlja 
Občina Horjul.  Glavni nalogi pri izvajanju de-
javnosti oskrbe s pitno vodo sta upravljanje z 
vodovodnim omrežjem, objekti in napravami 
za oskrbo s pitno vodo, zagotavljanje zadostne 
količine zdravstveno ustrezne pitne vode upo-
rabnikom in varnost oskrbe z vodo v skladu  z 
veljavnimi predpisi. 

V letu 2010 smo spremljali stanje kakovosti 
pitne vode na štirih ločenih sistemih za oskr-
bo s pitno vodo na območju Občine Horjul, in 
sicer:
–  vodovodni sistem Horjul–Ljubgojna,
–  vodovodni sistem Vrzdenec–Žažar,
–  vodovodni sistem Zaklanec–Podolnica–Les-

no Brdo,
–  vodovodni sistem Koreno–Samotorica.

 Strokovna podlaga za notranji nadzor nad 
skladnostjo pitne vode je Pravilnik o pitni 
vode. Notranji nadzor je izvajal Zavod za 
zdravstveno varstvo Ljubljana. Na terenu je 
bilo odvzetih 29 vzorcev za mikrobiološke pre-
skuse.  Pri vseh  štirih  vodovodnih sistemih so 
se  med letom pojavljali neskladni vzorci. V 

odvzeti vodi so bile bakterĳe Escherichia coli 
(Ecoli), enterokoki, koliformne bakterĳe kot 
znamenje fekalnega onesnaženja in na dveh 
vodnih virih Clostridium perfringens s spora-
mi. Na vodovodu Zaklanec–Podolnica–Lesno 
Brdo  so bili vsi neskladni rezultati dobljeni 
pri kontroli pitne vode, ki je še bodisi iz starih 
vodnih virov oziroma se z njimi v določenem 
deležu meša voda iz vrtine, ki sicer izkazuje 
skladnost s pravilnikom. 

V vodohranu Koreno in Lesno Brdo je bil 
glede na rezultate rednih preiskav pitne vode 
Inštituta za varovanje zdravja RS v letu 2009 
odrejen s strani zdravstvene inšpekcĳe po-
noven odvzem vzorcev vode za ugotavljanje 
prisotnosti zajedavcev. Ugotavljalo se je priso-
tnost oocist  zajedavcev iz rodu Cryptospori-
dium in cist Giardia.  V vodi iz sistema Koreno 
je bila ugotovljena prisotnost oocist  zajedav-
cev iz rodu Cryptosporidium.

Na spletni strani Občine Horjul je objav-
ljeno celotno Letno poročilo o spremljanju 

skladnosti pitne vode.    
    Župan 

Janko Jazbec

Anonimna pisma

Spoštovane občanke in 
občani! 
 Na moje ime prihajajo naslovljena pisma, pove-
zana z delom občinske uprave in svetniki. 
Vendar vsem sporočam, da bom obravnaval samo 
tiste pripombe oziroma predloge, ki bodo podpi-
sani z imenom in priimkom. 
Anonimna pisma s hudimi neresničnimi in izmiš-
ljenimi obtožbami ter grožnjami bodo predana 
organom pregona. 

Župan
Janko Jazbec

Spoštovane 
občanke in 

spoštovani občani!
Rdeči križ Horjul bo 

16 . 2. 2011 organiziral 
krvodajalsko akcĳo. 

Zbirno mesto  bo na parkirišču 
Metrela ob 6.30.

Prĳave sprejemamo na tel. št. 
051-353-036.

Vljudno vabljeni!

Poročilo o spremljanju skladnosti pitne vode na sistemih 
za oskrbo s pitno vodo v Občini Horjul v letu 2010
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Horjul 5 4 1 1

Ljubgojna 1 1 1

Vrzdenec 4 2 2 1 2

Žažar 2 1 1 1 1

Zaklanec 2 2 2

Podolnica 3 2 1 1
Lesno 
Brdo 5 5 2 3 5 1 1

Koreno 4 2 2 1 2 2 1 1

Samotorica 3 3 3 1

SKUPAJ 29 11 18 4 6 18 3 2

Pregled rezultatov  skladnosti pitne vode po vodovodih (notranji nadzor 2010)

Za uvod v božično-novoletno 
srečanje je predsednik društva 
Andrej Korenčan pozdravil 
vse udeležence srečanja, po-
sebno gosta podžupana Franci-
ja Piška in predsednico sosed-
njega Društva upokojencev 
Vrzdenec Tončko Filipič. Tako 

kot predsednik sta tudi gosta 
zaželela vsem upokojencem 
vse lepo v novem letu, ki pri-
haja, veliko zdravja in prĳet-
nih srečanj na raznih izletih in 
proslavah.
Podžupan Franci Pišek je na-
govoril upokojence: »Kot vsa-
ko leto se tudi tokrat srečamo 
na praznovanju veselega de-
cembra. Še posebej pa je lepo 
pričakovanje božiča, ki je velik 
družinski praznik, povezuje 
vse ljudi, saj smo ljudje v dru-
štvih kot ena velika družina. 
Pride čas, ko otroci odidejo na 
svoja pota, ko se upokojimo – 
mi pa si po tem poiščemo novo 
družbo in nove zaposlitve.
Prav društva upokojencev po 
naših vaseh so lep zgled tega. 
Ni akcĳe in dela za našo obči-
no, kjer ne bi bili člani našega 
društva med najbolj aktivni-
mi.
V imenu horjulske občine se 

vam ob tej priliki iskreno za-
hvaljujem. Računam na naše 
sodelovanje tudi v novem 
letu.
Danes je vreme čudovito, 
družba dobra, program je bil 
lep in vem, da bo tako tudi 
naše praznovanje. Pa saj se 

znamo zabavati in delati – in 
tako je tudi prav.
V decembru se veliko dogaja. 
Praznovanje na Urhu je vedno 
nekaj posebnega. Polnočnica 
v Horjulu nas združuje. Letos 
pa bo občinsko praznovanje 
novega leta pri cerkvi na Les-
nem Brdu – tam se dobimo.

Želim vam veliko veselja na 
današnjem praznovanju, v no-
vem letu pa čim več zdravja, 
sreče in uspehov.«       
Za kulturni program so poskr-
beli učenci Osnovne šole Hor-
jul  pod mentorstvom pomoč-
nice ravnatelja slavistke Anke 

Delalut. Pripravili so prĳeten 
prikaz iz Levstikovega Martina 
Krpana, učenca glasbene šole  
pa sta se predstavila kot solista 
na flavti in harmoniki. Igralci  
in glasbenika so poželi buren 
aplavz številnih upokojencev, 
ki so se zbrali na srečanju.
K številni udeležbi  je veliko 
prispevalo lepo sončno vreme 
in morda tudi referendum o 
RTV-ju, ki je potekal v bližnji 
mali telovadnici in se ga je 
udeležilo tudi veliko upoko-
jencev. 
Za pogostitev na srečanju hor-
julskih upokojencev so tudi to-
krat poskrbeli gostinski delav-
ci okrepčevalnice Pr' Kozinc 
iz Podolnice, ki so vešči tega 
opravila in znajo prisluhniti 
potrebam gostov.
Ob kozarcu pĳače, sladkih do-
brot in sadja so se po kosilu 
kar nekaj časa zadržali v pri-
jetnem pogovoru.

France Brus

Predsednik DU Horjul Andrej Korenčan je pozdravil vse udeležence predprazničnega srečanja.

Podžupan horjulske občine 
Franci Pišek je voščil upoko-
jencem za praznike.

Prizor iz Krpana, ki so ga predstavili učenci Osnovne šole Horjul. 

Božično-novoletno srečanje
V nedeljo,  12. decembra 2010, je Društvo upokojencev Horjul v večnamenskem 
prostoru v osnovni šoli organiziralo predpraznično božično-novoletno srečanje, 
ki se ga je udeležilo  več kot devetdeset članov društva.

Zahvaljujem se za izvolitev v vaški odbor! Hvala!
Prepričan sem, da bomo dobro delali.
Imam precej izkušenj z delom v PGD Horjul in kar nekaj izkušenj z 
delovnih akcĳ za izgradnjo vodovoda v Horjulu, podiranja starega 
zadružnega doma (tam je sedaj center starejših DEOS Horjul) … 
Z veseljem bom vse te izkušnje in  druge uporabil pri delu za dobro 
vasi Horjul.

Andrej Zelnik

Ob našem kulturnem prazniku, 8. februarju,  iz srca voščim vsem občankam 
in občanom Občine Horjul.
Vsem vam želim prĳetno praznovanje, hkrati pa vas vabim, da izobesimo našo zastavo.

V prejšnji številki Našega Časopisa so bile objavljene uradne ure poslanske pisarne v Občini 
Horjul. Žal poslanske pisarne v Horjulu zaenkrat ne bo, ker po uradnem sporočilu občine 
ne morejo odati prostora  v ta namen, ker rabĳo prostore zase.
Obisk parlamenta v Ljubljani bo v februarju,  za izlet v parlament EU bodo natančnejše 
informacĳe v naslednji izdaji Našega Časopisa.
Nekaj ljudi se je že prĳavilo,  za oboje prĳave še sprejemamo  na 041/437-568.

Za OO SDS Horjul Andrej Zelnik 
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Program sta sproščeno in 
prĳetno povezovali napo-
vedovalki Barbara Kavčič in 
Martina Mole.

V uvodu je napovedovalka 
pozdravila vse navzoče in po-
udarila, da se letos zbiramo 
prav na štefanovo, ki je že po 
tradicĳi namenjeno druženju. 
Veselje in praznovanje je po-
vezano s pesmĳo in plesom, 
zato je na oder povabila Fol-

klorno skupino Klas, ki je za 
uvod zaplesala splet goričko-
porabskih plesov. Folklorna 
skupina, ki leto zaključuje 
kar z dvanajstimi nastopi, se 
je predstavila še s spletom 
gorenjski plesov pod mentor-
stvom Marĳe Čipić Rehar.

Kot vedno so občinstvo 
s svojim nastopom razgre-
le mažorete, ki so se letos že 
sedmič zapovrstjo uvrstile na 

evropsko prvenstvo, ki je bilo 
v Bosni in Hercegovini.

Za popestritev programa je 
prispeval sekstet Odoica, ki 
je zapel črnsko duhovno pe-
sem in dalmatinsko Vratio se 
Šime.

Kot vedno je horjulsko ob-
činstvo tudi na tem koncertu 
navdušil mešani pevski zbor 
z dirigentko Tatjano Dolenc, 
ki je zapel tri pesmi, in sicer: 
Poslušajte vsi ljudje, Nikar ne 
dremajte  in Bel božič.

Med uspešnimi delavnimi 
skupinami v vrstah PD Hor-
jul, ki šteje  več kot 100 aktiv-
nih članov, sodi tudi dramska 
skupina, ki je letos gostovala 
kar osemkrat. 

Pred zaključkom lepega 
večera je stopil na oder Primož 
Bizjan, ki se je ob sedemdese-
tletnici in po štirih desetletjih 
predanega dela v ljubiteljski 
kulturi zahvalil Matku Zde-
šarju z besedami:  » Za vsa-
kim uspehom se skriva delo. 
V ljubiteljski kulturi prav tako 
resno in naporno kakor kjer-
koli drugje. Človek, ki se že 
štirideset let in čez trudi za 
razvoj kulture jezika, pesmi in 
giba, je naš dragi in dragoceni 
gospod Matko Zdešar, ki ga 
lepo povabim na njemu dobro 
znani oder.

Predanost kulturi izraža že 
od svojega otroštva naprej kot 
član v OPZ, mladinskem, mo-
škem in mešanem pevskem 
zboru, ki mu je dolga leta tudi 
predsedoval. Bil je tudi član 
gledališke skupine PD Hor-
jul.

S svojim poglobljenim ob-
čutkom za dogajanje na odru 
in lepoto jezika je še danes 
vzoren moderator številnih 
kulturnih prireditev v šoli, 
vaških skupnosti, občini, ter 
tudi drugje po Slovenĳi.

Me PZ Horjul je prav pod 
njegovim predsedstvom in z 
njegovo povezovalnostjo do-
segel enega viškov svojega 
ustvarjalnega poleta ter postal 
prepoznaven po vsej Slove-
nĳi, uspešno pa je sodeloval 
tudi na festivalih na Češkem, 
Madžarskem, Avstrĳi in Ro-
munĳi. Za amaterski vaški 
zbor so bili to res lepi uspehi, 
ki se jih vsi z veseljem in po-
nosom spominjamo, hkrati pa 
nam dajejo tudi zalet za na-
prej.

Naj naštejem nekaj odmev-
nejših projektov, katerih mo-
derator je bil gospod Matko 
Zdešar: – koncert Me PZ PD 
Horjul z gostjo igralko, pesni-
co gospo Milo Kačič.

– Tematski koncert Želez-
na cesta ob slovenskem kul-
turnem prazniku z gostjama 
Valerĳo Grošelj kot prvo rav-
nateljico OŠ Horjul in tedanjo 

ravnateljico gospo Majdo Ste-
vanovič.

– Nepozabni božično-novo-
letni koncerti v Horjulu, Pol-
hovem Gradcu, Notranjih Go-
ricah, Cerknici in Šentjoštu.

– Gostovanje češkega Uni-

verzitetnega mešanega pev-
skega zbora v Horjulu, Po-
rtorožu, Piranu pod taktirko 
legendarnega profesorja Lu-
mirja Pyvovarskega.

– Kulturno-zabavna prire-
ditev Karaoke z modno revĳo 
oblačil tovarne Labod; gostji 
večera sta bili direktorica to-
varne Labod gospa Angelca 
Blatnik in pevka Alenka Go-
dec.

– Koncert Me PZ PD Horjul 
ob sodelovanju pianista Bla-
ža Puciharja, sopranistke Pie 
Brodnik in ruskega basista 
Aleksandra Proklova.

– Naj omenim še gostovanje 
pihalnega orkestra iz avstrĳ-
skega O�endorfa v Horjulu in 
gostovanje mešanega pevske-
ga zbora iz Madžarske.

– Srečanje literatov Sloveni-
je v Horjulu.

– Slavnostna akademĳa v 
počastitev Kristine Brenkove 
z gosti dr. Matjažem Kmec-
lom, Majdo Grbac, Milo Ka-
čič, Ivanko Mežan, Jerco Mr-
zel, Rebeko Radovan.         

To so le nekateri pomemb-
nejši projekti, katerih soorga-
nizator je bil gospod Matko 
Zdešar.

Vodil je nepregledno število 
literarnih večerov, različnih 
proslav, akademĳ, pevskih 
revĳ – vedno na zavidljivem 
nivoju.

Bil je: član izvršnega odbora 
ZKO Ljubljana Vič - Rudnik, 

predsednik komisĳe za kul-
turne akcĳe in predsednik ko-
misĳe za podelitev priznanj,

– tajnik Izvršnega odbora 
ZKS Ljubljana okolica in je ak-
tivno sodeloval pri ustanovit-
vi območne izpostave sklada 

nekdanje viške občine,
– dolgoletni vodja Območne 

izpostave Javnega sklada za 
kulturne dejavnosti Ljubljana 
okolica,

– tajnik ZKD Ljubljana oko-
lica in član predsedstva ZKD 
Slovenĳe pa je še dandanes.

Za svoje dolgoletno delo je 
prejel  naslednja priznanja:

– med služenjem v JLA, leta 
1961, si je za povezovalno delo 
v kulturi prislužil visoko pri-
znanje – medaljo za vojaške 
vrline, ki jo je podelil takratni 
predsednik Federativne Na-
rodne republike Jugoslavĳe 
Josip Broz Tito,

– je nosilec medalje zaslug 
za narod, ki mu jo je podelilo  
Predsedstvo socialistične re-
publike Jugoslavĳe, 

– je nosilec priznanja  OF za 
požrtvovalno delo v kulturi in 
srebrnega znaka 

Zveze sindikatov Slovenĳe.  
Za več kot tridesetletno pre-

pevanje v zboru je prejel tudi 
zlato Gallusovo značko.

Za predanost kulturi, pro-
svetljevalni luči človeškega 
duha, ki jo tako srčno in pre-
dano podpiraš že štirideset 
let, se ti v imenu KD Horjul, 
v imenu zbora in v imenu 
vseh ljudi, ki znamo ceniti te 
tolikokrat nevidne napore in 
njih čudovite, žlahtne sadove, 
iskreno in toplo zahvaljujem!« 
je svoj govor zaključil Primož 
Bizjan in predal Matku Zde-
šarju darilo za njegovo delo 
na kulturnem področju ob 
Matkovi sedemdesetletnici. 

Podatke o delu Matka Zde-
šarja in nagradah sta zbrala 
gospa Iva Prebil in Primož 
Bizjan.

Sledilo je še novoletno voš-
čilo in vedno prĳetna božična 
pesem Sveta noč, ki so jo za-
peli vsi nastopajoči. 

Franc Brus

Vrzdenški upokojenci na 
prazničnem srečanju
Društvo upokojencev Vrzdenec je v nedeljo,  19. de-
cembra 2010, v gasilskem domu na Vrzdencu orga-
niziralo predpraznično druženje članov društva, ki 
se ga je udeležilo okrog sto članov.

Kot gostje so se druženja udeležili podžupan, hkrati tudi 
član društva Franci Pišek, predsednik DU Horjul Andrej Ko-
renčan, predsednik DU  Polhov Gradec Franc Golc, predstav-
nik Gasilske zveze Horjul in občinski svetnik Robert Kranjec.

Srečanje oziroma druženje je odprla predsednica društva 
Tončka Filipič, ki je pozdravila vse navzoče jim zaželela vse 
lepo v novem letu, predvsem pa zdravja, veliko lepih prĳetnih 
izletov in srečanj v bližnji okolici.

Enake želje članom DU Vrzdenec so izrekli gostje predpraz-
ničnega druženja.

Za okusno kosilo so poskrbeli delavci okrepčevalnice Pr' 
Kozinc, ki so hitro postregli okrog stotim upokojencem pred-
prazničnega druženja.

Za veselo razpoloženje je tudi tokrat poskrbel s prĳetnimi 
vižami iz diatonične harmonike vaški godec - upokojenec 
Toni Slovša. Razen s prĳetnimi melodĳami je goste zabaval 
tudi s šalami, ki jih ima vedno precej na zalogi.

V prĳetnem vzdušju ob kozarcu pĳače in sladkarĳah je ste-
kel prĳeten pogovor, tako da so se nekateri zadržali na sreča-
nju vse do mraka.

France Brus

Udeležence in goste božično-novoletnega srečanja DU Vrzde-
nec je pozdravila predsednica društva Tončka Filipič.

Za zabavo je poskrbel domači ljudski godec Toni Slovša.

Na zdravje praznikom in skorajšnjemu novemu letu

Ženski del Folklorne skupine Klas na letošnjem novoletnem koncertu

Mešani pevski zbor PD Horjul z novo zborovodkinjo Tatjano Dolenc

Nastop starejše skupine mažoretk

Priznanje Matku Zdešarju za njegov življenjski jubilej in 40 let 
dela na kulturnem področju

Pogled na polno dvorano v Prosvetnem domu na novoletnem kon-
certu 

Novoletni koncert Prosvetnega društva Horjul in priznanje Matku Zdešarju
V nedeljo, 26. decembra 2010, je Prosvetno društvo Horjul v Prosvetnem domu organiziralo tradicionalni novoletni koncert, na katerem so nastopili: Fol-
klorna skupina Klas, sekstet Odoica, mažorete  in mešani pevski zbor z novo zborovodkinjo Tatjano Dolenc.



NAS CASOPIS 379/31. 1. 2011 C M Y K 22

22 31. januar 2011
elektronski naslov: obcina@horjul.si Občina Horjul 

Veseli december v horjulski 
knjižnici
V horjulski knjižnici je knjižničarka Katarina Seliger v de-
cembru pripravila kar dvakrat uro pravljic, ki se jo je ude-
ležilo okrog  20 otrok, in ustvarjalno delavnico – izdelavo 
novoletnih okraskov, na kateri je sodelovalo 17 otrok.
Šestega decembra se je ure pravljic udeležilo okrog 15 
otrok, ki jim je knjižničarka prebrala pravljico Zakaj med-
vedki prespĳo zimo. Dvajsetega decembra, ko se je zaradi 
bližajočih praznikov ure pravljic udeležilo le  šest otrok,  
so poslušali pravljico Prav posebno božično darilo. Kot 
vedno, so se po poslušanju tudi tokrat pogovarjali o po-
sameznih junakih iz pravljice in jih na svoj način tudi ori-
ginalno narisali.

Ustvarjalne delavnice pod vodstvom Martine Mole, ki je 
bila 13. decembra, se je udeležilo 17 najmlajših občanov 
horjulske občine. Iz keramase, ki se posuši v dobre pol 
ure, so izdelali  veliko novoletnih okraskov, ki bi jih vsak-
do z veseljem obesil na božično drevesce ali novoletno 
jelko.

France Brus

Z ure pravljic v horjulski knjižnici

Izdelki otrok, ki so jih izdelali v delavnici – okraski za božično 
drevesce in novoletno jelko. 

Na letošnjem koncertu božič-
nih pesmi, ki ga je povezovala  
voditeljica Katarina Verbič, so 
nastopile vokalne skupine: Brin-
ke, dekliški pevski zbor Plamen 
in otroški zborček Iskrice, kvar-
tet Štirje deci in Mešani pevski 
zbor Horjul. Kot solistki sta na-
stopili pianistka Nadja Rus in 
učenka Glasbene šole Logatec s 
citrami Urška Rožmanec. 

Ženska vokalna skupina Brin-
ke se je letos prvič predstavila 
na tem koncertu pod umetni-
škim vodstvom Tine Vahčič, ki 
je nekoč že vodila Mešani pev-
ski zbor Horjul.

Dekliški pevski zbor Plamen 
se je pod vodstvom Maruše 
Mole predstavil z dvema bo-
žičnima pesmima in skupaj z 
otroškim zborčkom Iskrice še s 
pesmĳo Glej te očke in Oče, lju-
bim te.

Tudi letos je na koncertu na-
stopil kvartet Štirje deci, ki je 
svojo pevsko pot začel pred 
tremi leti in ga sestavljajo štirje 
mladi pevci iz horjulske doline.

Koncerta se je udeležil tudi 
podžupan Franci Pišek, ki je 
obiskovalce in nastopajoče na-
govoril na povabilo voditelji-
ce programa Katarine Verbič: 
»Spoštovani nastopajoči, orga-
nizatorji in obiskovalci našega 
božično-novoletnega koncerta 
na Urhu, lepo pozdravljeni !

Leta hitro minevajo. Moja 

duša je v tem svetišču že kar 
domača, saj mi je dano, da že 
petič predstavljam  našo občino 
na tem koncertu. Vesel sem te 
vloge, saj se ob  tako lepem do-
godku spletejo niti prĳateljstva 

in razumevanja, da nam bo tudi 
čez leto lažje sodelovati in reše-
vati probleme.

V letošnjem letu nam nista 
prizanesla ne narava ne družba. 
Hudo je bilo, marsikje drugje pa 

še hujše, pa vseeno smo dokaza-
li solidarnost ob naravni ujmi. 
Pomagali smo si, to dobro dene. 
Potrebujemo še čim več strpnih 
dogovorov in dobrih sosedskih 
odnosov, pa se nimamo česa 
bati. 

Božični dnevi nas združujejo, 
nam pokažejo smisel življenja, 
ki ni odvisen samo od napred-
ka.

Želim vam, da vam bodo topli 
stiski rok in prĳazne novoletne 
želje dale moč, da pogumno za-
korakate v novo leto 2011. Naj 
vam ta večer ostane v lepem 
spominu.«

Za zaključek koncerta se je 
pod vodstvom nove dirigentke 
Tatjane Dolenc predstavil Me-
šani pevski zbor Horjul z več 
božičnimi pesmimi in ob koncu, 
ko je izzvenela pesem Sveta noč, 
požel buren aplavz. V cerkvi 
svetega Urha so letos postavili 
tudi jaslice, ki so jih v obliko-
valni delavnici izdelali otroci 
leta 2001 v gasilskem domu v 
Podolnici.

Po koncertu je sledilo druže-
nje ob kozarcu kuhanega vina in 
sladkih dobrotah, ki so jih pri-
pravile podolniške gospodinje.

Vaški odbor Podolnica se za-
hvaljuje vsem, ki so kakor koli 
prispevali za izvedbo res lepega 
koncerta, ki bo vsem udeležen-
cem ostal v lepem spominu.

France Brus

Ženska vokalna skupina Brinke z zborovodkinjo Tino Vahčič

Nastop združenega dekliškega pevskega zbora z otroškim zborom 
in zborovodkinjo Martino Mole

Tako se je predstavil kvartet fantov Štirje deci. Poslušalci so dodobra napolnili cerkev pri svetem Urhu.

Božično-novoletni koncert v cerkvi svetega Urha
V petek, 23. decembra 2010, je Vaški odbor Podolnica v cerkvi svetega Urha organiziral božično-novoletni 
koncert, ki vsako leto pritegne številne obiskovalce iz horjulske občine.

Letošnjega pohoda, ki je potekal po nekoliko za-
sneženi pokrajini, se je udeležilo  več kot 100 po-
hodnikov.

Pohodniki so si na Vrzdencu ogledali obnovljeno 
staro Mežnarjevo hišo, cerkev svetega Kancĳana 
z jaslicami in se pogreli ob kozarcu toplega čaja 

ali kuhanega vina  Gostilne Boter z Vrhnike.
Udeležence pohoda so na startu pozdravili tajni-
ca Turističnega društva Horjul Mojca Jazbar, hor-

julski podžupan Franci Pišek in član predsedstva 
Območnega združenja veteranov vojne za Slove-
nĳo Vrhnika - Borovnica dr. Marjan Rihar.
Na poti po horjulski občini so se pohodniki usta-
vili še pri Činžarju v Žažarju, kjer so jim postre-
gli z jedačo in pĳačo ob prĳetnih vižah domačega 
Tria Prosen. 
Na poti priti Vrhniki so se ustavili in si ogledali 
še prenovljeno cerkev v Žažarju. 
Pohod ob dnevu samostojnosti in enotnosti so 
udeleženci izkoristili za prĳetno druženje in spo-

znavanje kulturno-naravne dediščine Vrzdenca, 
Žažarja, Velike Ligojne, Stare Vrhnike in Vrhni-
ke, kjer so se udeležili proslave ob dnevu samo-
stojnosti in enotnosti in prejeli zasluženo toplo 
malico.

France BrusSpominska fotografija udeležencev pohoda pred cerkvĳo svetega Kancĳana Na poti skozi Vrzdenec

Odlična postrežba ob zvokih domačega tria pri 
Čimžarjevih v Žažarju

Dvanajsti pohod po poti Cankarjeve matere
V nedeljo, 26. decembra 2010, so  Društvo ljubiteljev narave in običajev Notranjske, Cankarjeva knjižnica, OZVVŠ Vrhnika 
- Borovnica, PDV Sever Ljubljana - Odbor Vrhnika, Občina Vrhnika, Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem 
Vrhnika in Turistično društvo Horjul organizirali dvanajsti tradicionalni spominski pohod po poti Cankarjeve matere z 
Vrzdenca do Vrhnike.
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Posebna kategorĳa so pote-
puški psi, ki napadajo divjad. 
Tako je pes v začetku nove-
ga leta na Vrzdencu »ugnal« 
odraslega srnjaka, ga obgrizel 
in požrl pol vratu in ušesa. Če 
bi srnjaka »uplenil« občan in 
bi ga kdo prĳavil, bi pošteno 
odgovarjal. Pes pa …

Na Občino v Horjulu se 
obrača vedno več občanov, 
ki se pritožujejo nad pasjimi 
iztrebki, ki postajajo vedno 
bolj pereč problem. Vsak 
dan se nekaj sto psov z go-
spodarji odpravi na sprehod, 
na katerem se gospodar na-
užĳe svežega zraka, pes pa, 
ki preteče vse travnike, med 
tem seveda opravi tudi svojo 
biološko potrebo. Večina last-
nikov psov  iztrebke pusti na 
kraju samem, namesto da bi 
jih z lopatko spravili v vrečko 
in odložili, kamor spadajo.

Občani se pritožujejo, da 
se za vsako plastjo snega, ki 
skopni, pojavljajo in odkriva-
jo novi  »pasji kakci«. Seveda 
pa so tudi taki gospodarji 
psov, ki  jih vodĳo na spre-

hod na vrvici in počistĳo pas-
je kakce.      

Na občini so povedali, da 
se občani pritožujejo zaradi 
pasjih iztrebkov na površi-
nah, na katerih se igrajo otro-
ci. Nadzor nad tem opravlja 
medobčinski inšpektorat.  
Kaže, da ga bo treba poostriti 
in dosledno upoštevati za-
kon. Za tak prekršek so pred-
videne denarne kazni, ki na-
vadno najbolj učinkujejo.

Morda bodo na tak način 
dosegli, da bodo vsi občani 
lastniki psov pospravili kak-
ce s travnikov ob sprehajal-
nih poteh.

 France Brus

Najprej so na igrišče zarolali hokejisti 
hokejske šole. Najmlajšim se je v igri pri-
družil celo trener Boštjan in v igro prine-
sel veliko smeha, kajti varovanci so se mu 
hoteli postaviti po robu in tudi borili so se 
kot levi. Tako motivacĳsko igro bo treba 
čim večkrat ponoviti.

Naslednja tekma je bila še posebno za-

nimiva, saj so se pomerili dečki in njihovi 
starši. Dečki so začeli odločno in povedli 
že kar s 5 : 0, vendar so se starši vrnili in 
nakazali, da se delno celo lahko  merĳo s 
svojimi malimi profesionalci. Proti koncu 

srečanja so mlajši vendarle stopili na plin 
in še  z nekaj zadetki odločili zmagoval-
ca.

Na naslednji tekmi so se pomerili ka-
deti in njihove boljše polovice Jake Babe. 
Tekma je bila napeta, polna preobratov in 
napetih živcev. V vodstvu so se izmenje-
vali eni in drugi, na koncu pa so kadeti le 

strli odličen od-
por Jakih Bab.

Dvoboji so se 
kar nadaljevali 
in tako so se po-
merili horjulski 
Purani, seveda 
govorimo o ho-
kejistih. Po vsem 
videnem, bi jih 
lahko napotili 
poslali celo med 
profes iona lce, 
kajti takih moj-
strovin ni videti 
prav veliko na 
naših igriščih. Na 
koncu so častno 
slavili starejši 
Purani.

Na zadnji tekmi so se pomerili najboljši 
horjulski hokejisti, in sicer člani Dinami-
ti  Horjul. To srečanje je spremljalo tudi 
največ navĳačev, ki so imeli kaj videti. V 
vrata je stopil “golgeter” slovenskih  igrišč 

Aleš Fajdiga, ki je s prikazanim navdušil 
celo prvega vratarja. Tekma je bila odlič-
na, prikazali so hiter, dinamičen hokej. 
Na koncu so slavili starejši igralci in tako 
utišali mlajše nadobudneže. Po domače 
povedano so jim pokazali, da še niso za 
v staro šaro.

S prikazanim skozi celoteno popoldne 
smo lahko zadovoljni in se srčno veseli-
mo, da bo takih dni v nadaljevanju čim 
več.

V Horjulu je sicer tekmovalno aktivnih 
več skupin igralcev, ki so razdeljeni v raz-
lične starostne kategorĳe. U-10 hokejska 
šola, U-14 dečki in U-16 kadeti bodo v dr-
žavnem prvenstvu začeli tekmovati mar-
ca oz. v začetku aprila. Mladinci Dinamiti 
Horjul mladi se borĳo na dveh frontah, in 
sicer v državnem prvenstvu 2. lige in v 
amaterskem prvenstvu ProSports.si ligi. 
Člani Dinamiti Horjul tekmujejo v 1. ligi, 
ki je tudi najmočnejša v Slovenĳi. Trenut-
no zasedajo 3. mesto v dvanajstčlanski ligi 
in se bodo spomladi zagotovo borili za 
naslov državnega prvaka. Naslednje sre-
čanje bodo odigrali v nedeljo, 30. 1. 2011. 

Večina tekem v 1. in 2. ligi horjulski 
hokejisti igrajo ob sobotah in nedeljah v 
Športnem parku Horjul in RCU Lukovi-
ca. Zato si predvsem ob domačih tekmah 
zaslužĳo večjo podporo s tribun, ki jim 
vedno dvigne samozavest in jih napolni z 
dodatno energĳo.

Hokejski klub Dinamiti Horjul pa vabi 
tudi vse mlade nadobudneže od 5. do 10. 
leta starosti v hokejsko šolo. Vpis je vsak 
ponedeljek in petek od 16.  do 17. ure v 
Športnem parku Horjul. Informacĳe pri 
Boštjanu Kosu  po telefonu 031 713 955 .
Več podrobnosti na www.dinamiti.si .

Rok Logar, Foto: Aleš Fajdiga

Vsak prosti čas izkoristĳo za 
obisk Korene
Koreno je priljubljena izletniška točka, ki  v vseh letnih časih 
privablja nekatere stalne obiskovalce, ki se napotĳo na sam vrh 
s cerkvico Mohorja in Fortunata. Od tam je ob jasnem vremenu 
čudovit pogled na Barje, gorske vršace s Triglavom, na notranj-
ski Snežnik, Hrušico in Nanos.  Pod vrhom vidimo škotsko 
govedo, ki se še vedno zadržuje na prostem in včasih obišče 
tudi krmišče. Pod cesto v obori so jeleni damjaki, radi pridejo 
prav do ograje, kot bi pozirali fotografom.   Obiskovalci, pred-
vsem upokojenci, ki lahko tudi med tednom izkoristĳo kakšen 
lep dan, se radi ustavĳo na kmetĳi odprtih vrat Pr' Lenart  in 
Pr' Janš na okrepčilu in čaju.                                           France Brus

Užitek na zimskem soncu pred Lenartovo domačĳo 

Plastičen snežak
V novembru je Stanko Kucler iz 
Horjula praznoval štiridesetlet-
nico in prĳatelji so mu na vrtu 
pred hišo postavili plastičnega 
snežaka. Ko je zapadel sneg, se 
je »plastenjak« spremenil v pra-
vega snežaka, ob vsaki odjugi pa 
ponovno v »plastenjaka«. Snežni 
plastični mož, ki uspešno kljubu-
je odjugi in  zmrzali. 

France Brus

Srnjak, ki ga je raztrgal pes v 
okolici Vrzdenca.  

Obisk učiteljev iz Litve, Poljske, 
Grčĳe in Turčĳe
Četrtek, 2. 12. 2010, je bil za vse nas v vrt-
cu zagotovo poseben dan. Nestrpno smo 
pričakovali goste, za katere so otroci ve-
deli, da prihajajo od daleč in da govorĳo 
v drugem jeziku kot mi. Obiskali so nas 
učitelji iz Turčĳe, Grčĳe, Poljske in Litve, 
ki skupaj z našo šolo sodelujejo pri pro-
jektu Comenius. Za dobrodošlico smo 
jim pripravili kratek program, v katerem 
so sodelovali vsi otroci, tisti najmlajši 

sicer le z ogledom in ploskanjem, drugi 
pa s pesmĳo, plesom in igro. Tako smo 
našim gostom, ki so otroke nagradili z 
navdušenim ploskanjem, podarili nekaj 
nepozabnih trenutkov, ki so jih ponesli s 
seboj v njihove šole in domove.

Ustvarjalne delavnice za otroke 
in starše
V dneh, ko nas že zajema praznično 
vzdušje, smo v vrtec povabili tudi starše 
naših varovancev, da so se nam pridružili 
pri ustvarjanju. Ob izdelovanju okraskov 
in voščilnic smo prĳetno pokramljali in se 
družili.
V tednu od 6. do 10. decembra smo iz-
vedli delavnice v šestih skupinah našega 
vrtca. Starši otrok so v popoldanskih urah 
prisedli k malim mizicam in s pomočjo 
otrok izdelovali drobna božična darila, 
voščilnice in različne okraske. Tovrstna 
druženja so postala že običaj v našem 

vrtcu, saj vsako leto pred božično-novo-
letnimi prazniki in v pomladnih mesecih  
organiziramo podobna srečanja.

Lutkovna predstava Mavrična 
ribica
Nekoč je v nekem globokem morju živela 
najlepša ribica. Njene luske so bile vseh 
barv, tudi lesketajoče se srebrne. Druge 
ribice so jo občudovale in vabile, naj se 
igra z njimi, ona pa se ni niti ozrla za nji-
mi. Nekega dne se je Mala modra ribica 

opogumila in jo prosila za eno lesketajo-
čo lusko. Mavrična ribica jo je le ošabno 
nadrla in odplavala naprej. Od takrat so 
se je vse ribice izogibale, ona pa je posta-
jala vedno bolj osamljena. Potožila se je 
morski zvezdi, ta pa jo je napotila k Ho-
botnici modrĳanki.  Ta ji je svetovala, naj 
vsaki ribici podari srebrno lusko. Mavrič-
na ribica jo je poslušala in podarila svoje 
lesketajoče luske. Čeprav ji je ostala ena 
sama srebrna luska, je bila srečna, saj je 
imela prĳatelje.
Lutkovno predstavo, v kateri smo lahko 

spremljali prigode Mavrične ribice in nje-
nih prĳateljev, so nam v ponedeljek, 20. 
12. 2010, zaigrali lutkarji iz naše osnovne 
šole.

Obisk dedka Mraza in Božička
Kot vsako leto se je tudi letos v našem 
vrtcu ustavil dedek Mraz. Obiskal nas je 
v torek, 21. 12. 2010, s seboj je pripeljal lut-
karje KUD Dolomiti Dobrova, ki so nam 
zaigrali lutkovno predstavo Debela repa. 
Občudovali smo repo velikanko, ki so jo 

dedku in babici pomagali puliti še vnuč-
ka, kuža, muca in miška. Dedek Mraz je 
otrokom prinesel nekaj novih igrač, za 
katere se mu iskreno zahvaljujejo in mu 
sporočajo, da se z njimi pogosto igrajo. 
Zadnji dan pred božično-novoletnimi 
prazniki pa nas je s svojim obiskom pre-
senetil še en dobri mož – Božiček.  Vsem 
se zahvaljujemo za obisk in nestrpno pri-
čakujemo naslednji december, ko nas bo 
zagotovo spet obiskal vsaj eden od treh 
dobrih mož, ki v prazničnem decembru 
razveseljujejo otroke.

Maja Rebolj, Majda Keršmanec

Decembrski utrinki iz Vrtca Horjul
Zadnji mesec v letu je vedno poseben: podari nam polno lepih trenutkov, ki nas potem spremljajo tudi v 
novem letu. Vzdušje, polno pričakovanj, prav gotovo zajame tudi  otroke, ki še posebno težko pričakujejo 
obisk Miklavža, Božička in dedka Mraza. Da pa se vse vedno ne ustavi le pri številnih darilih, ki včasih 
drobne otroške glavice že kar malce zmedejo, smo v decembru v  vrtcu pripravili več zanimivih dogodkov, ki 
so otrokom omogočili, da so na njih tudi sami aktivno sodelovali.

Športni park Horjul

Tradicionalni dan in-line hokeja 
V petek, 17. 12. 2010, je v Horjulu  potekal tradicionalen dan in-line ho-
keja, s katerim so navdušili najmlajši hokejisti  in malo starejši in celo 
taki, ki se s hokejem sploh ne ukvarjajo. 

Nevarni potepuški psi
Na območju Občine Horjul je evidentiranih 400 cep-
ljenih psov, kar pomeni, da imajo občani pri vsaki 
drugi hiši psa. Vendar  je nekaj psov, ki niso regi-
strirani,  kar še povečuje njihovo število v občini.

»Bere nas 35 tisoč občanov občin 
Vrhnika, Borovnica, Horjul, 

Dobrova – Polhov Gradec in Log – 
Dragomer.«
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Staremu letu v slovo
V petek, 24. decembra 2010, 
so učenci osnovne šole s svo-
jimi mentorji v prosvetnem 
domu pripravili proslavo za 
božično-novoletne praznike  
pa tudi za državni praznik, 
dan samostojnosti in enotno-
sti.V programu, ki sta ga po-
vezovala Aljoša Ilc Končan in 
Karin Samotorčan, so se polni 

dvorani staršev učenci predstavili z recitacĳami, 
plesnimi točkami, z igranjem na Orfove instru-
mente, z recitacĳo v angleškem jeziku in kot 
vedno tudi pevski zbor z Imretom Farkašem za 
klavirjem. Na proslavi je spregovoril ravnatelj 
Osnovne šole Primož Garafol, ki je vse udele-
žence seznanil z obnovo šolske kuhinje, uredit-
vĳo klančine ob šoli, ki omogoča dostop do šole 
invalidom, in s pridobitvĳo učilnice za posebne 
dejavnosti. Želja in potreb je še precej, vendar 
primanjkuje denarja. Za tem je gospod ravnatelj 
staršem zaželel vesele in zadovoljne praznike, 
učencem pa prĳetne božično-novoletne počitni-
ce. Za zaključek proslave je pevski zbor v temi 
zapel s svečami v rokah znano božično pesem 
Sveta noč. Na tak način so pevci ustvarili prĳet-
no praznično vzdušje  in poželi buren aplavz.

France Brus

Strumno in pogumno so nastopili prvošolci.Zaključek nastopa plesalk – deklet iz 6. razreda.

Pozdravni nagovor 
in voščilo ravnate-
lja Osnovne šole 
Primoža Garafola.

Orfovi instrumenti prĳetno zazvenĳo v rokah 
učencev.

Igrica učencev 8. razreda: Prav posebno božično 
darilo.

Pogled na polno dvorano obiskovalcev – pred-
vsem staršev.

Učenci OŠ Horjul smo si zadnji dan pred božičnimi počitnicami 
praznike polepšali s šolsko prireditvĳo, ki je potekala v kultur-
nem domu dopoldne za učence naše šole, popoldne pa za starše 
in druge prebivalce Občine Horjul. 

Za začetek so nam prvošolčki pokazali, kakšno je njihovo znanje 
angleščine. Predstavili so nam tri točke in vsi smo bili navdu-
šeni nad njihovim znanjem tujega jezika. Sledile so posamezne 
točke učencev nižje stopnje, ki so se navezovale na prihajajoče 
praznike. Za popestritev programa so poskrbele plesalke iz 6. 
razreda, ki so zaplesale dva plesa, ter predstavniki Glasbene 
šole, ki zmeraj navdušĳo s svojimi točkami. Da pa je bila prire-
ditev še zanimivejša, so predstavniki 8. razredov zaigrali igrico 
z naslovom Posebno božično darilo. Ta nam je na lahkoten in 
zanimiv način prikazala, kako je v življenju pomembno prĳa-
teljstvo. 
V želji, da bi to prĳateljstvo združilo tudi vse prisotne, je mla-
dinski pevski zbor zapel slavno božično pesem Sveta noč. Po-
seben čar so v dvorani prispevale tudi svečke, ki so jih imeli vsi 
pevci. 
Tako polne vtisov je na koncu pozdravil še ravnatelj OŠ Horjul 
in potegnil črto čez leto 2010 ter spregovoril o svojih željah in  
načrtih v prihajajočem letu 2011.
Bučen aplavz osnovnošolcev in naših staršev na koncu priredit-
ve pa je bil dokaz, da so bili nad prireditvĳo vsi navdušeni in da 
si takih skupnih srečanj  zelo želimo.

Petra Nagode, 8. b. 

Moj prosti čas
Predstavila vam bom svoj prosti čas. 
Največkrat se igram s svojima dvema bratcema Filipom in An-
tonom. Anton je star dve leti in z njim delam ali rišem bagre 
in buldožerje, sestavljam kocke na klik ali poslušam glasbo. S 
Filipom se večkrat igrava zunaj ali sestavljava lego kocke. Kdaj 

pa kdaj dobiva tudi kakšno novo škatlo z lego kockami. To se 
zgodi za rojstne dneve, dedka Mraza, za Božička ali pa kar tako. 
S Filipom sva vsakih lego kock vesela in kar takoj jih začneva 
sestavljati.
Moj najljubši šport je gimnastika. V prvih treh razredih sem 
hodila na ritmično gimnastiko. Zdaj pa raje hodim na športno 
gimnastiko. Ker je v Horjulu nimamo, sem se odločila, da bom 
hodila na Dobrovo. Tako hodim vsak torek tja na gimnastiko. 
Za rojstni dan sem dobila šest telovadnih blazin. Položila sem 
jih na tla in zdaj tam telovadim. Temu prostoru doma pravimo 
telovadnica. Rada skačem tudi na skakalni plošči, ki sem jo do-
bila pred leti od dedka Mraza.
Doma imam tudi kunce. Najprej sem imela Liska in Rjavka, do-
bila sem ju za 9. rojstni dan. V četrtem razredu sem Liska nesla 
tudi v šolo. Ko sta Lisek in Rjavko zrasla, smo ju zamenjali za 
dva manjša kunčka, ki sem ju poimenovala Čoko in Lešnik. Ta 
dva sta dobila mladičke Mandlja, Čokolado, Repka in mojega 
najljubšega kunčka Noska. Njega imam še vedno. Zdaj je že 
kar velik. Komaj čakam na pomlad, ker so mi obljubili še enega 
odraslega kunca. Potem bodo spet imeli mladičke.
Kar dostikrat sem zunaj. Včasih sem se igrala v leseni hiški, 
potem pa se je zaradi snega podrla. Kadar je sneg, se sankam, 
smučam, kepam s prĳatelji, se vozim z lopato, naredim iglu ali 
snežaka.
V prostem času grem večkrat na obisk k prĳateljicama Teji in 
Bereniki. Dobimo se tudi s prĳatelji iz Podolnice Nikom, Alja-
žem, Nejcem in Markom.
Ponavadi imam prosti čas po učenju in mi da veliko moči za 
domača opravila in nadaljnje učenje.

Ema Mlinar, 5. a

Moji zajčki
Ker živim na kmetĳi, sem si že dalj časa želel imeti kakšno čisto 
svojo žival. Želja se mi je uresničila in za svoj deseti rojstni dan 
sem za darilo dobil zajkljo. 
Že pred tem sva z očetom prebrala knjigo o vzreji zajcev ter pri 
bližnjem mizarju naročila zajčnike. Zajklja se je v svojem no-
vem okolju lepo znašla. Po enem mesecu sva jo s stricem peljala 
osemeniti, da bo imela mladiče. Kmalu je zajklja začela urejati 
gnezdo za svoje mladičke. Gnezdo je uredila iz žaganja in sene-
nih bilk, za mehkobo in gretje pa je napulila še ogromno svoje 
dlake. Ko je minil en mesec in se ji je nosečnost iztekla, sem opa-
zil v gnezdu majhne zajčke. Mladiči so pri mamici sesali mleko 
približno dva meseca. Mladički so bili zelo prikupni. Zanimiva 
je bila tudi mama zajklja, saj jih je ves čas opazovala in skrbela 
zanje. Zelo je skrbna in ima močan materinski čut. Brez vseh 
materinskih šol je vse opravila odlično. Mladičke smo od mame 
ločili po treh mesecih. Bili so že dokaj veliki in samostojni. Svo-
je zajčke hranim z različno hrano, in sicer s pšenico, senom, 
peso, solato, travo in korenjem. Vso to hrano pridelamo doma 
na kmetĳi. Travo jim nakosim sam, saj imam svojo, čisto pravo 
koso. Najraje imajo regrat in deteljo; še sreča, saj se lažje kosi 
kot trava. Paziti moram, da trava ni rosna in mokra, ker imajo 
občutljive želodčke. Nahranim jih vsak dan zjutraj, popoldne in 
zvečer. Popĳejo tudi veliko vode. Natočim jo v posebne napajal-
nike. Zajci spadajo med glodavce, zato jim velikokrat naberem 
tudi veje, ob kateri si brusĳo zobe. Čez zimo, ko nisem nabiral 
svežih vej, so mi oglodali jasli za seno. Na vsaka dva dni jim je 
treba tudi počistiti in nastlati z žaganjem in senom.
Ko bodo dovolj veliki, jih bomo zaklali. Zajčje meso je zelo zdra-
vo. Najraje imam pečenega s krompirjem iz pečice.

Jernej Erbežnik, 5. a

Na OŠ Horjul imamo veliko literarno nadarjenih učencev. Pre-
berite, kaj se jim je zgodilo nekega dne, zelo zgodaj zjutraj …

PRETRESLJIVI ZAČETKI DNEVA 
Nekega dne, zelo zgodaj zjutraj, ko sem še trdno spal, me je zbu-
dil nenavaden zvok. Hitro sem vstal iz postelje in previdno od-
šel do okna. Čisto potiho sem odprl okno in zagledal ZMAJA! 
Imej je dve glavi in ostre zobe. Bruhal je ogenj in glasno rjovel. 
Bil je rdeče barve, pokrit z rdečimi luskami. Poklical sem policĳo 
in izvedel, da bo prišla čez deset minut. Upal sem, da me zmaj 
ne bi našel. Ko je policĳa prišla (celo s specialnimi enotami), so 
na zmaja začeli streljati z vseh strani. Zmaj se je nekaj časa bra-
nil, toda potem se je zrušil na tla in umrl. Ampak čez nekaj časa 
se je zbudil! Mislili smo, da je bil mrtev, a smo se zmotili. Policĳa 
je do postaje poslala sporočilo, naj pošljejo še več policistov in 
specialnih enot. Kmalu so prišli in zmaja spet začeli obstrelje-
vati z vseh strani. Šef je rekel, naj prenehajo, ker mu tako nič ne 
naredĳo. Spraševali smo se, kako bi ga lahko pokončali. Dobili 
smo idejo! Zmaju smo se skrili, in ko je prišel blizu nas, smo mu 
skočili za vrat in ga zadušili. Zmaj je bil prav zares mrtev. S poli-
cisti smo se pozdravili in odšli so na postajo, jaz pa sem odšel 
spat, ker je bila ura pol dveh ponoči.                 Erik Tominec, 4. b
 
Nekega dne, zelo zgodaj zjutraj, ko sem še trdno spala, me je 
zbudil nenavaden zvok. Hitro sem vstala iz postelje in previd-
no odšla do okna. Čisto potiho sem odprla okno in zagledala 
VOLKA, ki je renčal in kazal zobe. Bil je zelo velik in močan. 
Hitro sem zaprla okno in zbežala nazaj v posteljo. Mislila sem, 
da samo sanjam. Še enkrat sem šla k oknu in spet sem zagledala 
volka. Kar naenkrat je čudežno spregovoril: »Spusti me k sebi, 
pa ti bom pomagal, da te ne bo več tlačila mora«. Prestrašeno 
sem šla do vrat in jih odprla. Volk je skočil v hišo in se ulegel na 
kavč. Ves dan je spal. Zvečer, ko sem šla spat, pa se je zbudil in 
se ulegel pred mojo posteljo. Smrčal je, da se je kar treslo. Ko-
maj sem zaspala! … A volk je imel prav – odkar je bil pri meni, 
me ni več tlačila mora.                                    Zala Trček, 4. a
 
Nekega dne, zelo zgodaj zjutraj, ko sem še trdno spala, me je 
zbudil nenavaden zvok. Hitro sem vstala iz postelje in previdno 
odšla do okna. Čisto potiho sem odprla okno in zagledala POD-
GANO, ki se je spremenila v DINOZAVRA. Hitro sem zaprla 
okno in se skrila v omaro. Dinozaver je razbil okno in stopil v 
mojo sobo. Potem je odšel v kuhinjo in pojedel kosmiče, ki so bili 
na mizi. Sprehodil se je tudi po dnevni sobi in kopalnici. Med-
tem sem zlezla iz omare. Počasi sem odšla do stranišča, kjer je 
bil dinozaver. Videla sem ga, kako je sedel na stranišču in bral 
časopis. Ko me je zagledal, me je lepo pozdravil. Spoznala sem, 
da je prĳazen.                                                   Sara Jazbec, 4. b
 
Nekega dne, zelo zgodaj zjutraj, ko sem še trdno spala, me je 
zbudil nenavaden zvok. Hitro sem vstala iz postelje in previd-
no odšla do okna. Čisto potiho sem odprla okno in zagledala 
LISICO. Imela je oči kot nekakšna sova, ušesa kot zajec, rep kot 
podlasica. Ustrašila sem se in se skrila pod odejo. Naenkrat se 
je pod odejo prikazala še gromozanska mačka, dlake so ji visele 
navzgor, bila je rožnata. Pohitela sem k mami vse povedat, da bi 
me potolažila. Mami mi je skuhala čaj, a nič ni pomagal, saj so 
bile v čaju mušice. Pohitela sem se preobleči v sobo, a za vrati je 
strašil gromozanski medved. Hitro sem se preoblekla in preobu-
la. Tekla sem ven k atĳu, a zunaj so me čakale kobilice. Zaželela 
sem si, da bi lahko skakala kakor one, saj bi jih rada preskočila.

                                                                       Tanja Čepon, 4. b 

Vabilo
V počastitev slovenskega kulturnega praznika

Vas 4. 2. 2011 ob 18. uri vabimo v 
OŠ Horjul

na odprtje slikarske razstave Krištofa Zupeta.
V kulturnem programu bodo sodelovali člani 

Slovenske filharmonĳe.
Slavnostni govornik bo Janez Zupet.
Program bo povezoval Matko Zdešar.

Razstava bo odprta še 5., 6., 7. in 8. 2. 2011 od 
10. do 18. ure.

Vljudno vabljeni!
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Za organizacĳo programa je
poskrbelo društvo Serafin, ki si
je proslavo zamislilo kot pester 
nabor kulturnih ustvarjalcev 
iz vseh koncev občine. Tako je 

nastopil Mešani pevski zbor 
Šentjošt, iz Briš je prišla otro-
ška Folklorna skupina Naga-
jivčki, iz sosednjega Polhovega 
Gradca po Dramska skupina 
Neptun in Folklorna skupina 
Grof Blagaj. Dobrovske barve 
so zastopali plesalci DKDŽ Pa-
norama Dobrova in fantovski 
pevski zbor. Prireditev sta po-
vezovala Magdalena Tehovnik 
in Matjaž Florjančič. 
Slavnostni govornik je bil žu-

pan Franc Setnikar, ki je v svo-
jem govoru dejal, da občani 
radi govorimo, kaj je narobe, 
malo manj pa, kaj je bilo dejan-
sko narejenega. »Pot bo lažja, 
če bomo razmišljali obratno: 
Kaj vse smo storili.« Kot vzor je 
navedel enotnost iz leta 1990, 

ki je obrodila sadove, ki jih uži-
vamo že dvajset let. Ob koncu 
govora je obiskovalcem voščil 
še lepe praznike in zdravo ter 
srečno novo leto. 
Slabo uro dolga proslava se je  
končala s pogostitvĳo in med-
sebojnim druženjem. (gt)

Mešani pevski zbor iz Šentjošta

Slavnostni govornik je bil žu-
pan Franc Setnikar.

Nagajivčki iz Briš

Mične plesalke iz Panorame

Nebo pod Grmado je zažarelo 
Prvič po letu 2000 je bilo v Občini Dobrova - Polhov Gradec 
organizirano silvestrovanje na prostem. Tokrat je prednovo-
letno veselje  potekalo na glavenem trgu pred bifejem Avto-
busna postaja pod šotorom v Polhovem Gradcu. Željni zabave 
in plesa so se začeli zbirati okoli devete ure in napolnili šotor 
ter vztrajali do zgodnjih jutranjih ur. Da jim nizka tempera-
tura ni prišla do živega, so se zavrteli ob zvokih Ansambla 
Bitenc, se greli z odličnim kuhanim vinom ter okrepčali z do-
brotami z žara. Pred polnočjo je obiskovalce nagovoril župan 
Franc Setnikar, jim zaželel vse dobro v prihajajočem letu in 
nazdravil skupaj z gosti. Da bi bilo novo leto čim bolj blešče-
če, je že na samem začetku poskrbel organizator s  čudovitim 
ognjemetom, ki je 15 minut razsvetljeval rahlo oblačno pol-
hograjsko nebo in gostom zvabil navdušenje na obraz. Glavni 
pobudnik in organizator Gregor Čuden obljublja, da se vidi-
mo zopet prihodnje leto. (MO)

3. redna občinska seja

S pravilnikom bodo še 
počakali
Dobrova, 29. decembra – Občinski svet je na tretji 
redni seji obravnaval pet točk dnevnega reda. Med 
drugim tudi predlog pravilnika o uporabi športnih 
objektov v občini, za katerega se je odločil, da je 
potreben še nadaljnje obravnave. 
Svetniki so najprej sprejeli sklep o začasnem financiranju ob-
čine, saj občina za letos še nima sprejeta proračuna. Na pod-
lagi sprejetega sklepa bo občina do sprejetja proračuna lahko 
porabila sredstva v višini, sorazmerne s porabljenimi sredstvi 
v enakem obdobju v proračunu za  minulo leto. Kot so po-
jasnili na občini, nameravajo svetnikom predstaviti osnutek 
proračuna še v tem mesecu, približno v začetku marca pa naj 
bi ga tudi sprejeli. 
Pod drugo točko so obravnavali predlog pravilnika o upo-
rabi športnih objektov v občini, ki je nastajal še v prejšnjem 
mandatu. Gre za športni dvorani na Dobrovi in v Polhovem 
Gradcu ter za športno-rekreacĳski center v Gabrjah. Člani in
članice sveta so imeli nad vsebino pravilnika nekaj pomisle-
kov, zato so predlagali, da bi s sprejetjem še počakali in naj ga 
pregledajo tudi nekateri odbori. Poleg tega bo občina morala 
urediti tudi lastniška razmerja na športnih površinah v Gabr-
jah. Športni park je trenutno pester nabor različnih lastnikov, 
katerih parcele bi občina želela odkupiti, zamenjati ali kako 
drugače urediti, da bi nastala zaključena lastniška celota pod 
okriljem občine. Na mizah svetnikov se je znašel tudi sklep 
o enkratni denarni poči za novorojence. Svet se je strinjal s 
predlogom, da pomoč ostane nespremenjena že četrto leto 
zapored – 252 evrov. Čisto na koncu pa je župan Franci Set-
nikar seznanil občinski svet še s pozivom Okrožnega sodišča 
v Ljubljani, ki naproša občino za najmanj pet kandidatov za 
sodnike porotnike. Župan je svetnike pozval, naj do naslednje 
seje pripravĳo podatke o morebitnih kandidatih.(gt)

Na občini so pojasnili, da 
se niso odločili za poviša-
nje zneska iz pretežno dveh 
razlogov. Prvič, ker je tako 
visoka pomoč med višjimi 
med slovenskimi občinami, 
in drugič, ker občina veliko 
denarja »vloži v otroke« tudi 
prek drugih investicĳ, kot
so, na primer, novi oddelki 
vrtcev. Tako bodo tudi starši 

letošnjih novorojencev pre-
jemali po 252 evrov v obliki 
vrednostnega bona za trgo-
vini Tekstil Beti v Polhovem 
Gradcu in poslovalnice Baby 
Centra. 
Statistika zadnjih treh let 
kaže, da se vsako leto rodi 
približno sto otrok. Občina 
tako na letni ravni za enkrat-
no denarno pomoč odšteje 
okoli 25 tisoč evrov. Druge 
občine imajo bodisi podobne 
načine izražanja pozornosti 
staršem novorojencev bodisi 
jim namenĳo zgolj čestitko.
Višina pomoči v občini je v 
primerjavi z  drugimi občina-
mi po Slovenĳi še vedno med
višjimi. (gt)

Višina pomoči v nekaterih  
drugih občinah

Horjul 275 €
Velike Lašče 500 €
Logatec 100 €
Škofljica 150 €
Žiri 0 €

Dobrovsko-polhograjska ob-
čina ima še vedno eno večjih 
denarnih pomoči. 

Z Dobrove do Ljubljane s »trolo«?

Uvedba zelencev še čaka na 
oceno stroškov
Dobrova – Občina Dobrova - Polhov Gradec se še 
vedno pogovarja z javnim podjetjem LPP o morebitni 
uvedbi mestnega avtobusa na Dobrovo. Po trenutnih 
podatkih je izvedba proge tehnično mogoča, več odpr-
tih vprašanj pa je glede financiranja nove proge.

Kot so pojasnili na občini, so si strokovnjaki iz LPP tik pred 
koncem leta ogledali morebitno traso na Dobrovi. Le-ta naj bi 
potekala od rondoja po polhograjki, mimo zadružnega doma in 
nazaj v smeri proti Ljubljani po horjulki. Sprva je bilo na občin-
ski strani nekaj pomislekov o tehnični izvedljivosti, da bi avtobus 
pri Duhu pod ostrim kotom zavĳal levo nazaj na horjulko proti
Ljubljani, a so strokovnjaki dvome zavrnili. Tik pred rondojem, 
na mestu, kjer  zdaj stojĳo smetnjaki, bi uredili parkirišče za avto-
bus in  potnike. 

Kateri mestni avtobus bi vozil na Dobrovo, ostaja zaenkrat ne-
znanka. A logika veleva dve možnosti: podaljšanje proge 14 z 
Vrhovcev ali pa proge 6 prek Kozarĳ do Dobrove. V obeh pri-
merih naj bi bilo podaljšanje proge tudi v interesu Ljubljane, saj 
bi z njo dokončno zagotovila javni mestni potniški promet tudi 
tistim lastnim občanom, ki ga doslej niso imeli (na primer Kozar-
je). Do tu vse lepo in prav, toda poznavalci razmer opozarjajo na 
Jankovićevo zamero dobrovski občini, ki je po njegovem kriva 
za lanske poplave v Ljubljani. V senci tega se pojavlja vprašanje, 
koliko ima po vsem tem Ljubljana še interes podaljšanja proge 
na Dobrovo. 

Ne glede na vse zapisano, pa ima glavno besedo na koncu še 
vedno denar. Na občini so LPP zaprosili za izračun stroškov, na 
kar še vedno čakajo. Sosednja Občina Brezovica za podaljšanje 
linĳe mestnega avtobusa na letni ravni odšteje dobrih devetdeset
tisoč evrov. Ali si lahko toliko privošči tudi dobrovsko-polhograj-
ska občina, pa je stvar odločitve občinskega sveta. (gt)

Uvedba mestnega prometa na Dobrovo je tehnično izvedljiva, a  
terja tudi veliko denarja; ocene se gibljejo okoli sto tisoč evrov. 

Občinska proslava

Nekoč smo bili enotni
Dobrova, 17. december – Občina Dobrova - Polhov Gradec je v kulturnem domu s 
kulturnim programom obeležila dan samostojnosti in enotnosti. Na odru so na-
stopili domači kulturniki, slavnostni govornik pa je bil župan Franc Setnikar.

Pomoč ostaja  enaka

Četrt tisočaka za vsakega 
novorojenca
Dobrova – Občinski svetniki so na zadnji seji med 
drugim sprejeli tudi višino enkratne denarne pomo-
či za novorojence v občini. Le-ta že četrto leto za-
pored ostaja nespremenjena: 252 evrov. 

JP Vodovod kanalizacĳa je investi-
tor, Hidroinženiring,  d. d. projektant, 
Hidrotehnik, d. d., pa izvajalec kana-
lizacĳskega omrežja, ki se gradi v Pol-
hovem Gradcu na treh koncih hkrati. 
Dela potekajo presenetljivo prĳazno z
le občasnimi zaporami, kar jim  velja 
všteti v velik plus, kajti s tem se pre-
voznost cest  zelo poveča, zapore cest 

pa so le v delovnem času, ko opravĳo
izkop, položĳo cevi iz stekloplastike,
ki ne rjavĳo in so neobčutljive za ke-
mikalĳe, nakar 2 m globoko in meter
in pol široko jama zasujejo. Cesta nam 
je na voljo. Naslednji delovni dan pa 
odkopljejo in izdelajo naslednji odsek.  
Ga. Tkalec iz Hidroinženiring, d. d. 
pove, da jim JP VO-KA pripravi smerni-

ce, izriše odjemalce in tudi sam projekt 
se jim izroči v revizĳo, saj imajo lastno
razvojno službo. Na vprašanje, zakaj 
so ob grajskem parku razkopali celoten 
asfalt, ko pa je ob strani dovolj prosto-
ra, pove, da mora kanalizacĳa potekati
po javnih površinah, da je dostopna za 
vozila JP VO-KA, jaški pa ne smejo biti 
na kolesnicah vozil. Če bi potekala ob 
strani ceste, je to problem zaradi  glav-
ne cevi vodovoda s premerom 110 mm, 
za vse nejavne parcele bi bilo treba pri-
dobiti tudi notarsko overjeno služnost 
lastnikov. Na  zasebnih parcelah naj bi 
izdelali nad kanalom tudi intervencĳ-
sko pot, vse to pa  je večji strošek kot je 
prekop asfalta. Material za cevi je poli-
ester, ojačan s steklenimi vlakni s  pre-
merom 250 mm, enako so izdelani tudi 
večji vertikalni jaški, katerim stranske 
priklope naredĳo že kar v tovarni cevi.

Sebastjan Vehar

Prĳazna gradnja kanalizacĳe
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Gradnja kanalizacĳe

Poldrugi milĳon za
kanalizacĳo v Brezjah
Občina Dobrova - Polhov Gradec se bo letos prek VO-
KA lotila gradnje kanalizacĳe v Brezjah pri Dobrovi.
Trenutno poteka gradnja kanalizacĳe v Podrebri pri
Polhovem Gradcu, projektna dokumentacĳa za Sred-
njo vas pa je že narejena. 

Sicer je bila gradnja kanalizacĳe v Brezjah predvidena že lani,
vendar občina ni dobila vseh potrebnih soglasĳ. Sedaj so le-ta pri-
dobljena in usklajena z javnim podjetjem Vodovod – Kanalizacĳ
(VO-KA), ki bo poskrbel za izvedbo del. Vrednost investicĳe je
ocenjena na 1,5 milĳona evrov, vendar občina zanjo ne bo nepo-
sredno odštela denarja iz lastnega proračuna, marveč posredno 
prek solastništva Voke (občina je 2,16-% solastnik omenjenega 
javnega podjetja). Si pa na občini prizadevajo, da bi za omenjeni 
projekt dobili tudi zunanja sredstva in bi lahko razliko sredstev iz 
Voke »prekanalizirali« v kateri drug tovrstni projekt. Tisti občani 
Brezja, ki so v neposredni bližini glavnega kanalizacĳskega voda,
se bodo morali obvezno priključiti v sistem. Priključek jih bo stal 
okoli tri tisoč evrov. 

Trenutno pa že poteka gradnja druge veje kanalizacĳe v Podre-
bri pri Polhovem Gradcu, medtem ko je projektna dokumentacĳa
za sosednjo Srednjo vas že pripravljena. Tamkaj je vrednost ka-
nalizacĳe ocenjena na tristo tisoč evrov, gradili pa naj bi jo vzpo-
redno z obnovo tamkajšnje državne ceste. Po neuradnih informa-
cĳah slednje država letos še ne namerava preurejati, zato bo treba
nekoliko počakati tudi s kanalizacĳo.(gt)

V Brezjah naj bi letos dobili kanalizacĳo.

Leta 2008 so se zelo  povečali stroški za oskrbo živali, zato so na 
občini začeli razmišljati o novih pristopih k problemu. V senci 
tega je občina začela  plačevati stroške sterilizacĳe in kastracĳe
prostoživečih mačk. V praksi to pomeni, da jih tisti občan, kjer 
se navadno zbirajo tovrstni mački, odpelje na veterinarsko kli-
niko, stroške kastracĳe in sterilizacĳe pa 100 % poravna občina. 
Poleg tega je občina storila še korak dlje: začela je sofinancirati
oziroma si je pri Kliniki Ljubljana izborila ugodnejšo ceno steri-
lizacĳe in kastracĳe lastniških živali. 

V letu 2010 je zavetišče v Horjulu sprejelo 11 psov in 12 mačk 
z območja Občine Dobrova - Polhov Gradec. Poleg tega je bilo 
steriliziranih in kastriranih še 22 mačk. Povprečna cena sterili-
zacĳe je 47 evrov za mačka, medtem ko stane en mesec oskrbe 
v zavetišču 184 evrov.  
Na tak način je občina preprečila kar nekaj novih razplodov 
prostoživečih mačk, pa tudi lastniških. Odstotek verjetnosti, 
da se bodo novorojeni mački znašli v zavetišču, se je tako zelo 
zmanjšal. Bolje torej preventiva kot kurativa. (gt)

Občina pogostila starejše občane
Dobrova, 15. december – Občina že vrsto let goji lepo navado, da se ob koncu leta s pogostitvĳo in kratkim kulturnim pro-
gramom spomni svojih najstarejših občanov. Navadno vabila prejmejo tisti, ki so stari 75 let in več. Tokrat so za kulturni 
program poskrbeli MePZ KUD Dolomiti Dobrova, plesna skupina Panorama, MePZ Gregor Rihar ter folkloristi Grof Blagaj 
(organizator kulturne prireditve je bilo društvo Serafin). Seveda je vse navzoče pozdravil tudi župan Franc Setnikar, ki jim 
je voščil še veliko srečnih in zdravih let. Poseben pečat kulturnemu programu pa je dal povezovalec Gregor Čuden v vlogi 
hudomušnega dimnikarja, ki je imel za vsako priložnost pripravljeno šalo. (gt)

Mešani pevski zbor Gregor Rihar iz Polhovega Gradca Občina že vrsto let goji lepo navado, da se ob koncu leta s po-
gostitvĳo spomni starejših občanov.

Na Dobrovi so koledniki že 
zdavnaj pozabljeni. Tega lepe-
ga starega običaja, ko so otro-
ci, mladi ali pa odrasli romali 
od hiše do hiše, blagoslovili 
domove in voščili srečo, se na 
Dobrovi ne spominjajo niti sta-
rejši.  V sosednjem Polhovem 
Gradcu pa je to še vedno zelo 
živo. In tako je od tam idejo in 
veliko željo po koledništvu s 
seboj prinesla Barbara J. Doli-
nar.  Koledniki, ki so se v nede-
ljo, 26. decembra, zbrali na Do-
brovi, sicer niso bili oblečeni v 
Tri kralje, pa tudi niso obiskali 
prav vseh domov. Koledni-
ki so bili kar otroci otroškega 
cerkvenega pevskega zbora. 
Vodja Borut Dolinar jih je s po-
močjo drugih staršev popeljal 
po njihovih lastnih domovih. 

Povsod so pred vhodom v hišo 
in ob jaslicah tudi zapeli. Ja, 
povsod so našli tudi jaslice. Od 
preprostih v kotu ali pod bo-
žičnim drevesom, do takšnih s 

tekočo vodo in mlinčkom. Voš-
čiti so morda kje tudi pozabili, 
saj so jih ponujene dobrote pre-
hitro zmotile.  

A. G.

Koledniki so pred vhodom v hišo in ob jaslicah zapeli. (foto: Peter G.)

Minila sta dva meseca v  minulem letu in že 
smo dobro zakorakali v leto 2011. Prav je, da 
vas seznanimo z delom svetniške skupine SDS 
v novem mandatu. 
Med političnimi strankami smo bili na prejš-
njih lokalnih volitvah najuspešnejši, po števi-
lu mandatov v občinskem svetu pa zasedamo 
drugo mesto, takoj za Listo za napredek.
Za delo naše svetniške skupine kot člani v ob-
činskem svetu bi bila dobrodošla vsaka vaša 
pobuda, mnenje, sugestĳa, kar bi pripomoglo
za boljše in učinkovitejše delo stranke SDS in 
tudi v občinskem svetu.

Člani SDS delujejo v naslednjih odborih in ko-
misĳah:
odbor za gozdarstvo, kmetĳstvo in gozdarstvo:
Franc Bradeško – član
odbor za komunalo: Franc Bradeško – član
odbor za družbene dejavnosti: Ana Zorc 
–  predsednica
komisĳa za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja: Ana Zorc – članica
komisĳa za informacĳsko družbo: Erland Ko-
šec – predsednik, Ana Zorc – članica
komisĳa za nadzor proračuna: Franc Bradeško 
– član
komisĳa za izdajanje lokalnega časopisa Naš 
Časopis: Erland Košec – član

Člani svetniške skupine SDS v občinskem svetu 
smo dosegljivi za vaša mnenja in pobude na:     
Franc Bradeško: e-pošta: franc.bradesko@do-
brova–polhovgradec.si ; telefon 01 3645 973, 
041 631 875 ali prek spletne strani Občina Do-
brova - Polhov Gradec
Erland Košec: e-pošta: erland.kosec@dobro-
va–polhovgradec.si; erland.kosec@sds.si ; tele-
fon 041 710 950 ali prek spletne strani Občina 

Dobrova - Polhov Gradec
Ana Zorc: e-pošta: ana.zorc@dobrova–polhov-
gradec.si; telefon 01 3645 062, 041 551 670 ali 
prek spletne strani Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

V času od izvolitve članov v novem mandatu 
smo člani svetniške skupine že podali nekaj 
vprašanj med drugim:
Bradeško Franc – pobuda za odstranitev pla-
katov po lokalnih volitvah; priprava poročila 
o opravljenem delu za uvedbo malih čistilnih 
naprav
Erland Košec je omenil – ureditev problema 
pluženja v naselju Hruševo,  pobuda za obrezo-
vanje dreves ob cesti v naselju Hruševo poseg v 
cesto; obvestilo podati v časopis za vse  občane
Ana Zorc je podala pobudo za postavitev pre-
glednostnega ogledala v naselju Šujica; inšpek-
cĳski nadzor za nasutje materiala na Šujici 

Zapisal Erland Košec, 
tajnik OO SDS Dobrova - Polhov Gradec

Čestitka ob kulturnem 
prazniku 
Drage občanke in spoštovani občani 
Občine Dobrova - Polhov Gradec 
Ob slovenskem kulturnem prazniku, 
Prešernovem dnevu, 
vam Občinski Odbor SDS 
iskreno čestita in vam želi, 
da bi spoštovali in negovali slovenski 
jezik, kulturo in zgodovino! 

Tajnik OO SDS Dobrova - Polhov Gradec
Erland Košec

Drage članice, spoštovani člani in vsi 
simpatizerji stranke SDS

Šentjošt – V priljubljenem gostinskem lokalu 
Brunarica Grič v Šentjoštu so z novim letom 
nastopile spremembe. Njeno vodenje je po šest-
najstih letih prešlo iz rok Marĳe Košir v roke 
njenega sina Luke, sicer glavnega krivca zaradi 
katerega tako omamno diši iz kuhinje. Marĳa ali
Mica, kot jo kličejo prĳatelji, bo še vedno popri-
jela za delo v lokalu, ker pač tako je običajno 
v družinskem podjetju, njene škarje in platno 

pa že pridno vihti Luka. Kot je dejal že na za-
četku, ima kar nekaj idej, ki jih namerava reali-
zirati postopoma oziroma ko bo primeren čas. 
Prvo do teh pa je uresničil komaj nekaj dni po 
novem letu. »Odločili smo se, da bo tudi Bruna-
rica Grič po novem ponujala malice. Večkrat so 
se ljudje obračali na nas, če razmišljamo tudi v 
tej smeri. Kaj nekaj pomislekov je bilo, ker gre za 
pomembno spremembo v urniku naše gostilne, 
a smo se na koncu odločili, da pač naredimo ta 
korak,« je pojasnil novi šef Brunarice Grič, ki bo 
še vedno ostal tudi prvi kuhar kuhinje. Tako je 
po novem Brunarica Grič odprta vse dni med 
delavniki tudi dopoldne – od 10. ure dalje,  vse 
do 22. ure zvečer. »Da ne bo kakšne zmešnjave: 
po novem smo dopoldne odprti tudi v sredo, 
čeprav Brunarica ob sredah ne obratuje.« In po 
čem v dopoldanskih časih diši iz kuhinje? Luka 
pravi, da je jedilnik sestavljen iz klasičnih jedi, 
ki pritičejo malici: takih za na žlico kot takih za 
zahtevnejše okuse. Lačni, kot še pravi, zagotovo 
ne boste zapustili prostorov Brunarice.(gt)Brunarica Grič po novem ponuja malice.

Novi pristopi za zmanjšanje stroškov

Šest tisoč evrov za zavržene mačke in pse 
Dobrova – Občina Dobrova - Polhov Gradec je lani oddala v zavetišče 11 psov in 12 mačk. Strošek je bil 
skoraj za tretjino manjši, kot bi lahko bil sicer. Občina se je namreč lotila problema sistematično – s so-
financiranjem kastracĳ in sterilizacĳ ter tako prihranila pri stroških.

Končno koledniki tudi na Dobrovi!

Brunarica Grič po novem tudi malice
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Spremembe, ne hvala?
Pričakali smo tudi novo leto 2011. 
Tako kot vsak začetek nas tudi za-
četek leta nagovarja k ocenjevanju 

prejšnjega ter načrtovanju in sprejemanju sklepov za spremem-
be v novem. Ocene za prejšnje leto so zagotovo zelo različne. 
Na družinskem in osebnem področju ve vsakdo zase. Upam, da 
so kar najboljše! Na področju otroške vzgoje in izobraževanja je 
tistih najboljših verjetno že nekoliko manj – starši, ki so ostali 
brez varstva za svoje otroke, in otroci, ki v šoli niso bili deležni 
uspeha in, kar je še huje, znanja, ki so ga pričakovali, ocenjujejo 
prejšnje leto že bolj kritično. Mladi, ki so  končali svoje izobraže-
vanje, pa ne najdejo prve zaposlitve, še bolj. V nekaterih podjet-
jih se je stanje v letu 2010 precej izboljšalo v primerjavi z letom 
prej, v premnogih pa še poslabšalo ali pa so razmere podjetja 
pripeljale celo do stečajev. Upokojencem je oceno prejšnjega leta 
bolj ali manj krojilo zdravje in dobri odnosi s svojimi bližnjimi. 

In kakšna je lahko ocena naše družbe, države, lokalne skup-
nosti, kot celote? 

Tisti, ki smo v prvih dneh novega leta spremljali kratek pre-
gled vseh pomembnejših dogodkov na nivoju države v prejš-
njem letu, verjetno nismo bili najbolj zadovoljni. Afere, slabo 
stanje gospodarstva in še slabše stanje javnih financ. Kriza vred-
not na vsakem koraku. Na lokalnem nivoju smo bili priča lokal-
nim volitvam, ki so tudi v naši občini povzdigovale elitizem, 
izkazovanje moči z nezakonitim uničevanjem plakatov proti-

kandidatov. Sestava občinskih komisĳ in odborov je ponovno
potekala po načelu »trenutno močnejši je tudi sposobnejši in 
pametnejši«. Ocena, ki jo je težko izraziti s pravo besedo. 

Torej, dobro, da smo v novem letu! Ko lahko načrtujemo 
spremembe. Na vseh področjih! Upam, da se dobri osebni in 
sklepi v družinah že uresničujejo! Upam, da se vsaj načrtujejo 
tudi spremembe na boljše v vrtcih in šolah! V podjetjih so spre-
membe in prilagajanje trgu zagotovo stalne. Na področju drža-
ve pa se ljudje upiramo spremembam? Vlada je kljub velikim 
pritiskom s strani EU šele sedaj predstavila tako zelo potrebno 
pokojninsko reformo.  Res je, prav zlobno, vanjo skrila tudi ne-
kaj sprememb na strani plačevanja prispevkov. Tistih, ki le-te 
povišujejo, nekateri posamezniki zagotovo niso veseli, olajšav 
za redno zaposlitev mladih  pa se posamezni podjetniki in vsaj 
nekateri mladi zagotovo lahko veselĳo. A glavna nasprotova-
nja, ki pripravljajo morda celo referendum, ali pa »cesto«, so 
namenjena podaljševanju starostne meje, potrebne za odhod v 
pokoj. Stara kmečka logika, ki dandanes sicer ni več cenjena, a 
nas prej ko slej prepriča v svoj prav, pravi, da lahko porabimo 
le toliko, kot imamo. Za večje potrebe nam ostaneta le dve mož-
nosti: povečati prilive z večanjem ali širitvĳo prispevne stopnje
ali zmanjšanje odlivov. Te lahko zagotovimo z zmanjšanjem po-
kojnin ali pa z zmanjšanjem upravičencev, kar dosežemo s po-
znejšim odhodom v pokoj. Dodatno obremenjevanje gospodar-
stva s prispevki je zagotovo nedopustno. Zmanjšanje pokojnin 
v razmerah, ko 35 % upokojencev prejema pokojnino pod 400  
evrov in le 25 % nad 700 evrov, pa verjetno tudi ne. Torej trenut-

no ostane le podaljšanje dobe. Kaj si ob našem upiranju mislĳo,
na primer, Nemci s svojimi 67 leti, si lahko le mislimo. 

Zagotovo je ob spremembah v družbi potreben dogovor. A 
takšen, ki bo zagotavljal pravičnost do vseh generacĳ. Sama se
strinjam z vsakršno, še kako nujno spremembo, ki bo sprejeta z 
vso odgovornostjo prav do vseh generacĳ – poleg upokojenske 
in tiste, ki je ravno pred tem, tudi tiste, ki danes polni pokojnin-
sko blagajno, in tiste, ki bo to počela za nami.

In spremembe v lokalni skupnosti? Tudi tu si lahko želimo 
manj politične vsevednosti in precej večjo preglednost. Da se ne 
bo tudi v prihodnje ponovilo, da novi občinski svetniki mirno 
glasujejo za Sklep o začasnem financiranju, ki temelji na prora-
čunu 2010, ki pa ga v gradivu ne prejmejo, javno dostopnega 
pa ga tako, kot vsi drugi, zadnje mesece zagotovo niso videli. 
Dobra novica je, da se občina loteva prenove Razvojnega pro-
grama občine. Dobra sprememba bi bila, da bi v prenovo res 
vključili vse ključne subjekte prav vseh področĳ delovanja v
naši občini. Tudi moji predlogi bodo zagotovo na voljo, če bo 
le možnost za njihovo posredovanje! Prepričana sem, da v tem 
ne bom edina.

Se vam zdi moje oko preveč kritično? Menim, da nas je v 
prejšnjih letih prevelika neobčutljivost do vsega, kar se dogaja 
okrog nas, pripeljala do stanja, ki smo mu bili priča v  minulem 
letu in si ga večina zagotovo ne želi. In do pravih sprememb 
bomo lahko prišli le z veliko več prave, iskrene in dobrohotne 
kritičnosti med nami. 

Andreja Grabner

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! 

Ko se prižigajo praznične luči sredi mrzle zime,
prĳateljstvo ogreje nam dlani in dobre želje
pridejo iz srca.
Vsem krajankam in krajanom Krajevne 
skupnosti Črni Vrh
želimo v novem letu 2011 veliko zdravja 
in zadovoljstva, da bi se uresničile vse želje in 
bi skupaj
dosegli čim več uspehov.
Svet Krajevne skupnosti Črni Vrh

V prejšnji številki nam jo je zagodel tiskarski škrat, zaradi  ka-
terega je izpadlo voščilo KS Črni Vrh. Za neljubo napako se 
opravičujemo, ker pa je za dobre želje vedno čas, voščilo ob-
javljamo tokrat.

Tako smo lani gasilci iz Polhovega Grad-
ca  posredovali kar 8-krat, in sicer:

V dveh primerih je  bila pomoč NMP pri 
reanimacĳi in oživljanju.  V drugih dveh
primerih je bila  pomoč pri črpanju in se-
sanju vode in v jeseni smo imeli še  dim-
niški požar in tehnično pomoč pri dvigu 
motornega kolesa iz vode. Poleg tega so 

bile  septembrske poplave in plazovi, ki 
so  v času  od 18. do 24. 9. 2010 terjale kar 
17 naših posredovanj: od črpanja mete-
orne vode, polnjenja vreč s peskom, pre-
krivanje plazov in seveda vsa dežurstva 
tudi v nočnem času, za kar  velja moja 
zahvala fantom, saj je bilo skupaj oprav-
ljenih  kar  532 ur prostovoljnega dela.  
Redno je vsako drugo nedeljo po  prever-
janju radĳskih postaj potekala mesečna
vaja, ki smo jo pripravljali člani poveljstva. 
Teme vaj so se prilagajale letnim časom in 
potrebam po različnem nivoju znanja: od 
prve pomoči, notranjih napadov, posredo-
vanja ob prometnih nesrečah nevarne sno-
vi itn. Obisk vaj je bil povprečno zadovo-
ljiv! Udeležili smo se dveh sektorskih vaj 

na Črnem Vrhu in Dvoru in jo tudi sami 
organiziral. Prav tako smo se odzvali na 
meddruštveno vajo na Hruševem. Vsako 
zadnjo soboto smo poskušali redno vzdr-
ževati opremo, vozila obleke itn.  Zato bi 
izkoristil in na ta srečanja ponovno po-
vabil vse člane in tudi mladino, kajti me-
nim, da je mogoče gasilstvo izkoristiti s 

prĳetnim druženjem. Opravili smo tudi 
naslednje specialnosti: tečaj za rad.posta-
je, nevarne snovi in gašenje notranjih po-
žarov oz. hotfire. Kar nekaj delovnih ur je
bilo opravljenih ob delovnih akcĳah v OŠ
P.G. pri odstranjevanju pohištva in ruševin 
hleva na Selu. Opravljali smo tudi  redar-
sko službo ob porokah, raznih prireditvah 
v kraju, pogrebih,  dežurali ob prevozih 
otrok na druge šole in opravljali požarno 
stražo ob avtodirki ter kurjenju!  V pole-
tnem času smo pregledali vse hidrante v 
pož.  okolišu, šestkrat dovažali pitno vodo 
in oprali kar nekaj vaških cest oz. javnih 
površin v kraju. Tu bi izkoristi in dodal, 
da je pranje cest zgolj naša pobuda, za kar 
nismo plačani, kot nekateri krajani mislĳo,

in je zgolj naša dobra volja.
Za naše člane in članico smo pripravili 

pravo gasilsko šrango. 
Za  naše  pokojne člane smo pripravili 

gasilski pogreb in se vabilom odzvali tudi 
na druge pogrebe članov v GZ Dolomiti. 
Udeležili smo se  Florjanove maše na Bri-
šah ter parade ob 80-letnici PGD Žažar.

V prihodnje bomo nujno morali prido-
biti še znanje iz specialnosti bolničar in 
vodjo enote, enot!  Kupili smo tudi kar ne-
kaj kosov nove opreme: omejevalec tlaka, 
koritasta nosila, čelade, intervencĳske ob-
leke, univerzalni ročnik in ključ. Udeležili 
smo se tudi medobčinskega tekmovanja v 
Horjulu in orientacĳskega teka.

Lani  so bili opravljeni manjši servisi na 
vozilih, črpalkah, agregatih in podobno. 
Na žalost pa ni šlo brez manjših poškodb 
opreme in vozil, kar smo odpravljali spro-
ti. Kot poveljnik  minulo leto ocenjujem 
uspešno, kajti pomembno je, da se med 
gasilci ob različnih intervencĳah ter uspo-
sabljanjih ni nihče poškodoval. V prihod-
nje bi si želel več volje do izobraževanj ter 
vaj, za katere se moramo člani poveljstva 
truditi, da jih pripravimo poučne ter za-
nimive. 

Za v prihodnje si želim predvsem siste-
mizacĳo društev v sektorju Polhov Gradec
in širše s strani GZ Dolomiti. Zavedati 
se moramo, da tudi za gasilce prihajajo 
težji časi, ko se bo treba boriti skupaj za 
obstoj ter finančno konstrukcĳo društev
prek občine za vzdrževanje zdajšnje in 
nove opreme, vozil in objektov. Zato tudi 
vsem članicam in članom spodbuda,  naj si 
vzamejo čas za to dejavnost,  ki nas pred-
stavlja in terja dobro organiziranost in pri-
pravljenost, da bomo vzgled še mlajšim, 
ki se vključujejo v to dejavnost ter hkrati 
ponos in  varnost našega kraja!
Z gasilskim pozdravom NA POMOČ!

Poveljnik Damĳan Plestenjak, GČ

Malo pred novim letom, ko je 
nad našo lepo polhovo deželo 
prišel hud mraz, ki ni pojenjal 
nad ledišče niti sredi dneva, se 
je zgodila sreča v nesreči. Raz-
našalec dnevnega časopisa se 
je z mopedom kot  po navadi 
peljal čez leseno brv, obtežen s 
torbami, in zaradi poledice mu 
je zdrsnilo in skupaj z motor-
jem sta padla dva metra globo-

ko v ledeno mrzlo Gradaščico. 
K sreči je dovolj globoka, da 
ni bilo poškodb, vendar zunaj 
tema, temperature globoko pod 
lediščem, zato se je voznik kar 
najhitreje odpravil na avtobus-
no postajo po toploto in prevoz 
proti Ljubljani. Njegova oblači-
la pa že povsem trda! In sreča v 
nesreči  ni kazala tako srečno, 
kajti zjutraj ob svitu krajani za-
gledajo v vodi motor, voznika 
nikjer! Obvestĳo gasilce, Polici-
jo, a kot rečeno, hujšega ni bilo. 
Bi bil pa čas, da se most uredi 
vsaj toliko, da bi imel ograjo na 
obeh straneh, kakor jo je imel 
pred dvajsetimi leti, ko smo z 
njega otročaji skakali v vodo in 
se kopali. Danes je za gradnjo 
takega mostu potrebno grad-
beno dovoljenje, zato ga tudi še 
ni pri gostilni Pograjski dom, 
čeprav nas turistične table 
usmerjajo prek njega do Grma-
de že več kot eno leto. 

Sebastjan Vehar

Nedavna debata »sveta modrih«(gostilna) je 
pokazala smetarski razkol med Pograjci, saj sta 
sedaj dve struji – polovica je navdušena nad se-
danjim uveljavljenim sistemom zbiranja smeti, 
ko je v centru vasi nekaj otokov z več  velikimi 
zabojniki s prostornino 500 litrov, druga struja 
pa želi namestiti manjše individualne zabojnike 
s prostornino 80 l pred vsako hišo. 
Razlog za spremembo režima je v tem, da se se-
daj  na smetarske otoke tlačĳo odpadki od vse-
povsod, tudi od turistov in oddaljenih krajanov, 
ki pač na poti v cerkev pripeljejo še smeti. Moti 
tudi smrad iz zabojnikov, predvsem poleti. Kar 
tri četrtine sedanjih odpadkov bi krajani z malo 
truda lahko oddajali v ekološke otoke: jogurtove 
lončke, vrečke in embalaže detergentov bi zbirali 

ločeno ter oddajali v enega od štirih ekoloških 
otokov v centru vasi, vendar žal je navada res 
železna srajca.
Podjetje Snaga na Povšetovi 6 v Ljubljani za našo 
občino in še za osem  preostalih primestnih občin 
zbira, prevaža in odlaga komunalne odpadke, si-
cer pa v Ljubljani opravlja tudi  čiščenje javnih 
površin in javnih sanitarĳ. Zbrane koristne od-
padke preda pooblaščenim podjetjem, ki poskr-
bĳo za njihovo predelavo; v Slovenĳi jih je regi-
striranih kar 31.
Na ceniku odvoza, ki velja od 1. 11. 2010 naprej, 
so tudi vreče, a so mišljene kot nadomestilo za 
zabojnike po selitvi, naj pa bo njihova zelena z 
logotipom Snage,  sicer je načeloma ne odpelje-
jo. Ekološki otoki so namenjeni embalaži, steklu 

ali papirju, odvozi so všteti v naše položnice in 
se odvažajo tedensko, a če so prepolni, jih lahko 
spraznĳo tudi vmes, le sporočiti je treba na sna-
galj@snaga.si ali 01/4779-600. Gospod Nemec je 
povedal, da vsako frakcĳo odvažajo, torej papir, 
embalažo ali steklo,  tovornjak stehtajo na pod-

jetju Papir servis, kjer potem na tekočem traku 
odpadke ročno sortirajo in prodajajo naprej kot 
surovine. Biološki odpadki v rjavih zabojnikih 
(te naj bi v Polhovem Gradcu zbirali od poletja 
naprej)  odpeljejo v sortirnico Koto. 

Prehod na manjše se splača
Prehod na manjše individualne 80-litrske za-

bojnike je povsem  preprost – pisno po elektron-
ski ali navadni pošti pošljete zahtevo in zabojnik 
v roku 14 dni brezplačno dostavĳo do vas, niti
podpisati ni treba zanj. In razlika v ceni? Sedaj 
imamo zapisanih na računu 5 zabojnikov za 770 
litrov in enega za 500 l, merilo za razdelitev stro-
škov je 100 m2 tlorisa (??), cena za hišo za 5 odvo-
zov mesečno pa je 19 evrov. Za individualni 80-
litrski zabojnik in ravno tako 5 odvozov na mesec 
bi plačevali le 6,84  evra!           Sebastjan Vehar

Pregled leta na operativnem področju PGD Polhov Gradec v letu 2010
Tako kot večina gasilcev v  minulem letu je imelo tudi naše društvo največ dela s septembrskimi poplavami. 
Začnimo kar na začetku leta. Lahko povem, da je bila enota vse leto zelo aktivna. K sreči ni bilo večjih inter-
vencĳ, vendar pa statistika zadnjih let kaže, da se intervencĳe povečujejo, hkrati pa se od klasičnih posre-
dovanj razlikujejo in so predvsem tehnične, kar pa od nas  terja še večjo in boljšo usposobljenost in dobro, 
novejšo, vzdrževano opremo.

Skupinsko ali posamezno praznjenje?

Motor v vodi, kje je voznik? 
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Kamena strela (nemško berg-
kristall) je res postavila Črni 
Vrh na zemljevid geološkega 
sveta, je pa to brezbarvna ali 
belkasta različica kremena 
(SiO2 - čist kremen vsebuje 47 % 
silicĳa in 53 % kisika). Kremen 
je v zemeljski skorji pogost, saj 
zavzema kar 12 % njene prosto-
rnine. Ta poldragi kamen “raste 
iz kamna”, predvsem v gorah v 
Rusĳi, Brazilĳi, ZDA/Arkansas,
Namibĳi in na Madagaskarju.

V Slovenĳi so našli lepe kame-
ne strele v Crngrobu, Črnem 
Vrhu nad Polhovim Gradcem, 
med Ško�o Loko in Železniki, 
pri Cerknici so našli majhne, 
dvojno terminirane kamene 
strele, ki jih imenujemo cerkni-
ški demant.

Splošno gledano kremeno-
ve kristale najdemo v večini 
slovenskih rudnikov, v okolici 
Jesenic, na območju Krašnje, 
Črešnjic pod Menino plani-

no, v  Sostrem in v Hrastniku 
v dolini Selščice. Med vsemi 
kremeni na Slovenskem zav-
zemata posebno mesto rdeči in 
zeleni kremen fantom (v njih je 
conarno vraščen zelen klorit, 
lahko tudi hematit, mangan, 
karbonati ali pa samo plinasti 
ali tekoči vključki). Na Črnem 
Vrhu pod Polhovim Gradcem 
pa je bila najdena tudi oblika, 
v kateri je conarno vraščena 
rdeča snov, ki verjetno pripada 
železovemu oksidu.
V uporabi nekoč in danes 

Vrači Indĳancev plemena
Cherokee so za zdravljenje in 

magĳske rituale uporabljali ce-
remonialne palice, katerih za-
ključek je bil iz kamene strele. 
Tako konico so vrači hranili v 
jelenji koži in jo v prepričanju, 
da je živa, vsake toliko »hrani-
li« z jelenjo krvjo. Kamena stre-
la je veljala za močan talisman 
lovcev.

Dandanes se kamena strela 
uporablja v posvetni in zdrav-
stveni rabi:  kot poldragi kamen 
v prozorni obliki, srebrni prstan 
s strelo v velikosti graha stane 
35 €, par uhanov pa okoli 30 €, 
kar je ne postavlja ravno ob bok 
na videz enakemu diamantu … 
Če pa preberemo mnenje al-
ternativnih zdravilcev, se 
zdravstveni učinki kamene 
strele berejo kot pravljica in 
znanstvena fantastika hkrati. 
Tako pozitivna naj bi bila, da se 
čudim, da nam je ne nudĳo kar
na recept, za telo in za psiho. 
(več na www.kristal-energy.si/ 
in www.compat.org/turnsek/
bergkristal.htm)

Vehar Sebastjan

V ponedeljek, 7. februarja, ob 19. uri vabljeni v 
kulturno dvorano na Dobrovi vsi, ki kulturi radi 

namenite urico svojega časa! Za Vas bodo nastopili 
člani Kulturno-umetniškega društva Dolomiti Dobrova, 

plesna skupina Panorama in OŠ Dobrova.

V nedeljo, 19. 12. 2010, so se v Športni dvo-
rani na Dobrovi zbrali plesalci Plesnega 
kluba Forma in plesnega društva Panora-
ma. Tokrat so nam predstavili dramsko-
plesni spektakel z naslovom Pravljica o 
Heidi. Celotna predstava je  potekala pod 
vodstvom Nataše Potočnik, ki je bila hkrati 
tudi koreografinja vseh jazz in step plesnih
točk, hip hop točke pa so bile ustvarjene 
pod okriljem Marka Stamenkoviča. Tudi 
letos so nam plesalci in koreografinja do-
kazali, da so sposobni napolniti celotno 
športno dvorano. V upanju na naslednjo 
uspešno predstavo želim vsem plesalcem 
in koreografinji veliko uspeha tudi na tek-
movalnem področju. (�)

Prvi teden novega leta, na-
tančneje od 3. do 6. januarja 
2011, je Folklorna skupina Grof 
Blagaj Polhov Gradec gostovala 
na Madžarskem v Budimpešti. 
Udeležili smo se mednarodne-

ga folklornega festivala, na ka-
terem so sodelovale še skupine 
iz Grčĳe, Bolgarĳe, Romunĳe
in Madžarske. Naša skupina 
je ponosno predstavljala Slo-
venĳo in slovenske folklorne

običaje.
Na festivalu smo pridobili 

zanimive izkušnje, izmenjali 
mnenja in se seznanili s plesi 
drugih držav ter njihovo kultu-
ro. Zato smo na skupnem več-

ernem druženju sodelujočim 
plesalcem pokazali tudi delček 
našega izročila. Ker pa »brez 
Golice ni veselice«, smo jih 
naučili (poskušali naučiti) pol-
ko. Bili so navdušeni nad našo 
glasbo in plesom.  

Poleg nastopov smo si ogle-
dali tudi glavne znamenitosti 
tega velikega mesta, poskusili 
madžarski golaž, se zapeljali z 
ladjico po reki, nakupili spo-
minke in se, kot vedno, veliko 
nasmejali. 

Na poti domov smo v Bu-
dimpešti obiskali še našo vele-
poslanico – go. Darjo Bavdaž 
Kuret, ki nas je prĳazno spreje-
la in povedala tudi nekaj besed 
o medkulturnem sodelovanju 
Slovenĳe in Madžarske

Trdno smo odločeni – še 
bomo potovali čez mejo … (ak)

Na Dobrovi je bil novoletni 
turnir košarke na vozičkih
Dobrova, 8. januar 2011 – Društvo paraplegikov 
ljubljanske pokrajine je v športni dvorani OŠ Do-
brova pripravilo tradicionalni novoletni turnir v 
košarki na vozičkih. Za pokal so se pomerile štiri 
slovenske ekipe, med katerimi je bila najmočnejša 
ekipa Maribora.

Že v dopoldanskem času je bilo na parketu športne dvorane 
OŠ Dobrova napeto. V uvodni tekmi sta se pomerili ekipi DP 
Maribor in DP Celje. Košarkarji obeh ekip so na vozičkih, ki so 
namenjeni izključno košarki, prikazali dobro igro. Vendar so 
bili Mariborčani močnejši in na koncu so visoko porazili ekipo 
iz Ljubljane z rezultatom 27 : 50. V naslednji tekmi je za dru-
go presenečenje poskrbela še celjska ekipa, ki je z rezultatom 
64 : 56 porazila združeno ekipo DP Kranj in DP Novo mesto. 
V tekmi za tretje mesto so bili boljši igralci ljubljanskega DP 
Mercator, ki so z rezultatom 54 : 36 suvereno premagali kranj-
sko-novomeško navezo. 

V finalni tekmi sta se pod koši srečali zmagovalni ekipi 
predtekmovanj – DP Maribor 
in DP Celje. Povedli so Celjani, 
nato pa sta ekipi v prvi pol-
ovici prikazali enakovredno 
igro. V nadaljevanju je ekipa 
DP Maribor, ki sta jo okrepila 
dva avstrĳska igralca, pokaza-
la boljšo in bolj organizirano 
igro ter z rezultatom 59 : 45 
osvojila pokal DP ljubljanske 
pokrajine. 

Sicer malo številčni, a zato 
nič manj glasni gledalci so se 
prepričali, da je košarka na 
vozičkih dinamičen šport, ki 
zahteva dobro telesno, tehnič-
no in taktično pripravljenost 
igralcev. Pravila in posebnosti 
tega športa je predstavil Ro-

bert Žerovnik iz Zveze paraplegikov Slovenĳe: »Pri košarki na 
vozičkih so enaka pravila kot pri standardni košarki. Enaka 
minutaža, točke za proste mete, trojke, igra se na standardnih 
košarkaških igriščih z enako visokimi koši. Koraki se štejejo 
tako, da se igralec lahko trikrat porine, nato pa mora od tal 

odbiti žogo. Posebnost košarke na vozičkih je, da so igralci ka-
tegorizirani po teži invalidnosti, oziroma višini poškodbe hrb-
tenjače. Bolj kot je igralec poškodovan, manj točk ima (1–4,5). 
Ekipa s petimi igralci pa ne sme presegati 14,5 točke.«

Med odmori so se izbrani igralci vseh ekip pomerili v me-
tanju prostih metov in trojk. V metanju prostih metov se je 
najbolj izkazal David Slaček, drugi je bil Jože Berčon, tretji pa 
Jure Gašpar. Pri metih trojk je imel najbolj mirno roko Suad 
Hodžić, drugo mesto je osvojil Lulzim Osmanaj, tretje pa Enis 
Musić. 

Ob koncu tekmovanja je vodja športa pri Zvezi paraplegi-
kov Slovenĳe Gregor Gračner najboljšim trem posameznikom 
in ekipam podelil pokale. Sicer pa je na prizorišču tekmovalce 
v dopoldanskem času obiskal tudi župan Občine Dobrova - 
Polhov Gradec Franc Setnikar. 

V. E.

V športni dvorani OŠ Dobrova so se na novoletnem turnirju v 
košarki na vozičkih pomerile štiri slovenske ekipe.

Pravila pri košarki na vozič-
kih so enaka kot pri standard-
ni košarki, posebnost pa je pri 
razvrstitvi igralcev glede na 
težo invalidnosti.

Pokal DP ljubljanske pokrajine je osvojile ekipa DP Maribor, 
drugi so bili Celjani, tretji Ljubljančani, na četrto mesto pa se je 
uvrstila združena ekipa Kranja in Novega mesta.

Kamena strela na Črnem Vrhu
Nedavno tega me je pritegnil pogovor  o najdišču pol-
dragih kamnov na Črnem Vrhu, ko so iskali podatke 
o geološki sestavi polhograjskih dolomitov, saj bi  iz 
njih lahko ugotovili najdišča kamene strele  v bližnjih 
jamah in kamnolomih okoli Črnega Vrha.

Panorama zopet napolnila dvorano

Folklorna skupina Grof Blagaj Polhov Gradec  v Budimpešti
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Vabilo 

K vpisu v prvi razred devetletne osnovne šole za 
šolsko leto 2011/2012

Vpis v 1. razred devetletke za šolsko leto 2011/2012 bo potekal  
v TOREK, 
15. februarja, SREDO, 16. februarja,  in  v   ČETRTEK, 17. fe-
bruarja 2011,   
in  sicer:

OSNOVNA ŠOLA POLHOV GRADEC
– torek, 15. 2. 2011,  od  8.   do   17.  ure
– sreda, 16. 2. 2011,  od  8.   do   9.   in od  14.  do   17.  ure

PODRUŽNIČNA ŠOLA ČRNI VRH:
– sreda, 16. 2. 2011,  od   9.30 do 12. ure

PODRUŽNIČNA ŠOLA ŠENTJOŠT: 
– četrtek, 17. 2. 2011,  od  9.30 do 12. ure

Vpis je obvezen za otroke, ki bodo v koledarskem letu, v kate-
rem bodo začeli obiskovati šolo, dopolnili starost 6 let.
Letos bomo vpisovali otroke, rojene v letu 2005.
K vpisu pridite skupaj z otrokom, saj je to zanj pomemben 
dogodek.
DRAGI OTROCI! VAŠEGA OBISKA SE ŽE VESELIMO.
Šolska  svetovalna delavka:                                                       Ravnateljica:
Simona Tonkli Gornjak                 Albina Jerman Slabe

V športni dvorani OŠ Dobrova je 
v soboto, 11. decembra, potekal  
prvi nogometni turnir letos usta-
novljenega športnega društva  
NK Junior. Nekaj več kot 60 otrok 
iz treh osnovnih šol – Dobrova, 
Brezovica in Horjul – so svojim 
staršem, prĳateljem in znancem 
pokazali, kaj so se naučili v treh 
mesecih. Pod vodstvom  trener-
jev Boštjana Kre�a, Darka Đuki-
ča in Gorana Stankoviča so z  ve-
liko volje in borbenosti  pokazali  
svoje znanje  nogometa.
Razdeljeni v dve starostni sku-
pini, letnik 2002 in starejši  ozi-
roma “veliki”, ter letnik 2003 in 
mlajši  oziroma “mali”, so  tur-
nirsko  tekmovali, kar pomeni, 
da smo imeli priložnost videti 
kar 18 tekem. Navdušenje nad 

prikazanim je bilo veliko, mladi 
nadobudneži so gole zabĳali kot 
za stavo in se jih veselili kot pra-
vi profesionalci. Ob koncu pol-
dnevnega turnirja, ki je bil bolj   
družabnega značaja, sta mlade 
igralke in igralce s svojo pri-
sotnostjo počastila tudi igralec 
slovenske nogometne reprezen-
tance Andraž Kirm in tehnični 
direktor Nogometne zveze Slo-
venĳe Matjaž Jakopič. Mladim 
sta povedala nekaj nasvetov in 
izkušenj, kako s trdim delom, 
vztrajnostjo in pridnostjo v šoli 
in športnih dejavnostih priti do 
vrhunskih rezultatov. Vsi tek-
movalci  si bodo svoj prvi nogo-
metni turnir zapomnili tudi po 
medaljah, ki  jih je podelil

Andraž Kirm. (NKJ)

Pohod v Kobarid in okolico
Drugi torek v mesecu ni navaden torek, ampak je  
dan,  ko  pohodniki Društva upokojencev Dobrova 
gremo na pohod. Obetal se je lep, a mrzel decembrski 
dan. Pa se nismo dali. Toplo smo se oblekli in prav 
nihče se ni ustrašil mraza.
Vožnja je bila kar dolga. Nekateri so malce zadremali, drugi pa 
opazovali kraje, mimo katerih smo se vozili, saj v tiste kraje ne 
zaidemo prav pogosto. Po dveh urah vožnje smo prispeli v Ko-
barid, mesto, ki leži v dolini rek Soče in Nadiže in je bilo skozi 
vso zgodovino pomembno križišče prehodnih poti.
Najprej smo si ogledali Muzej prve svetovne vojne s poudar-
kom na soški fronti. Muzej je zelo lepo urejen in prikazuje vso 
tragedĳo nesmiselne vojne. V posameznih sobah so prikazane 
različne časovne etape  posameznih bitk, ki so  potekale prav v 
teh  krajih in na vrhovih bližnjih gora. V spomin vsem tisočim 
padlim in opomin, da se ne bi nikoli ponovilo. 
Po ogledu muzeja smo se povzpeli na grič Sv. Antona, kjer so 
našli ostanke prazgodovinskega naselja iz dobe pred našim 
štetjem.  Leta 1938 so na griču ob cerkvi Italĳani postavili kost-
nico v spomin padlim italĳanskim vojakom na soški fronti.
Ko nas je gozdna stezica  pripeljala na skalnat grič nad Sočo 
do Tonocovega gradu, je bilo sonce že visoko na nebu in je kar 
prĳetno ogrelo ozračje.  Vzpetino so zaradi svoje naravne za-
varovane lege  skozi stoletja uporabljali kot pribežališče in tudi 
prebivališče. Grič je bil poseljen že v srednji kameni dobi ter 
vse do poznega srednjega veka. Z vrha je bil prelep razgled na 
s snegom pobeljene vrhove Krna, Stola in Matajurja, v dolini pa 
se je v soncu bleščala naša najlepša reka.
V dolino smo se spustili po strmi severni strani griča in po 52 m 
dolgi brvi prečkali Sočo. 
Ob žuboreči sinje modri reki nam je naša pohodnica in nav-
dušena planinka Jožica zrecitirala eno najlepših Gregorčičevih  
pesmi, pesem Soči, in  tako popestrila in obogatila naš pohod.
Povzpeli smo se tudi do slapa Kozjak, kjer z vrha strmih pečin 
pada voda v globok tolmun in se prek manjših slapov in brzic 
izliva v Sočo. Pot nas je vodila  tudi mimo utrdb 1. svetovne 
vojne.  Na koncu smo z avtobusom  zaokrožili še po glavnem 
trgu mesta, kjer stojita dva spomenika velikima možema  tam-
kajšnjih krajev: spomenik  goriškemu slavčku, pesniku  Simonu 
Gregorčiču in skladatelju Hrabroslavu Volariču.
Zahajajoče sonce je pozlatilo vrhove nad dolino in dan se je  kon-
čal s pogledom na žareči Krn. Z zelo lepimi vtisi smo se zadovolj-
ni vrnili domov.                                                                                         Aka

Otroci so se zahvalili občini in staršem

Za črnovrško šolo je 
uspešno leto
Črni Vrh, 21. december – Učenci Podružnične šole 
Črni Vrh so se ob koncu šolskega leta s kulturnim 
programom zahvalili občini, ki je obnovila njihov 
hram učenosti, in obenem pokazali staršem, kaj vse 
so se naučili  med letom. Kulturni program je pote-
kal v lokalnem domu krajanov, razstava izdelkov 
izpod rok učencev pa je bila postavljena v prenov-
ljeni šoli. 

Kot je povedala Simona Planinc, vodja podružnične šole, je 
za njimi uspešno šolsko leto. Šolski objekt, ki so ga zgradili leta 
1938, je bil namreč deležen korenite prenove. Spomladi so v 
obe učilnici dobili toplo vodo, s čimer je umivanje rok postalo 
užitek. Poleti so delavci zamenjali okna in vrata, pozneje pa še 

streho. Dokončno podobo je 
šolskemu objektu dala nova 
fasada. »Pa tudi to še ni bilo 
vse. Dobili smo celo nova 
igrala in obnovljeno stopniš-
če,« je pojasnila Planinčeva. 
Šola je tako v enem  letu po-
stala ne samo prĳaznejša na 
pogled, marveč predvsem 
bolj funkcionalna. 

Šola je tako izpolnila več-
ino pogojev, da je še naprej 
eno od središč življenja na 
vasi. Da ima šola življenje in 
pestro vsebino, so pokazali 
učenci v uri dolgem kultur-
nem programu. Predstavili 
so se z zborovskim petjem, 
inštrumentalnimi nastopi in 
dramskimi vložki. Program 

sta sklenili nekdanji učenki šole s pevskim nastopom. 
»Dokazali ste, da ima šola dušo in srce, ki delujeta. Po vide-

nem sem prepričan, da bodo iz te stavbe prihajali vedno bolj 
učeni in znanja željni otroci,« je po koncu programa zbrane 
starše, učiteljice in učence nagovoril župan Franc Setnikar. 
Pritrdila mu je ravnateljica centralne šole OŠ Polhov Gradec 
Albina Jerman Slabe, ki je dejala, da so se v šoli vedno trudili, 
da bi otrokom nudili veliko več kot le goli učni načrt. 

Po koncu prireditve se je dogajanje preselilo v prenovlje-
no lepotico, kjer so otroci pripravili razstavo svojih izdelkov. 
Med drugim  so bili na ogled postavljeni tudi: delovna miza 
s  tedanjimi administrativnimi pripomočki nekdanjega dol-
goletnega črnovrškega župana Josipa Trobca, pečat črnovrške 
občine in delček zvonu, ki ga je med prvo svetovno vojno vze-
la avstro-ogrska vojska. Avtor razstave je bil domačin Milan 
Košir, velik ljubitelj lokalne zgodovine in zbiratelj starih pred-
metov. (gt)

Fotografski utrinek iz kulturnega programa, ki so ga oblikovali 
učenci pod mentorstvom učiteljic. 

Starši so si v šoli lahko ogledali ustvarjalno razstavo, ki so jo 
ustvarili  učenci. 

Med drugim je bila na razstavi 
postavljena na ogled tudi delo-
vna miza s tedanjimi admini-
strativnimi pripomočki nekda-
njega dolgoletnega črnovrškega 
župana Josipa Trobca.

Po skupnem fotografiranju 
pred vhodom v stavbo smo 
vstopile. S knjižničarko smo se 
dogovorile, kje in kdaj se dobi-
mo, in se najprej odpravile po 
stojnicah različnih založb. Ko si 
je vsaka od nas kupila kakšno 
knjigo, smo se udeležile sreča-
nja s pisateljem Dimom Zupa-
nom. Navzoči smo mu lahko 

postavili poljubna vprašanja o 
pisateljskem poklicu ali kateri 
njegovi knjigi. Na koncu smo 
prejeli njegovo knjigo iz zbirke, 
ki  pripoveduje o psu Hektorju. 
Knjige iz te zbirke so trenutno 
zelo priljubljene in jih učenci 
berejo za Cankarjevo priznanje. 

Za tem naj bi odšle na šol-

ski knjigosled – predstavitev 
ponudbe založb, vendar smo 
izvedele, da se ob istem času 
predstavlja tudi pisateljica Ja-
nja Vidmar. Odločile smo se, 
da se bomo udeležile srečanja z 
njo. Bilo je zelo zanimivo; ude-
ležencem, ki so znali pravilno 
odgovoriti na njena vprašanja o 
slovenskih književnikih, je po-

darila tudi knjigo. 
Čas je hitro minil. Žal smo se 

morale v šolo vrniti pred kon-
cem nastopa Janje Vidmar, saj 
nas je že čakal prevoz. Domov 
smo se vrnile vsaka s svojim 
kupčkom novih knjig.

Manca Koritnik, 6. a
OŠ Dobrova

»Juhu, Miklavž prihaja!« vsi 
otroci že nestrpno pričakuje-
mo Miklavža, ki pride v po-
nedeljek, 6. 12. 2010. Vikend 
pred Miklavževim prihodom 
pa se kot ponavadi v Polho-
grajski graščini organizira Mi-
klavžev sejem. 

Miklavžev sejem je bil v so-
boto in nedeljo. Na sejmu so 
stale različne stojnice, za otro-
ke pa sta bili pripravljeni igrici 
in nato še delavnice. Letos sem 
se udeležila sobotne in bilo je 
super, saj nas je v nedeljo  zelo 
zasnežilo, tako da sem ostala 
doma in ležala na topli peči. 

Ko sem prišla na sejem, se 
je začela igrica z naslovom 
Kokstar.  Tema igrice je bila, 
da se je navadna kokoš, ki ni 
znala ne peti ne plesati pa še 
službo je izgubila, prĳavila na 
Kokstar. Tam je tudi zmagala 
in bila je preskrbljena za nekaj 
časa. 

Ko se je igrica končala, so se 
začele delavnice, ki jih je vodi-

la Barbara Mole Tominc. Izde-
lovali smo vrečke presenečenj. 
V njih se dajejo darila za Mi-
klavža ali Božička. Bile so pi-
sane, okrašene s snežinkami, s 
krogci ali pa so bile pobarva-
ne z bleščečimi svinčniki. 

Po končanih delavnicah je 
bil na vrsti obisk stojnic. Naj-
prej sem si ogledala voščilnice. 
Na dveh sem našla tudi voš-
čilnice Osnovne Šole Polhov 
Gradec. Dobro založene so bile 
tudi stojnice z nakitom, preču-
dovitimi venčki, okusnimi po-
sladki, igračami, medom ... 

Če si želel, si si lahko ogle-
dal tudi muzej. Kdor je bil že-
jen, si je v kleti graščine lahko 
postregel z žganimi pĳačami 
(seveda odrasli) ali različnimi 
sokovi.

Miklavžev sejem  je vsako 
leto in če se ga letos niste ude-
ležili, se ga zagotovo dajte na-
slednje.

  Maša Setnikar, 6. b, 
OŠ Polhov Gradec

Sem Anja in obiskujem peti 
razred OŠ Polhov Gradec. 
Na naši šoli se vedno nekaj 
dogaja, še posebno, ko je na 
vrsti božični čas.Lučke se 
prižgejo, na novoletni jelki 
se bleščĳo razni trakovi in 
okraski, iz babičine kuhinje 
dišĳo cimetovi piškoti. Ko 
pride božič, je na naši šoli 
vedno in vsako leto poseb-
na prireditev. In vsako leto 
jo nekomu posvetimo. Letos 
je mlajše učence obiskal ča-
rovnik Grega, ki je razveselil 
veliko otrok. Ko so se mlajši 
otroci umaknili v svoje razre-

de in si razdelili darila, je bila 
na vrsti višja stopnja. Najprej
so imeli predavanje o Pale-
stini, Izraelu in drugih po-
dobnih stvareh, nato pa je 
nastopil  šolski pevski zbor, 
ki nam je zapel pesem Johna 
Lennona War is over (Happy 
Xmas). Pesem so posvetili 
pevcu iz legendarne skupi-
ne Beatles, ki je umrl zaradi
petih strelov. Nikoli ga ne 
bomo pozabili, saj vedno gori 
v plamenu božične sveče.

Anja Tominec, 5. a, 
novinarski krožek, 
OŠ Polhov Gradec

Mladi nogometaši pokazali 
veliko volje in borbenosti

Miklavžev sejem

Obisk Knjižnega sejma
V petek, 3. 12. 2010, smo se učenke knjižničarskega 
krožka s knjižničarko odpravile na Knjižni sejem. 
Zjutraj smo se zbrale v knjižnici in se dogovorile, 
kako bo potekal dan, nato je sledila vožnja do Can-
karjevega doma v Ljubljani, kjer je  bil sejem. 

Naša šola pred božičem
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Nadaljevanje mojega sestavka iz prejšnje šte-
vilke Našega časopisa bom začela kot kleklja-
rica. Na pot sem odšla z željo, da bi spoznala 
kakšno japonsko kolegico v klekljanju. Prav v 
Kobeju je bil od 9. do 11. julĳa letos kongres
OIDFA (Mednarodna organizacĳa za klekljano
in šivano čipko – The International Bobbin and 
Needle Lace Organisation) in na razstavnem 
prostoru Slovenĳe sta bili tudi dve čipki gospe 
Marĳance Yartz, predsednice Klekljarskega
društva Polhov Gradec. Z gospo Yartz sva že 
nekaj let članici te mednarodne zveze, v kate-
ro so vključene klekljarice iz 36 držav z vsega 
sveta. 

Mislila sem si, da je v »čipkarskem« kongres-
nem mestu zagotovo več organiziranih skupin 
klekljaric in da ne bo težko navezati stika vsaj 
z eno od njih. Izkazalo pa se je, da temu ni tako 
in da bo moja želja težko uresničljiva. Tako se je 
nekaj tednov pred mojim odhodom na Japon-
sko začela akcĳa iskanja klekljarice v Kobeju.
Najprej sem za pomoč prosila švedsko klekljar-
sko prĳateljico Kerstin Erikson, ki je blagajni-
čarka pri OIDFA in je bila julĳa tudi na kongre-
su v Kobeju (lansko poletje je bila gospa gostja 
našega društva). Tudi predsednica Združenja 
slovenskih klekljaric Afrodita Hebar Kljun mi 
je prĳazno pomagala in tako sem dobila naslov
gospe Katsuko Sakagami v Kyotu. 

Po izmenjavi elektronskih pisem sem se z 
gospo Sakagami dogovorila, da se srečamo iz-
branega dne ob 18. uri pred njenim ateljejem 
v Kyotu. To je bila priložnost, da s soprogom 
preizkusiva slavni hitri vlak – šinkansen. Cena 
vozovnice je bila občutno višja kot za navad-
ni vlak, a vožnja je bila nekaj posebnega. Vtis 
naredi absolutna točnost, vlak se pripelje na 
postajo s precejšnjo hitrostjo, ob prĳetni melo-
dĳi se ustavi na centimeter natančno pred vrati 
ograje. Beli dolgi vlak brez vrzeli med vagoni 
je neverjetno eleganten, mene kot ribičevo ženo 
je sprednji del spominjal na ščukin gobec. No-
tranjost je prostorna, vožnja spominja na miren 
let z letalom, le da je veliko več prostora med 
sedeži in da hrupa motorjev ni slišati. Hitro 
sva poiskala prva prosta sedeža in se usedla, 
saj nisva vedela, kako deluje pospešek spe-
ljevanja. Pa ni bilo čutiti nobenega pospeška, 
nobenih tresljajev. Le pokrajina mimo okna je 
začela bliskovito bežati. Ugotovila sva, da bova 
z druge strani imela lepši razgled, zato sva se 
presedla. A vlak je že začel zavirati in čez ne-
kaj minut smo se ustavili na postaji v Osaki. Po 
zelo kratkem postanku smo nadaljevali enako 
hitro vožnjo (okoli 240 km/h) proti Kyotu. Tam 

je v vagon neslišno vstopila prodajalka pĳač 
in prigrizkov. Obstala je za trenutek, nato se je 
globoko priklonila, pozdravila in šele potem 
začela ponujati svoje blago. 

Za okrog 100 km razdalje med Kobejem in 
Kyotom je vlak porabil manj kot pol ure. V Ky-
otu sva se usedla v taksi, saj se je že povsem 
stemnilo. Ugotovila sva, da bi z japonskim zem-
ljevidom in naslovom v japonskih pismenkah 
težko našla atelje gospe Sakagami do dogovor-
jene ure. Gospa je tisti dan poučevala klekljanje 
v Osaki. Šofer taksĳa, prĳazen gospod v belih
rokavicah, tako kot vsi šoferji taksĳev in avto-
busov, naju je v nekaj minutah pripeljal pred 
stavbo, v kateri naj bi bil atelje. Na prvi pogled 
se nama je zdela okolica precej samotna, ulica 
je bila umaknjena od prometnega vrveža, zato 
sva se obotavljala izstopiti iz avtomobila, pa še 
prezgodnja sva bila. Tisti trenutek je po uličici 
med stavbama prišla drobna gospa. Čeprav je 
bilo še dvajset minut do dogovorjene ure, Ja-
ponci pa pregovorno točni, sem podzavestno 
začutila, da je to najina gostiteljica. Zanimivo, 
pozneje je v pogovoru povedala, da je tudi 
ona začutila, da sva v taksĳu midva. Prĳazno
smo se pozdravili in skozi temen prehod med 
dvema hišama (sama nikakor ne bi našla poti) 
naju je pripeljala na dvorišče, kjer se je prika-
zala osvetljena ljubka stara hišica v japonskem 
slogu; bilo je kot v pravljici. Vhod je bil obdan 
z lončnicami, med katerimi je kraljevala rožna-
to cvetoča kamelĳa. Povabila naju je, naj vsto-
piva, in preden sva stopila na malo dvignjena 
tla glavnega prostora, sva se sezula, kot je to 
navada. Ostrmela sem: toliko prelepih čipk na 
tako majhnem prostoru že dolgo nisem videla. 
Bile so unikatne čipke gospe Katsuko, in polno 
starih, dih jemajočih čipk, pa visoka priznanja, 
med drugimi priznanje nekdanjega sovjetskega 
predsednika Gorbačova. V pogovoru je pove-
dala, da soba združuje več dejavnosti: je muzej, 
trgovinica in učilnica. Tisti čas je imela v Kyotu 
40 učenk, v Tokĳu, Nagoji, Osaki in Kobeju in
Jokohami pa še skupaj 79. Pri klekljanju upo-
rabljajo ploščate okrogle punklje. S klekljanimi 
čipkami se je prvič srečala leta 1982. Najbolj jo 
je očaralo to, da lahko na podlagi enakega vzor-
ca - papirca nastanejo zelo različne čipke, od-
visno od klekljarice. Po štirih letih učenja je po-
stala samostojna in je začela sama risati vzorce. 
Gospa Sakagami je  zdaj nedvomno mojstrica 
klekljev, a še vedno izpopolnjuje svoje klekljar-
sko znanje v Anglĳi.

Na Japonskem ni tradicĳe klekljanja, a ne-
kaj zelo zavzetih ljubiteljic čipk je prepričalo 

upravni odbor OIDFA, da so jim letos zaupali 
pripravo 14. kongresa. In res so ga imenitno iz-
peljale. Gospa Sakagami je bila ena od glavnih 
pobudnic in organizatoric. Prav zato se je pre-
selila iz Jokohame bliže Kobeju, v Kyoto. Japon-
ske klekljarice nimajo svojih posebnih tehnik, 
sledĳo znanim tehnikam. Zato je gospa Saka-
gami želela, da bi s kongresom dobile možnost 
videti originalne čipke iz različnih držav. 

Za svoje učenke že od leta 1995 pripravlja in 
tiska klekljarsko revĳo, vse v lastni režĳi in na
svoje stroške. V vseh teh letih se ji je nabralo 
ogromno vzorcev. Ravno zdaj je sredi velikega 
dela, pripravlja knjigo. Vse svoje znanje in spre-
tnosti želi predati mlajšim klekljaricam (www.
kakolace.jp).

“Klekljanje mi je bilo v veliko uteho, ko je bilo 
življenje kruto z menoj. Želim si, da bi klekljanje 
prinašalo veselje povsod po svetu. Včasih me risanje 
vzorčkov in klekljanje tako prevzameta, da poza-
bim na hrano, pozabim na spanje, pozabim na vse 
drugo.”

Vprašala sem jo, kaj je njen recept, kje črpa 
vso neznansko energĳo. “Moj recept je, da si 
postavljam vedno nove izzive, nove cilje.”

Povedala nama je, da je bila pred leti v času 
čipkarskega festivala v Idrĳi, spominja se
vročine v hotelski sobi, ker ni bilo hlajenja. Prav 
rada bi še enkrat obiskala Slovenĳo. Morda bo
prava priložnost čez šest ali osem let, če bo 
Slovenĳa uspela s svojo kandidaturo za pripra-
vo enega od naslednjih kongresov OIDFA. Po 
uri prĳetnega kramljanja sva si izmenjali darila:
jaz sem ji prinesla polhograjski med v dekora-
tivnem lončku in unikatno klekljano knjižno 
kazalo, avtorsko čipko gospe Marĳance Yartz.

Pred odhodom na Japonsko sem se veselila 
jesenskih pogledov na zlata ginkova drevesa. Pa 
so bili še vsi zeleni, ker je bila jesen zelo mokra 
in topla. Ginko na našem vrtu, pa tudi tisti pred 
polhograjsko osnovno šolo, ki raste v spomin 
Pavleta Kozjeka, sta že pred najinim odhodom 
na Japonsko odvrgla listje. Možev japonski 
prĳatelj je rekel, da morava naslednjič priti 
spomladi, ko cvetĳo okrasna češnjeva drevesa. 
Takrat imajo večdnevni festival hanami, ko se 
zberejo pod cvetočimi drevesi, jih občudujejo in 
uživajo ob izbrani hrani. Najbolj zavzeti skrbno 
sledĳo posebni vremenski napovedi cvetenja
in ves mesec potujejo »za češnjami« z Okinave 
na jugu do Tokĳa in še višje severno in tako 
podaljšajo čas občudovanja kratkega cvetenja 
na določeni zemljepisni širini. Japonci posebej 
častĳo še tri drevesa: bambus, bor in slivo.

Zadnji dan sva še enkrat obiskala tržnico 

in kompleks trgovin pod glavno železniško 
postajo. Velik del prostora je namenjen prodaji 
hrane – surovin in na tisoč načinov že priprav-
ljenih jedi. Prava paša za oči, pa tudi za usta, 
saj povsod ponujajo grižljaje za pokušino. Ku-
pljeno skrbno in umetelno zavĳejo in ti izročĳo
z nasmeškom in priklonom. Za kosilo sva iz-
brala lokalno specialiteto z rezino znamenite 
govedine marmoriranega videza iz Kobeja 
– niku kobe. Cena kosila je bila povprečna, a 
pred tem sva videla pri mesarju govedino po 30 
evrov za 100 g (sto), ki je bila v »akcĳi« s skoraj 
50 % popustom. Je pa res, da te živali živĳo luk-
suzno življenje, redno jih češejo in masirajo s 
sakejem*, pĳejo pivo. Na koncu sem v trgovini
z živili želela na hitro kupiti še nekaj japonskih 
surovin in začimb. Tu je nastala težava, seznam 
v beležnici ni nič pomagal: šiso, katsuoboši, 
gari, beni šouga, ponzu, karaši, furikake, 
menma, šičimi, miso, šouču. Napisi na zavit-
kih in steklenicah so bili le v japonskih pis-
menkah, prodajalci pa so znali samo japonsko. 
Japonščina je jezik - izolat, o izvoru in razvoju 
tega jezika si jezikoslovci niso enotni. Sodobna 
japonska pisava ima štiri oblike: kandži so ki-
tajske pismenke, prilagojene japonščini, hirag-
ama je zlogovna znakovna pisava, katakama je 
druga zlogovna pisava, romandži so latinske 
črke in številke za pisanje kratic, fizikalnih enot
in številk. V slovenščini imamo kar nekaj besed 
japonskega izvora, ki so se povsem udomačile, 
naj jih nekaj naštejem: ikebana, origami, kara-
oke, kamikaze, nindža, samuraj, karate in judo, 
kimono, gejša, igri mikado in go, rikša, cunami, 
ginko, tofu, gobe šitake in sadež kaki.

Majhen nakup se je spremenil v pravo 
pustolovščino. Po trgovini sem hodila z gručo 
prodajalcev, tudi takih iz sosednjih trgovin, ki 
so želeli pomagati. Pridružilo se je celo nekaj 
prĳaznih kupcev. Nazadnje so se začeli zbirati 
še radovedneži, ki so hoteli videti, kaj se dog-
aja. Soprog je obupal in se za tisto uro odrekel 
znanstva z menoj. Ampak na koncu se je srečno 
izteklo: vse s seznama je pristalo v nakupovalni 
košari. (Naslednjo nedeljo smo imeli doma 
pristno japonsko kosilo!)

Še nekaj besed moram napisati tudi o japon-
skih straniščih. Da so tudi javna izjemno čista, je 
komaj vredno povedati. Bolj je zanimivo to, da 
imajo vrsto različnih: v japonskem slogu, v za-
hodnem slogu, s prevĳalno mizico, s stolčkom 
z varnostnim pasom za otroka, da ti ne uide ali 
se splazi po tleh, pisoarje na dveh višinah, pros-
torna stranišča za invalide. Hotelska straniščna 
školjka je bila ogrevana, s posebno konzolo ob 
strani, ki je  bila videti kot daljinec za TV: za 
žuborečo glasbo ob opravljanju potrebe, za iz-
plakovanje pred potrebo in po njej, za prhanje 
zadnjice, za sušenje. 

Naj sklenem tole pisanje. Izlet na Japonsko 
je bilo za oba, za soproga in zame, posebno 
doživetje – dotaknila sva se japonske kulture, 
zaslutila neznansko bogastvo duhovnega in 
zgodovinskega spomina, uživala v staroveški 
in  sodobni arhitekturi, okusila delček bogatega 
kulinaričnega sveta. Pa še želja, spoznati japon-
sko klekljarico, se mi je izpolnila. Spoznala sem 
karizmatično gospo, srečanje z njo je bil eden 
od vrhuncev mojega potovanja.

Potresa pa prav iskreno niti nisva želela. 
»Žena, pripravi pražen krompir in skuhaj kislo 
zelje,« je bila naslednji dan soprogova želja.
* sake – riževo vino

Tatjana Trontelj

Japonska osebno, čipke in krokodili za Tatjano (drugi del)

Zatrep na eni mogočnih graščinskih stavbNĳo – grad šogunov Govedina iz Kobeja v prodajni izložbi

V ateljeju gospe Katsuko Sakagami Procesĳa – avtorska čipka gospe Sakagami
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250 občanov 
silvestrovalo v 
loškem športnem 
parku
Letos so v Občini Log - Dragomer prvič priredili 
silvestrovanje na prostem, ki je privabilo veliko 
obiskovalcev. Organizatorji so med drugim poskr-
beli za prĳeten zabavni program ter barvit ognje-
met.

Prvo občinsko mini novoletno srečanje, ki se je izkazalo 
kot pravo silvestrovanje, se je začelo že ob deseti uri zvečer, 
do vstopa v novo leto pa je za dobro voljo in veselo vzdušje 
skrbel Matej, lokalni DJ. Obiskovalci so se v mrzlem večeru 
pogreli z brezplačnimi toplimi napitki, mraz pa so prega-
njali tudi s plesom ter gretjem ob baklah in dveh velikih 
ognjih, ki so jih organizatorji postavili na prizorišču. Pri-
pravili so tudi karaoke, ki pa jih niso izvedli, saj se nihče 
ni opogumil, da bi zapel pred zbrano množico. So pa zato 
obiskovalce razveselili s srečelovom, ki je trem izžrebancem 
prinesel pršut, penino z zlatimi lističi ter pet pic iz lokalne 
picerĳe. 

Zadnje sekunde do izteka starega leta je v Športnem par-
ku na Logu odštevalo okrog 250 ljudi, organizatorji pa oce-
njujejo, da jih je  ves večer prizorišče obiskalo do 400. Malo 
po polnoči so se zbrani pridružili županovi zdravici in si 
voščili ob lepem, slikovitem in barvitem, približno  10 mi-
nut dolgem ognjemetu. 

Organizatorji so z izvedbo prireditve zadovoljni, navdu-
šeni pa so tudi nad odzivom občanov, ki so se množično 
udeležili silvestrovanja. »Ljudje so bili navdušeni in so se 
nam zahvaljevali za organizacĳo,« je povedal predstavnik 
organizacĳskega odbora Simon Strgar, ki je še dodal, da je 
želja organizatorjev  in tudi obiskovalcev, da bi v občini sil-
vestrovanje na prostem postalo tradicionalno. S prireditvĳo 
je zadovoljen tudi župan Občine Log - Dragomer Mladen 
Sumina, ki je povedal, da je bil na prizorišču pravi žur, ter 
dodal, da so obiskovalci kljub mrazu vztrajali do druge ure 
zjutraj. 

Prvo silvestrovanje na območju občine je organizira-
la Občina Log - Dragomer, ki so ji pri izvedbi pomagali: 
PGD Dragomer - Lukovica, ŠD Dragomer - Lukovica, DU 
Dragomer - Lukovica, NK Dragomer, PGD Log, ŠD Log, 
DU Log, PD Rega, KUD Kosec, ŠPD Korenjak in ŠŠD Log 
- Dragomer pod taktirko organizacĳskega odbora na čelu z 
Matejem Nikom. 

Vesna Erjavec

Prvo silvestrovanje ne prostem v Občini Log - Dragomer je 
kljub mrazu privabilo veliko ljudi.

Obiskovalci so se s plesom in brezplačnimi toplimi napitki 
greli ob dveh velikih ognjih, ki so jih organizatorji postavili 
na prizorišču.

Svetniki in svetnice so sejo začeli obetavno 
in usklajeno sprejeli prvo točko dnevnega 
reda, ob kateri so razpravljali o proračunu 
Občine Log - Dragomer za prihodnje leto. 

Liparjev grič
Zalomilo se je že ob drugi točki dnevnega 
reda, ko so se svetniki seznanili z infor-
macĳo o postopku sprejemanja  načrta in 
PUP-ov za območje Liparjevega griča v 
Dragomerju. Svet se je strinjal, da je način, 
na katerega se je civilna iniciativa lotila 
problematike, in dokumentacĳo, ki jo je 
pripravila, zgleden primer, po katerem bi 
se morali ravnati ljudje, če bi želeli, da so 
težave rešene tako, kot si ljudje v kraju že-
lĳo. Na seji so na hitro preleteli zgodovino 
sprejemanja  načrtov in PUP-ov za to ob-
močje in se dotaknili nekaterih negativnih 
argumentov, ki  so proti gradnji na Lipar-
jevem griču. 
Koordinator civilne iniciative Stojčo Tasev 
je na seji izpostavil, da v preteklosti po nji-
hovi presoji sprememba namembnosti Li-
parjevega griča v zazidljivega ni bila spre-
jeta tako, kot bi bilo treba. Kot je ugotovila 
iniciativa, v preteklosti  niso bile narejene 
potrebne študĳe. Tasev je poudaril, da bi 
s študĳami že takrat ugotovili, da to ob-
močje ni primerno za gradnjo in do spre-
membe zazidljivosti sploh ne bi prišlo. V 
nadaljevanju je Tasev izpostavil neustrez-
no dostopnost, stroškovni  vidik oziroma 
ekonomsko zmogljivost občine ter med 
drugim tudi varnostni vidik. Kot je raz-
ložil Tasev, civilna iniciativa meni, da bi 
ureditev dostopnosti do Liparjevega griča 
ter posledično gradnja komunalne infra-
strukture na tem območju občino pahnila 
v finančne težave, ki bi  celoten občinski 
proračun obremenil za nadaljnjih 15 do 
20 let. Posledično bi se poslabšal standard 
občanov, tudi zaradi dodatne obremenit-
ve že tako dotrajane infrastrukture, z veli-
kim naseljem pa bi se občina ponovno so-
očala s problematiko prezasedenosti vrtca 
in šole. Tasev je še poudaril, da je območje 
Liparjevega griča  prelomno, ogrožajo pa 
ga hudourniki, podtalna voda ter tudi pla-
zenje zemljišča. Kot je še dejal, moramo 
biti solidarnostni, saj so spodaj hiše ljudi, 
ki so že sedaj ogroženi, gradnja in kopanje 
pa bi njihovo varnost še poslabšala. V pri-
meru nesreče bi bili prizadeti vsi; občina 
bi izčrpala proračun, najverjetneje pa bi 
se morala obrniti tudi na državo, ki doslej 
pri reševanju naravnih nesreč ni bila naj-
bolj uspešna. Kot so še povedali pri civilni 
iniciativi, niso proti pozidavi na območju 
občine, vendar le  s pogojem, da so najprej 
izpolnjeni socialni, demografski, promet-
ni, urbanistični, krajinski, arhitekturni, 
ekonomski, družboslovni, komunalni ter 
tudi varnostni pogoji. 
Na seji je bilo še izpostavljeno, da je ob-
činski svet tisti, ki bo ob sprejemanju 
OPN-ja, med drugimi območji, odločal o 
zazidljivosti oziroma nezazidljivosti tega 
območja. »Vi ste tisti, ki boste odločali, in 
torej boste morali znati v tistem trenutku 
povzeti vse te interese in odločiti v skladu 
z željo in voljo večinskega dela prebival-
stva oziroma tistimi, ki bi s tem posegom 

bili najbolj ogroženi,« je razpravo strnil 
župan Sumina. Svetniki so ob tej točki 
sprejeli dva sklepa, in sicer so sprejeli in-
formacĳo, ki je bila podana na seji, ter tudi 
sklenili, da bo pripravljavec OPN in urba-
nističnega načrta pripravil dokumenta za 
razpravo na prvi naslednji seji Občinske-
ga sveta. 

Vrtec, šola, šport ter nadomestilo za 
uporabo stavbnih zemljišč
V nadaljevanju seje so svetniki usklajeno 
in kot po tekočem traku sprejeli nasled-
njih sedem točk dnevnega reda. Potrdili 
so pravilnik o sprejemu otrok v vrtec, ki 
prinaša nekaj sprememb, prav tako so bile 
potrjene cene najema šolskih prostorov za 
prihodnje leto, ki ostajajo nespremenjene. 
Potrdili so tudi predlog spremembe si-
stematizacĳe, ki v Vrtec Log - Dragomer 
ponovno uvaja perico - šiviljo. Strinjali so 
se z letnim programom športa, potrdili 
zapisnik s prejšnje seje ter soglašali z do-
ločitvĳo vrednosti točke za odmero na-
domestila za uporabo stavbnih zemljišč 
na območju Občine Log - Dragomer, ki v 
prihodnjem letu znaša 0,003212 evra. Na 
seji  so sprejeli tudi sklep o indeksiranju 
obračunskih stroškov za odmero komu-
nalnega prispevka za prihodnje leto. 

Poslovno-stanovanjski objekt – trgovina 
Dragomer
Ponovno pa se je zapletlo ob obravnavi 
informacĳe o načrtovani gradnji poslov-
no-stanovanjskega objekta – trgovine 
in urbanistične presoje, okoli katere so 
se svetniki mudili kar dve uri in pol. Po 
uvodni razlagi in arhitekturni presoji so 
svetniki in svetnice začeli kresati svoja 
mnenja. Večina svetnikov ni bila naklo-
njena višini objekta, v razpravi so izpo-
stavili številne pomisleke in skrbi, ki naj 
bi jih prinesla morebitna gradnja objekta, 
med katerimi so omenili število parkirišč, 
višino objekta in število stanovanj, odprtje 
potoka, negotovost glede finančnega pol-
ožaja investitorja ter še številne druge. 
Čeprav je v prostoru vladalo negativno 
vzdušje glede projekta, pa sta svetnika 
v gradnji trgovine s stanovanjskim kom-
pleksom našla tudi pozitivne argumente, 
med katerimi je bil, poleg izgradnje trgo-
vine, najočitnejši razrešitev stanovanjske 
problematike mladih v kraju, ki si želĳo 
ostati v Dragomerju. Zaradi nasprotujo-
čih si želja in pomembnosti vprašanja so 
svetniki začeli razpravljati o razpisu refe-
renduma o tej problematiki. Kar dve uri 
so razpravljali, razmišljali, se spraševali 
in se lovili okoli vprašanja, ali se je smi-
selno v tem trenutku zavezati za razpis 
referenduma. Izraženi so bili pomisleki 
o vrsti referenduma, referendumski pod-
lagi, ugotovili so, da v tem trenutku med 
drugim ni niti jasno, kakšno naj bi bilo re-
ferendumsko vprašanje. Zato so po dolgo-
trajnem premlevanju le sklenili, da bodo v 
fazi urbanistične presoje, ob predpostav-
ki, da bo nastala pobuda za referendum, 
le-tega razpisali. 
Svet je še sklenil, da je pobuda za gradnjo 
poslovno-stanovanjskega objekta – trgo-

vine primerna za nadaljnjo obravnavo ter 
da je potrditev urbanistične presoje veza-
na na višinski gabarit 13,51 metra. Župa-
na, občinsko upravo in investitorja čaka 
še veliko dela, saj jim je svet naložil,  naj 
pripravĳo rešitve glede ureditve križišča 
na uvozu v Dragomer, zagotovĳo ustrez-
no število parkirnih površin in določĳo 
pogoje njihove uporabe, uredĳo razmerje 
z investitorjem glede občinskega zemljiš-
ča, na katerem bo parkirišče, in morebiti 
tudi prestavljen potok Snešak. Zagotoviti 
bodo morali tudi nadomestne površine 
za športno dejavnost, če bodo obstoječe 
namenjene drugi dejavnosti, zagotoviti 
zmogljivosti za vrtec, določiti termin-
ski  načrt posameznih aktivnosti ter tudi 
razrešiti vprašanje odpiranja Snešaka ob 
dejstvu, da je kanalizacĳa v Dragomerju 
sicer neurejena. Ugotoviti bodo mora-
li tudi usklajenost z OPN-jem, proučiti 
možnosti nove lokacĳe trgovine, ugotovi-
ti  tveganost poslovanja z investitorjem ter 
razrešiti vprašanje umestitve prostorov v 
objektu, ki bi bili na  voljo za dejavnost v 
interesu občine v primeru, da bi prišlo do 
menjalnega razmerja.
Tudi pri nadaljevanju seje, v začetku ja-
nuarja, so svetniki nadaljevali polemiko 
o poslovno-stanovanjskem objektu v 
Dragomerju. Svetniki so podali pobudo 
za ustanovitev odbora za trgovino ter 
pobudo civilne iniciative za trgovino v 
Dragomerju, ki poziva k izdelavi ocene 
kvalificiranosti podjetja M3 Projekta za iz-
vedbo projekta stanovanjsko-poslovnega 
objekta v Dragomerju.

Še naprej en podžupan
Občinski svet je na seji v drugi obravnavi 
odločal o spremembi občinskega statuta, 
ki pa ni dobil potrebne dvotretjinske več-
ine. Županu bo pri opravljanju nalog še  
naprej pomagal en podžupan. Svetniki 
namreč niso potrdili možnosti, da bi žu-
pan,  če bi bilo zaradi pokrivanja posa-
meznih vsebinskih področĳ in koordina-
cĳe dela to potrebno, lahko imenoval več 
podžupanov. 

Komunalni prispevek
V prvi obravnavi pa je bil potrjen spre-
menjen in dopolnjen Odlok o programu 
opremljanja in podlagah za odmero ko-
munalnega prispevka v Občini Log - Dra-
gomer. S spremembo odloka bodo zago-
tovljene podlage za izračun komunalnega 
prispevka za obstoječe objekte, ki se na 
novo priključujejo na komunalno infra-
strukturo. Bistvena sprememba Odloka 
je, da bodo po novem za izračun služili 
podatki s Prostorskega portala Republike 
Slovenĳe, kjer bodo pridobili informacĳe 
o površini parcele za obstoječe objekte. Do 
druge obravnave bodo na občini proučili 
še pripombe, ki so jih svetniki dali na seji. 
Kar nekaj časa so se svetniki mudili tudi  
glede vprašanj,  predlagali so kar nekaj 
pobud. Med drugim so izrazili pobudo 
po spremembi statuta, ki bi predvidela 
ponovno organiziranje krajevnih skupno-
sti Log in Dragomer - Lukovica. 

Vesna Erjavec

3. redna seja Občinskega sveta

Po obetavnem začetku dramatično nadaljevanje
Log - Dragomer, 22. december 2010 in 5. januar 2011 – Občinski svet se je sestal na zadnji seji v starem letu, 
ki jo je po petih urah prekinil in nadaljeval v novem letu. Na več kot pet ur trajajoči seji so se svetnice in 
svetniki mudili okrog desetih točk dnevnega reda od predvidenih štirinajstih. Največ vroče krvi sta pov-
zročili informacĳa o postopku sprejemanja  načrta in PUP-ov za območje Liparjevega griča ter informaci-
ja o načrtovani gradnji poslovno-stanovanjskega objekta – trgovine, o kateri je občinski svet razpravljal 
rekordni dve uri in pol. Svet je preostale štiri točke dnevnega reda obravnaval po praznikih,  ko so se med 
drugim mudili o spremembah statuta in komunalnega odloka. 

Vaščanom Lukovice in posameznim Dra-
gomerčanom iskrena hvala za prispevke pri 
obnovi kapelice na Lukovici. Z Jakobom Do-
linarjem sva obiskala večino krajanov  in do-
slej je skupaj prispevalo sredstva 84 družin in 
posameznikov v višini 3895,00 €. 
Stroški obnove so doslej znašali 5612,00 €, od 
tega: gradbeni del (obnova temeljev, ometov, 
stebrov, nova streha) 4600,00 €, hrastovo 

okno 500,00 €, kaljeno in barvno steklo 357,-
00 eur, klepar in ureditev okolice s cipresami 
155,00 €.
Dela je usmerjal akademski slikar g. Kovačič 
z Brezovice.
Spomladi  želimo dela na kapelici  končati s 
poslikavo, če bodo zanjo zagotovljena sred-
stva. Če je še kdo pripravljen prispevati za 
dokončanje obnove,  je dobrodošel, morda tudi 

kot »boter«.
Za prispevek pri obnovi edinega sakralnega 
objekta na Lukovici sta naprošeni  tudi občina 
in župnĳa. Kako se bosta odzvali, bomo poro-
čali po odprtju po dokončanih delih.
Še enkrat hvala vsem. Naj nam bo to vzpod-
buda, da bomo še pri kakšnem projektu stopili 
skupaj. 

Janez Zorc

Zahvala za prispevke pri obnovi kapelice na Lukovici
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Potem, ko so oktobra v enoti vrtca Dragomer 
odprli nov prizidek, so že januarja v novo-
zgrajenem delu vrtca naleteli na prve težave. 
Vzgojiteljici sta v umivalnici otrok odkri-
li mokro steno in o tem obvestili pristojne. 
Strokovnjaki so ugotovili, da je bila mokra 
stena posledica kondenza, saj cevi niso bile 
izolirane. Še večje težave pa so imeli decem-
bra v starem delu Vrtca Dragomer, kjer je 
počila vodovodna cev. Vodovodarji so se več 
dni trudili odkriti mesto, kje bi cev puščala. 
Okvaro so sicer začasno sanirali, ker pa je 
vodovodna napeljava preperela in dotrajana, 
so iz občine že sporočili, da jo bodo v celoti 
zamenjali.
Še večje težave pa so imeli v loški enoti Vrtca 
Log - Dragomer. Potem, ko je decembra zama-
kalo na stropu v umivalnici otrok, kar je vodo-
vodar saniral, je januarja začelo zamakati še 
na stropu WC-ja za osebje. Pomočnica ravna-
teljice Jožica Zorc je pojasnila, da vodovodar 
še ni odkril vzroka za zamakanje.
Prava drama pa je v loški enoti nastala v za-
četku letošnjega leta. V petek, 7. januarja, 
okrog pol druge ure popoldan se je v loškem 
vrtcu oglasil alarm za plin, nato pa so plin za-

vohale tudi vzgojiteljice. Takoj so ukrepale, saj 
so najprej zaprle plin, nato pa so o dogodku 
obvestile policĳo. Na kraj dogodka je prišla 
tudi pomočnica ravnateljice, ki se je skupaj s 
kriminalistoma odločila za evakuacĳo vrtca.
» Čeprav smo zaprli plin, smo se po kratkem 
premisleku odločili, da 20 otrok, ki so bili še 
takrat v vrtcu, odpeljemo v Dragomer,« je od-
ločitev pojasnila Zorčeva, ki je še povedala, 
da na srečo ni bilo nič hujšega, saj je pri ku-
hinji puščala cev, ki pa jo je serviser popravil 
še isti dan po evakuacĳi otrok. Čez vikend so 
napeljavo še dodatno preverili, tako da so v 
ponedeljek otroci zopet odšli v svoje domače 
igralnice. 

Obnovili igralnici v prvem starostnem 
obdobju
Kljub vsem križem in težavam pa niso zastala 
obnovitvena dela, s katerimi so začeli že  novem-
bra. V okviru rednih vzdrževalnih del so v enoti 
Dragomer obnovili dve igralnici prvega starost-
nega obdobja. V igralnicah 1–2 in 2–3 so obnovili 
tla, položili linolej ter prepleskali zidove, v celoti 
pa so zamenjali tudi pohištvo. V oddelku 1–2 so 
dobili tudi novo kad s prevĳalno mizo, zato je

bilo treba prestaviti vodovod v igralnici. Sicer pa 
so v vseh oddelkih, kjer so imeli še stare lesene 
ležalnike, le-te zamenjali z novimi plastičnimi, in 
sicer v oddelkih 1–2, 2–3, 5–6 ter loški enoti 3–6. 
Stare omare iz prvega starostnega obdobja so 
premestili v oddelka 3–4 in 5–6 , kjer je bilo doslej 
30 let staro, dotrajano in nevarno pohištvo. Ob-
novili so  tudi tla in prepleskali stene v gardero-
bi prvega starostnega obdobja in na hodniku pri 
kuhinji. Preostala dela pa je povzela pomočnica 
ravnateljice Jožica Zorc: »Poleg naštetih obnovit-
venih del smo dodatno opremili pedagoško sobo 

za strokovne delavke. Nabavili smo dva računal-
nika za Dragomer in enega za Log. Staro pisarno 
pa smo preuredili v knjižnico.«
Vzgojiteljice so imele posebno veliko dela s se-
litvĳo igrač in vzgojnih sredstev v začasne pros-
tore ter nato nazaj v obnovljene prostore, hišniki 
so morali preseliti staro pohištvo. Kljub vsem 
obnovitvam in okvaram pa je v prazničnem času 
vrtec deloval nemoteno. Še več, vzgojiteljicam je 
uspelo pričarati pravo praznično vzdušje, za kar 
jim lahko le čestitamo. 

Vesna Erjavec

V enoti Vrtca Dragomer je decembra počila vodo-
vodna cev, ki so jo že sanirali. 

V Dragomerju so obnovili igralnici prvega sta-
rostnega obdobja, garderobo in hodnik. 

Staro pisarno so preuredili v knjižnico, med dru-
gim so jo dodatno obnovili.

Na podlagi 4. člena Odloka o priznanjih Ob-
čine Log - Dragomer (Uradni list RS, št. 54/09)  
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log 
pri Brezovici, objavlja

JAVNI RAZPIS
ZA ZBIRANJE PREDLOGOV ZA 

PODELITEV PRIZNANJ OBČINE LOG 
- DRAGOMER ZA LETO 2011

1. NAZIV IN SEDEŽ RAZPISOVALCA
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, p. p. 09, 
1358 Log pri Brezovici

2. VRSTA IN ŠTEVILO PRIZNANJ, KI SE 
BODO PODELILA
Podelila se bodo naslednja priznanja:
- naziv častni občan Občine Log - Dragomer,
- grb Občine Log - Dragomer,
- priznanje Občine Log - Dragomer.

V koledarskem letu je možno podeliti največ 
en naziv častni občan Občine Log - Dragomer, 
največ dve priznanji grb Občine Log - Drago-
mer in do tri priznanja Občine Log - Drago-
mer.

3. KRITERĲI ZA PODELITEV PRIZNANJ
Naziv častni občan Občine Log - Dragomer je 
priznanje, ki se podeljuje posameznikom za 
dolgoletne in izjemne uspehe na posameznih 
področjih družbenega življenja in dela, ki pri-
spevajo k razvoju in ugledu Občine Log - Dra-
gomer. 

Grb občine je priznanje, ki se podeljuje po-
sameznikom, zavodom, organizacĳam, dru-
štvom, drugim pravnim osebam, ki delujejo 
na območju Občine Log - Dragomer, za živ-
ljenjsko ali dolgoletno delo, ki prispeva k 
razvoju in ugledu občine oziroma prispevajo 
k boljšemu in kvalitetnejšemu življenju obča-
nov. 

Priznanje občine se podeljuje posameznikom, 
zavodom, organizacĳam, društvom, drugim 
pravnim osebam, za uspešno delo v koledar-
skem letu ali daljšem obdobju na različnih po-
dročjih družbenega življenja. 

4. NAVEDBA PREJEMNIKOV PRIZNANJ
Prejemniki priznanj so lahko posamezniki, 

zavodi, organizacĳe, društva in druge pravne 
osebe.

Nihče ne more sam sebe ali svojih bližnjih so-
rodnikov predlagati za prejem priznanja. 
Do priznanj niso upravičeni funkcionarji Ob-
čine Log - Dragomer v času trajanja mandata.

5. NAVEDBA PREDLAGATELJEV PRI-
ZNANJ
Predlog za podelitev priznanja Občine Log 
- Dragomer lahko podajo občani Občine Log 
- Dragomer, župan, politične stranke in liste, 
zastopane v Občinskem svetu Občine Log 
- Dragomer, zavodi, organizacĳe, društva in 
druge pravne osebe, ki delujejo na območju 
Občine Log - Dragomer.

6. UTEMELJITEV PREDLOGA
Predlogu za podelitev priznanja Občine Log 
- Dragomer mora biti priložen obrazec, ki vse-
buje osnovne in osebne podatke o posamez-
niku, zavodu, organizacĳi, društvu ali drugi 
pravni osebi, z navedbo, za katero priznanje 
se predlaga kandidat, v utemeljitvi predloga 
mora biti podrobno opisana dejavnost in do-
sedanji uspehi kandidata. Obrazec je dosegljiv 
na spletni strani občine www.log-dragomer.
si, na Občini Log - Dragomer, mogoče pa ga je 
dobiti tudi po elektronski pošti.

7. ROK, DO KATEREGA JE POTREBNO 
POSLATI PREDLOGE
Predloge za podelitev priznanj Občine Log 
- Dragomer je potrebno poslati s priporočeno 
pošiljko ali oddati osebno na sedežu občine 
do 2. 3. 2011 do 12.00 ure v zaprti ovojnici 
na naslov: Občina Log - Dragomer, Na Grivi 
5, p. p. 09, 1358 Log pri Brezovici, Komisĳa za
mandatna vprašanja, volitve, imenovanja in 
administrativne zadeve, z oznako “ne odpiraj 
– javni razpis za zbiranje predlogov za pode-
litev priznanj Občine Log - Dragomer”.

8. DODATNE INFORMACĲE
Vse dodatne informacĳe v povezavi z javnim
razpisom so vam na voljo na sedežu Občine 
Log - Dragomer ali po telefonu (01) 750 77 03 
– kontaktna oseba Jolanda Fon.

OBČINA LOG - DRAGOMER
OBČINSKA UPRAVA

Na podlagi 7. in 10. člena Zakona o športu 
(Uradni list RS, št. 22/98, 97/01 – ZSDP, 27/02 
– Odl. US, 110/02 – ZGo-1 in 15/03 – ZOPA), 
določil 4. in 5. točke Nacionalnega programa 
športa (Uradni list RS, št. 24/00 in 31/00 Ob-
čina Log - Dragomer objavlja, 

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE ORGANIZACĲE

SVETOVNEGA PRVENSTVA V 
BALVANSKEM PLEZANJU, KI BO MAJA 

2011

1. NAROČNIK JAVNEGA RAZPISA:
Občina Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log 
pri Brezovici.

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA:
Predmet javnega razpisa je organizacĳa Sve-
tovnega prvenstva v balvanskem plezanju, ki 
bo maja 2011 v Občini Log - Dragomer.

3. SUBJEKTI, KI SE LAHKO PRĲAVĲO NA
JAVNI RAZPIS:
Na javni razpis se lahko prĳavĳo le društva, ki 
delujejo na območju Občine Log - Dragomer. 

 4. POGOJI, KI JIH MORAJO IZPOLNJE-
VATI IZVAJALCI:
Na razpisu lahko sodelujejo prĳavitelji, ki iz-
polnjujejo naslednje pogoje:
- društvo mora biti najmanj 5 let registrirano 

s sedežem v Občini Log - Dragomer, 
- da imajo zagotovljene materialne, prostor-

ske, kadrovske in organizacĳske pogoje za
uresničitev načrtovanih športnih aktivno-
sti, 

- da je njihova primarna dejavnost plezanje,
- da imajo izkušnje z organizacĳo tekmovanj

na državni ravni.

Občinska proračunska sredstva, namenjena 
organizacĳi Svetovnega prvenstva v balvan-
skem plezanju, lahko prĳavitelji pridobĳo le
na osnovi kandidature na javnem razpisu. 

5. VIŠINA RAZPOLOŽLJIVIH SREDSTEV:
Višina sredstev razpisa v Proračunu Občine 
Log - Dragomer za leto 2011 je 10.000 €. Sred-
stva so zagotovljena na proračunski postavki 
14001 Promocĳa občine.

7. DOLOČITEV OBDOBJA, V KATEREM 
MORAJO BITI PORABLJENA SREDSTVA:
Rok za porabo sredstev je 31. 12. 2011. Sred-
stva niso prenosljiva.

8. ROK IN NAČIN ZA PREDLOŽITEV 
VLOG:
Prĳavitelji morajo vloge oddati kot priporoče-
no pošiljko po pošti na naslov Občina Log - 
Dragomer, p. p. 09, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 
Log pri Brezovici, najkasneje z datumom 14. 2. 
2011, ali osebno dostaviti na sedež Občine Log 
- Dragomer, Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log 
pri Brezovici, najkasneje do 12. ure tega dne.
Nepravočasno oddane vloge ne bodo upošte-
vane. 
Vloga v zaprti kuverti mora biti označena z 
imenom in naslovom prĳavitelja, v spodnjem
levem kotu pa opremljena s pripisom »Sofi-
nanciranje organizacĳe Svetovnega prvenstva
v balvanskem plezanju – 671-10/09«.

9. DATUM ODPIRANJA VLOG:
Odpiranje vlog bo komisĳa opravila po pre-
teku razpisnega roka. V primeru nepopolno 
izpolnjenih vlog s pomanjkljivo dokumenta-
cĳo bodo prĳavitelji pozvani, da v roku 8 dni
vlogo dopolnĳo. Nepopolne vloge, ki jih po
določenem roku prĳavitelj ne dopolni, se s
sklepom Občine Log - Dragomer zavržejo.

10. DODATNE INFORMACĲE:
Vse dodatne informacĳe v zvezi z razpisom
so vam na voljo na Občini Log - Dragomer, 
Dragomer, Na Grivi 5, 1358 Log pri Brezovici, 
po telefonu 750 77 03, oziroma po elektronski 
pošti obcina@log-dragomer.si.

11. IZID JAVNEGA RAZPISA:
Prĳavitelji bodo o izidu javnega razpisa ob-
veščeni v roku 30 dni po preteku rokov za 
pritožbe. 

Številka: 671-10/2009
Datum: 31. 1. 2011
      
    OBČINA LOG - DRAGOMER

V enoti Dragomer 
počila vodovodna cev, na Logu puščal plin
V Vrtcu Log - Dragomer je bilo decembra in v začetku januarja res pestro, pa ne le 
zaradi  prĳetnih praznikov ter otroškega veselja, ki ga ti prinašajo, temveč tudi 
zaradi obnovitve in križev  ter težav, ki so se zgrnila nad vrtec. V enoti Dragomer 
je počila vodovodna cev, na Logu pa so zaradi puščanja plina evakuirali otroke. 
Sicer pa ni bilo vse tako črno, saj so v Dragomerju potekala redna letna vzdrže-
valna dela, v okviru katerih sta bili med drugim obnovljeni igralnici prvega sta-
rostnega obdobja.
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VPIS OTROK V OŠ LOG - DRAGOMER, 
ENOTA VRTEC LOG - DRAGOMER
Spoštovani starši!
Na podlagi Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o vrtcih (Ur.l. RS, št. 36/2010) so bile 
potrebne tudi spremembe našega pravilnika o sprejemu otrok. Nov pravilnik je Občinski svet 
Občine Log - Dragomer sprejel na 3. redni seji, dne 22. 12. 2010. Tako bo v letu 2011 Komisĳa za
sprejem otrok obravnavala vloge v skladu s Pravilnikom o sprejemu otrok (Ur.l. RS, št. 107/2010), 
ki je stopil v veljavo s 30. 12. 2010. 
Starše obveščamo, da poteka vpis v OŠ Log - Dragomer, enota vrtec Log - Dragomer, za šol. 
leto 2011/12. Vloge sprejemamo najkasneje do 28. 2. 2011 za sprejem otrok s 1. 9. 2011. Vlog, ki 
bodo prispele po tem datumu, komisĳa ne bo obravnavala.
Komisĳa za sprejem otrok bo vloge obravnavala v mesecu aprilu na podlagi Pravilnika o spre-
jemu otrok v vrtec (Ur. l. RS, št. 107/10). Dokument je objavljen tudi na spletni strani vrtca na 
naslovu:
h�p://www.oslogdragomer.org/vrtec/index.php?option=com_docman&task=cat_view&gid=15-
&Itemid=32.
Ker so se spremenili tudi kriterĳi za sprejem otrok, jih v celoti objavljamo.

Zap. 
št. Kriterĳi za sprejem otrok v Vrtec Log - Dragomer Število 

točk

1.

Prebivališče otroka in staršev (upošteva se ena izmed variant):

a
Staln   Prebivališče otroka in enega od staršev v Občini Log - 
Dragomer v letu obravnave vlog na komisĳi.
Priloga: potrdila o stalnem prebivališču. 

30

b

Prebivališče otroka in enega od staršev izven občine ustanoviteljice, 
vendar vezano na šolski okoliš v letu obravnave vlog na komisĳi:

 Plešivica, Podplešivica,
 Bevke, Blatna Brezovica,
 Drenov Grič, Lesno Brdo.

Priloga: potrdila o stalnem prebivališču.

5
4
3

2.
Leta prebivališča enega od staršev na območju naselĳ Dragomer, Log,
Lukovica - vsako dodatno leto.

Priloga: potrdilo o letih stalnega prebivališča.

1 točka 
za 

vsako 
leto

3. Starši v razpisanem šolskem letu hkrati vpisujejo v Vrtec Log - Dragomer 
dvojčke, trojčke, četverčke itd.. 5

4.
Družina ima že vključenega otroka/e v Vrtec Log - Dragomer, vendar v 
letu obravnave vlog še ne bo/do dopolnili starosti 6 let (še ni/so šolski 
obveznik/i).

5

5

Uvrščenost na čakalni seznam (upošteva se ena izmed variant):

a Otrok je bil v preteklem šolskem letu uvrščen na čakalni seznam, 
vendar med šolskim letom ni bil sprejet v vrtec, 10

b Otrok je bil v preteklem šolskem letu sprejet v vrtec po čakalnem 
seznamu, vendar starši niso podpisali pogodbe v zakonitem roku. -30

6.

Vključevanje starejših otrok – otrok bo 1. 9. tekočega koledarskega leta 
oziroma na dan oblikovanja oddelka med šolskim letom dopolnil starost 
(upošteva se ena izmed variant in se izključuje s kriterĳi iz 7. točke):
a tri leta in več,                        12
b dve leti in več,                       10
c enajst mesecev in več.                  8

7.
Vključevanje mlajših otrok - v vrtec se vključuje otrok, ki do 1. 9. tekočega 
koledarskega leta oziroma na  dan oblikovanja novega oddelka med 
šolskim letom še ne bo dopolnil starosti 11 mesecev (upošteva se ena 
izmed variant in se izključuje s kriterĳi iz 6. točke):

a
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 10. tekočega koledarskega leta 
oziroma najkasneje en mesec po oblikovanju novega oddelka med 
šolskim letom,

6

b
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 11. tekočega koledarskega leta 
oziroma najkasneje dva meseca po oblikovanju novega oddelka med 
šolskim letom,

5

c
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 12. tekočega koledarskega leta 
oziroma najkasneje tri mesece po oblikovanju novega oddelka med 
šolskim letom,

4

d
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 1. naslednjega koledarskega 
leta oziroma najkasneje štiri mesece po oblikovanju novega oddelka 
med šolskim letom,

3

e
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 2. naslednjega koledarskega 
leta oziroma najkasneje pet mesecev po oblikovanju novega oddelka 
med šolskim letom,

2

f
11 mesecev bo dopolnil do vključno 1. 3. naslednjega koledarskega 
leta oziroma najkasneje šest mesecev po oblikovanju novega oddelka 
med šolskim letom.

1

8. Otrok je že vključen v drug vrtec izven občine ustanoviteljice. -2

9. Otrok je bil v preteklem šolskem letu sprejet v vrtec po prednostnem 
vrstnem redu, vendar starši niso podpisali pogodbe v zakonitem roku. -30

RAZLAGA KRITERĲEV 5. b IN 9. TOČKE
1. Razlaga 5. b točke kriterĳev za sprejem otrok:
kriterĳ govori o tem, da se otroku, ki je bil s čakalnega seznama sprejet v vrtec kadar koli med 
šolskim letom in so starši odklonili sprejem oziroma niso podpisali pogodbe z vrtcem, v pri-
meru ponovnega vpisa v vrtec za naslednje šolsko leto, odšteje 30 točk.
2. Razlaga 9. točke kriterĳev za sprejem otrok:
kriterĳ govori o tem, da se otroku, ki je bil po prednostnem vrstnem redu sprejet v vrtec, pa
starši niso podpisali pogodbe z vrtcem, v primeru ponovnega vpisa v vrtec za naslednje šolsko 
leto, odšteje 30 točk.

Ravnateljica:
mag. Mihaela Mrzlikar

Občinski svetniki so na zadnji redni seji spre-
jeli nov pravilnik o sprejemu otrok v vrtec, ki 
poenostavlja postopek obravnavanja vlog za 
vpis otrok v vrtec. Starši vložĳo vlogo za vpis
otroka v vrtec osebno na sedežu zavoda ali po 
pošti, novost pa je v načinu vročanja, saj obve-
stila in ugovore vročajo z navadno pošto in po 
e-pošti. 
Tako kot doslej bodo imeli prednost pri spreje-
mu v vrtec otroci s posebnimi potrebami ter ti-
sti otroci, za katere Center za socialno delo Vrh-
nika izda mnenje o ogroženosti otroka zaradi 
socialnega položaja družine. Med preostalimi 
otroki pa bodo imeli še  naprej prednost otroci 
iz Občine Log - Dragomer, vsako leto prebiva-

nja enega od staršev v občini pa bo prineslo 
še dodatno točko. Pomembna novost pa je pri 
uvajanju negativnih točk za otroke, ki so bili s 
čakalnega seznam ali pa po prednostnem vrst-
nem redu sprejeti v vrtec, vendar starši v za-
konitem roku z vrtcem niso podpisali pogodbe 
ali pa so sprejem odklonili. V takem primeru so 
ob ponovnem vpisu v vrtec za naslednje šolsko 
leto kaznovani s 30 točkami odbitka. 
Vrtec bo starše 15 dni po prejemu vloge obve-
stil o prejemu in šifri, pod katero vodĳo otroka
v evidenci vpisanih otrok. Pomembno  je ome-
niti še, da šteje, da so starši umaknili vlogo za 
vpis otroka v vrtec, če v 15 dneh od vročitve 
poziva na podpišejo pogodbe z vrtcem. (ve)

Od zadnjega oglašanja je minilo že skoraj 
dva meseca in med tem smo imeli v društvu že 
kup aktivnosti.

Čas beži , hiti  in ponovno je tu december. To 
je mesec veselja, zabave, lepih želja in veselih 

pričakovanj. Tudi DU Log je, kot že nekaj prejš-
njih let, želelo razveseliti in obdariti krajane, ki 
so dopolnili 75 let, in tiste, ki jim zdravstvene 
težave onemogočajo brezskrbnost in zadovolj-
stvo. Za uresničitev postavljenih ciljev, to je pri-
pravo in razdelitev daril - paketov navedenim 
krajanom, so poskrbeli člani DU Log.
Akcĳe smo se lotili tako:

Najprej smo pripravili seznam obdarovancev 
in nato v krajevni trgovini Mercator na Logu 
naročili 95 paketov z raznimi priboljški. Ker v 
trgovini Mercator na Logu zaradi pomanjkanja 
prostora paketov ni bilo mogoče pripraviti, je 
obveznost priprave paketov prevzela prĳazna
trgovka Majda. Izdelke so ji pripeljali v domačo 
garažo, pri pripravi paketov pa sta ji pomagali 
mama Anica Demšar in ga. Majda Turk. Na-
slednji dan so pakete pri Demšarjevih prevzeli 
člani DU Log, poverjeniki: Martina Tomše, Ma-
rĳa Drašler, Majda Briški, Dani Remškar, Ani 
Demšar, Majda Turk, Pavle Remškar, Avgust 
Kraner, Sonja Kesič, Marjeta Tešanovič in Maj-
da Bedenkovič. Naj pojasnimo, da so poverje-
niki člani DU Log, ki vsak na določenem delu 
kraja Log skrbĳo za redno obveščanje vseh čla-
nov DU Log, o organiziranih izletih, srečanjih, 
pobiranju članarine in podobno. Zadolženi so 
tudi za prĳetno nalogo – razdelitev novolet-
nih paketov po domovih krajanov, ki smo jim 
pakete tudi namenili. Ne smemo pozabiti, da 
novoletne pakete dobĳo vsi krajani, ki izpol-
njujejo določila  in bivajo v domovih za starejše 
občane. Ti se še posebno razveselĳo novoletne-
ga obdarovanja in obiska poverjenika.

Kot vsako leto smo tudi letos 22. decembra  v 

gasilskem domu na Logu pripravili prednovo-
letno srečanje članov DU Log. Tudi tokrat smo 
začeli z kratkim kulturnim programom, ki ga je 
povezoval Matej Nik in v katerem so sodelova-
li: Ženski pevski zbor DU Log  Spominčice, fant 

in dekle na harmoniki, predsednik DU, zapeli 
so tudi člani Ansambla Deteljica in na koncu so 
zaplesale še članice Žabice 60+. Temu je sledi-
lo zabavnejše dogajanje,  začenši z klobaso in 
vinčkom ali sokom in vse, kar  sodi zraven, kar 
so pripravile naše članice in nas vse (po moji 
oceni nas je bilo krepko čez 100)  tudi  zelo hi-
tro postregle. Med »zauživanjem« naštetih do-
brot smo si lahko ogledali video predstavitev 
dogajanj na naših srečanjih. Predstavitev sta 
pripravila Rok Meglen in Zlato Verbič. Nato 
je sledil ples ob zvokih Ansambla Deteljica iz 
Dragomerja. Tudi zapeli smo.

11. 1. 2011 smo se peljali standardno na Bled 
na »kremšnite«. To pot nam je grozil dež. Lani 
smo na ta izlet  odšli v močnem sneženju. Pred 
Bledom smo se ustavili še na Brezjah, si ogle-
dali cerkev in muzej jaslic. Nekateri člani so na 
Bledu opravili tudi pohod okoli jezera. Po ta-
kem »matranju« smo si zaslužili tudi jedačo in 
pĳačo, s čimer smo se oskrbeli v naši postojanki 
v Gostilni Kašar v Žirovnici.

Kaj nas še čaka:
– 2. 2. 2011 od 9.00 do 10.00 v gasilskem domu 

na Logu merjenje krvnega tlaka in krvnega 
sladkorja in potem vsako prvo sredo v me-
secu,

– od 3. 2. do 6. 2. 2011 druženje v Izoli  (prostih 
še nekaj mest),

– 3. 3. 2011 obisk osmice na Krasu  (pršut in 
teran),  prĳave pri Martini Tomše,

– 29. ali 30. 3. 2011 občni zbor DU Log,
 – pohodništvo – izleti vsak četrtek.

Nataša Kos, Jože Štemberger

Nepodpisana pogodba o vpisu otroka v vrtec 
kaznovana z negativnimi točkami
Log - Dragomer, 15. januar 2011 – Nov pravilnik o sprejemu otrok v vrtec pri-
naša nekaj sprememb. Predvsem  je pomembna prilagoditev pravilnika novemu 
Zakonu o vrtcih. Še vedno bodo imeli pri sprejemu v vrtec prednost otroci iz 
Občine Log - Dragomer. Bistvena sprememba pa je uvedba negativnih točk v 
primeru, da je otrok v vrtec sprejet, starši pa z vrtcem ne podpišejo pogodbe. 
Vloge za vpis otroka v vrtec bodo sprejemali še do 28. februarja. 

O dejavnosti Društva upokojencev Log

Nastop Ženskega pevskega zbora Spominčice 

Nastop ansambla iz Dragomerja 

Nastop Žabice 60+ 

V cerkvi so zapele Spominčice. 
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 Odbor, ki ga vodi Ludvik 
Rožnik, se je sestal pri Mlin-
čku, kjer so si zbrani ogledali 
dva filma prikaza starega obi-
čaja ličkanja koruze. Prvega 
je na filmski trak  ovekove-

čil Tone Pezdir, drugega pa 
Bojan Žalec. Po končanem 
ogledu je Rožnik med priso-
tne razdelil dvd-je o ličkanju 
ter lepe koledarje z njihovo 
tematiko, skupaj pa so se po-
govorili o prihajajočih dogod-
kih, ki jih načrtujejo za letos. 
Vodja odbora, Ludvik Rožnik, 

se je vsem zahvalil za sodelo-
vanje v  minulem letu in jih 
prosil, da bi bilo tako tudi le-
tos. »Tudi letos bo veliko dela, 
zato bi bilo še lepše, če nas bi 
bilo še več. Potem bi bilo tudi 

več idej in delo tudi bolj pe-
stro,« je še povedal Rožnik. 
Sicer pa Odbor v prihodnjem 
letu načrtuje:
1. izdelavo pirhov in belo-
kranjskih pisanic,
2. izdelavo velikonočnih bu-
taric,
3. praznovanje materinskega 

dneva,
4. sodelovanje na čistilni ak-
cĳi Stop divjim odlagališčem
na Barju,
5. kres za dan državnosti,
6. kres za prvi maj,

7. sodelovanje na Tekmovanju 
koscev in grabljic,
8. ličkanje koruze,
9. miklavževanje,
10. izdelavo adventnih ven-
čkov,
11. pohod z baklami v decem-
bru.

Vesna Erjavec

Odbor za varovanje kulturne dediščine in prikaz starih običajev v prihodnjem letu načrtuje  enajst  
dogodkov. 

  Lokalno Kulturno-umetniško 
društvo Kosec je prejšnji me-
sec v osnovni šoli pripravilo 

prednovoletno srečanje ob-
čank in občanov Občine Log - 
Dragomer. Že v uvodnem delu 
prireditve so obiskovalce s ču-
dovitimi glasovi presenetile 
učiteljice z Osnovne šole Log 
- Dragomer, ki so zapele dve 
skladbi in obiskovalce zape-
ljale v idiličen večer. Njihovo 
petje je navdušilo tudi župana 
Mladena Sumino: »Vidite, kaj 
zmoremo v tem našem okolju. 
Čudovito!« Sumina je v nada-
ljevanju še pojasnil, da prire-
ditev, ki postaja tradicionalna, 

letos prvič organiziral KUD 
Kosec: »Do sedaj so bile te pri-
reditve v režĳi občine. Vse te 

dejavnosti morajo počasi pre-
hajati na društva, na podlagi 
ljubiteljskega odnosa, delova-
nja do kulture in podobno.« 

V nadaljevanju je na odru  
potekala uro in pol dolga av-
torska predstava gledališkega 
studia Pionirskega doma Čen-
če po pogrebu, ki je obisko-
valcem ponudila novo obliko 
predstave, ki jim je  omogočila 
posredovanje. Gledalci so na-
mreč ob vrhuncih prizorov s 
črnimi in belimi kladivci do-
ločali smer zapletov in razple-
tov, s čimer je bila občinstvu 
zagotovljena lastna različica 
predstave. Na odru so igralci 
uprizorili pravo kriminalko. 

Osrednja nit predstave je bilo 
razreševanje domnevnega 
umora priljubljene vaške krč-
marice Ančke, ki se je zgodil 
v slovenski vasici Gornji Dol. 
Preiskave se je v predstavi lo-
tila klepetava srednješolska 
učiteljica Nataša, ki je k pre-
iskovanju povabila še upoko-
jenega oficirja Feliksa. V iska-
nju možnega morilca je svojo 
pozornost usmerila na skriv-
nostnega poslovneža Marka iz 
Ljubljane, na nerodno študent-
ko Mio in na Feliksovega sina 
Simona z motnjo v duševnem 
razvoju. Vseh pet likov je bilo 
tako ali drugače povezanih 
med seboj in prav tako so vsi 
imeli motiv za umor. 

Žal pa so obiskovalci ponov-

no izkusili, da večnamenski 
prostor OŠ Log - Dragomer 
akustično še vedno ni najpri-
mernejši za takšne prireditve. 
Zato bodo na občini morali 
razmisliti o nadgradnji kultur-
ne infrastrukture, ki bo izpol-
nila pogoje za uprizarjanje gle-
daliških in lutkovnih predstav, 
glasbenih prireditev, razstav 
in podobnega. 

Ob koncu so si obiskovalci 
ogledali še prodajno razstavo 
akvarelov Martine Brajič, ki 
so bile prvotno zasnovane kot 
voščilnice, ter se družili ob po-
gostitvi, ki jo je organizirala 
Občina Log - Dragomer. 

Vesna Erjavec

Obiskovalce so presenetili čudoviti glasovi osnovnošolskih učite-
ljic. 

Navzoče je pozdravil župan 
Mladen Sumina in jim ob tej 
priložnosti voščil ob dnevu sa-
mostojnosti in enotnosti, boži-
ču in novemu letu.

Gledališki studio Pionirskega doma je na odru uprizoril predstavo 
Čenče po pogrebu.

Gledalci so z belimi in črnimi kladivci določali potek predstave.

Obiskovalci so si ogledali prodajno razstavo akvarelov Martine 
Brajič.

Na mestu nekdanjega Ten-
bara bo v prihodnjih mesecih 
začel rasti športni objekt v treh 
etažah, ki bo skupaj meril do-
brih 600 m², kar so na 23. redni 
seji potrdili občinski svetniki 
in svetnice še iz prvega man-
data. Delavci so že začeli s pr-
vimi zemeljskimi in gradbeni-
mi deli na 27,5 metra dolgem  
in 14,5 metra širokem objektu. 
V večjem delu pritličja se bo 
razprostiral gostinski lokal, 
tu pa bodo še garderobe, sa-
nitarĳe, kopalnice ter prostor
za športno društvo. V prvem 

nadstropju bosta kavarna in 
večnamenska športna dvora-
na v izmeri 240 m², na strehi 
pa bo urejena pisarna. 

Podjetje bi moralo po pred-
videvanjih z gradnjo šport-
nega objekta začeti že konec 
lanskega aprila. Ker so se po-
stopki nekoliko podaljšali, so 
začetek gradnje napovedovali 
v avgustu, vendar tudi takrat 

še ni bila urejena vsa potreb-
na dokumentacĳa. Jože Remc 
s Technocommerca je pojasnil, 
da so se postopki zavlekli ve-
liko bolj, kot so pričakovali: 
»Malo po krivdi birokracĳe,
nekoliko po krivdi občinske 
birokracĳe, največ pa zaradi 
izdelovalca projektne doku-
mentacĳe, ki je v likvidnostnih
težavah.« Remc je še pojasnil, 
da so jim izdelovalci še na 
koncu dokumentacĳo dostav-
ljali v zadnjih minutah. Pred-
viden je tudi rok izgradnje 
športne hiše. Kot je povedal 

Remc, naj bi bil objekt končan 
v julĳu, ko načrtujejo tehnični 
prevzem. 

Remca smo še povprašali, 
katerim športnim dejavno-
stim bo namenjen objekt. Po-
jasnil je, da bo večnamenska 
dvorana v večji meri name-
njena aerobni vadbi različnih 
starostnih generacĳ. Naj še 
spomnimo, da je Občina Log - 

Dragomer lani januarja z inve-
stitorjem športnega objekta v 
Dragomerju Tehnocommerce, 
d. o. o., podpisala pogodbo o 
gradnji. Sicer pa je bil ta kot iz-
vajalec  javno-zasebnega part-
nerstva potrjen že na seji ko-
nec leta 2009.    Vesna Erjavec

V športnem parku v Dragomerju so začeli z gradnjo športnega ob-
jekta, ki naj bi bil končan julĳa.  

Prihodnje leto bo zopet pestro na področju 
ohranjanja tradicĳe
Ob koncu lanskega decembra se je Odbor za varovanje kulturne dediščine in 
prikaz starih običajev sestal na zadnjem delovnem sestanku, na katerem so si 
ogledali videoposnetke prikaza ličkanja koruze in naredili načrte za letos, ko 
načrtujejo kar enajst dogodkov.

V Dragomerju začeli graditi športni objekt 
Dragomer, 14. januar 2011 – Technocommerce,  d. o. o, ki je bil izbran za izvajal-
ca javno-zasebnega partnerstva, je v začetku leta začel graditi športni objekt v 
športnem parku v Dragomerju. Predvidoma bi z gradnjo objekta morali začeti že 
avgusta, vendar se je zavleklo predvsem pri izdelavi projektne dokumentacĳe.

KUD Kosec pripravil prednovoletno srečanje
Log - Dragomer, 21. december 2010 -  Konec  minulega leta je na odru večnamenske-
ga prostora Osnovne šole Log - Dragomer  potekala gledališka predstava Čenče po 
pogrebu. Obiskovalci so uživali ob ubranem petju učiteljic ter si ogledali razstavo 
akvarelov Martine Brajič.
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Torek, 14. 12. 2010, je bil za 
Šolsko športno društvo (ŠŠD) 
Log - Dragomer prav poseben 
dan, saj so se v OŠ Log - Dra-
gomer na prednovoletnem 
srečanju predstavile prav vse 
generacĳe žabic, od najmlaj-
ših do najstarejših. Priredi-
tev, imenovana FROGSmas 
2010, se je začela z dobro-
došlico in mimohodom vseh 
nastopajočih, nadaljevala 
pa s slavnostnim odprtjem 
akrobatske steze in podlage 
za cheerleading ter nastopi 
enajstih različnih vadbenih 
skupin ŠŠD Log - Dragomer, 
v katerih se je predstavilo 
približno 150 članov društva. 
Za nekatere skupine oziroma 
njihove člane je bil nastop na 
prireditvi zgodovinski, saj so 
se občinstvu predstavile pr-

vič. Vsi nastopajoči so se zelo 
izkazali, prav posebno prese-
nečenje pa je vsem prisotnim 
pripravila skupina, ki je bila 
ustanovljena v oktobru leta 
2010 – Žabice babice.  Dvajset 
članic formacĳe, s povprečno 
starostjo dobrih 61 let, si je 
kot prepoznavni znak svoje-
ga nastopa izbralo sprošče-
nost in zabavo. Žabice babice 
so nastopile v enotnih unifor-
mah, svoj nastop pa opravile 
z odliko, kar je zabeležila tudi 
kamera televizĳe PINK TV.
Po uspešnih nastopih je sle-
dila pogostitev, že tradicio-
nalno medsebojno novoletno 
žabje obdarovanje in zahvala 
vsem vaditeljem, njihovim 
pomočnikom, članom stro-
kovno-organizacĳskega tima
in nekaterim zvestim pod-

pornikom skupine Žabice. 
Na prireditvi FROGSmas 
2010 smo svojemu name-
nu uradno predali dve in-
frastrukturni pridobitvi, ki 
bosta pomembno izboljšali  
razmere za ustvarjanje ža-
bic: to sta akrobatska steza 
in podlaga za cheerleading. 
Prva je namenjena predvsem 
urjenju elementov akrobati-
ke, druga pa varnim trenin-
gom prvin cheerleadinga. 
Navdušenje otrok nad novo 
opremo in že opazen napre-
dek pri vadbi potrjujeta, da 
je bila investicĳa smiselna in
upravičena. Investicĳo v na-
vedeno opremo so poleg ŠŠD 
Log - Dragomer sofinancirali
še Cheerleading zveza Slo-
venĳe (CZS), Fundacĳa za
šport, Občina Log - Drago-

mer in Športno društvo Log. 
V posebno čast nam je zato 
bilo, da so nas s svojo priso-
tnostjo na dogodku počasti-
li g. Mladen Sumina, župan 
Občine Log - Dragomer, ga. 

Mihaela Mrzlikar, ravnate-
ljica OŠ Log - Dragomer, g. 
Aljaž Britvič, predsednik 
CZS, in Lorin Möscha, pred-
sednik ŠPD Korenjak, ki so 
vsi sodelovali pri uradnem 

odprtju akrobatske steze in 
podlage za cheerleading. 
Žabice so prav vsem iskreno 
hvaležne za njihovo pomoč 
in podporo.

ŠŠD Log - Dragomer

Odprtje podlage za cheerleading Žabice – članska in mladinska skupina cheerleading 

Skupna fotografijaŽabice babice

Športno plezanje zagotovo sodi med tiste špor-
te, v katerih slovenski predstavniki krojĳo sam
svetovni vrh in dosegajo vrhunske rezultate. 
Tudi zato postaja športno plezanje čedalje za-
nimivejše tudi za ljudi, ki se sicer ne ukvarjajo z 
njim. Veliko pa k prepoznavnosti in priljublje-
nosti te športne panoge pripomore dejstvo, da 
že več kot deset let zapored poteka tekmovanje 
za svetovni pokal v težavnostnem plezanju v 
Kranju. Letos bo PRVIKRAT V SLOVENĲI
organizirana tudi TEKMA ZA SVETOVNI PO-
KAL V BALVANSKEM PLEZANJU, in sicer 7. 
in 8. maja na Logu. Tako bomo imeli Sloven-
ci možnost pobliže spoznati še to disciplino 
športnega plezanja in videti najboljše svetovne 
balvaniste. Mednje seveda sodĳo tudi slovenski
predstavniki. Na tem mestu vam jih predstav-
ljamo in upamo, da bo kateri izmed njih maja 
na Logu stal tudi na zmagovalnih stopničkah.

Natalĳa Gros
Natalĳa je ena izmed plezalk, s katero je imelo
društvo Korenjak že večkrat priložnost sodelo-
vati. Mladi plezalci so bili vsakič navdušeni, saj 
so od treningov z njo odnesli mnogo novega 
znanja, nekaterim pa se je zdelo imenitno že 
samo to, da so lahko v njeni družbi. Uspešna je 
na tekmah za svetovni pokal  pa tudi v narav-
nih plezališčih, saj ji je uspelo preplezati smer 
Histerĳa v Mišji peči, ki je ocenjena z oceno 8c+. 
Tako težko smer so zmogli preplezati le redki; 
zlasti žensk, ki bi splezale tako zahtevno smer, 
je res malo. Natalĳa je bila prva med slovenski-
mi plezalkami in plezalci, ki je začela dosegati 
vidnejše rezultate tudi na tekmovanjih za sve-
tovni pokal v balvanskem plezanju. Redno se 
uvršča v finale in upamo, da jo bomo tudi na
Logu videli med najboljšimi.

Tole je Natalĳa povedala o tekmi na Logu: »S 
tekmo za svetovni pokal v balvanskem plezanju v do-
mačem kraju – tukaj namreč živim – bi se mi uresni-
čila življenjska tekmovalna želja. Prepričana sem, da 
bo tekmovanje na Logu eno najbolje organiziranih, 
in prepričana sem, da imamo Slovenci dobre možno-
sti za stopničke.«

Najboljši rezultati:
– evropska prvakinja v balvanskem plezanju in 
kombinacĳi leta 2008

– 1. mesto v končni razvrstitvi Svetovnega po-
kala v kombinacĳi leta 2007
– 3. mesto v končni razvrstitvi Svetovnega po-
kala v balvanskem plezanju leta 2009
– 2. mesto v kombinacĳi na Evropskem prven-
stvu leta 2010

Jernej Kruder
Jernej, ki ga mnogi poznajo kot zabavljača na 
tekmah in zelo sproščenega plezalca, je svoje 
najboljše uvrstitve na tekmah za svetovni po-
kal dosegel v lanski sezoni, ko je priplezal tudi 
najboljšo slovensko uvrstitev na tekmovanjih 
za svetovni pokal v balvanskem plezanju pri 

moških doslej: na tekmi v ameriškem Vailu je 
namreč dosegel 4. mesto. Zmagal je tudi na lan-
ski tekmi za državno prvenstvo na Logu. Tudi 
sam pravi, da bolj uživa na balvanskih tekmah 
kot na težavnostnih, zelo dobre rezultate pa je 
dosegal že v mladinski reprezentanci.

V nedavnem intervjuju sem tudi Jerneja pov-
prašala o tekmi na domačih tleh in odgovoril je 
takole: »To verjetno ne bo tekma, kot so druge tekme 
za svetovni pokal. Prišlo bo veliko znancev, prĳate-
ljev in domačih navĳačev. Mislim, da bo motivacĳa
čisto drugačna kot na preostalih tekmovanjih, zato 
komaj čakam, da se pomerim pred domačim občin-
stvom in pokažem, kaj znam.«

Najboljši rezultati:
– 4. mesto na Evropskem prvenstvu v balvan-
skem plezanju leta 2010
– 4. mesto na tekmi za Svetovni pokal v balvan-
skem plezanju, Vail 2010
– 15. mesto v končni razvrstitvi Svetovnega po-
kala v balvanskem plezanju leta 2010

Mina Markovič
Mina je, tako kot Jernej, nase opozorila že v 
mladinski reprezentanci, ko je osvojila naslov 
svetovne mladinske prvakinje v težavnostnem 
plezanju. Potem je začela v isti disciplini dose-
gati dobre rezultate tudi na tekmah za svetovni 
pokal, zadnjih nekaj sezon pa tekmuje tudi na 
tekmah v balvanskem plezanju. V lanski se-
zoni se je odlično  izkazala in osvojila naslov 
evropske prvakinje v kombinacĳi. Bila je tudi
zmagovalka lanske tekme za državno prven-
stvo na Logu in upamo, da bo – tako kot drugi 
naši tekmovalci – v najboljši formi v začetku 
letošnjega maja.

Najboljši rezultati:
– evropska prvakinja v kombinacĳi leta 2010
– 3. mesto v končni razvrstitvi Svetovnega po-
kala v težavnostnem plezanju leta 2010
– 3. mesto v težavnostnem plezanju na Evrop-
skem prvenstvu leta 2008
– svetovna mladinska prvakinja v težavnost-
nem plezanju leta 2005

Klemen Bečan
Klemen je prvi Slovenec, ki je zmagal na tekmi 

za svetovni pokal. Zmago je dosegel na najlep-
ši način, pred domačim občinstvom, in sicer na 
tradicionalni tekmi za svetovni pokal v Kranju. 
Mu bo morda to uspelo tudi na domači tekmi 
na Logu? Klemen je odličen v težavnostnem 
in v balvanskem plezanju, kar dokazuje tudi 
njegovo drugo mesto v kombinacĳi na lanskem
Evropskem prvenstvu. Nič manj uspešen ni v 
naravnih plezališčih, trenira pa tudi mlade v 
klubu, kjer vadi tudi sam. Z našim društvom 
sicer še ni sodeloval, vendar je vzor mnogim 
našim mladim fantom in dekletom.

Najboljši rezultati:
– 2. mesto v kombinacĳi na Evropskem prven-
stvu leta 2010
– zmagovalec tekme v težavnostnem plezanju 
za Svetovni pokal, Kranj 2008
– 5. mesto na balvanski tekmi za Svetovni po-
kal leta 2009
– večkratni državni prvak
Poleg omenjenih se bo tekme verjetno udeleži-
la tudi ena izmed najboljših slovenskih balva-
nistk, Katja Vidmar, ki se letos vrača na tek-
me in bo zavoljo tega še bolj motivirana. Tudi 
naši mladinci so izvrstni balvanisti in morda 
bomo tudi njih videli na tekmi na Logu. Do-
mača tekma je namreč najboljša priložnost za 
prve izkušnje in morda tudi že za prve vidnejše 
uspehe.
Ker je to domača tekma, bo imelo možnost za 
nastop tudi več slovenskih tekmovalcev kot po 
navadi. Zagotovo bosta kandidata za nastop 
na tekmi tudi Jure Raztresen, ki je lani postal 
svetovni mladinski prvak v težavnostnem ple-
zanju in odlično debitiral na tekmi za svetovni 
pokal v Kranju, ter Domen Škofic, ki je na mla-
dinskem svetovnem prvenstvu osvojil 5. mesto 
ter se v skupnem seštevku evropske mladin-
ske serĳe vse do zadnje tekme boril za skupno
zmago. Med dekleti bo morda nastopila Tina 
Šušteršič, ki je na svetovnem mladinskem pr-
venstvu osvojila 7. mesto in je tako kot Jure in 
Domen nastopila tudi na lanski zadnji tekmi za 
svetovni pokal v Kranju. Poleg vseh že naštetih 
bosta priložnost za nastop morebiti dobila tudi 
Izidor Zupan in Karin Tomažič ter tudi kdo 
drug, ki bo pokazal, da je v dobri formi in se je 
pripravljen pomeriti z najboljšimi na svetu.
Vsi  omenjeni odlični plezalci so zagotovo do-
ber razlog, da jih prvi konec tedna v maju pri-
dete pogledat na Log, kjer se boste o njihovih 
sposobnostih lahko prepričali sami.

Mojca Breskvar, ŠPD Korenjak

Najboljši slovenski balvanski plezalci

Prednovoletno srečanje žabic vseh generacĳ – FROGSmas 2010
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Neznanci so ga popisali s sovražnimi izrazi ter 
ga oskrunili s simboli. Kot je povedala Tanja 
Krušič z Občinske uprave, je bil spomenik pred  
nedavnim obnovljen. Takrat so mozaik očistili, 
odstranili obloge, plesni in mah ter popravili vse 
razpoke in poškodbe, nadomestili in obnovili pa 
so tudi mozaične kamne, ki jih je načel zob časa. 
Neznanci so s svojim brezvestnim, nesmiselnim 
in neodgovornim početjem povzročili škodo na 
spomeniku, ki jo bodo morali, če storilcev ne 
bodo izsledili, poravnati iz občinskega prora-
čuna. 
Med novoletnimi prazniki pa so bili s piroteh-
ničnimi izdelki poškodovani tudi koši za pasje 
iztrebke, ki so nekajkrat dražji od običajnih ko-

šev. Kot so poudarili na Občinski upravi, več-
krat prejmejo pobude za postavitev dodatnih 
tovrstnih košev, ki jih je v občini trenutno po-
stavljenih deset, pa tudi pripombe glede obna-
šanja lastnikov psov, saj le-ti ob sprehajanju svo-
jih ljubljenčkov ne pobirajo njihovih iztrebkov. 
Na občini sicer načrtujejo postavitev novih, a to 
ne pomaga dosti, ko pa objestneži delo uprave 
izničĳo z nepremišljenimi dejanji. 

Na občinski upravi so vandalizem obsodili: 
»Vandalizem, ki smo mu priča, je tako primi-
tiven, da ni smiselno opozarjati nanj. Odlok o 
javnem redu in miru, ki je v pripravi, bo sicer 
omogočil tudi kaznovanje storilcev takšnih de-
janj, vendar če sami nismo pripravljen nekaj sto-
riti za svoje okolje, nam noben odlok ne poma-
ga.« Ob tem ne smemo pozabiti, da so posledici 
vandalizma v breme vseh nas, saj smo z vsako 
povzročeno škodo v okolju, v katerem živimo in 
delamo, vsi oropani mnogih humanih, kultur-
nih, športnih in življenjskih zadovoljstev. Zato 
ob tovrstnih dejanjih ne smemo zamižati na oko 
in zamahniti z roko. Na policĳi svetujejo, naj z
zglednim ravnanjem in opozarjanjem odpra-

vimo rušilno strast posameznikov ali skupine. 
Poudarjajo še, da vsega ne moremo odpraviti s 
kaznĳo, lahko pa odpravljamo vzroke za tako
početje, posvetimo se lahko otrokom in mlado-
stnikom in jim omogočimo ustvarjalno sprošča-
nje življenjske energĳe v urejenih okoljih ter uči-
mo mlade razumeti, da je lepo in urejeno okolje 
namenjeno tudi njim. 

Vesna Erjavec

Uničena dediščina: 
Vandali so se znesli nad Titovim mozaikom
Neznanci so se med novoletnimi prazniki spravili nad koše za pasje iztrebke. Ob-
jestnosti in nerazumnega uničevanja pa je bil v začetku januarja deležen tudi pred  
nedavnim obnovljen Titov mozaik. 

Neznanci so Titov mozaik oskrunili s sovražnimi 
izrazi.

Vandali so se s pirotehničnimi sredstvi znesli 
tudi nad koši za pasje iztrebke. 

Pokojnine – breme in kraja
V letu 2010 sem nabral 40 let delovne dobe in se upo-
kojil. Naračunali so mi neko penzĳo, zame nimajo
ugodnih podatkov. Lako bi tožil ZPIZ in če bi do-
kazal, da podatke imajo ali prinesel plačilne liste iz 
let 1970 do 1974, bi imel imel nekaj več .... 
Sredi leta smo ustanovili občinski odbor Desus in 
edini v Slovenĳi od vseh stank na volitvah dobili naj-
več glasov.
Zadnje dni je bilo ogromno pljuvanja po Desusu in 
sebičnih upokojencih, ki bremenĳo zaposlene in za-
virajo razvoj države. Zapodil sem se v stotine strani 
poročil ZPIZ-a in analizo dogajanj za zadnje dese-
tletje. Ko sem malo preračunaval velike številke in 
prebiral razne izjave naših ‘predstavnilov’, sem se 
kar  zgrozil. Vsi vemo, kaj govorĳo,  ne vemo, kaj
mislĳo, vidimo pa, kaj delajo. Včasih je vladalo plem-
stvo, danes pa plenilstvo.
Verjetno ste bili tudi vi prepričani, da je bilo lastnin-
sko preoblikovanje in ‘tajkunizacĳa’ največja kraja v 
zgodovini Slovenĳe, pa boste v nadaljevanju videli,
da ni tako.
Nekaj pomembnih podatkov, ki so po Ropovi refor-
mi zelo ugodni za državo:
povprečna pokojnina je 61 % povprečne plače, vsak 
zaposleni plača 24,35 % plače za penzĳo, število sta-
rostnih pokojnin  se veča, število invalidskih in bor-
čevskih pokojnin se manjša, starost upokojevanja se 
veča, zaostajanje pokojnin za plačami se povečuje. 
Če bi se postopno podaljševala delovna doba in leta 
za izračun pokojninske osnove in če bi še malo pose-
gli v privilegeje in dodatke (npr. če dobiš dodatek za 
nego, ne rabiš dodatka za rekreacĳo), bi se ‘reforma’
neboleče in neopazno realizirala.
Neugodno za državo (izropano blagajno) je le to, da 
se število upokojencev veča, število zaposlenih pa 
stagnira. 
Zdaj pa še k podaktom, ki sem jih uporabil pri izra-
čunih v nadaljevanju.
Država prodaja obveznice – najema  posojila po 4,5 
% letni obrestni meri, inflacĳa je 2 %, delovna doba
za moške je 40 let, povprečna neto plača 1000 € in za 
tako povprečje je pokojnina 795 €.
Tak povprečnež ima ob upokojitvi na svojem var-
čevalnem računu, kjer je poštena država  ‘plasirala’ 
svoje obveznice, 326.084 €, za katere znašajo obresti 
1030 € na mesec. Ker dobiva le 795 € pokojnine, se 
glavnica, ki jo ob smrti pusti za solidarnost, vsak me-
sec poveča še za 240 €. Če bi bilo tako, bi ob 500.000 
upokojencih državni pokojninski sklad imel 170 mili-
jard evrov samo od tistih, ki prejemajo pokojnino, 

brez denarja tistih, ki so že pokojni ali pa pokojnine 
niso dočakali.
Ker pa to ni tako, bi ob inflacĳi 2 % naš povprečnež 
do upokojitve zbral ‘le’ realnih 201.683 €, za kar real-
ne obresti znašajo 646 € na mesec in mu je za pokoj-
nino795 € treba vsak mesec od glavnice pobrati 150 
€. Ker tak povprečnež živi še 15 let, bo do smrti po-
kuril še 30.000 € glavnice in bo za solidarnost ostalo 
le realnih 170.000 €. Od 400.000 takih povrečnežev se 
nekje v pošteni državi skriva 80 milĳard evrov. To pa 
že lahko primerjamo z lastninskim preoblikovanjem 
in ‘tajkunizacĳo’.
To sem napisal zato, da bodo tisti, ki gledajo na upo-
kojence kot breme ‘socialne države’ in na Desus kot 
grešnega kozla v vladi, dojeli, da večina upokojen-
cev nikoli ne bo porabila tistega, kar so prispevali in 
da se je treba vprašati, kam je šel ves ta denar. 

Ciril Krašovec, predsednik OO DeSUS

Civilna iniciativa za spremembo Statuta 
Občine Log - Dragomer 
Poziv za zmanjšanje najmanjšega števila 
podpisnikov pobude volivcem za vložitev zahteve 
za razpis referenduma 
Civilna iniciativa (S. Plevnik, O. Drofenik) je s pis-
nim pozivom spodbudila svetnico A. Kuzmo, da je 
na nadaljevanju seje Občinskega sveta Občine Log 
- Dragomer (v nadaljevanju Svet) 5. 1. 2011 pozvala,  
naj  Svet prouči poziv civilne iniciative. V pozivu je 
predlagana sprememba občinskega Statuta tako, da 
se najmanjše število podpisnikov pobude volivcem 
za vložitev zahteve za razpis referenduma s sedanjih 
sto zmanjša na petindvajset. 
Civilna iniciativa v utemeljitvi svojega poziva ugo-
tavlja, da je sto podpisnikov preveč, ker ni v soraz-
merju s številom volilnih upravičencev v naši ob-
čini. V letu 2010 je bilo v naši občini 2953 volilnih 
upravičencev. V Mestni občini Ljubljana  je 75-krat 
več volilnih upravičencev (več kot 220.000) in je naj-
manjše število podpisnikov takšne pobude tudi sto. 
V Občini Vrhnika, kjer je bilo lani 12.780 volilnih 
upravičencev, je to število petdeset. 

 Stanislav Plevnik

Odbor za trgovino v Dragomerju
V nadaljevanju seje Občinskega sveta Občine Log - 
Dragomer, ki je bila 5. 1. 2011,  je občinski svetnik 
V. Kosednar v  imenu svetniške skupine (D. Cukjati, 
V. Kosednar, C. Kraševec in A. Kuzma) pozval Ob-
činski svet,  naj ustanovi Odbor za trgovino v Drago-
merju in mu da  potrebna pooblastila in pomoč, da 
bo lahko v času šestih mesecev preveril in Občinske-

mu svetu poročal o možnosti izgradnje in delovanja 
samostojno stoječe trgovine brez stanovanj na drugi 
lokacĳi,  kot so v svojem predvolilnem programi za-
pisali DESUS-ovci. Omenjena skupina svetnikov je 
predlagala naslednje člane tega odbora: D. Cukjati, 
O. Drofenik, V. Kosednar, C. Kraševec (predsednik), 
A. Kuzma, S. Plevnik.  

Ciril Kraševec

Civilna iniciativa za spoštovanje odloka
Poziv za spoštovanje odloka, ki določa dovoljeno 
višino stanovanjsko-poslovnega objekta
Civilna iniciativa (S. Plevnik, O. Drofenik, I. Klenov-
šek) je v pozivu z dne 10. 1. 2011 izrazila prepričanje, 
da občinski organi  morajo dosledno spoštovati za-
kone in splošne občinske akte, še posebno pa tiste 
akte, ki urejajo pogoje tako velikega posega v pros-
tor, kot je stanovanjsko-poslovni objekt, ki ga želi v 
Dragomerju zgraditi M3 projekt, d.,o.,o., in da takš-
na doslednost ni bila dosedanja praksa občinskih 
organov.
Zato je pozvala Odbor za prostorsko planiranje in 
gospodarjenje z nepremičninami Občine Log - Dra-
gomer,  ki je zadolžen, da izdela urbanistično preso-
jo za ta stanovanjsko-poslovni objekt, da pri izdelavi 
presoje dosledno sledi merilom in pogojem za izved-
bo posegov v prostor. Le-ti so povsem razumljivo  
navedeni v 21. členu  Odloka o splošnih merilih in 
pogojih prostorsko ureditvenih pogojev za Občino 
Vrhnika. Po teh merilih morata biti višina in oblika 
novogradnje usklajeni z višino in obliko okoliških 
objektov.
Po mnenju civilne iniciative višina stanovanjsko-po-
slovnega objekta ne sme presegati višine pritličja z 
dodanim nadstropjem ter mansardo, saj je takšna 
višina in oblika okoliških objektov. 

Ivan Klenovšek, Dragomer

Gozdna cesta od Rosovša do Kozjeka je 
potrebna obnove
Gozdna cesta, ki pelje iz Rosovša po grebenu prek 
križišča za Brezje in naprej prek odcepa za naselje 
Zeleni Log in naprej do Kozjeka, je potrebna obnove. 
Cesta je v najslabšem stanju od odcepa za Zelenim 
Logom do Rimske ceste ter od odcepa in mostu pri 
bajerju za v Brezje. Z gospodoma Kozjekom in Rem-
škarjem in še drugimi smo se pogovarjali, da bi bilo 
treba z buldožerjem cesto razširiti, s traktorjem bi 
napeljali odpadni material iz Verda  in jo temeljito 
nasuli. Cesta je namreč  na krajih, kjer stoji voda, zelo 
razmočena, zato se težji traktorji vdirajo, še posebno 
če so naloženi. Obnoviti bi bilo treba tudi most in 

urediti odvodnjavanje. 
Za ureditev gozdnih cest sem v svojem mandatu dal 
svetniško pobudo. Kot mi je povedal župan Mladen 
Sumina, pa od kmetov ni bilo povpraševanja, zato se 
to delo ni izvajalo. Če se želi kaj narediti, se mora-
jo ljudje sami organizirati, saj je denar za ta namen 
ostal. Zato bi se bilo treba z vsemi mejaši dogovoriti 
za popravilo ceste. To bi bilo treba narediti čim prej, 
dokler je še čas za sečnjo. 

Za občane
Ludvik Rožnik

Civilna iniciativa za referendum o 
trgovini in za oceno kvalificiranosti
investitorja
Civilna iniciativa za trgovino v Dragomerju je po-
zvala Občinski svet Občine Log - Dragomer,  naj raz-
piše referendum za trgovino in oceni kvalificiranost
investitorja M3 projekt, d. o. o.

Poziv za referendum o trgovini
Na pisno pobudo civilne iniciative (O. Drofenik, S. 
Plevnik, J. Brejc, D. Ralca) je občinska svetnica A. 
Kuzma na seji  22. 12.  2010 pozvala občinski svet, naj 
še pred odločanjem o predlogu gradnje stanovanj-
sko-poslovnega objekta razpiše referendum o tem 
vprašanju. V javni razpravi naj se občanom pojasni, 
kakšne so dobre in slabe lastnosti stanovanjsko-po-
slovnega objekta,  pa tudi kakšne so alternativne mož-
nosti izgradnje samostojne trgovine brez stanovanj.  
V nadaljevanju je A. Kuzma predlagala,  naj se pre-
verĳo alternativne možnosti izgradnje trgovine brez 
stanovanj. Ob tem je posebej opozorila, da so poda-
tki AJPES-a (Agencĳe RS za javnopravne evidence in
storitve) o investitorju zaskrbljujoči, zato mora Ob-
činski svet pridobiti vsa potrebna dodatna dokazila o 
sposobnosti investitorja, da dokonča gradnjo v skla-
du z zahtevami in odločitvami občinskega sveta. 

Poziv za ocenitev kvalificiranosti Investitorja
Civilna iniciativa (O. Drofenik, S. Plevnik) je v po-
sebnem pozivu definirala dodatna dokazila o kako-
vosti poslovanja in izkušnjah investitorja. A. Kuzma 
je občinskemu svetu in upravi priložila tudi ta po-
ziv civilne iniciative. Dokazila in analizo morebitnih 
negativnih posledic nedokončane gradnje bi morale 
občinske službe pridobiti, preden bi občinski svet 
sklepal, ali je M3 projekt, d. o. o., kvalificiran pogod-
beni partner za investicĳo in organizacĳo izvedbe
stanovanjsko-poslovnega objekta v Dragomerju.

Olga Drofenik

Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! Prejeli smo! 

Za prĳetno popoldne je sprva
poskrbelo Kaličopkovo gleda-
lišče s predstavo Zima je pri-

ma. Otroci so zbrano prisluh-
nili Kaličopku, ki si je zaželel 
z novimi sanmi sankati po 

snegu. Ker pa snega ni in ni 
bilo, je skupaj z otroki in Moj-
co zapel pesem o Babici Zimi, 
ki je priklicala bele snežinke. 
Otroci so navdušeno opa-
zovali, kako je na odru začel 
padati sneg. Bilo ga je toliko, 
da sta Mojca in Kaličopko na-
radila snežaka, se kepala, re-
šila pa sta tudi premraženega 
ptička in mu postavila ptičjo 
hišico. 
Po predstavi so otroci in star-
ši ustvarjali na delavnicah, 
kjer so izdelovali snežake, s 
katerimi so okrasili smreči-
co. Vzgojiteljice so pripravile 
tudi testo za ustvarjanje, otro-
ci pa so lahko še strigli, lepili 
in risali. 
Sicer pa je bilo tudi preostale 
decembrske dni v vrtcu zelo 
pestro, saj so otroci izdelovali 
novoletno dekoracĳo, voščil-
nice in pogrinjke, spoznavali 
so lastnosti različnih materi-
alov, se sproščali ob masažah 
ter hodili po različnih mate-
rialih. Pripravili so praznič-
ne dobrote in sadne plošče, 
manjkala ni niti čajanka, med 
drugim so se zabavali tudi ob 
iskanju pobeglega snežaka.
 (ve)

V loški enoti vrtca so si ogledali predstavo Zima je prima.

Prĳetno je bilo tudi na popoldanskih ustvarjalnih delavnicah.

Veseli december v loški enoti vrtca
Log, 15. december 2010 – December, čas veselja, presenečenj in dobrih želja, so 
s popoldanskim srečanjem za otroke in odrasle popestrile strokovne delavke 
loške enote Vrtca Log - Dragomer. Obiskovalci so si ogledali predstavo z na-
slovom Zima je prima ter v ustvarjalnih delavnicah izdelovali snežake. 
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Posamezniki in podjetja 
obdarili vrtčevske otroke
V mesecu veselja, obdarovanj in pričakovanj  so posebna in 
prĳetna presenečenja dobili otroci in njihove vzgojiteljice v 
Vrtcu Log - Dragomer.
Malo pred božičem jih je v vrtcu čakalo prav posebno darilo. 
Obiskal jih je namreč Slavko Armič iz vulkanizerstva Armič, 
d. o. o. , ki je najprej loške nato pa še dragomerške otroke ob-
daril s posebnimi otroškimi odsevnimi brezrokavniki. V okvi-
ru zimske promocĳske akcĳe Goodyear so bili sicer namenjeni
kupcem kompleta zimskih pnevmatik. Kot je povedal Armič, 
mu je uspelo prepričati kar nekaj kupcev, da so brezrokavnike 
pustili v njegovem salonu, nekateri pa jih niso želeli imeti. Na 
tak način je Armič nabral zajeten kupček brezrokavnikov, ki 
jih je podaril otrokom v enoti Log ter tudi enoti Dragomer. 
Otroci so se njegovega darila zelo razveselili, obenem pa bo 
nedvomno poskrbljeno za večjo varnost otrok v prometu, saj 
fluorescentno rumeni brezrokavniki bistveno izboljšajo vid-
nost najmlajših udeležencev v prometu.
Otroci so se razveselili tudi božičnega darila podjetja Enko-
šport, ki je vrtcu podaril športno opremo, ki jo vzgojiteljice 
uporabljajo pri vsakodnevnem delu z otroki. Njim dodatni 
rekviziti popestrĳo gibalne dejavnosti.
Da pa bo bivanje v vrtcu še prĳetnejše, je poskrbela Polona 
Pačnik, ki je brezplačno poslikala steno v novem delu vrtca. 
Tako otroke, starše in druge obiskovalce pozdravi prikupen 
motiv iz otrokom priljubljene pravljice Rdeča kapica. (V. E.)

Otroci iz Vrtca Log - Dragomer bodo v prometu varnejši. Armič, 
d. o.o., jim je podaril otroške odsevne brezrokavnike. 

Enkošport je vrtčevske otroke razveselil s športno opremo, do-
bili so žoge, kolebnice, vrvi ter med drugim prikupne blazine. 

Poslikava stene Polone Pačnik na vhodu v prizidek vrtca bo 
razveseljevala otroke, starše in vse, ki bodo obiskali vrtec. 

Imela sem srečo, da je bilo 
potovanje čez lužo s Swissair 
letali tekoče. Kak dan pozneje 
pa bi ob vseh zametih v Evropi 
za veliko ur pristala  kje v kotu 
kakega letališča. Tako sem po 
preudarku – predvsem glede 
na najustreznejšo ceno – iz-
brala letališče Marco Polo, Be-
netke. Pa tudi letala te švicar-
ske oziroma nemške družbe 
so manjša in tako je prĳetneje
potovati. Za nas iz Slovenĳe je
nerodno le to, da je do letališča 
treba priti, iti zelo zgodaj od 
doma, če greš z vlakom iz Tr-
sta, ali pa te popelje z avtom 
kdo, ki se mu ne gnusĳo za-
vozlane in  za nas nepregledne 
italĳanske ceste. Ne glede na
zelo poceni vožnjo z vlakom iz 
Trsta do Benetk je bolj smotr-
no, da se  z avtom odpeljem  
od Ljubljane do letališča Be-
netke. No, s sinom se dovolj 
pogosto vidimo na internetu 
(skypu), tako da ga menda ni 
šokiral moj belolasi   videz, kar  
se nisva videla v živo. Tega bo 
kmalu štiri leta. No, snidenje, 
da malo takih. Toda letališče 
mnogo prĳaznejše. Že kontro-
le  in vmesni pregledi, kljub 
prestopu v Zurichu, so mnogo 
manj strogi. Najbrž zaradi iz-
popolnjenih naprav, s katerimi 
nas pregledujejo. Letališče v 
LA pa brez vojakov z brzo-
strelkami,  brez psov, ki sem 
jih doslej vedno videla, brez 
na ganku mrko zročih, do zob 
oboroženih stražarjev. Vse ne-
kako bolj humano, uslužben-
ci usmerjajo v vrste prispele 
potnike, vse brez prerivanja 
in organizirano. Tudi sicer v 
sklopu prihodov  praktično ni 
videti nobene večje spremem-
be ali obnove stavb, mogoče 
za pikico bolj čedno. Toda če 
bo kdo hotel kakšno malen-
kost kupiti – gorje! Za ceno ene 
banane ali jabolka na letališču 
dobiš vsaj 2 kg v vsaki bližnji 
trgovini. Torej, nikar kupovati, 
če ste v mojem cenovnem raz-
redu.

Sin, zaradi katerega mi je 
omogočeno potovanje v daljni 
svet, se je preselil na sever LA-
ja, tja v dolino San Fernando, 
kakih 20 km severozahodno 
od Hollywooda. Tako sem spo-
znala še en predel tega ogrom-
nega velemesta, ki pa ima čisto 
prĳetne stanovanjske predele. 
Dolina je bila še pred mogoče 
50 leti ena sama plantaža agru-
mov, tu in tam je na kakem 
velikem vrtu še kar precej po-
marančevcev, ki pa jih – tako je 
videti – nihče ne pobira. Kako 
čudno, ker ko sem bila zadnjič 
tam, od takrat je menda 50 mili-
jonov Američanov (od 300)  na 
socialnih “kartah”, mlade ge-
neracĳe menda »vrtičkarĳo«
ali se vsaj tega učĳo, služb ni.
Vse to izveš že v letalu, tudi 
to, da se mladi strokovnjaki 
odseljujejo tudi v Evropo, raje 
kot da bi šli v kakšen odročen 
kraj te ogromne, prostrane, pi-
sane države. Očitno je tudi njih 
strah brezmejnih prostranosti.  
Seveda so na poti iz službe 
domov povsod same kolone, 
kilometrske vrste. Bencin je 
še vedno poceni. Čas je denar, 
smo se nekoč učili, tudi to je 
prišlo iz Amerike, a ljudje se 
tam prevažajo kot nori kilo-
metre in kilometre, ne da bi se 
vprašali, ali se to splača. 

Sicer sem ponovno dobila 
priložnost na lastne oči ugo-
toviti, da je vse dobiček in da 
se vse dela zaradi dobička. Tr-
govine so na vsakem koraku, 

a bolj polne kupcev so le pre-
hrambne. Ekološka jabolka, ki 
sem jih kupila,  so  zaudarjala 
po plesnivi kleti, solate in zele-
njavo vseh vrst že v trgovinah 
sproti zalivajo, da je vse videti 
sveže, čeprav mogoče nobene-
ga vitamina nimajo več, sicer 
pa vsega polno. Ustrežljivi tr-
govci, da se ti milo stori; kar 
v več trgovinah strežejo ka-
vico, pa vseh sort pokušine, 
vse brezplačno, da drugič raje 
prideš. V nekem Sparu podo-
bni trgovini  je bilo ob strani 
nekaj gasilskih klopi z mizami, 
poleg pa kar kuhinja  – vse  ob 
policah z blagom.  Presenetilo 
me je tudi nekaj, kar sem sicer 

videla po bolnišnicah pa tudi v 
našem vrhniškem domu upo-
kojencev: da si lahko že pred 
vhodom v trgovino, preden si 
vzameš voziček, razkužiš roke 
in držaj vozička z robčkom, 
namočenim v razkužilo. To  je  
le pred prehrambnimi trgovi-
nami.

Prĳaznost in ustrežljivost  sta
na vsakem koraku. Pa prostra-
nost ulic in cest. Hiše pa hišice 
pa vile – na ulično stran skrbno 
obdelane kot le kaj, čeprav je 
tu in tam kakšna okolica prav 
zanemarjena.

Toda kultura ni nedosegljiva. 
Vstop v muzeje ali botanični 
vrt  je po zmerni ceni, za upo-
kojene ali, kot rečejo, seniorje 
po 6 do 8 $; dva najbolj raz-
poznavna muzeja (Ge�yjeva)
celo brez, zato pa je parkiranje 
dvakrat dražje.

Če želiš v galerĳo, obiska-
la sem dve v bližini sinovega 
doma, so v glavnem prodaj-
ne. Toda vseeno sem doživela 
presenečenje – koncert na ulici 
sredi Santa Barbare, odličen 
kvartet sopran, alt, tenor in 
bas ameriških božičnih pesmi, 
pevci v viktorĳanskih oblači-
lih – ni za verjeti! Samo štirje 
poslušalci, pa debelo uro. No, 
to je bilo mogoče zaradi po-
membnega univerzitetnega 
središča, kar Santa Barbara je, 
ki se trudi obdržati vzdušje, 
podobno evropskemu. Zdi se 
mi, da ni prav veliko zastonj 
kulture, sploh nisem doživela 
nobenega gostilniškega petja, 
pa smo vsak dan obiskali kakš-
no gostilno, nobenega slikanja 
na ulici, kljub lepemu sončne-
mu vremenu, sem pa videla 
eno pantomimo na ulici, na kar 
pri nas pogosto naletiš. Sicer 
pa je na ulicah le promet, ulice 
so skrbno pometene, zelenje 
vseskozi zalivajo, predvsem 
ponoči. Ne vem, od kje jim toli-
ko vode, ki sicer ni za pitje, ker 
smrdi po kloru. Ogromno me-
sto z velikanskimi primestnimi 
naselji jo mora porabiti never-
jetne količine. Ne vem, kako to 
gre, ko postaja že dragocena in 
kot taka vir vojn. Jaz sem opa-
zila veliko  razmetavanje tega 
dragocenega materiala.

Me je pa neznansko razvese-
lilo, da zbirajo in ločujejo od-

padke ter nato reciklirajo, gle-
de na to, da je v Tihem oceanu 
eno ogromno območje –  stoti-
soče km2 – zasedeno s prosto 
plavajočo plastiko. Hura! Pa le 
tudi Amerika napreduje, ne le 
mi na stari, iztrošeni celini. 

Tokrat me je nekaj dodobra 
pretreslo: krajši urnik knjiž-
nic, dva dni na teden manj so 
odprte, vsepovsod zaradi re-
cesĳe; namesto da bi bile od-
prte več časa, ko je kriza, da bi 
ljudje manj zapadali v depre-
sĳe. Narobe svet, pa še super
knjižnico, ki je bila zgrajena v 
bogatih časih pred nekaj leti, 
imajo opremljeno s prastarimi 
računalniki. No, ne vem, kako 

so opremljene druge.
Vse, kar sem videla,  je čisto 

prevelik tehnološki dosežek, a 
vse cerkve, ki jih je v sinovem 
kraju veliko in so zelo skrom-
ne, so zaprte – razen ene. 

Še pogled vanje ni mogoč, 
razen v mormonske, ki so ne-
kakšne bogate piramide sredi 
nizke okolice. Še te odpro le 
svojim vernikom. 

Pri raziskovanju okolice sem 
naletela na dva domova za 
upokojene stare ljudi. Enega 
sem si tudi kar dovolj ogle-
dala.V recepcĳi me je sprejela
uslužbenka, mi razkazala zelo 

čeden dom hotelskega videza 
od zunaj ter od znotraj, sobe 
velike, prostorne, dvojne po-
stelje, čeprav je le za eno ose-
bo, vsa stavba je zelo razkošno, 
filmsko opremljena. Prav tako
jedilnica, telovadnica, dnevni 
prostori itn. Toda recepcĳa je
zelo majhna, uradne sobice so 
zelo asketske. Govorila sem 
tudi z vodjo dejavnosti, ki je 
odgovoren za urnike dejav-
nosti ter prostovoljce. Rekel 
mi je, da imajo na leto le dva 
prostovoljca! Pa dežela prosto-
voljstva. Ne vem, kako to. Pre-
malo znam angleško. Oskrbni-
ne za oskrbovance so 2400$ na 
mesec, v domu pa so le zdravi 
starostniki, ki še lahko umsko 
ter telesno skrbĳo sami zase.
Za 140 starih  skrbi 30 delav-
cev. V preddverju so imeli 
organizirano neko prodajo od 
zunaj, vse po 5$, od ur do plaš-
čev. Ni primerjave z domom, 
ki sem ga pred dvema mese-
cema videla v okviru Inštituta 
Antona Trstenjaka v Augsbur-
gu na Nemškem, kjer  veliko 
prostovoljcev pomaga osebju 
pri oskrbovanju tudi težje po-
kretnih oskrbovancev. Niti ni 
primerjave  z našim domom na 
Vrhniki ne, kjer je vse domače, 
prĳazno, pa kamor prihajajo
mnogi obiskovalci od zunaj. 
No, če bomo uspeli z novo za-
konodajo, po kateri bo za našo 
starost bolj humano poskrblje-
no v okviru manjših enot ter s 
prostovoljci, ne mastodontskih 
kompleksov, bomo še v večji 
prednosti pred deželo onstran 
Atlantika, kjer je za vse, ki ima-
jo veliko pod palcem, odlično 
poskrbljeno.   

Tako sem tokrat končala 
obisk v Kalifornĳi, razdvojena 
med tem, kar sem videla, in 
vesela, da sem doma v krajih, 
kjer se pričkamo  in nergamo, 
a tudi sočustvujemo in prĳate-
ljujemo. 

Danica Jazbinšek

Na obisku v Kalifornĳi

Naš časopis je vaš časopis
Za leto 2011 smo pripravili  načrt izhajanja glasila ter roke za 
oddajo prispevkov. Tako bo letos izšlo enajst  rednih številk 
Našega časopisa. Izhajali bomo, kot vedno, zadnji ponedeljek 
v mesecu, rok za oddajo prispevkov pa je  trinajst (13) dni 
pred datumom izida. Prosimo, da gradivo oddate do objav-
ljenega roka, kajti le tako lahko zagotavljamo uredniški in lek-
torski pregled. V nasprotnem primeru si uredništvo dopušča 
pravico, da članka ne objavi.

Še nekaj tehničnih podatkov, za velikost tiska:
1/1 = 280 x 396 mm (cela stran) 14000 znakov
½ = 280 x 196 mm (1/2 strani) 7000 znakov
¼ = 138 x 196 mm (1/4 strani) 3500 znakov
1/8 = 138 x 96 mm (1/8 strani) 1750 znakov
vsaka 1-kolonska slika zavzame 300 znakov
vsaka 2-kolonska slika zavzame 600 znakov
vsaka 3-kolonska slika zavzame 1000 znakov
širina kolone 43,333 mm
širina kolone in pol 66,825 mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm

Uredništvo časopisa

IZZID ČASOPISA 2011 ROK ZA ODDAJO 
GRADIVA

31. januar torek, 18. januar

28. februar torek, 15. februar

28. marec torek, 15. marec

26. april torek, 12. april

30. maj torek, 17. maj

27. junĳ torek, 14. junĳ

29. avgust torek, 16. avgust

26. september torek, 13. september

24. oktober torek, 11. oktober

28. november torek, 15. november

19. december sreda, 7. december
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Pred tremi meseci je Janez Kikelj, predsednik vrhni-
ške organizacĳe  Socialnih demokratov, sicer pa do-
tedanji uslužbenec na SAZU, prestopil prag Držav-
nega zbora Republike Slovenĳe in postal poslanec.
Nadomestil je mag. Antona Ropa, ki je odšel na delo 
v tujino. Kikelj deluje v komisĳi za nadzor javnih fi-
nanc, v odboru za notranjo politiko, javno upravo in 
pravosodje, v odboru za obrambo je podpredsednik 
in še član odbora za visoko šolstvo, znanost in teh-
nološki razvoj. »Delo je obsežno, seje se velikokrat 
zavlečejo  daleč v noč, vendar rad počnem to, kar 
počnem«, pravi novopečeni poslanec z Vrhnike. 

Za mladega politika, kar vi še ste, je vstop med 
poslance, ki odločate o ključnih vprašanjih živ-
ljenja in dela v državi in sprejemate usodne 
odločitve o prihodnjem razvoju, zagotovo čast, 
morda pa tudi višek v politični karieri. Kako ste 
se počutili na samem začetku dela v slovenskem 
parlamentu?

Moram priznati, da sem prve dni z nekakšnim straho-
spoštovanjem vstopal v stavbo Državnega zbora, ker 
sem prepričan, da prihajam v hram demokracĳe in v
ustanovo, kjer poslanci krojĳo usodo države in  od-
ločajo o ključnih vprašanjih, ki so povezana z življe-
njem in delom njenih ljudi. Seveda nisem pričakoval, 
da bodo v parlamentu ljudje, ki nimajo niti kančka 
smisla za šalo, ali pa da hodĳo po hodnikih stavbe
v materiale zazrti poslanci, ki komaj premikajo noge 
pod težo problemov, s katerimi se soočamo v družbi. 
Kaj hitro mi je bilo jasno, da so poslanci ljudje kot vsi 
drugi, z napakami in dobrimi človeškimi lastnostmi, 
ki se znajo tudi pošaliti. Ko pa so pred kamerami, 
igrajo zelo resne ljudi, nekateri tudi neusmiljene 
bojevnike za svoja stališča in prepričanja, opravlja-
jo in plujejo po političnih  tekmecih in nasprotnikih. 
Za take ni svetega nič drugega kot mnenje svojega 
šefa, potem svoje stranke in šele nato lastne presoje 
in mnenja, če ju imajo. Včasih se človek sprašuje, ali 
so nevedni ali le vojščaki stranke ali pa zlobni. Sicer 
pa je delo v parlamentu treba povsem demistificirati,
kajti opravljajo ga ljudje z vsemi dobrimi in slabimi 
lastnostmi, ki so tudi zmeraj nadomestljivi. 

Če vas prav razumem, v razpravah, zlasti  pred 
kamerami, ne gre za boj mnenj s stvarnimi argu-
menti zato, da bi sprejeli čim bolj smotrno reši-
tev, ampak za to, kdo bo koga premagal, tudi z le 
retoričnimi vložki? 

Dejanska podoba je takšna, kot pravite. Toda vlad-
na koalicĳa v parlamentu je dovolj močna, razen v 
posamičnih primerih, kot smo odločali, denimo, o 
spremembah pokojninske zakonodaje, da brez težav 
sprejema odločitve in potrjuje vladne predloge. Če-
prav poslanci Desusa niso glasovali za spremembe, 
se je ustvarila potrebna večina zanje. Ne morem pa 
trditi, da so  vladni predlogi v koalicĳskih poslan-
skih skupinah sprejeti z aklamacĳo ali brez kritičnih 
razprav. Zato v parlamentarni proceduri lahko po-
slanci marsikatero predlagano odločitev izboljšajo, 
dopolnĳo  s svojimi predlogi in tudi upoštevajo opo-
zicĳske pripombe, če so koristne. Takšno je pač delo 
v parlamentu.

Razhajanja med koalicĳskimi poslanci so po-
temtakem redka in vlada večinoma spravi skozi 
proceduro svoje zamisli? 

To, kar pride iz vlade v poslanske roke, je deležno 
najprej presoje v poslanskih skupinah, nato v od-
borih in komisĳah parlamenta in, če je potrebno, se 
uskladimo še znotraj koalicĳe in z drugimi poslanci.
V delovnih telesih imajo možnost tudi opozicĳski
poslanci vplivati na rešitve. Je pa tako, da večinoma 
pridejo iz vladnih logov že na ministrski ravni uskla-
jeni predlogi in tako je marsikaj praktično že doreče-
no in le redko se zgodi, da so potrebne poslanske 
korekture zakona ali katere druge odločitve.

Ob pokojninski reformi so odpovedali poslanci 
Desusa, saj so glasovali v nasprotju z določili 
koalicĳske pogodbe, kar je v parlamentarnih
praksah razvitih demokracĳ redek pojav?

Tudi njim je jasno, da so posegi v sedanji pokojninski 
sistem potrebni, da bi pokojninska blagajna vzdrža-
la in se nam ne bi bilo treba zadolževati. Razšli smo 
se pravzaprav zaradi formule, na osnovi katere naj 
se usklajujejo pokojnine in kakšen vpliv naj imata na 
usklajevanja gibanje plač in gibanje življenjskih stro-
škov. Vlada in večina v koalicĳi ni privolila na zahte-
vo Desusa, da bi rast plač vplivala na rast pokojnin 
v sedemdesetih odstotkih, rast življenjskih stroškov 
pa v tridesetih. Čeprav je takšna formula usklajeva-
nja predvidena le za čas, je Desus trmasto vztrajal 
pri svojem in ni podprl proračuna in ne sprememb 
pokojninskega zakona. Navkljub temu sta bila v 
parlamentu sprejeta oba dokumenta. Nekaj časa je 
res kazalo, da so vrata za odhod Desusa iz koalicĳe
na stežaj odprta, vendar so se očitno na koalicĳski
klavzuri duhovi pomirili.

Vlada vztraja  pri reformi pokojninskega zava-
rovanja navkljub kritikam sindikatov, Desusa 
in možnosti, da reforma pade na referendumu. 
Kako z vidika stranke Socialnih demokratov 
ocenjujete, denimo, trmoglavost vlade?

Če gledam na to z ozko strankarskega vidika, krat-
koročno zagotovo reforma ne prinaša  večje podpore 
stranki. Toda premier Pahor je od samega začetka 
opozarjal, da bo zdajšnji mandat vladanja težak, da 
zaradi prepotrebnih strukturnih reform, ki bodo 
tudi boleče, vladajoča stranka ne bo priljubljena, 
vendar so te reforme nujne, če hočemo iz krize in 
pripraviti dobro podlago za prihodnost. V sedanjih 
razpravah in napadih na vlado in vladajočo koalicĳo
kritiki spregledujejo, če že ne pozabljajo namerno, 
da dediščina prejšnjih vlad ni svetla in polna le pozi-
tivnih rezultatov. Mnoge probleme so pometali pod 
preprogo, za visoko gospodarsko rastjo so se skriva-
la strukturna neskladja, investicĳski valovi, ki so se
pokazali v času krize kot napihnjeni baloni. Vse do 
zadnjega diha so predstavniki prejšnje vlade govori-
li, kako v Slovenĳi krize ni, da si jo izmišlja tedanja 
opozicĳa. V Evropi in v svetu pa so kot domine pro-
padale banke, zmanjševal se je obseg industrĳske
proizvodnje in rast družbenega produkta je kazala 
negativne trende. V Slovenĳi pa je kriza tlela in le s
kratkim zamikom udarila z vso silo. 
In jasno je postalo, da, denimo, brez relativno ostrih 
rezov na trgu dela in v pokojninskem sistemu na 
daljši rok država in njeno gospodarstvo ne bo uspe-
la priti iz krize. Mnogo stvari bi lahko reformirali že 
prej, v obdobju debelih krav, pa jih prejšnje vlade 
niso. Tudi pokojninska reforma je bila leta 1999 naj-
prej zelo ambiciozno zastavljena,  pozneje so korak  
za korakom odstopali od tistih ukrepov, ki bi omo-
gočali vzdržnost pokojninskega sistema. Če bi takrat 
bili dosledni in sklepali manj gnilih kompromisov, 
danes ne bi imeli težav s pokojninsko blagajno in 
reformo. In če bomo s spremembami pokojninske 
zakonodaje  odlašali še naprej, če bo morebitni re-
ferendum preprečil njeno izvajanje, se bomo čez čas 
znašli v hudih težavah.  
Nasprotniki reforme danes svetujejo, naj vlada vza-
me tu in tam po nekaj deset milĳonov evrov, odpokli-
če, denimo, vojsko iz Afganistana, z umikom vojske 
se sicer načeloma popolnoma strinjam, in podobno, 
ter na tak način najde denar za pokojninsko blagaj-
no. To je lahko rešitev, vendar le za eno leto, kaj pa 
potem? Kaj pa čez deset let, ko bo še več upokojenih 
po sedanjem sistemu in s takšnimi gasilskimi posegi 
pokojninske blagajne ne bo več mogoče zakrpati? 
Sicer pa ljudje premalo poznajo bistvo sprememb 
pokojninske zakonodaje. Zdajšnjih generacĳ upoko-
jencev in tistih, ki se bodo upokojili v prihodnjih ne-
kaj letih, spremembe ne bodo hudo prizadele. Moja 
generacĳa in generacĳe za nami bodo bolj prizadete
in zato si moramo že zdaj iskati dodatne rešitve za 
financiranje naših pokojnin. 

Se vam ne zdi, da bi moral premier odločneje 
nastopiti v koalicĳi, da bi zagotovil red. Morda
tudi tako, da bi komu pokazal vrata? Desusu, 
denimo?

Ali še prej komu drugemu. Res je nerodno, če ko-
alicĳska stranka ne podpre proračuna, celo hujše 
kot v primeru pokojninske reforme, a takšno je pač 
razumevanje politične odgovornosti na Slovenskem. 
Sicer pa v drugih projektih s poslanci Desusa sode-
lujemo normalno in korektno. 
Predsednik vlade je v nezavidljivem položaju pri 
odločanju o tem, kaj storiti okrog tega, kar sugeri-
ra vaše vprašanje. Je politik, ki gradi na dogovoru, 
še vedno upa, da bo lahko izpeljal zamisli vlade v 
tem mandatu. Na jasnem si je, v kakšnem stanju  sta 
gospodarstvo in država in zato si, po mojem mne-
nju, ne odpira novih front. Dobro pomnim, kako nas 
je v času predvolilne kampanje, ko je kriza v svetu 
že kazala ostre zobe, opozarjal, naj se ob morebitni 
zmagi na volitvah ne nadejamo ležernega dela, ne 
popularnosti, ker Slovenĳa ni v dobri kondicĳi in
bomo morali sprejemati nepopularne ukrepe. Mor-
da bi lahko tudi sedanja vlada še končala mandat 
brez reform, ki jih izvaja in nekatere načrtuje. Morda 
bi bila bolj všečna. Kaj pa potem? Tudi če bomo iz-
gubili prihodnje volitve zato, ker smo se lotili struk-
turnih reform v času krize, pa bosta država in njeno 
gospodarstvo zagotovo pripravljena na nove izzive, 
ki jih prinaša čas.  

Ne prihaja tudi v poslanski skupini Socialnih 
demokratov do trenj? Včasih jih je mogoče za-
znati po različnih pogledih posameznikov ali 
pa zaradi menjave vodstva poslanske skupine? 
Minule dni je bil na tapeti minister Križanič, 
vendar ga njegovim nasprotnikom očitno ne bo 
uspelo zriniti z ministrskega položaja? 

Najprej je treba povedati, da smo v poslanski sku-
pini različni ljudje, včasih tudi z različnimi pogledi. 

Tudi poslanci znajo biti  zelo kritični do posameznih 
potez vlade. Toda teh razlik ne skrivamo, so sesta-
vina demokratičnega prostora v stranki in zato niso 
redke tudi kritike vlade ali pa njenega predsednika, 
ki je tudi predsednik naše stranke. Ne morem si 
predstavljati dela v stranki, kjer ima njen voditelj 
edini in zmeraj prav, drugi pa mu le prikimavajo in 
občudujejo njegove voditeljske sposobnosti. 
Kaj takšnega v demokratični stranki, ki ne prisega 
le na demokracĳo, ampak jo živi, seveda ni mogoče. 
Socialni demokrati pa smo demokratična stranka! 
Postopki usklajevanja mnenj nam morda vzamejo 
malce več časa, vendar se znamo dogovoriti in se 
dogovora tudi držati. Brez avtokratske prisile. 
Dr. Križanič je zagotovo eden izmed najbolj priljub-
ljenih ljudi v stranki in kot politik se od drugih loči po 
tem, da ni prvenstveno politik, ampak najprej človek 
in strokovnjak. Zato ne okoliši in če mu kaj ni prav, 
to jasno in glasno pove. Kar pa zadeva menjave v po-
slanski skupini, niso nikakršno presenečenje in tudi 
ne plod kakršnih koli prepirov v stranki.  Dosedanji 
vodja skupine Bojan Kontič je po novem tudi župan 
Mestne občine Velenje. Že pred lokalnimi volitvami 
je napovedal, da bo po izvolitvi za župana dokončal 
svoj poslanski mandat in na naslednjih parlamentar-
nih volitvah ne bo kandidiral, saj ima dovolj dela z 
županovanjem, poleg tega pa meni, da sta županska 
in poslanska funkcĳa nezdružljivi, čeprav jih zako-

nodaja še omogoča. Mimogrede: tudi sam zagovar-
jam nezdružljivost poslanske in županske funkcĳe.
Novi vodja poslanske skupine je Dušan Kumer, pre-
kaljen politik, dolgoletni glavni tajnik stranke, ki se 
zna odzivati na dogajanja v parlamentu in v družbi 
in včasih tudi z rahlo ironĳo komu povedati, kaj mu
gre. Kumer je normalna izbira za vodjo poslanskega 
kluba in vsi smo ga sprejeli, čeprav je bilo v začetku 
več kandidatov, za svojega vodjo. 

Zapustil pa je vašo poslansko skupino krščanski 
socialist Andrej Magajna in si našel zatočišče v 
poslanski skupini nepovezanih?

Sodelujemo z njimi. Magajna pa navadno glasuje 
drugače kot preostala dva poslanca, ki sta se izlo-
čila iz poslanske skupine Desus. Pogosto je glasoval 
tudi drugače kot poslanci SD. Magajna ni bil član 
Socialnih demokratov, ampak je bil na volitvah na 
naši listi, kjer so bili poleg krščanskih socialistov še 
kandidati iz Slovenskega ekološkega gibanja in De-
mokratske stranke Slovenĳe. Magajna je na volitvah
uspel in prišel v parlament ter bil do nedavna član 
naše poslanske skupine.  

Vse ankete javnega mnenja poslancem v držav-
nem zboru pripisujejo nizko stopnjo zaupanja. 
Zakaj?

Razlogi so različni. Te dni so bila na tapeti v javnosti 
potovanja poslancev na tuje. Tudi v kakšne eksotič-
ne kraje, kjer so različna zborovanja, posveti in sre-
čanja. Sam sicer še nisem bil na nobenem takšnem 
srečanju v svetu, vendar se mi zdi udeležba na njih 
sestavni del poslančeve obveznosti. Sicer pa ne do-
ločajo naši poslanci mest za srečanja. Drugo, kar po 
mojem mnenju znižuje rejting Državnemu zboru, 
so njegova zasedanja. Ko so vključene kamere, se 
hoče skoraj vsak poslanec videti in slišati, pa če ima 
kaj povedati, ali ne. Je že res, da imamo parlament 
zato, da v njem razpravljamo, a včasih so te razpra-
ve same sebi namen in nič ne prispevajo k iskanju 
najboljših rešitev za odpravo družbenih problemov. 
Zanimivo pa je spremljati delo poslancev na odborih 
in komisĳah, ko niso vključene TV-kamere. Takrat je 
delo učinkovito in seje nenavadno hitro končamo. 

Ni medsebojnega grdega obkladanja, opozicĳa za
vsem ne vidi zarote ali pa Jankoviča. In ker so raz-
prave pred kamerami takšne kot so, ljudje jih pač vi-
dĳo in ogorčeno komentirajo, da se poslanci znajo le 
prepirati, od njih pa ni ničesar pametnega. Poslanci 
v parlamentu sicer ne bodo nikdar povsem enotni 
in tudi ni treba, da bi bili. Svojo vlogo v njem imata 
pozicĳa in opozicĳa. Vprašanje pa je, ali jo opravljata 
skladno z moralnimi in drugimi načeli, kar razumem 
tudi kot kulturno raven razprave, ali pa se navzven 
predstavljata kot vaško gostilniško omizje. 
K ugledu parlamenta pa seveda ne prispeva niti afe-
ra s poslancem Prĳateljem, ki je bil še nepravnomoč-
no obsojen. Toda bolj kot obsodba poslanca me skrbi 
njena politizacĳa. Pa ne samo tega primera, ampak
vsake ovadbe zoper politika. Nemudoma se najdejo 
»advokati«, ki na vso moč zatrjujejo in prepričujejo 
javnost, da gre za zaroto, za političen proces, da je 
bila komu nastavljena past, da bi se ga spravilo s po-
litične scene. Mislim, da so to  zelo nevarna razmer-
ja, ki ne krepĳo vladavine prava in politične kulture  
v naši družbi.  

Katerim vprašanjem  pa namenjate ta čas v vaši 
poslanski skupini največ pozornosti?

Zagotovo smo vsi poslanci z mislimi pri spremem-
bah pokojninskega zakona. Če Ustavno sodišče ne 
bo pritrdilo mnenju, da o njem zaradi protiustav-
nih posledic referendum ni mogoč ali pa bo padel 
na referendumu, se svet sicer ne bo podrl, ampak  
pozneje bodo nujne spremembe zakona mnogo bolj 
udarile kot zdaj. Pred nami je reforma zdravstvene-
ga sistema in celotnega spleta skrbi za zdravje. Pa še 
kopica drugih zakonskih projektov je, ki sicer niso 
tako ključni, kot sta ta dva. Zdaj nam sicer vodja 
Svobodnih sindikatov očita, da se bojimo referen-
duma o spremembah pokojninske zakonodaje in 
zatrjuje, da se hočemo skriti za presojo Ustavnega 
sodišča. Toda poslanci smo ubrali le pot za preso-
jo, ki nam jo omogoča pravni red. Ne skrivamo se 
tako, kot se je on pred delavci do dogajanj v Gore-
nju, ko so delavci sami in mimo sindikata nastopili v 
boju za svoje pravice. Od takrat naprej so sindikalna 
vodstva, očitno v strahu zase, obrnila ploščo, ubrali 
so agresivno retoriko in vsi v en glas trobĳo, da ni
socialnega dialoga. Toda socialni dialog ne temelji 
na izsiljevanju, na tem, da prideš na sestanek in po-
stavljaš stvari out-out. Je iskanje dogovora in najbolj 
smotrnega, vendar še učinkovitega, kompromisa. 
Semolič je prišel na zasedanje Državnega zbora, 
kjer smo razpravljali o vetu Državnega sveta na po-
kojninski zakon, v uvodu povedal svoje in zapustil 
dvorano. Tako so ne ravna v socialnem dialogu. 
Vsa leta sem bil član Svobodnih sindikatov in zdaj 
sem razočaran nad tem, kar počno. Pravĳo, da se
borĳo za malega človeka, pa ne podprejo zakona o 
malem delu, ki je dober za ljudi, saj bodo lahko ob 
majhni pokojnini ali nadomestilu plače kaj zaslužili 
in ostali povezani z delom. Ne bo jim treba goljufati 
z napotnicami študentskih servisov, da bi lahko do-
bili plačilo za delo, smetano pa od tega zdaj pobirajo 
lastniki servisov, ne pa študenti. 

Z Vrhnike sta zdaj dva poslanca, France Cukjati 
in vi? Sta se že srečala in se dogovorila o tem, 
kako, kjer je le mogoče, pomagati vajini občini 
pri reševanju nekaterih vrhniških problemov? 

Dobro veste, da poslanec ni delegat občine in zato 
smo precej omejeni v pomoči svojim občinam. S 
kolegom Cukjatĳem se še nisva sešla, če in kdaj se 
bova, pa ne vem. Ne vem, s kom on sodeluje na Vrh-
niki pri spoznavanju njene problematike, jaz pa sem 
tudi občinski svetnik, sodelujem z županom in glede 
na njegov program dela v tem mandatu pričakujem, 
da se bo vrhniška občina vendarle izvila iz letargĳe,
ki jo je povzročil propad nekaterih močnih podjetĳ
v preteklosti. Pomagal bom, kolikor bom zmogel in 
znal. Kaj kmalu pa bom obiskal tudi sosednje občine 
iz našega volilnega okraja, da bi natančneje spoznal, 
kaj jih teži in prisluhnil njihovim predlogom. 

Pa še zadnje vprašanje: Kdo vas najbolj fascinira 
s svojim delom med poslanci?

Zelo lahek odgovor. Miran Potrč. Starosta med nami. 
Odprt je za pogovor, zmeraj pripravljen pomagati 
in svetovati, kako se lotiti kakšnega vprašanja. Ko 
je na začetku opazil, da sem malce negotov, je pri-
šel k meni in me potolažil, da bom že kos nalogam. 
Dal mi je kar nekaj dobrih nasvetov in opozoril na 
ljudi, s katerimi nima smisla češenj zobati. Potrč je 
poslanec, ki je lahko vsakemu za zgled. Nastopa 
argumentirano, ne dviguje glasu in tudi opozicĳski
poslanci imajo ˝rešpekt˝ pred njim. Včasih se sicer 
kateri spozabi in ga napade z nizkimi udarci, vendar 
mu Potrč zna »parirati«. Svojemu političnemu delo-
vanju v preteklosti se ne odreka in se ga ne sramuje. 
Več Potrčev bi potrebovali v parlamentu.

Marjan Horvat

Janez Kikelj (1972) Vrhničan in državnozborski poslanec: 
»Poslanci smo ljudje z vsemi dobrimi in slabimi lastnostmi. To pa ne pomeni, da razpravljamo mimo pravil politične kulture!«
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Naš časopis je vaš časopis
Za leto 2011 smo pripravili  načrt izhajanja glasila ter roke za 
oddajo prispevkov. Tako bo letos izšlo enajst rednih številk 
Našega časopisa. Izhajali bomo, kot vedno, zadnji ponedeljek 
v mesecu, rok za oddajo prispevkov pa je trinajst (13) dni pred 
datumom izida. Prosimo, da gradivo oddate do objavljenega 
roka, kajti le tako lahko zagotavljamo uredniški in lektorski 
pregled. V nasprotnem primeru si uredništvo dopušča pravi-
co, da članka ne objavi.

Še nekaj tehničnih podatkov, za velikost tiska:
1/1 = 280 x 396 mm (cela stran) 14000 znakov
½ = 280 x 196 mm (1/2 strani) 7000 znakov
¼ = 138 x 196 mm (1/4 strani) 3500 znakov
1/8 = 138 x 96 mm (1/8 strani) 1750 znakov
vsaka 1-kolonska slika zavzame 300 znakov
vsaka 2-kolonska slika zavzame 600 znakov
vsaka 3-kolonska slika zavzame 1000 znakov
širina kolone 43,333 mm
širina kolone in pol 66,825 mm
širina dveh kolon 90,667 mm
širina treh kolon 138 mm

Uredništvo časopisa

IZZID ČASOPISA 2011 ROK ZA ODDAJO 
GRADIVA

31. januar torek, 18. januar

28. februar torek, 15. februar

28. marec torek, 15. marec

26. april torek, 12. april

30. maj torek, 17. maj

27. junĳ torek, 14. junĳ

29. avgust torek, 16. avgust

26. september torek, 13. september

24. oktober torek, 11. oktober

28. november torek, 15. november

19. december sreda, 7. december

Knjiga dr. Ljuba 
Sirca je vredna 
pozornosti zato, 
ker je delo naše-
ga pravniškega 
kolega, ki je bil 
dolga leta ozna-

čen kot disident. Spominsko (memoarno) 
pravno-politično delo je vredno pozorno-
sti prav iz zornega kota: »kaj se je dogajalo 
na temni strani meseca,« če lahko para-
fraziram pred leti predstavljeno razstavo 
v Muzeju novejše zgodovine.1 Vsebin, ko 
pisec avtobiografskega dela  piše o novej-
šem času ter se kritično izraža o nekaterih 
sodnikih  zdajšnjega časa, predvsem v 
procesu denacionalizacĳe, pa se mi ne zdi
primerno prikazovati. Bralec naj si knjigo 
sam prebere in si ustvari lastno podobo. 

Kdo je avtor dr. Ljubo Sirc? 
Iz kratkega življenjepisa (na zadnji 

platnici knjige) ter iz posebnega poglavja 
O avtorju izvemo, da se je rodil leta 1920 
v Kranju v industrĳalsko-trgovski dru-
žini. V Ljubljani je doštudiral pravo (še 
posebmo zanimivo je poglavje, kako je 
v času okupacĳe opravil na Univerzi za-
dnje izpite (stran 47)), nato se je povezal 
v skupino Stara pravda, ki se je priključila 
Osvobodilni fronti, ki je po protestih proti 
prepovedi boja proti okupatorju zunaj OF 
bila izključena iz OF. Pred kapitulacĳo Ita-
lĳe je Sirc pobegnil v Švico, da bi poročal
o tem, kaj se v Slovenĳi godi, a ga ni nihče
poslušal. V Jugoslavĳo se je vrnil s parti-
zansko Prekomorsko brigado. Po vojni se 
je zaposlil v tiskovnem uradu nove ljud-
ske vlade. Skupaj z Nagodetovo skupino 
je razmišljal o organizacĳi nekomunistične
opozicĳe. Avgusta 1947 ga je revolucionar-
na oblast, kot domnevnega britanskega 
vohuna, obsodila na smrt, a ga pozneje 
pomilostila na 20 let prisilnega dela. V za-
poru je bil sedem let in pol, od tega dve 
leti v samici. Leta 1955 je pobegnil v Veliko 
Britanĳo. Leta 1960 je v Švici doktoriral iz
ekonomĳe, leta 1962 pa predaval na Uni-
verzi v Glasgowu. Po upokojitvi (1993) je 
v Londonu ustanovil Center za proučeva-
nje komunističnih gospodarstev. Leta 1992 
je kandidiral za predsednika RS. Sodbo z 

Nagodetovega procesa je VS RS leta 1991 
razglasilo za neveljavno, ker je  bil monti-
rani proces. Leta 2003 je postal častni meš-
čan Kranja. O njegovi življenjski zgodbi 
političnega zapornika, disidenta, pravni-
ka in ekonomista so pisali številni sveto-
vno znani časopisi; zato ocenjujem, da je 
njegova knjiga vredna pozornosti tudi v 
Našem časopisu. Pri tako obsežnem delu 
(618 strani) je nemogoče povzeti vsebino, 
lahko pa se izlušči nekatere poudarke, ki 
bi bili zanimivi. 

Če knjigo pogledamo po strukturi, je se-
stavljena iz 29 vsebinskih celot, pri čemer 
so prva tri uvodna (Knjigi na pot, Posve-
tilo in zahvala, Uvod); nato sledi 22 vse-
binskih poglavĳ z naslovi: (Poraz, Začetek
državljanske vojne, Pot v Švico, Med osvo-

boditelji, Uradni prevajalec, Neuradna 
opozicĳa, V rokah Udbe, Proces, Dve leti
v samici, Komunisti podivjajo, Najhujše 
leto, Boj za zakonitost, »Liberalni« komu-
nizem – svoboda po kapljicah, Amnesti-
ja in po amnestĳi, Čez mejo, Hometĳe v 

Rimu, Grožnje in vabila, V daljni Bengalĳi,
Resnične spremembe?, Konec konca, Pra-
vne pasti, Beseda ob koncu in za naprej).  
Konča se s štirimi poglavji (Slikovni del, 
Priloge in dodatki, O avtorju in Imensko 
kazalo).

Naj za opis sloga pisanja tega avtobio-
grafskega dela, ki je  ponekod afirmativni
do slovenskih odvetnikov, izluščim zgolj 
dva pasusa:

Predsednik je hotel končati moje zasliša-
nje, toda k besedi se je oglasil dr. Žirovnik 
(odvetnik in predsednik OZ, op. p.), brani-
lec mojega očeta. Dejal je: »Ljubo Sirc, ali si 
res kradel očetu dokumente, ki jih je pustil 
v stanovanju, ali si res obiskoval očeta v 
njegovem uradu in tam kradel še druge 
dokumente?«

Skušal sem odgovoriti, toda javni tožilec 
je planil pokonci in začel vpiti: »To ni na-
čin, kako naj poteka tajna razprava.«

Dan pozneje so mi rekli, naj določim 
branilca. Izbral sem dr. Janka Žirovnika, 
sorodnika, ki je bil pred vojno predsed-
nik Advokatske zbornice. Kmalu so mu 
povedali, da bo on branil mojega očeta in 
da ne moreva imeti oba istega odvetnika. 
Imenoval sem drugega branilca, toda spet 
so mi prišli povedat, da je ta odklonil in da 
mi bodo torej postavili branilca po uradni 
dolžnosti.

»Sicer pa,« so dejali: »to sploh ni važno. 
Vloga branilca ni več ista, kot je bila vča-
sih.«

24. julĳa mi je Maks Završnik (odv. op.
p.) izročil obtožnico, lepo vezano knjižico 
na 31. straneh z osmimi stranmi dodat-
kov. 

Za bralce Našega časopisa bodo zanimi-
vi opisi srečanj z vrhniškimi sodobniki, ki 
jih vsi poznamo. Lahko zgolj zapišem, da 
jih v tej luči, kot jih prikazuje pisec, doslej 
nismo poznali (strani 375 do 380). 

Doc. dr. Bojan Kukec

1 Knjiga je zanimiva še iz enega razloga. 
Afirmativno opisuje vlogo odvetnikov (na
primer predsednika Advokatske zbornice 
dr. Janka Žirovnika, njegovega sorodnika, 
pa tudi zagovornika v Nagodetovih pro-
cesih, kjer je bil pisec obsojen na smrt, od-
vetnika Maksa Završnika).

Avtor: dr. Ljubo Sirc
Založila in izdala: Nova obzorja, d. o. o., 
Ljubljana 2010, 618 strani

Slikarska dela so nastajala večinoma lani pozno jeseni v okviru 
razpisa JSKD (koordinacĳa Osrednja Slovenĳa) z naslovom Med
besedo in podobo. Številni ustvarjalci so se morali soočiti z novim 
izzivom – poiskati vez med pisano besedo in sliko. »Na osnovi 
osebno izbranih literarnih predlog, besed, misli, daljših in krajših 
besedil, poezĳe in proze so  začela nastajati likovna dela. Pot pa je 
bila tudi obratna, saj so posamezniki najprej ustvarili podobe in 
nato zanje iskali ustrezna besedila. So pa bili tudi takšni, katerim 
se je uspelo preizkusiti na obeh področjih ustvarjanja in tako so 
nam razstave ponudile tudi nekaj zanimivih avtorskih besedil,« 
je na razstavi povedala Anamarĳa Stibilj Šajn, strokovna sprem-
ljevalka razstave. 
Slikarska dela, ki so nastala kot odziv na razpis, so bila naprej 
razstavljena na območnih razstavah, med drugim tudi na Vrhni-
ki. Strokovna spremljevalka je izbrala njihove likovne presežke, 
ki so po novem oblikovali regĳsko razstavo.
Slogovno, tehnično in motivno izredno pestra razstava je bila na-
prej postavljena v Logatcu, a jo je vrhniški JSKD pripeljal tudi na 
Vrhniko.  To po svoje ne preseneča, saj je med sodelujočimi sli-
karji tudi nekaj vrhniških. In čeprav so bila v Cankarjevem domu 
razstavljena skoraj vsa ista dela kot v Logatcu, je bilo doživljanje 
razstave drugačno. Zakaj? Bila sta drug prostor in rahlo drugač-
na postavitev, kar dela postavi v povsem nov kontekst. Razstava 
je bila odprta do 30. januarja. (gt)

Ljubiteljski slikarji so iskali vez med simbiozo besed in podob. 

Temeljni namen ustanovitve Krajinske-
ga parka Ljubljansko barje je vzpostavi-
tev  sodobnega zavarovanega območja 
narave, v katerem se ohranja značilna 
naravna krajina, obenem bodo prebival-
ci dobili nove razvojne priložnosti, obis-
kovalci pa se bodo v krajinskem parku 
dobro počutili. Cilj zavarovanja območja 
je omogočanje kakovostnega bivanja pre-
bivalcem krajinskega parka s spodbuja-

njem trajnostnega razvoja. V krajinskem 
parku se spodbuja socialni in ekonomski 
razvoj, doseganje okoljskih standardov, 
sonaravna raba naravnih virov, ohra-
njanje kulturne dediščine ter ohranja-
nje prepoznavnih značilnosti prostora.  
Območje krajinskega parka Ljubljansko 
barje obsega največje območje mokrot-
nih travišč s sistemom mejic in gozdnih, 
grmiščnih ter vodnih površin v Slovenĳi.

To območje je izjemno zaradi številnih 
naravnih vrednot in prisotnosti mnogih 
ogroženih ter mednarodno varovanih 
prostoživečih  rastlinskih in živalskih 
vrst, njihovih habitatov ter kot območje 
številnih krajinskih kulturnih vrednot, ki 
so rezultat dolgotrajnega sožitja človeka 
in narave. Statusno je Ljubljansko barje 
poleg razglasitve za krajinski park tudi 
ekološko pomembno območje, posebno 
območje varstva za 22 vrst ptic, posebno 
ohranitveno območje za 23 živalskih, eno 
rastlinsko vrsto ter 9 habitatnih tipov ter 
s tem del evropskega omrežja varovanih 
območĳ Natura 2000. Park obsega 130
kvadratnih kilometrov površine, razde-
ljen je na tri varstvena območja, za kate-
ra so določeni različni varstveni režimi. 
Da bi Krajinski park bolje predstavili širši 
javnosti, smo pripravili razstavo o Ljub-
ljanskem barju na desetih panojih, ki bo 
občasno  dopolnjena tudi s predavanji o 
Ljubljanskem barju. Letos si bodo raz-
stavo prvi lahko ogledali učenci osnovne 
šole Brezovica. Razstava je bila na ogled v 
Brezovi dvorani osnovne šole od 14. 1. do 
28. 1. 2011. Za tem se bo razstava prese-
lila v Botanični vrt Ljubljana, kjer bo širši 
javnosti na ogled v avli tropskega rastli-
njaka od 2. 2. do 28. 2. 2011.  Ob odprtju 
2. 2. ob 18. uri bo imela uvodno pred-
stavitev direktorica Krajinskega parka 
Ljubljansko barje, gospa Barbara Zupanc.  
Pri nas boste dobili različne informacĳe
in propagandni material o krajinskem 
parku. Seveda pa lahko obiščete tudi 
našo spletno stran www.ljubljanskobarje.
si, na kateri boste našli veliko zanimivih 
informacĳ o parku. Za dodatne informa-
cĳe nas pokličite  po telefonu 0820 52 350 
ali pa nam pošljite elektronsko sporočilo 
na info@ljubljanskobarje.si  (jj)

Pravo za občane

Dolgo življenje po smrtni obsodbi

Fotografija z razstave: poplave, september 2010, avtor Milan Orožen Adamič

Krajinski park Ljubljansko barje

Zavod je začel z delom
Po odprtju Krajinskega parka Ljubljansko barje v Notranjih Goricah 
je zavod začel z delom. Od januarja 2011 so v Krajinskem parku zapo-
sleni trĳe sodelavci, in sicer direktorica Barbara Zupanc, višja naravo-
varstvena svetovalka in poslovna sekretarka. Obiščete nas lahko vsak 
delovnik od 7. do 15. ure. 

Regĳska razstava

Med besedo in podobo
Vrhnika, 18. januar – V galerĳi Cankarjevega doma je
svoja vrata odprla regĳska razstava izbranih likov-
nih del iz osrednje Slovenĳe. Razstava je bila postav-
ljena na ogled že v Logatcu, vrhniški Javni sklad za 
kulturne dejavnosti pa jo je pripeljal še v Cankarjevo 
rodno mesto.
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Horoskop za februar
Oven (21.3 – 20.4)
Počutili se boste odlično, svojo pozornost pa boste predvsem 
usmerjali v novosti in spremembe v domačem okolju. Ker 
bo v vaše znamenje vstopil Jupiter, vam lahko prinese pri-
ložnost za finančno rast.

BIK (21.4 – 20.5)
Lep mesec na romantičnem področju, saj se bosta s partner-
jem odlično ujela. Dobro se boste imeli tudi s prĳatelji. Bolj
naporno bo v službi, kjer je videti veliko napora in stresa.

DVOJČKA (21.5 – 20.6)
Zelo prĳeten, družaben in živahen mesec. Hiteli boste z 
uresničevanjem ambicioznih načrtov, pri čemer vam bodo 
velikodušno pomagali prĳatelji. Sklenete lahko celo novo
partnerstvo – poslovno ali zasebno.

RAK (21.6 – 22.7)
Ta mesec vam ni posebno naklonjen, saj se boste morali pre-
cej prilagajati drugim. Pri ljubezenskih odnosih pa vam bo 
primanjkovalo razumevanja. V službi lahko dobite priznanje 
ali novo priložnost.

LEV (23.7 – 22.8)
Dinamičen in dramatičen mesec! Številni planeti v opozicĳi
z vašim znamenjem kažejo, da bo prihajalo do kontrontacĳ.
Tekmovalnost se lahko izrazi na zasebnem in poslovnem po-
dročju. Pomagal vam bo Jupiter, ki vam bo vlival zaupanje 
in optimizem.

DEVICA (23.8 – 22.9)
S prestopom Merkurja v Vodnarja, se bo za vas začelo živah-
no obdobje. Privlačile vas bodo novosti, posvečali se boste 
eksperimentiranju in komunikacĳam. Ker bo Venera preha-
jala Kozoroga, vas bo nekdo osvajal.

TEHTNICA (23.9 – 23.10)
Sonce in Mars vam bosta dajala energĳo in moč za delo, ki se 
ga boste ročno prĳeli. Zaradi Venere boste nekoliko resnejši 
in odgovornejši, kot sicer. Odlično za študĳ, trgovino in mi-
selne podvige.

ŠKORPĲON (24.10 – 22.11)
Razburkan mesec! Planeti kažejo, da ne boste imeli miru. Vsi 
bodo od vas nekaj zahtevali, pa tudi vam se bo mudilo po-
storiti to in ono. Poudarek bo na domu in ustvarjanju novih 
temeljev.

STRELEC (23.11 – 21.12)
Čudovit mesec, saj bo Jupiter v lepem trigonu z vašim Son-
cem. To vam lahko prinese napredovanje, uspeh in razcvet, 
pa še zvrhano dozo optimizma. Vse to boste delili s prĳate-
lji.

KOZOROG (22.12 – 20.1)
Mesec ljubezni in sreče! V vaše znamenje bo vstopila Venera 
in zato boste postali topli, ljubeči,nežni in privlačni. Odlično 
so tudi obeti na finančnem področju. Morda boste našli celo 
nov vir dohodka.

VODNAR (21.1 – 18.2)
Na začetku meseca bo nastopil mlaj v vašem znamenju, ki 
vas bo spodbudil k uvajanju pomembne novosti. Lahko bo 
šlo za zaslužek, ali za nov zasebni projekt – vsekakor pa se 
boste v osvajanje novega cilja podali z veliko mero navduše-
nja in borbenosti!

RIBI (19.2 – 20.3)
Umirjen začetek, živahen konec. V prvi polovici meseca bo-
ste imeli več sreče v ljubezni in prĳateljstvih, konec meseca
pa boste začutili veliko poguma in energĳe, saj se bo začelo 
daljše obdobje pospešenega dela.

SEZNAM ZAPOSLENIH V UE VRHNIKA S KONTAKTNIMI PODATKI
Delovno mesto Ime in priimek 

uslužbenca
Telefonska 
številka E-naslov

Načelnica upravne enote Gabrĳela MLINAR 7507-852 gabrĳela.mlinar@gov.si

Oddelek za upravno notranje zadeve

Vodja oddelka Mojca VERBIČ 7507-856 mojca.verbic@gov.si

Registracĳa vozil, vozniška dovoljenja, osebne izkaznice,
potni listi, prĳava prebivališč, matične zadeve Marjetka FORTUNA 7507-876 marjetka.fortuna@gov.si

Državljanstva, smrtovnice, prireditve, osebna imena, orožje, 
eksplozivi in pirotehnika Marko GRUJIČIĆ 7507-868 marko.grujicic@gov.si

Matične zadeve, osebne izkaznice, prĳava prebivališč,
sklenitev zakonske zveze Irena KOPRIVEC 7507-873 irena.koprivec@gov.si

Osebne izkaznice, potni listi, prĳava prebivališč, matične
zadeve Natalĳa KOZAR 7507-875 natalĳa.kozar@gov.si

Tujci Uroš KREFT 7507-878 uros.kre�@gov.si

Vojni veterani, žrtve vojnega nasilja, vojni invalidi, orožje, 
eksplozivi in pirotehnika Irena LESKOVEC 7507-869 irena.leskovec@gov.si

Sprejem vlog, upravne overitve, plačilo upravnih taks, 
sprejem zahtevkov za pridobitev spletnega digitalnega 
potrdila, izdaja e-zemljiškoknjižnega izpiska, mapne kopĳe

Mojca PETKOVŠEK 7507-864 mojca.petkovsek@gov.si

Registracĳa vozil, vozniška dovoljenja Domen ROZMAN 7507-881 domen.rozman@gov.si

Vojni veterani, žrtve vojnega nasilja, vojni invalidi Miša STRBAN 7507-863 misa.strban@gov.si

Društva, ugotavljanja stalnih prebivališč, sklenitev zakonske 
zveze Nevenka ŠTUPICA 7507-874 nevenka.stupica@gov.si

Registracĳa vozil, vozniška dovoljenja Franja TREVEN 7507-877 franja.treven@gov.si

Tujci Maruška ZALETEL 7507-879 marusa.zaletel@gov.si

Oddelek za okolje in prostor ter splošne zadeve

Vodja oddelka, kadrovsko poslovanje Sonja PIRNAT 
KERŠMANC 7507-854 sonja.pirnat-kersmanc@gov.si

Sprejem vlog, upravne overitve, plačilo upravnih taks, 
sprejem zahtevkov za pridobitev spletnega digitalnega 
potrdila, izdaja e-zemljiškoknjižnega izpiska, mapne kopĳe

Aida ALIĆ 7507-850 aida.alic@gov.si

Gradbena in uporabna dovoljenja, kmetĳstvo Verica CANKAR 7507-883 verica.cankar@gov.si

Knjigovodstvo, blagajna Natalĳa ČUK 7507-866 natalĳa.cuk@gov.si

Programer aplikacĳ Miroslav 
MALNERŠIČ 7507-872 miro.malnersic@gov.si

Kmetĳstvo, ugotavljanje stalnih prebivališč Desanka MIVŠEK 7507-884 desa.mivsek@gov.si

Glavna pisarna: evidentiranje in odprema pošte, nabava 
materiala Mateja NARTNIK 7507-886 mateja.nartnik@gov.si

Gradbena in uporabna dovoljenja Nada RUS 7507-870 nada.rus@gov.si

Gradbena in uporabna dovoljenja, denacionalizacĳa,
državljanstvo Mojca SIMONČIČ 7507-858 mojca.simoncic@gov.si

Sistem kakovosti, osebno dopolnilno delo, prĳava opravljanja
kratkotrajnega dela, izobraževanje Mojca TOME 7507-862 mojca.tome@gov.si

Finančno poslovanje, računovodstvo Sulejka REBOLJ 
BOŽIČ 7507-871 sulejka.rebolj@gov.si

Arhiv, odprema pošte Vida TRPIN 7507-867 vida.trpin@gov.si

Obvestila kmetĳske svetovalne službe                 Kmetĳska svetovalna služba Nada Gabrenja, univ. dipl. inž. agr.

Vabilo na predavanja: Krma od setve preko 
spravila  do mleka 
Sreda, 9. 2. 2011,  ob 9. uri
Kulturni dom Medvode
Cesta ob Sori 11, Medvode
9. 00 Pomen in omejitve  koruze v kolobarju, 

Damjana Iljaš
9. 45  Krma z njiv, Anton Zavodnik
10.30  Metabolne  težave visokoproizvodnih 

krav, Jasmina   Slatnar, Janez Koprivni-
kar

11.15  Vpliv prehrane krav na plodnost, Jasmi-
na Slatnar, Janez Koprivnikar

Teme veljajo tudi za  KOP, zato imejte s seboj 
KMG MID številko.

Osnovni tečaj (FFS) iz varstva rastlin  bo potekal
od torka, 1. 3. 2011,   do   četrtka,  3. 3. 2011, 
v  sejni sobi KZ Medvode,  
Cesta ob Sori 11, Medvode
vsak dan  od 13. do 18. ure.
Informacĳe in prĳave: terenska kmetĳska svetovalna služba.

Povrnitev trošarine za leto 2010
Vlogo za vračilo trošarine za leto 2010 je treba vložiti na obrazcu TRO-A 
do 31. marca 2011 pri pristojnem carinskem organu (osebno ali poslati 
po pošti). Obrazci so enaki kot lani. Obrazci so na voljo na internetni 
strani carine  www.carina.gov.si.
Vlogi je treba priložiti originalne račune za nakupljeno gorivo, ki jih je 
treba oštevilčiti na način “1/n”, “2/n”,...”n/n”, pri čemer je “n” število 
računov. Veljajo računi za kupljeno gorivo na bencinskih servisih ali pa 
računi za strojne storitve, na katerih je navedena količina porabljenega 
goriva. Mora pa izvajalec storitve podati izjavo (napisati na račun), da za 
navedeno gorivo ne bo sam uveljavljal povrnitve trošarine. To izjavo že 
vsebujejo računi za storitve prek strojnih krožkov. 
Po končanem postopku carinski organ vrne potrjene račune upravičen-
cu, ta pa jih  mora hraniti 10 let po preteku leta, na katerega se nanašajo, 
in jih na zahtevo predložiti na vpogled carinskemu organu.

Napovednik izobraževanj v organizacĳi Kmetĳske svetovalne
službe 
Predavanja na temo  Subvencĳe 2011 in vodenje evidenc na kmetĳ-
skem gospodarstvu bodo predvidoma v torek, 1. 3. 2011, ob 9. uri v 
Kulturnem domu Polhov Gradec.

Teme predavanj bodo prilagojene zahtevam ukrepov KOP. 
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V objemu nedovoljene omame
Za osrednjo temo tokratne številke smo sodelavci Našega časopisa vzeli pod drobnogled droge in njihovo razširjenost po naših občinah. Pogovarjali smo se z 
vodji policĳskih okolišev, psihologinjo, ki vodi skupino staršev, katerih otroci so padli v objem nedovoljene omame. Ena od mater je nam celo zaupala tragično 
zgodbo, ki pa na žalost ni osamljen primer. Pobrskali smo še po šolskih anketah o uživanju drog in se na koncu oglasili pri komuni za zdravljenje odvisnikov od 
drog na Hruševem pri Dobrovi.  Zavedamo se, da ge za zelo obsežno temo, zato je nemogoče pričakovati, da bomo v temi zajeli vse. Kar nekaj gradiva smo zaradi 
prostorske stiske pustili zunaj, ki bo mogoče objavljeno ob drugi priložnosti. Upamo pa, da bomo s pričujočimi prispevki vzbudili pri starših kanček radoved-
nost, mogoče celo tisto bistveno vprašanje: kaj pa, če tudi naš ali naša jemlje droge? Praksa namreč pogostokrat dokazuje, da ravno tisti, ki pri sebi zanika, da bi 
se njemu lahko kaj takega zgodilo, na koncu postane žrtev tega. Najbolj ranljiva skupina so najstniki, ki po koncu osnovne šole odhajajo v belo Ljubljano. Kot 
nova knjiga zadiši ta novi svet, a v sebi lahko skriva prenekatero past. Marihuana je danes tako rekoč na vsakem koraku, še bolj zaskrbljajoče pa je dejstvo, da si 
pot utira vedno več heroina in drugih trdih drog. Vrhnika v tem primeru ni izjema! Na srečo druge občine zaradi svoje podeželskosti nimajo takšnih problemov.  
Mogoče še v premislek: najmlajši odvisnik od trde droge v Slovenĳi je star komaj 12 let.

Gašper Tominc, Vesna Erjavec, Damjan Debevec

Zanimivo, največ zasegov so opravili ravno v okolici šol in vrt-
cev. Razlog naj bi bile po Nuničevih besedah lokacĳe, ki ponu-
jajo odmaknjene, očem javnosti skrite kotičke, ki jih izkoriščajo 
uživalci droge. »V večini primerov smo zasegli marihuano, na 
žalost pa beležimo tudi vedno več zasegov heroina in kokaina.« 
Tudi drugi urbani okoliši (Logatec, Vič)  so vedno bolj na udaru 
s heroinom in kokainom. Zakaj je temu tako, ne ve nihče zagoto-
vo, dejstvo pa je, da je v zadnjih letih kemĳska tehnologĳa tako
napredovala, da se na trgu pojavljajo nove oblike kokaina, pred-
vsem pa cenejše, kar je nedvomno prispevalo k povečani porabi. 
»V povprečju gledano, gre pri zasegih droge za mešano popula-
cĳo, v katerih prevladujejo moški. Žensk je približno dvajset od-
stotkov. Ponavlja se vzorec, da pri mlajših največkrat zasežemo 
marihuano, pri starejši populacĳi pa heroin in kokain. Ni pa to
pravilo,«  je dejal prvi vrhniški policist. 

Ko policisti najdejo drogo pri mladoletni osebi, primer predajo v 
roke okrajnemu vrhniškemu sodišču. Če ima mladi nadebudnež 
»srečo«, jo odnese le z opominom, kar po svoje niti ni slabo, meni 
Nunič. »Predvsem je pomembno, da za primer zvedo starši. Tako 
se lahko problem, če mu lahko tako rečemo, zatre že v kali. Pogo-
vor med starši in sinom oziroma hčerjo je lahko v takem trenut-
ku ena od ključnih varovalk, ki mladoletnika lahko odvrne od 
nadaljnjega uživanja droge. To je bistvo, kajti graditi je treba na 
preventivi.« Ravno zato na Policĳski postaji Vrhnika v zadnjem

času zelo veliko delajo na preventivi. Policisti sodelujejo na jav-
nih razpravah in okroglih mizah po šolah, kjer ozaveščajo mlade 
in njihove starše o pasteh droge. Najbolj kritična je populacĳa, ki
zapusti osnovno šolo in se poda v srednjo. Tam se sreča z novim 
okoljem, z novimi prĳatelji, predvsem pa tudi z novimi »mam-
ljivimi ponudbami«, ki jim podleže ali pa ne. »Z represĳo samo
gasimo že vzplamteli požar, s preventivo pa gremo v smer, da do 
tega požara sploh ne bo prišlo,« je še dejal sogovornik. (gt)

Mirko Nunič, komandir Policĳske postaje Vrhnika

Droge na  območju Občine Borovnica že 
dolgo niso več tabu tema, res pa tudi ne naj-
resnejši problem borovniških prebivalcev. 
Četudi po izjavah naših virov že vsaj od leta 
2003 pri zasegih nelegalnih drog na tem ob-
močju vedno pogosteje naletĳo poleg »ne-
dolžne« konoplje (marihuane) tudi na obšir-
no paleto trdih drog, kot so heroin, kokain 
ter sintetični ekstazi, pa stanja kljub resnosti 
še ne morejo označiti za alarmantno.

V zadnjih 10-ih letih je Policĳa opravljala
zasege majhnih količin drog praktično po ce-
lotni občini, še posebno »bogat« pa je bil za-
seg v »laboratorĳu« na Pakem pri Borovnici 
decembra 2005, kjer so našli kar 53 sadik in 
61 kilogramov posušene konoplje. »Vrtičkar-
ja« in preprodajalca, nedomačina, sta bila za 
svojo dejavnost nagrajena s tremi leti zapo-
rne kazni. Podoben uspeh so imeli policisti 
lani na Logu, kjer so prav tako razkrinkali 
»laboratorĳ« za gojenje konoplje. V večini 
primerov gre vendarle za zasege manjših ko-
ličin drog pri uživalcih, redkeje preprodajal-
cih, ki pa po večini niso domačini. Posebna 
zgodba so zopet vozniki pod vplivom drog, 
ki ogrožajo življenja drugih udeležencev v 
prometu.

Prav tako so našim sogovornikom znane 
nekatere aktualne lokacĳe, kjer se ob nena-
vadnih urah pogosto zadržujejo sumljive 
osebe, tudi potencialni uživalci drog: Pako 
- viadukt, Pako - gozdno obračališče, Obrtni-

ška ulica, Mavčeva dolina, Podstrmec, dolina 
proti Peklu in drugi manj prometni konci bo-
rovniške doline. Še pred postavitvĳo ograje
okrog šole in vrtca ter požigom kinodvorane 
sta bili med uživalci nelegalnih drog precej 
priljubljeni prav  omenjeni lokacĳi. Narko-

manskih igel na vseh teh lokacĳah bojda ni
zaznati, zato pa za uživalci ostane dovolj 
druge nesnage, ki občanom dviguje tlak. 

Komandir policĳske postaje Vrhnika Mir-
ko Nunić mi je sicer zatrdil, »da je drog 
prav toliko, kolikor jih je bilo, je pa sistema-
tika dela Policĳe malo drugačna, zato je tudi 
zasegov več. Na splošno za PP Vrhnika jih 
je skoraj petkrat več v letu 2010 kot v letu 
2009.« Uspeh Policĳe je resda čutiti, se pa 
pri tem po izjavah drugih sogovornikov po-
javljajo novi izzivi, saj se uživalci umikajo z 
že znanih (razvpitih) lokacĳ za varne zidove
domov, kjer pa je nelegalne aktivnosti dosti 
težje nadzorovati. Seveda je tudi težko pri-
merjati razširjenost uživanja nelegalnih drog 
v Borovnici z Vrhniko, ki je hitro rastoče me-
sto, še poseno z izgradnjo novih blokovskih 
naselĳ. Da bo z izgradnjo novega blokovske-
ga naselja ob Borovniščici tudi Borovnica de-
ležna povečanja teh »dobrin«, pa dvomĳo le
redki. Komandir Nunić gleda na vso zadevo 
tako, »da droge so bile, so in bodo. Zdaj je 
samo vprašanje, kaj mi kot družba lahko na-
redimo, da jih omejimo. Jaz osebno in moja 
policĳska postaja damo največ na preventi-
vo. Represiva daje rezultate, ampak pri tem 
zgolj skušamo gasiti požar. Pri preventivi pa 
se skušamo ukvarjati z vprašanjem: Zakaj 
vplivati na probleme, predvsem na mlado-
stnike. Da se jih pravi čas opozori in pripravi. 
Ker ko enkrat vstopiš v svet drog je to zača-

ran krog.« Uspeh na tem področju je po nje-
govem mnenju mogoč le preko »sodelovanja 
z lokalnimi akcĳskimi skupinami, šolami, 
društvi, ki se ukvarjajo s problematiko drog. 
Rajonski policisti vsako leto dvakrat do tri-
krat opravĳo kakšno predavanje po šolah in 
se pogovarjajo s starši. Namen je, da družine 
seznanimo z možnostjo, da je otrok padel 
pod vpliv oz. začel uživati droge. Če se oni 
začnejo z njim pravočasno o tem pogovarjat, 
smo naredili veliko. Najhuje je ugotoviti, da 
so vsi v tvoji okolici že dolgo vedeli, ti si pa 
izvedel zadnji in mogoče prepozno.« Da bi 
droge zašle prav v borovniško osnovno šolo, 
pa zaenkrat menda še ni mogoče trditi.

Za konec je komandir Nunić še apeliral 
na borovniške občane, naj se z informacĳa-
mi o potencialno kriminalnih dejavnostih v 
kraju ne bojĳo obrniti na rajonskega policista
Viljema Jereba oz., če ne želĳo imeti nepo-
srednega opravka s Policĳo, naj pokličejo na 
anonimni telefon 080 1200, saj policisti lah-
ko uspešno delujejo le, če imajo dovolj po-
datkov. 

Naj ob tem dodam le še to, da bomo  tako 
morda tudi preprečili, da bi v kraju pogorel 
še kakšen objekt, npr. Kranjčeva hiša na Pa-
plerjevi ulici, ki je očitno postala nova lokaci-
ja za zbiranje uživalcev drog in kjer so ravno 
v času pisanja tega članka uspešno posredo-
vali borovniški gasilci.

Damjan Debevec

Zapuščeni objekti so raj za uživalce nelegalnih 
drog. (Na  fotografiji »zvandalizirana« koliba v
Mavčevi dolini)

Največ zasegov droge okoli šol in vrtcev

Vrhniški policisti zasegli petkrat več droge
Vrhnika – Vrhniški policisti so do lanskega novembra opravili 45 zasegov prepovedane droge, kar je petkrat več kot v enakem obdobju leto poprej. Kot  je 
dejal komandir Policĳske postaje Vrhnika Mirko Nunič,  velja povečanje zasegov pripisati predvsem novi sistematiki usmerjenega policĳskega dela. 

Do petnajst let zapora 
za razpečevanje v okolici šol
Kazenski zakonik v svojem 186. členu določa: Kdor koli pro-
daja, ponuja ali brezplačno deli v vzgojnih in izobraževalnih 
ustanovah ali v njihovi okolici prepovedano drogo ali sesta-
vino zanjo mladoletni osebi, duševno bolni osebi ali osebi, ki 
je v postopku odvajanja od drog, se kaznuje z zaporom od 
treh do petnajst let.  

Odkrili laboratorĳ na Logu
Lani so policisti zabeležili sedem primerov kaznivih dejanj 
nedovoljene prodaje ali proizvodnje droge. Med drugim so 
v eni od hiš na Logu odkrili laboratorĳ za proizvodnjo mari-
huane, ki se je razprostiral čez štiri sobe. Zasegli so tri kilo-
grame omenjene droge in storilca s kazensko ovadbo izročili 
državnem tožilstvu oz. preiskovalnem sodniku. Zgovoren je 
podatek, da je bila samo oprema v laboratorĳu ocenjena na
vrednost okoli 27 tisoč evrov. 

Okvirne cene nekaterih drog na črnem trgu
0,5 grama kokaina, približno 30 do 35  evrov
0,5 grama heroina, približno 20 do 25  evrov
1,5 grama marihuane, približno 10 evrov

Stanje v Borovnici je resno, ne pa alarmantno
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Med 130 osnovnošolci, zajetimi v raz-
iskavo iz leta 2008, so »travo« oziroma 
kanabis kadili štirje, preostale prepo-
vedane droge pa se med osnovnošolci 
niso pojavljale. To  je potrdila tudi šolska 
svetovalna delavka na Osnovni šoli Log 
- Dragomer, Darĳa Leb, ki je povedala,
da med osnovnošolskimi učenci zlorabe 
prepovedanih drog ne beležĳo, vsaj ne
v času pouka. Lebova je še povedala, da 
so prepovedane droge pogostejše med 
nekdanjimi učenci šole, ki so sedaj sred-
nješolci. Te so okrog šole tudi že večkrat 
opazili, saj je  območje okrog šole eno iz-
med tistih mest, ki je med uživalci drog 
najbolj priljubljeno. Uživalci prepoveda-

nih substanc okolico šole najpogosteje 
obiščejo zvečer, pogosto pa se dobĳo
pred kuhinjo, kjer so skriti pred pogledi 
radovednežev. Prav tako so priljubljena 
vsa  druga mesta, ki so ali odmaknjena 
od stanovanjskih objektov ali pa so skrita 
pred pogledi mimoidočih. 
Da je obdobje od srednje šole  naprej ti-
sto, ko začnejo mladi pogosteje zlorab-
ljati prepovedane droge, pa je pokazala 
raziskava LAS-a iz leta 2010. Med 120 
mladimi med 16. in 28. letom starosti 
je kar dve tretjini že poskusilo kanabis, 
večina zgolj enkrat. Kljub temu pa je po-
gostost uporabe kanabisa med mladimi 
iz Občine Log - Dragomer zaskrbljujoča: 

20 jih kanabis uporablja manj kot enkrat 
na teden, 8 vsaj enkrat na teden, trĳe pa
kanabis kadĳo vsak dan. Mladi v občini 
so poskusili tudi druge trde droge: kar 15 
posameznikov je poskusilo kokain, 12 jih 
je poskusilo ectasy, 10 amfetaine oziro-
ma »speed«, 8 LSD ali kateri drug helo-
cinogen, 6 pa heroin. Večinoma je šlo za 
enkratno eksperimentiranje z drogami, 
redki dĳaki in študenti so jih še kdaj upo-
rabili. Mladi se s kanabisom in LSD-jem 
srečajo okoli 16. leta starosti, pri  drugih 
drogah pa pozneje, in sicer z ectasyjem 
pri 17-ih letih, z amfetamini in kokainom 
ob polnoletnosti, s heroinom pa pri 19-
ih letih.                        Vesna Erjavec

Omenjenima občinama se pozna, da 
sta pretežno podeželski, zato hujše pro-
blematike v  povezavi z drogo policisti ne 
beležĳo. Tako lani sploh niso zabeležili no-
benega zasega prepovedane droge, kar pa 
še ne pomeni, da je med mladimi ni. Gre 
večinoma za mehke droge, kot je marihu-
ana, ki jo je na ljubljanskem trgu relativno 
lahko kupiti, zaradi nevednosti nekaterih 
staršev o njenem videzu, pa kakšna zrase 
tudi doma kot lončnica. Vendar kot pravi 
Ausec,  večje problematike zavoljo uživa-
nja lahkih drog v omenjenih občinah za-
enkrat ne beležĳo.

So se pa policisti pred leti ukvarjali s  
hujšim primerom v polhograjski dolini, ko 

je odvisnik od trdih drog vlamljal v tam-
kajšnje počitniške objekte. Nekaj podo-
bnega je bilo tudi leta 2008, ko so v samem 
središču Dobrove zasledili, da neka oseba 
preprodaja kokain. Opravili so hišno pre-
iskavo, možakarja pa spravili za zapahe. 

Toda takšni primeri so prej izjema kot pra-
vilo, pojasnjuje Ausec. 

Glavne točke zbiranja so policistom več-
inoma znane in z nekaterih so jih tudi pre-
gnali. Pred časom so se tako redno zbirali 
v okolici dobrovske šole. Izkazalo se je, 
da je šlo v glavnem za uživalce in ne za 
preprodajalce. Nekaj od njih je bilo doma-
činov, nekaj pa iz sosednjega Podutika in 
Šiške. 

Popolnoma obratna pa je slika  že na 
Viču, torej samem pragu Dobrove. Tam 
policisti na teden opravĳo več zasegov
prepovedane droge. Žalostno je, da tudi to 
področje sledi splošnim težnjam: med za-
segi je vedno več trde droge, kokaina. (gt)

Nekaj napotkov ...
Panika, tabuji, neprĳetnost, prehitra sklepanja in pretiravanja so
občutki in ravnanja, ki prevladujejo med ljudmi, ko beseda nanese 
na droge. Pri nas je razširjenost uživanja prepovedanih drog pri-
merljiva s stanjem v sosednjih državah. Vedno več mladih ekspe-
rimentira z drogami in je od njih odvisnih, niža se tudi povprečna 
starost tistih, ki drogo poskusĳo prvič. Tako je škoda še večja,  in 
sicer v telesnem  pa tudi v duševnem in socialnem razvoju. Kljub 
temu strokovnjaki opozarjajo, da stanje ni alarmantno, saj večji del 
mladostnikov drogo poskusi enkrat in nikoli več.

Spremenjeno obnašanje, velika poraba denarja so znaki, ki lah-
ko kažejo na zlorabo drog
Ker je učinek drog pri različnih ljudeh različen, starši pogosto tež-
ko ugotovĳo, ali njihov otrok uporablja droge, pravĳo na Centru
za socialno delo Vrhnika. Urška Cvetković iz CSD Vrhnika je de-
jala, da se znaki pogosto kažejo pri zanemarjanju šolskega dela in 
slabših ocenah, opuščanju aktivnosti ter tudi prekrivanju in skriva-
nju, ki pa so po drugi strani lahko znaki adolescence. Eden izmed 
najzanesljivejpih znakov je po mnenju anonimne mame odvisnika 
velika poraba denarja: »Droga večinoma ni poceni in ko gre za ne-
normalno porabo denarja, izgovore in slabe ocene, je čas, ko mora-
jo biti starši pozorni.«

Kaj naj storĳo starši?
Priročnika, po katerem naj ravnajo starši, ko se srečajo z rabo drog 
pri svojih otrocih, ni, saj smo posamezniki enkratni v izražanju 
svojih zahtev. Vendar strokovnjaki priporočajo, naj ob sumu ali 
dejstvu, da je otrok ali mladostnik segel po drogah, ne ravnajo pa-
nično. Darja Kumše iz CSD Vrhnika priporoča pogovor, v katerem 
naj starši najprej skušajo ugotoviti dejstva, nato naj se z njimi pogo-
vorĳo o drogah in njihovi rabi ter poskušajo ugotoviti, ali vzrok za 
zlorabo drog tiči v kakšnih drugih težavah. Predvsem pa strokov-
njaki svetujejo, naj starši ne krivĳo sebe, ker njihov otrok zlorablja

droge. »Zagotovo se je smiselno obrniti tudi na strokovno pomoč 
– na šolsko svetovalno službo, za prvo informacĳo lahko pokličejo 
tudi nas na Center, informacĳe imajo osebni zdravniki,veliko in-
formacĳ je tudi v knjigah in na internetu,« o tem, kje lahko starši 
dobĳo informacĳe o drogah je dejala Kumšetova. 

Pomoč za svojce in odvisnika
Če starši ugotovĳo, da njihov otrok ali mladostnik zlorablja droge,
naj zase in za svojega otroka takoj poiščejo pomoč, ki ni le me-
dicinska, temveč tudi psihološka in socialna. V Slovenĳi trenutno
deluje  osemnajst centrov za preprečevanje in zdravljenje odvisno-
sti od prepovedanih drog, odvisniki se lahko vključĳo v različne 
programe, pomoč pa nudĳo tudi svojcem oseb, ki imajo težave z 
drogo. Takšna skupina za pomoč svojcem deluje tudi pri Centru za 
socialno delo Vrhnika, ki jo vodi Darja Kumše. Skupina za pomoč 
svojcem, ki deluje v okviru CSD  tistim, ki jo obiskujejo, ogromno 
pomeni, pove anonimna mama odvisnika: »Ko zadeve nekomu 
poveš, lažje živiš, zadeva pa ostane anonimna. Želimo si, da bi pri-
šli tudi tisti starši, ki bi rabili pomoč, saj se njihovi otroci še niso od-
ločili za zdravljenje. V skupino hodimo ljudje, ki imamo izkušnje, 
ki imamo informacĳe in razumemo, kako je biti v taki situacĳi, zato
si želimo, da bi lahko pomagali.«.

Preventiva:  kakovostno preživljanje prostega časa 
Na CSD opozarjajo še na velik pomen preventive pri preprečevanju 
zlorabe in odvisnosti od drog. Predvsem je eden izmed najpomemb-
nejših dejavnikov preprečevanja odvisnosti družina, kjer si njeni 
člani zaradi močnih čustvenih vezi lahko najbolj pomagajo. Starši 
morajo že majhnim otrokom povedati, kaj je dobro in kaj slabo, po-
staviti je treba pravila obnašanja in jih dosledno izvajati. Da bi starši 
delovali preventivno, potrebujejo  prave in najnovejše informacĳe
o drogah, predvsem morajo biti te realne in objektivne. Sicer pa 
imata velik pomen pri preventivi šola ter  kakovostno preživljanje 
prostega časa. »Kot Center sodelujemo z  LAS, v okviru katerega 
pripravljamo predavanja za starše in otroke na temo drog, organi-
ziramo Počitniški vklop, prirejamo koncerte, organiziramo športne 
dejavnosti,« je še povedala Darja Kumše.                       Vesna Erjavec

Zgodba, ki je pred vami je do  podrobnosti resnična izpoved mame odvis-
nika, ki prebiva v eni izmed občin, ki jih s svojim pisanjem  zajema Naš 
časopis. Imena so izmišljena, predvsem zato, ker so droge med ljudmi 
še vedno tabu tema. In čeprav svojci niso nič krivi, jih okolica pogosto 
odrine. 
»Sinova sta bila že odrasla, ko sva se z nekdanjim možem sporazumno 
ločila. Starejši sin Dejan je bil star dvajset let. Živel je v svojem stanova-
nju in imel službo,« svojo pripoved začne Katja. Sedaj že skoraj eno leto 
ponovno lažje diha, saj je njen sin po več kot desetletju življenja v svetu 
drog končno na pravi poti. Ta pa je bila dolga in mučna in omamni svet 
drog ni prizanesel ne Dejanu ne njegovi družini. »Zaradi ločitve sem 
imela slab občutek, zato sem veliko delala in sinu dajala denar in ob tem 
nisem videla, da k meni hodi le zaradi njega.« Tako je bilo kar nekaj časa, 
vse dokler nekega dne pred več kot desetletjem ni pozvonil telefon. »Sva-
kinja me je poklicala, zakaj ne pomagam sinu.« Ker Katja  ni vedela, kaj 
je narobe, je svakinjo vprašala, kaj s tem misli in kot strela z jasnega so 
jo zadele besede: »Pa saj vsi vejo, da je do vratu v drogah.« Po začetnem 
šoku se je Katja odločila takoj ukrepati. 
Dejan je šel na zdravljenje v komuno v Španĳo, a tega ni dokončal. Po 
štirih mesecih mu je tedanja partnerica, tudi odvisnica, poslala denar, s 
katerim se je vrnil domov. »Bila sem nemočna, nesrečna in za nekaj let 
sva stike s sinom prekinila, vse dokler nisem dobila pisma iz zapora.« 
Katja je kar nekaj časa premišljevala, kaj naj stori, in na koncu se je od-
ločila v zaporu obiskati svojega sina, ki so ga zaprli zaradi kraje. Tam sta 
se z Dejanom  dogovorila, da mu bo pomagala, vendar bo moral takoj po 
prestani zaporni kazni dokončati 8-tedenski program detoksikacĳe. »Po 
štirih tednih me je poklical, da so ga vrgli ven in če lahko pridem ponj. 
Nisem vedela, kaj narediti. Če ga vzamem k sebi, bom naredila isto na-
pako.« Katja se je odločila, da bo odšla k sinu, vendar ga ni vzela k sebi, 
temveč mu je povedala, da pri njej tak ne more ostati. »Celo pot domov 
sem jokala, tako težko mi je bilo reči te besede sinu.« 
Nato je Dejan nekaj časa zopet taval po ulici in se vdajal drogi. Katja 
pa je na dom dobivala klice ljudi, ki jim je bil Dejan dolžan. Zopet je 
pristal v zaporu in ponovno se je po pomoč obrnil k svoji mami. Po več-
mesečnem pisanju iz zapora se je Katja vdala in sina obiskala. »Sklenila 
sem, da bom zelo trdna in da mu ne bom pokazala, da sem na koncu z 
živci. Povedala sem mu, da bo moral nekaj narediti sam in da ima tukaj 
priliko.« Dejan je svoji mami obljubil vse, a po enem letu v zaporu ni 
uredil ničesar. Katja mu je zopet pomagala, našla mu je stanovanje, ga 
prĳavila na program detoksikacĳe in mu dala 150 evrov. Na odvajanje
ni prišel, ves denar pa je že v  nekaj dneh porabil za drogo. Mesec, ki je 
sledil, je bil peklenski. Dejan si je takrat začel drogo vbrizgavati v nogo, 
saj so bile žile na rokah že uničene. Noga se mu je zastrupila, zato je pri-

stal na UKC. Ko so ga odpustili iz bolnišnice, se je ponovno vdal drogam, 
njegovo zdravje je bilo vedno slabše, njegova odvisnost in želja po drogah 
pa vedno močnejša. »Vsake toliko me je čakal na ulici, mi grozil in me 
izsiljeval za denar. S strahom sem šla v službo, v trgovino … Bala sem 
se lastnega sina.« 
Dejanu se je zdravje toliko poslabšalo, da so ga sprejeli v bolnišnico. Ta-
krat se je obrnil na svojega mlajšega brata in mu povedal, da je priprav-
ljen na zdravljenje. »Ko me je Dejanov mlajši brat Marko poklical, sem 
mu rekla, da ne vem, če sem toliko močna, da bi ponovno šla skozi vse 
to. Dejan je takrat že našel komuno v Italĳi, v katero se je želel vključiti, 
vendar je bil tam pogoj, da pride čist. Ker mi je Marko obljubil pomoč pri 
sinovi detoksikacĳi, sva najela hišo.« Dejana sta zaprla v hišo. Prve tri 
dni je bilo kolikor toliko dobro, potem pa je Dejan dobil grozne bolečine, 
ker v telo ni dobil droge. »Postal je agresiven, ušel nama je. Peljati sva ga 
morala v bolnišnico, kjer je za zdravila izsiljeval tudi zdravnike. Bilo je 
grozno. Po šestih dnevih vztrajanja nisem mogla več, zato sva se obrnila 
na strokovno pomoč.« Dejana sta odpeljala na društvo Drevo življenja v 
Izoli, ki sprejme odvisnike in jih očisti drog. »Pot do Izole je bila grozna. 
Dejan je bil ponovno čisto zadrogiran, saj je posnifal tablete, ki mu jih je 
zdravnik predpisal za spanje. Med potjo je bruhal, grozil, jokal …« 
Razstrupljanje Dejanovega telesa je v Izoli potekalo presenetljivo dobro. 
Dejan je brez večjih bolečin prestal krizo, nato pa je še tri tedne potre-
boval, da si je opomogel, saj je bilo njegovo zdravstveno stanje takrat 
zelo resno. Po enem mesecu je bil pripravljen na komuno, še prej pa 
je bilo treba narediti teste krvi, dermatološke teste, EKG in drugo. »V 
enem dnevu smo uredili popolnoma vse, in to samo na račun sester, ki 
so bile tako razumevajoče, da so naredile vse, kar se je narediti dalo.« S 
temi testi sta Dejana odpeljala v komuno v Italĳo, kjer se že skoraj eno 
leto zdravi. 
Dejanova odvisnost je posledice pustila tudi na njegovih svojcih. Mama 
Katja je poiskala pomoč pri psihiatru, jemala je antidepresive in v času 
boja proti sinovi odvisnosti izgubila tudi službo. Kljub temu je sedaj, 
ko je vse skupaj mimo, pomirjena, saj je njen sin na pravi poti. Katja si 
želi, da nikomur ne bi bilo treba skozi vse to, če pa se bodo kdaj znašli 
v njeni situacĳi svetuje: »Otroku morate jasno povedati, da ne želite 
živeti z njim, če se ni pripravljen iti zdravit. Postaviti ga morate pred 
dejstvo, ne smete tolerirati, znati morate reči ne. Potem, ko pa se odloči 
za zdravljenje, mu je treba pomagati in vztrajati.« Katja še pove, da je 
bila ena izmed njenih največjih napak, ki jih je naredila, da je ogromno 
let porabila, da je sinu rekla ne. »Leta sem rabila, da sem ugotovila, da 
sem za sina le objekt za izkoriščanje, le objekt za pridobivanje denarja. 
Slepila sem se, da me ima rad. Nisem mogla dojeti, da zanj nisem mama, 
temveč le objekt. To je bilo zame nedojemljivo.« (ve)

Pri Centru za socialno delo Vrhnika se sestaja skupina svojcev 
oseb, ki imajo težavo z drogo. Skupina je prostor, kjer se po-
slušamo in lahko spregovorimo o svojih stiskah in težavah. 
Spoznavati zgodbe tistih, ki hodĳo po podobni poti, nam vlĳe
nove moči in voljo za naprej. Srečujemo se dvakrat  na mesec 
od 16. ure do 17. ure v sejni sobi Centra za socialno delo Vrh-
nika. Skupino vodi Darja Kumše, univ. dipl. socialna delavka, 
ki je opravila uvodni študĳ iz skupinske psihoterapĳe in ima
izkušnje z delom v skupini. Če potrebujete dodatne informa-
cĳe oziroma se želite vključiti v skupino, pokličite na tel. št.
7506-275 (v dopoldanskem času).

Ausec opozarja, naj domačini, če opa-
zĳo sumljivo družbo ali sumĳo, da  se
ukvarjajo z nečednimi posli s prepove-
dano drogo, to takoj sporočĳo Policĳi
na 113 ali na anonimni telefon 08 1200. 
Še posebno naj bodo pozorni na more-
bitne registrske številke vozil. 

Dve tretjini dĳakov in študentov
iz Občine Log - Dragomer je kadilo »travo«
Dva od treh mladih med 16. in 28. letom starosti z Loga, Dragomerja in Lukovice je vsaj enkrat poskusilo pre-
povedano drogo, je pokazala raziskava, ki je potekala v okviru aktivnosti Lokalne akcĳske skupine za prepre-
čevanje zasvojenosti v Občini Log - Dragomer. Med prepovedanimi drogami je najpogostejša zloraba »trave«. 
Med uživalci dovoljenih drog je visok  odstotek kadilcev, teh je kar tretjina študentov in dĳakov, mladi pa
redno pĳejo tudi alkohol.

V horjulski in dobrovski občini večinoma trava

Preprodajalec kokaina iz središča Dobrove
Horjulska in dobrovsko-polhograjska občina  blede uživanja drog ali preprodaje le-te nista problematični, 
nam je zaupal vodja policĳskega okoliša Miha Ausec. Kljub temu pa se sem ter tja najde tudi kakšna »cvetka«,
ki pokuka iz sivine povprečja. 

»Zanj sem bila le objekt za izkoriščanje«
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Prvi Reto Centri, ki temeljĳo 
na samooskrbi, delu in pre-
danosti bogu, so že pred de-
setletji zrasli v Španĳi, kjer so 
se izkazali za zelo učinkovito 

obliko komune. Dobra praksa 
se je kmalu razširila drugam 
po Evropi, med drugim tudi 
v našo neposredno sosešči-
no – v Zagreb. Skok na južno 

stran Alp je bil tako samo še 
vprašanje časa. Priložnost se 
je pokazala na Hruševem z 
najemom kmetĳe, kamor so se 
prvi fantje naselili že pred pri-
bližno petimi leti, zadnje leto 
pa kmetĳa deluje tudi uradno 
kot Reto Center. »Sosedom 
smo se predstavili, jim po-
vedali, kdo smo in zakaj smo 
tukaj. Hvaležni smo, da so nas 
sprejeli za svoje. Smo mirna 
skupina, v kateri ni kajenja, 
pitja alkoholnih pĳač, jemanja 
tablet ali kakih drugih opojnih 
substanc,« je pojasnil Boštjan, 
ki je tudi sam nekoč šel skozi 
pekel zasvojenosti.

Delo so poiskali na način, 
da imajo lasten servis za se-
litve, brezplačen odvoz od-
služenih predmetov iz stano-

vanj, podstrešĳ, kleti, garaž 
… Zbirajo vse vrste pohištva 
in belo tehniko v solidnem 
stanju. »Na Fužinah, Zaloški 
145, in na Hruševem 14, ima-
mo trgovino, kjer te odslužene 
predmete potem tudi proda-
jamo. Če je kaj polomljenega 
ali pokvarjenega – predvsem 
pri beli tehniki, naši fantje po-
pravĳo. V sosednjem objektu 
naše hiše v Hruševem imamo 
priložnostno delavnico, kjer 
fantje oživljajo že odpisane 
hladilnike, pralne stroje, šte-
dilnike in podobno. Moram 
reči, hvala Bogu, trgovina nam 

zaenkrat ponuja zadosten za-
služek, da se preživljamo,« 
je pojasnil Boštjan in dodal, 
da so pred časom kupili tudi 
manjši tovornjak, ki jim pri-
de pri njihovem delu še kako 
prav. Če bi se radi brezplačno 
znebili kakšnega kosa pohi-
štva ali bele tehnike, potem jih 
le pokličite na št. 051 265 110.

Vsak ki se odloči, da bo sto-
pil v komuno, stori to prosto-
voljno. Očiščevanje lahko po-
teka leto, dve ali več, odvisno 
od posameznika. Komuno 
lahko zapusti, kadar koli, ni-
hče ga ne zadržuje, je pa res, 

da vodje ob takih trenutkih 
opravĳo z njim temeljitejši po-
govor, da bi razmislil o smo-
trnosti svoje odločitve. »Vsak, 
ki pride na novo v našo ko-
muno, je pod nadzorom so-
vrstnika, ki je že ozdravljen. 
Najprej mu zaupamo manj 
zahtevne naloge, nato pa 
skladno z njegovim razvojem 
vedno bolj odgovorne. Na tak 
način jim poskušamo vcepiti 
odgovornost, delovne navade 
in vzporedno s tem tudi okre-
piti lastno samopodobo,« je o 
življenju na kmetĳi pojasnil 
David. Trenutno je na kmetĳi 
okoli 20 fantov, od tega več-
inoma Slovencev ter peščica 
tujcev. 

Sicer pa, kot sta zatrdila 
oba naša sogovornika, daje 
komuni duhovni temelj Sveto 
pismo. »Hvaležni smo Bogu, 
da nam je po tistem, ko smo 
bili že tako rekoč odpisa-
ni, dal še eno možnost prek 
ljubezni svojega sina Jezusa 
Kristusa, ki nas je z žrtvĳo na 
križu odrešil naših grehov,« je 
pojasnil Boštjan in še dodal: 
»Zato se vsak dan zahvaljuje-
mo Bogu za izkazano milost 
in se veselimo novega dne.«

Gašper Tominc

Lahko rečemo, da živimo v izjemno intenzivnem času. Še niko-
li človek ni poznal  tako intenzivnega razvoja. Skoraj ničesar ni 
več nemogoče doseči. Pa vendar, kakšna je cena za vse to? Poplava 
utrujenih, zaskrbljenih obrazov, ukrivljenih hrbtov, nepredihanih 
pljuč, paleta  sodobnih civilizacĳskih bolezni, kopica samouniče-
valnih navad.  Čeprav a imamo vse, naše psihofizično stanje ni za-
vidljivo. Čeprav povprečen Zemljan živi veliko bolj  kakovostno in 
komfortno v vseh  pogledih (transport, komunikacĳe, grelno-hla-
dilni sistemi, medicina, farmacĳa ...), kot je pred stoletji živel najbo-
gatejši kralj, se zunanja kakovost ne odraža na notranji  kakovosti 
bivanja. Živimo v interakcĳi vplivov, ki na takšen ali drugačen na-
čin motĳo našo telesno ali duševno stanje.
Množica vplivov, ki zmotĳo človekovo zdravo duševno in telesno 
počutje, imenujemo stres. Ta je lahko posledica številnih telesnih 
in čustvenih dražljajev, med drugim telesnega nasilja, notranjih 
konfliktov in pomembnih življenjskih dogodkov, kot so, npr.: smrt 
ljubljene osebe, rojstvo otroka  ali ločitev, vsakodnevni prenapet 
ritem. Nekateri ljudje so bolj kot drugi nagnjeni k zdravstvenim 
motnjam, povezanih s stresom. V stresni situacĳi začne telo po-
spešeno izločati določene hormone, npr. kortizol in adrenalin, ki 
povzročĳo spremembe srčnega utripa, krvnega tlaka, presnove in 
telesne aktivnosti, kar naj izboljša splošni odziv na nastalo situaci-
jo. Če pa odzivi presežejo določeno mero, lahko človeka onesposo-
bĳo za ustrezen odziv. V kritičnih situacĳah, kakršni sta požar ali 
poplava, manj kot 20 % ljudi ravna učinkovito.
Nenehna izpostavljenost stresu pogosto izzove duševne in telesne 
simptome, na primer anksioznost (neprĳetno čustveno stanje, ki se 
razteza od blažjega neugodja pa vse do hudega strahu) in depresĳo, 
prebavne motnje, palpitacĳo (hitro in nenavadno močno bitje srca) 
in mišične bolečine. Postravmatske stresne motnje so neposreden  
odgovor na določen stresni dogodek. Tako telesna aktivnost kot 
stres sprožita telesni odziv za »boj ali beg« ter pospešita srčni utrip. 
Ponavljajoče se proženje tega odziva, ki ga ne spremlja telesna ak-
tivnost, je škodljivo.
Na emocionalni in mentalni stres  pa tudi na situacĳe v svojem 
okolju se odzivamo v skladu z naravo svoje osebnosti. Gre za po-
jave subjektivnega značaja. To pomeni, da delovanje zunanjih ali 
notranjih dejavnikov poteka v skladu z našim stališčem do teh de-
javnikov. Kar koli oz. katera koli okoliščina lahko izzove stresno 
situacĳo, odvisno od našega stališča do te situacĳe. Če je človek no-
tranje močan, potem se sooča s situacĳo zrelo in rešuje problem, ki 
ga je pripeljal do stresa. Negativno stališče, ki prihaja iz negativne 
strani naše osebnosti, vodi do napetosti. Če se podleže situacĳi, se 
črpa osebni energetski potencial, oseba oslabi in to hitreje privede 
do bolezni. Brez dvomov igra osebnost pomembno vlogo pri raz-
voju določenih bolezni, ker nam odreja sposobnost obvladovanja 
stresa. Stres kot objektiven pojav ne obstaja; je subjektivni odziv 
na zunanjo ali notranjo situacĳo. Vsaka situacĳa lahko izzove stres, 
celo takrat, ko bi morala prinesti sprostitev, kot če igramo golf ali 
plavamo. Vse je odvisno od našega osebnega dojemanja in razlaga-
nja situacĳe. Način, s katerim se odzovemo na potencialno stresno 
situacĳo, je determiniran z izkušnjami iz preteklosti in tipom naše 
osebnosti.
Medicina deli ljudi na dva  glavna tipa: stabilne in labilne. Stabilni 
so v veliki meri neodvisni, z boljšo motorično kontrolo, večjo od-
pornostjo  proti zunanjim motnjam, manj so podvrženi pogojeva-
nju.
Labilna osebnost  je ugodna podlaga za psihosomatske in duševne 
bolezni. Ljudje v tej kategorĳi trošĳo veliko več energĳe zaradi ne-
prilagodljivosti in tako jim ostaja samo omejena količina energĳe 
za boj proti stresu ali koristno aktivnost.

Raziskave, ki sta jih delala psihiatra Holmes in Rahe, potrjujejo do-
mneve mnogih raziskovalcev, da stalni stres, ne glede, ali  je stres 
mentalen ali emocionalen, slabi odpornost telesa. Ugotovila sta, da 
je  več kot 79 % ljudi, ki so imeli večje spremembe v življenju, na 
primer menjava službe, ločitev, smrt v družini, obolelo za določe-
no boleznĳo dve leti po taki spremembi. Pri tistih, ki so doživljali 
manjše spremembe življenjskih situacĳ, so se take bolezni pojavlja-
le v samo 37 %. Raziskave kažejo, da emocionalen stres povzroča 
povečanje visokega krvnega tlaka.
Vpliva antistresnih programov, katerih paradni konj je nedvomno 
joga, se vse bolj zaveda tudi poslovni svet. Mnoga podjetja so uve-
dla za svoje zaposlene program vadbe joge, ki ugodno vpliva na 
psihofizične funkcĳe vadečih. Tehnike sproščanja uporablja tudi 
vse več vrhunskih športnikov.

Tehnike sproščanja
Metode zavestnega sproščanja napetosti za dosego duševnega 
miru se imenujejo sprostitvene tehnike in lahko koristĳo same ali 
skupaj z drugimi oblikami zdravljenja. Sprostitvene tehnike poma-
gajo ljudem, ki trpĳo zaradi anksioznosti, pripomorejo k znižanju 
visokega krvnega  tlaka ter pomagajo lajšati stres zaradi obreme-
njujočega dela ali osebnih težav. 
Aktivno sprostitev sestavljajo zatezanje ali sproščanje vseh mišic 
v telesu. Uporablja se lahko tudi pasivna sprostitev, kjer se po-
zornost usmeri na posamezne dele telesa. Tako pri aktivni kot tudi 
pasivni sprostitvi je precejšen poudarek na uravnavanju hitrosti 
dihanja. To preprečuje hiperventilacĳo (hitro, plitvo dihanje), ki 
pogosto povzroča ali slabša anksioznost.
Sistem joga v vsakdanjem življenju nudi zbirko tehnik, s kateri-
mi se lahko uspešno zaščitimo pred stresom. Gre za mnoge raz-

ličice sproščanja, telesne vaje – asane, dihalne vaje – pranajame, 
meditacĳe in tehnike čiščenja telesa. Metode in tehnike, s katerimi 
izboljšujemo zdravje in vzpostavljamo telesno, duhovno, duševno 
ravnovesje, postajajo vse bolj cenjene. Joga v vsakdanjem življenju 
nam omogoča, da pomagamo sami sebi.
Avtor sistema joga v vsakdanjem življenju Paramhans Swami Ma-
heshwarananda je med dolgoletnim delovanjem v Evropi, ZDA in 
Avstralĳi spoznal življenje in telesne ter duševne težave sodobnega 
človeka. Na podlagi izkušenj in spoznanj  je razvil jogo v vsakda-
njem življenju; postopno, sistematično metodo, ki zajema vsa živ-
ljenjska področja in je primerna za vsako življenjsko obdobje. Vsem 
ljudem – ne glede na starost in telesni ustroj – odpira klasične poti 
joge. Upošteval je značilnosti sodobne družbe in prastari nauk ter 
ga, ne da bi okrnil njegovo izvirnost in učinkovitost, prilagodil po-
trebam sodobnega človeka.
Glede na  sodobne življenjske  težnje se bo naš tempo življenja v pri-
hodnosti še bolj stopnjeval in  tako se bo povečeval tudi stres  Zato 
bodo sprostitvene tehnike morale postati del našega vsakdana.

Mag. Danilo Kosi, prof.
Dr. Vesna Paradižnik, dr. vet. med.

www.joga-v-vsakdanjem-zivljenju.org/popetre

Center za zdravljenje zasvojenosti

Vodilo jim je Sveto pismo
Tisti ki so se odločili, da se izvĳejo iz primeža odvisnosti od droge, se lahko po 
novem odločĳo tudi za Reto Center, brezplačni center za zdravljenje zasvoje-
nosti na Hruševem pri Dobrovi. Gre za komuno, v kateri je trenutno nastanjenih 
okoli dvajset fantov, ki so doumeli svojo napačno pot in so sedaj odločeni, da 
želĳo spremeniti dosedanji tok življenja. Ukvarjajo se s prodajo rabljenega po-
hištva in selitvami, pri vsem skupaj pa jim je glavna opora Sveto pismo. 

Skupinska  fotografija pred kmetĳo na Hruševem (vse foto: Se-
bastjan Vehar)

Pogled na njihovo skladišče rabljenega pohištva na Hruševem

Z jogo v vsakdanjem življenju proti stresu

Dobrote slovenskih kmetĳ 2011
Kmetĳsko-gozdarska zbornica Slovenĳe, Kmetĳska svetoval-
na služba, Mestna občina Ptuj in Kmetĳsko-gozdarski zavod 
Ptuj prirejajo 22. razstavo in ocenjevanje kmečkih prehranskih 
izdelkov DOBROTE SLOVENSKIH KMETĲ. Razstava bo 
od 19. do 22. maja 2011 v minoritskem samostanu na Ptuju.
Tako kot v prejšnjih letih bodo tudi letos izdelke ocenjevale 
strokovne komisĳe in podeljena bodo priznanja za kakovost. 
Za izdelke, ki so trikrat zapored dobili najvišje priznanje, 
bodo podeljeni znaki kakovosti. Na ocenjevanju lahko sode-
lujejo kmetice in kmetje z mlečnimi, krušnimi in mesnimi iz-
delki, domačim oljem, kisom, sokom, žganjem, suhim sadjem, 
vinom, sadjevcem, marmeladami, kompoti in konzerviranimi 
vrtninami. Razstavljeni bodo izdelki, ki bodo dobili prizna-
nja.
Vabimo vas, da se prĳavite na ocenjevanje z izdelkom z vaše 
kmetĳe. 
Če se boste odločili za sodelovanje, me pokličite na tel. št.: 041 
310 187.
Lep pozdrav,                                                       Mojca Vavken,

kmetĳska svetovalka

Ocenjujejo se izdelki iz surovin, pridelanih na lastni kme-
tĳi, del surovin je lahko tudi iz lokalnega območja. Pri iz-
delkih iz žit lastna surovina ni pogoj.
Kmetice in kmetje, ki želite sodelovati na razstavi, se javite 
na lokalni enoti kmetĳske svetovalne službe, kjer vam bo 
svetovalka ali  svetovalec elektronsko izpolnil/a prĳavnico 
za vsak izdelek posebej. S seboj prinesite KMG MID vaše 
kmetĳe.
Zadnji rok za prĳavo je 16. februar 2011 do 12. ure.
Prispevek - kotizacĳa za ocenjevanje znaša skupaj z DDV-
jem 20 evrov na izdelek.
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Na popoldanskem in večer-
nem novoletnem koncertu se 
je občinstvo ponovno zazibalo 
v praznično vzdušje. »Nedvo-
mno ste danes tukaj tudi zato, 
da bi občutke zadnjega meseca 
v letu podaljšali v prvi mesec 
novega leta, saj nam glasba to 
omogoča,« je v uvodu pove-
dala voditeljica Barbara Red-
nak Robič. Pa še kako prav je 
imela, obiskovalci so razvajali 
svoje ušesne brbončice tako 
ob dovršenem igranju orkestra 
Simfonika Vrhnika, kot tudi 
čudovitih ženskih in moških 
glasovih domačega mešanega 
zbora Mavrica ter gostujočega 
zbora iz Črne vasi, s katerim 
so sodelovali že preteklo leto. 
Vrhniško občinstvo je navdušil 
tudi mladi, perspektivni solist 
Martin Sušnik, ki je s svojim te-
norjem občinstvu naježil kožo 
ter požel gromek aplavz. Sicer 
pa se je Sušnik javnosti predsta-
vil že na več pevskih nastopih, 
kot solist pa večkrat sodeluje z 
različnimi zbori in komornimi 
zasedbami tako doma, kot tudi 
v tujini. »Kritiki so ga ob več 
priložnostih označili kot  glav-

no presenečenja koncerta,« je o 
Sušniku še dejala Rednak Ro-
bičeva. 

Koncert, sestavljen iz dveh 
delov, je postregel z odličnim 
repertoarjem, ki ga je pred-
stavila zborovodkinja Darin-

ka Fabiani: »V prvem delu je 
program sestavljen večinoma 
iz opernih arĳ, Brahmsovega
Madžarskega plesa, Donize�i-
jevega Ljubezenskega napoja, 
znanega Verdĳevega Rigole-
ta, priredbe Saint Saensovega 
Samsona in Dalile, Šostakovi-
čevega Jazz valčka ter napitni-
ce iz filma Princ študent. Drugi
del pa je raznovrsten od film-
ske glasbe, Williamsovega Im-
perĳ vrača udarec, znane Eve-
rybody loves somebody, ki jo 

je pel Dean Martin leta, leta na-
zaj, pa Leharjeve Dežele smeh-
ljaja, Jenkinsove Adiemus, ki 
jo poje Enya. Zaključujemo 
pa z izraelsko Hava Nagilo in 
Avsenikovo Prĳatelji, ostanimo
prĳatelji.«

Simfonika je  s tem progra-
mom ter pod vodstvom diri-
genta Marka Fabianĳa in zbo-
rovodkinj Darinke Fabiani ter 
Katje Bajec Felc gostovala tudi 
ljubljanski Slovenski filharmo-
nĳi.                Vesna Erjavec

Orkester je s tokratnim kon-
certom nedvomno popestril 
turoben januar. Tudi tokrat so 
mladi glasbeniki obiskovalce, 
ki so večer preživeli v njihovi 
družbi, razvedrili in razvajali 
njihove ušesne brbončice. Na-
stopajoči so se zopet izkazali 
za mojstre usklajenosti, po-
kazali so ubranost in izrazno 
moč, pri tem pa so občinstvo 
popolnoma navdušili. Pred-
vsem ob solo vložkih različ-
nih glasbenikov, ki so poželi 
glasen aplavz. Z navdušujoči-
mi glasbenimi vložki so tako 

postregli trobentač, saksofo-
nistka, pa solist na klavirju, 
pozavni in še nekateri drugi. 
Njihov repertoar je bil zelo ši-
rok. Predstavili so se z dvanaj-
stimi skladbami in dvema do-
datkoma, eno skladbo pa so 
zaigrali skupaj z gostujočim 

Jazz je kul bend iz Ško�e Loke.
Ta se je samostojno predstavil 
z dvema skladbama, eno pa 
je zaigral še skupaj s solistom 
Matjažem Lenarčičem, ki v Big 
bandu Vrhnika igra trobento. 
Kot je povedala predsednica 
vrhniškega Big banda, Dam-
jana Vrenjak, so izbrali pester 
program na katerem se ja za 
vsakega nekaj našlo. »Pripra-
vili smo lahkoten program, 
ki ni baziran na hudem jazzu. 
Skladbe so izbrane za širšo 
publiko, na programu pa so 
pevski komadi, nekaj je za-

bavnih komadov, ki jih izvaja 
Big band Vrhnika, nekaj slo-
venskih, nekaj pa svetovnih.«  
Koncert so Bigbandovci ot-
vorili s skladbo znanega Ne-
ala He�ĳa, nadaljevali pa so z 
dvema skladbama Gershwina 
˝´S Wonderful˝ in ˝Sway˝ ob 

interpretacĳi mlade in per-
spektivne pevke Line Rahne, 
ki je požela bučen aplavz. 
Nadaljevali so z ˝Moon rive-
r˝ iz filma Zajtrk pri Tiffany,
v kateri je s solo vložkom na 
trobenti navdušil Matjaž Le-
narčič ter z ˝88 Basie Street˝. 
V nadaljevanju so poslušalci 
slišali še ˝Chicago˝, ˝It´s so so 
nice˝ in ˝Possible straight˝. 

Drugi del koncerta pa so za-
čeli mladi glasbeniki iz Ško�e
Loke Jazz je kul bend. Jaka 
Strajnar, mentor skupine, je 
povedal, da jim nastop res ve-
liko pomeni, kajti tako prido-
bivajo dragocene izkušnje za 
starejše in bolj prodorno izva-
janje. »Kot že samo ime pove, 
želimo promovirati jazz, po-
staviti spet to zvrst glasbe v 
neko popularno sfero, tako 
kot je bilo včasih,« je o name-
nu delovanje skupine še raz-
ložil Strajnar. Mladi glasbeni-
ki so najprej zaigrali skladbo 
znanega Stevieja Wonderja 
˝Sir Duke˝, nato so se ob nji-
hovi interpretacĳi ˝Jingle bell-
s˝ obiskovalci zazibali nazaj v 
novoletni čas, pri skladbi iz 
filma Pink panter z naslovom
˝Peter Gunn˝se jim je na odru 
pridružil bigbandovec Matjaž 
Lenarčič, zadnjo skladbo ˝Te-
quila˝ pa so zaigrali skupaj 
s celotnim vrhniškim orke-
strom. Ta je v nadaljevanju za-
igral še ˝Call It Stormy Mon-
day̋ , nato pa so se ustavili 
tudi na domačih tleh. Seveda 
niso izpustili verjetno največ-
jega imena slovenske zabavne 
in jazz glasbe Jože Privška in 
njegovega ˝Mačka v Žaklju˝, 
ter Adamičove ˝Ko boš prišla 
na Bled˝. Zaključili so skupaj s 
pevko Lino ter skladbo ̋ All of 
me˝, po navdušenem aplavzu 
občinstva pa so razveselili še z 
dvema dodatkoma. (ve)

»Praznični koncert«, kot 
so pevski večer poimenovali 
Cankarjevi pevci, je potekal 
v štirih sklopih. Najprej je 
nastopil Mešani pevski zbor 
Ivana Cankarja, ki se je pred-
stavil s sklopom narodnih in 
starejših avtorskih besedil, 
njim pa so sledili gostje iz 
Ško�e Loke pod vodstvom
dirigenta Urbana Tozona. 
Njihov repertoar je v glav-
nem obsegal stare in sodobne 
sakralne napeve. Kot je bilo 

mogoče slišati na koncertu, 
gostje prepevajo že 30 let. V 
tem času jih je pot vodila po 
številnih evropskih državah. 
Še posebno si v štejejo v čast, 
da so gostovali pri Slovencih 
po svetu: v ZDA, Kanadi, Av-
stralĳi in Argentini. V drugi
polovici koncerta so oder še 
enkrat zasedli Cankarjevi 
pevci, ki so se tokrat pred-
stavili s sklopom tujih pesmi. 
Prav tuji svet je  lani omenje-
ni zbor kar dvakrat zaznamo-

val: konec marca je namreč 
zbor gostil ženski pevski 
zbor Oggi iz Nagoje, maja pa 
se je mudil pri Slovenskem 
združenju France Prešeren 
iz Skopja. Tam so  imeli dva 
koncerta, in sicer samostojne-
ga v Ohridu ter skupni kon-
cert z MePZ France Prešeren 
v Skopju. Praznični koncert je 
glasbeno sklenila povezoval-
ka prireditve Branka Božič, ki 
se tudi sama aktivno ukvarja 
s petjem. Letos je izdala novo 
zgoščenko I believe in love, 
na kateri je nekaj pesmi po-
snela celo na Irskem z vrhun-
skimi glasbeniki. Kot solistka 
je predstavila jagodni izbor iz 
svoje najnovejše zgoščenke, 
Cankarjevi pevci pa so poskr-
beli za pevsko spremljavo. 

Sicer pa Praznični večer 
ni bil edini koncert, ki so ga 
Cankarjevi pevci pripravili v 
decembru. Še enkrat so se jav-
nosti predstavili na tradicio-
nalnem božičnem koncertu 
z mašo 26. decembra v cerkvi 
sv. Pavla na Vrhniki.(gt)

Ško�eloški pevski zbor Lubnik

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja s solistko Branko Božič

Novoletni koncert Simfonike ponovno navdušil
8. januar 2011 - Koncert orkestra Simfonike skupaj z domačim mešanim pevskim zborom Mavrica ter zborom 
dr. Frančiška Lampeta iz Črne Vasi je zagotovo eden od vsakoletnih kulturnih vrhuncev v občini, ki tudi tokrat 
gledalcev ni pustil ravnodušnih. Domačo veliko  dvorano Cankarjevega doma je  napolnil  kar dvakrat.

Zimski koncert Big banda Vrhnika
Vrhnika, 22. januar – V Cankarjevem domu na Vrhniki so se zbrali ljubitelji jaz-
zovske glasbe, ki so uživali ob živahnih ritmih, dobri glasbi in ob sproščenem 
vzdušju vrhniškega orkestra Big Band. Organizatorji so pripravili program, ki 
je zadovoljil različne glasbene okuse. Na odru pa so se predstavili tudi mladi 
glasbeniki iz Ško�e Loke, v zasedbi Jazz je kul bend.

Praznični koncert

Lubnik in Cankar združila pevske 
moči
Vrhnika, 11. december – V osrednjem vrhniškem kulturnem hramu je Mešani pev-
ski zbor Ivana Cankarja Vrhnika pod taktirko Lovra Groma pripravil celovečerni 
koncert. V goste so povabili pevce iz Ško�e Loke – Pevski zbor Lubnik. Prireditev 
je povezovala in v sklepnem delu koncerta celo zapela Branka Božič.



NAS CASOPIS 379/31.1.2011 C M Y K 45

4531. januar 2011
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si Kultura

Ljubitelji solopetja in opere 
so zadnji ponedeljek starega 
leta lahko uživali v božičnem 
koncertu, ki ga je v dvora-
ni vrhniškega Cankarjevega 
doma, že osmič zapored, pri-
pravil Uroš Petrač, sicer do-
mačin z Drenovega Griča. 
Petrač, ki je letos magistriral iz 
klasičnega solo petja na Kralje-
vem konservatorĳu v Haagu,
je s svojim liričnim tenorjem  
občinstvu ponovno polepšal 
praznični večer. Na odru se 
mu je pridružila sopranistka 
Tanja Rupnik, zapela pa sta 
ob klavirski spremljavi Romi-
ne Ponti. Koncert je postregel 
s pestrim repertoarjem, v ka-
terega je Petrač med drugim 
vključil slovensko glasbo, 
operne klasike ter ga zaključil 
z božično glasbo.

Petrač je koncert  začel s 
slovensko glasbo. Obiskovalci 
so tako uživali ob Linhartovi 
Ljubici, Vilharjevi Oh, da bi 
le znala, Lipovškovi Sončece 
sĳ ter Ipavčevi Če na poljane 
rosa pade ter Božji volek. Kot 
je povedal Petrač, program 

vedno izbira glede na  občin-
stvo in okoliščine: »V Slovenĳi
vedno rad pojem slovenske 
pesmi, še posebno, ker že do-
brih 8 let živim zdoma in mi 
slovenska besedila zelo ležĳo!
Mogoče tudi, ker materni jezik 
pogosto tudi pogrešam.« Sicer 
pa mladi tenorist rad prepeva 
različne vrste glasbe, ena iz-
med njegovih najljubših zvrsti 
je italĳanska glasba, od kancon
pa do opere iz časa bel canta. 
»Zato, vedno izberem kakšno 
kancono ter, kot se tudi spodo-
bi, kakšno znano operno arĳo.
Saj sem do sedaj vedno opazil 
pozitivno razpoloženje publi-
ke do tovrstne glasbe,« je še 
povedal Petrač, ki je ob tej pri-
ložnosti izbral Donize�ĳevo
Una furtiva lagrima iz opere 
Ljubezenski napoj ter Bellinĳe-
ve Malinconia, Ninfa gentile in 
Vaga luna, che inargenti. 

Času primerno je Uroš Pet-
rač v svoj repertoar vključil 
sakralno glasbo ter tudi božič-
ne pesmi. Ob koncu koncerta 
sta tenorist in sopranistka ob 
spremljavi Romine Ponti sku-

paj z občinstvom zapela Sveto 
noč.  Sicer pa so  obiskovalci 
imeli priložnost na odru slišati 
še Curtisovo Torna a surriento, 
Vivaldĳevo  in Mozartovo La-
udamus te, Franckovo Panis 
Angelicus, Schubertovo Ave 
Maria in Mozartovo Ave Ve-
rum. 

Sicer pa je bil tenorist, ki je 
magistriral iz italĳanske ro-
mantike – bel canto, v svoji 
solopevski karieri nagrajen z 

zlato plaketo in drugo nagra-
do na Državnem tekmovanju 
mladih glasbenikov v Mari-
boru, kot solist pa se najpogo-
steje predstavlja s koncerti, na 
katerih prepeva pesmi in arĳe
iz različnih glasbenih stilov in 
obdobĳ: » Na recitalih pojem 
tudi nemški Lieder - Schubert, 
Schuman, Brahms … Na Nizo-
zemskem je zelo velik trg tudi 
v oratorĳu, tako bom marca in
aprila pel arĳe iz Janezovega
pasĳona (J. S. Bach), evange-
lista iz Matejevega pasĳona
(Schutz), junĳa vlogo Uriela
iz Die Schopfung (Haydn) in 

podobno. Na mojem reper-
toarju je poleg omenjenega 
najpogosteje romantika, tako 
italĳanska kot nemška, stara 

glasba, opera in oratorĳ,«  je še 
povedal Petrač, ki med svoje 
največje dosežke šteje glavno 
vlogo pri uprizoritvi opere  - 
muzikala The Vice, vlogo Page 
v Verdĳevem Rigole�u in dru-
ge. S svojim liričnim tenorjem 
in dobro interpretacĳo je po-
slušalce prepričal tudi na po-
nedeljkovem koncertu. 

S sopranskim glasom pa je 
poslušalce v svet opere po-
peljala tudi Petračeva gostja 
Tanja Rupnik, ki se je šolala 
na Konservatorĳu za glasbo
in balet v Ljubljani v razredu 
prof. Marjana Trčka. Trenutno 

se izobražuje na Glasbeni aka-
demĳi v Zagrebu v razredu
prof. Martine Zadro, hkrati pa 
se izpopolnjuje pri Evi Blahovi 
in Dunji Vejzović. Med svojim 
izobraževanjem se je kot so-
listka predstavila z Orkestrom 
Konservatorĳa Ljubljana, z Or-
kestrom Slovenske filharmoni-
je in z Glasbeno mladino ljub-
ljansko. Redno se udeležuje 
koncertov, solopevskih semi-
narjev in seminarjev z baročno 
tematiko ter tekmovanj. Poleg 
solistične goji posebno ljube-
zen do zborovske glasbe. 

Vesna Erjavec

KUD Dranov Grič - Lesno Brdo je skupaj z ZIC Vrhnika pripravil 
že osmi, tradicionalni koncert tenorista Uroša Petrača z gosti. 

Petrač, sicer domačin z Dreno-
vega Griča, je občinstvo prepri-
čal s svojim liričnim tenorjem.

Na odru se mu je pridružila so-
pranistka Tanja Rupnik, oba 
pevca pa je na klavirju sprem-
ljala Romina Ponti.

Sredi decembra smo velik 
del sobotnega popoldneva 
preživeli na ustvarjalnih de-

lavnicah: izdelovali smo voš-
čilnice, angelčke in okraske iz 
slanega testa. Delavnice smo 
vodile Mateja Bartol, Meta 
Petrač in Bernarda Novak.

Na dan slovenske državno-
sti in enotnosti je KUD Drenov 
Gri - Lesno Brdo organiziral 
že tradicionalni Božično-no-
voletni koncert.

V uvodnem delu so nasto-
pili učenci, ki obiskujejo ve-
rouk na Drenovem Griču. Za 
nastop jih je pripravila sestra 
Felicitas. Predstavili so se s 

pesmĳo in plesom.
Učenci, ki prepevajo v 

otroškem pevskem zboru 

podružnične šole, so zapeli 
pod mentorstvom Bernarde 
Novak. Marjeta Jelovšek je 
mlade pevce, ki so petje po-
pestrili z gibi, spremljala na 
klaviaturah.

Pevci domačega pevskega 
zbora smo zapeli pod vod-
stvom zborovodje Romana 
Marolta, ki je petje spremljal 
tudi na klavirju. Za zboro-
vodjo Romana je bil to zadnji 
nastop, saj se je po dobrem 
desetletju zaradi drugih ob-
veznosti poslovil od pevcev. 

Roman, pevci se ti zahva-
ljujemo za ves trud, potrpež-
ljivost in pevsko znanje, ki si 
ga vložil v nas. Veseli bomo, 
če boš na koncertih prisluhnil 
našemu petju.

Stanka Koprivec je tudi le-
tos v kotu dvorane postavila 
jaslice. Figure v jaslicah in 
okraski na smrečici so plod 
njenih spretnih rok. Oder sta 
okrasili Mateja Bartol in Meta 
Petrač z izdelki, ki so nastali 
na ustvarjalnih delavnicah.

Zbrane v dvorani je s toplo 
besedo nagovoril predsednik 
sveta KS Drenov Grič - Lesno 
Pavel Oblak.

Katarina Lenarčič je z vez-

no besedo prepletla celoten 
program.

Po koncertu smo, tako kot 
je že v navadi, ob prigrizku in 
z žlahtno kapljico nazdravili 
prihajajočemu novemu letu.

KUD Drenov Grič - Lesno 
Brdo se zahvaljuje Svetu Kra-
jevne skupnosti in Trgovini 
DG 69 za pomoč pri organiza-
cĳi koncerta. Zahvaljujemo se
tudi našim zvestim poslušal-
cem, ki nas razveselĳo s svo-
jim obiskom.

Bernarda Novak

VABILO
KUD Drenov Grič - Lesno Brdo vabi vse 
člane in ljubitelje kulture na občni zbor.

Dobimo se v četrtek, 10. 2. 2011, ob 19. 00 v 
prostorih OŠ na Drenovem Griču.

Vljudno vabljeni.
KUD Drenov Grič - Lesno Brdo

VABILO
KUD Drenov Grič - Lesno Brdo prireja 

koncert ob slovenskem kulturnem 
prazniku.

Prireditev bo v soboto, 5. 2. 2011, ob 18.30 
v dvorani gasilskega doma na Drenovem 

Griču.
Veseli bomo vašega obiska. 

KUD Drenov Grič - Lesno Brdo

Tenorist Uroš Petrač polepšal praznični čas
Vrhnika, 27. december 2010 – KUD Drenov Grič - Lesno Brdo je v vrhniškem Can-
karjevem domu skupaj z Zavodom Ivana Cankarja Vrhnika pripravil tradicional-
ni božično-novoletni koncert tenorista Uroša Petrača. Na odru se mu je pridružila 
sopranistka Tanja Rupnik, zapela pa sta ob spremljavi pianistke Romine Ponti. 

VABILO NA SKLADOVE PRIREDITVE

Cankarjev dom Vrhnika, 
sreda, 9. 2. 2011,
od 8. do 13. ure.

Vstop prost.

MLADI ODER
Območno srečanje otroških gledaliških in lutkovnih 

skupin
občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer

Kulturni dom Bevke, 
SOBOTA, 19. 2. 2011,

ob 18. uri.
Vstop prost.

OBMOČNO SREČANJE PEVCEV LJUDSKIH PESMI 
IN GODCEV LJUDSKIH VIŽ

iz občin Vrhnika, Borovnica, Log - Dragomer, 
Logatec in Ig

IBS MEDNARODNA POSLOVNA ŠOLA 
LJUBLJANA
Mencingerjeva 7, 1000 Ljubljana
Telefon: 040/561 896, e-naslov: info@ibs.si, www.ibs.si

vpisuje v akreditirani visokošolski strokovni 
program:
MEDNARODNO POSLOVANJE
Študenti se pri študĳu seznanĳo s poslovnimi,
upravnimi, ekološkimi in etičnimi vsebinami ter 
dosežejo visoko stopnjo znanja tujega jezika, pri 
katerem je poudarek na sproščenem komunici-
ranju in razumevanju. Predavanja so organizira-
na tako, da so kar najbolj prilagojena študentom 
ob delu: potekajo dvakrat na teden popoldne od 
16.30 do 19.45; naenkrat pa je na urniku le en 
predmet. IBS delno ali v celoti prizna študentom 
znanje, pridobljeno na drugih visokih šolah. Di-
plomo je mogoče pridobiti relativno hitro, ker 
imamo individualne izpitne roke. Za zaposlene 
v tujini imamo organizirano učinkovito izobra-
ževanje na daljavo (izpeljano po modelu Open 
University). Študĳ in izpiti prek svetovnega
spleta so mogoči tudi za invalide. Naši preda-
vatelji imajo habilitacĳo in poučujejo tudi na 
drugih slovenskih in tujih univerzah in visokih 
šolah kot so: Deakin University, Avstralĳa, Jam-
mu University, Indĳa, Kauno Kolegĳa, Litva,
Munich Business School, Nemčĳa, Pacific Uni-
versity Hawaii, Savonia University of Applied 
Sciences, Varkaus, Finska, Universita degli studi 
di Trieste, Italĳa, Universität Klagenfurt, Avstri-
ja, University of Bolzano, Italĳa itn.

LEILA, Višja strokovna šola, d.o.o.
Mencingerjeva 7, 1000 Ljubljana
T: 040/561 896, e-naslov:irena.marinko@guest.
arnes.si, www.leila.si

vpisuje v višješolski strokovni program:
POSLOVNI SEKRETAR

K vpisu vabimo vse, ki želĳo pridobiti višjo 
izobrazbo in naziv poslovni sekretar oziroma 
poslovna sekretarka. Specializirani smo za iz-
obraževanje poslovnih sekretarjev, zato vse-
bine pri večini predmetov vsebujejo praktične 
primere, značilne prav za delovna mesta, na 
katerih delajo poslovni sekretarji. Izobraževa-
nje izvajajo predavatelji z univerzitetno izob-
razbo, magisterĳem ali doktoratom, ki imajo
izkušnje pri delu v gospodarstvu in pouče-
vanju in uporabljajo sodobne učne metode. 
Študenti imajo možnost, da študĳ končajo  
prej kot v dveh letih, obstaja pa tudi možnost 
študĳa na daljavo. Šolnina je med najnižjimi v 
Slovenĳi in vključuje vpisnino, učno gradivo, 
ponavljanje izpitov in individualne izpite. V 
šoli razvĳamo pozitivno vzdušje in veselje do 
študĳa. Izobraževanje poteka na prĳetni loka-
cĳi v centru Ljubljane. S študenti delamo indi-
vidualno; ne pomenĳo nam le številk, ampak 
ljudi, s katerimi imamo pogoste in prĳateljske
stike.

Praznični utrinki 
v KUD Drenov Grič - Lesno Brdo
Zadnjo soboto v novembru smo v dvorani gasilskega doma na Drenovem Griču 
z izdelovanjem adventnih venčkov začeli s pripravo na božične praznike. Jurĳ
Petrač se je, še preden je zapadel prvi sneg, podal v naravo in nabral več vrst 
zelenja, ki smo ga vpletali v obode in nastali so čudoviti venčki, ki smo jih 
okrasili s svečami, storži in drugimi okraski.
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Cankarjev dom VrhnikaProgram prireditev za februar 2011

TOREK,
1. 2. 2011,
ob 18. uri.

Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 
Darko Slavec

IZ NESKONČNOSTI V NESKONČNOST
Razstava

Galerija Cankarjevega doma na Vrhniki
Razstava bo odprta do 27. februarja 2011.

ČETRTEK,
3. 2. 2011,
ob 20. uri.

Vstop prost.

RADIO SLOVENIJA; UREDNIŠTVO ZA KULTURO 3. PROGRAMA 
– PROGRAMA ARS

CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA
GLASBENA ŠOLA VRHNIKA

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA 
ARSOV VEČER POEZIJE IN GLASBE

z gosti: 
pesnik, pisatelj, pisec aforizmov in satirik Uroš Vošnjak,

pesnik, dramatik, dramaturg, prevajalec Ervin Fritz
ter 

Trio Rupnik.  
Javna radijska oddaja

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
9. 2. 2011,

ob  8. do 13. ure.
Vstop prost.

JSKD OI VRHNIKA
MLADI ODER

Območno srečanje otroških gledaliških skupin
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PETEK,
11. 2. 2011,
ob 20. uri.

Vstopnina: 15 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
GLEDALIŠKI ABONMA in za IZVEN

Zavod Familija in MGL
Branko Završan

SOLISTIKA
Komična glasbena predstava za dva solista

 in neomejeno število inštrumentov
Režija: Branko Završan

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SOBOTA,
12. 2. 2011,
ob 16. uri.

Vstopnina: 5 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
OTROŠKI ABONMA ENAJSTA ŠOLA in za IZVEN

BIBAMICA NA KONCERTU
Koncertna predstava otroških pesmic

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
13. 2. 2011,
ob 17. uri
 (96 min.).

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
MEGAUM

Kinopredstava
Animirana, sinhronizirana družinska komedija
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

SREDA,
16. 2. 2011,
ob 18. uri.

Vstop prost.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
PODELITEV LICENC LOKALNIM TURISTIČNIM VODNIKOM

po občinah Vrhnika, Dobrova - Polhov Gradec, Log - Dragomer, Brezovica, 
Horjul in Borovnica 

in po Cankarjevi spominski hiši ter Literarni poti.
Gosta: predavatelj dr. Davorin Tome in dramski igralec  Andrej Kurent

Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
20. 2. 2011,
ob 17. uri
(113 min.).

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
ZGODBE IZ NARNIJE; POTOVANJE POTEPUŠKE ZARJE

Kinopredstava
Domišljijska družinska pustolovščina

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

TOREK,
22. 2. 2011,
ob 19. uri
(146 min.).

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
HARRY POTTER IN SVETINJE SMRTI, 1. del

Kinopredstava
Domišljijska akcijska pustolovščina

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki 

PETEK,
25. 2. 2011,
ob 19. uri
(96 min.).

Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
NJUNA DRUŽINA

Kinopredstava
Komedija

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

NEDELJA,
27. 2. 2011,
ob 17. uri

(100 min.).
Vstopnina: 3 €.

ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA
ZLATOLASKA
Kinopredstava

Animirana, sinhronizirana družinska pustolovščina
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki

PONEDELJEK,
28. 2. 2011,
ob 20. uri.

Vstopnina: 15 €.

ORANGEL, D. O. O.
Branko Đurić

ČAS ZA SPERMEMBO
Igrajo: Branko Đurić, Alenka Tetičkovič in Jernej Kuntner

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki 

Predprodaja vstopnic za prireditve
Turistični informacijski center (TIC) Vrhnika, Tržaška cesta 9

Tel.: 01 755 10 54, e-pošta: tic@zavod-cankar.si
Ponedeljek – petek: od 8. do 18. ure

Sobota: od 8. do 14. ure 
in pol ure pred predstavo na blagajni Cankarjevega doma Vrhnika.

Nakup vstopnic prek spleta: www.mojekarte.si. 
Dodatne informacije o prireditvah in morebitne spremembe:

www.zavod-cankar.si, www.vrhnika.si

Pridržujemo si pravico do spremembe programa.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika
Gledališki abonma in IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika
Petek, 11. februarja 2011, ob 20. uri 
Branko Završan
SOLISTIKA
Komična glasbena predstava za dva solista in 
neomejeno število inštrumentov
DRUŠTVO FAMILĲA in MESTNO GLEDA-
LIŠČE LJUBLJANSKO

Režĳa: Branko Završan
Glasbena struktura in aranžmaji: Boštjan 
Gombač in Marko Brdnik
Dramaturgĳa: Ivana Djilas
Kostumografija: Jelena Proković
Oblikovanje luči: Branko Šulc

Igrajo: 
Branko Završan, Boštjan Gombač, Marko 
Brdnik

»Torej, vi ste publika … upam, da je to jasno. 
In zato se morte obnašat kot publika, ne. No, 
morte, prosim vas za participacĳo. Saj veste, 
kaj publika dela. Tisto, kar jaz rečem. Ko dvig-
nem tablo, se vi odzovete. Saj je jasno, a ne? 
Zavedajte se, da ste v studiu, zato jaz apeliram 
na vašo participacĳo. Dvigne tablo APLAVZ in 
publika reagira. Hvala lepa. Saj veste. To rabi-

jo predvsem izvajalci, to je njihov suport, kot 
drugo pa je to zvočna kulisa. Ampak kulisa v 
živo, ne pa kakšna posneta japonska jajca. Naj 
poslušalci doma vidĳo, kaj zamujajo!«

Projekt Solistika je zastavljen v tradicĳi glas-
benih klovnov, enega od najstarejših zabavnih 
glasbenih žanrov, ki se odlikuje z duhovitim 
in predvsem virtuoznim izvajanjem glasbe, 
tokrat vrhuncih klasične glasbe v inovativnih 
aranžmajih za nepričakovane inštrumente, ki 
jih na koncertu resne glasbe ponavadi ne mo-
rete videti in slišati.

Nagrada občinstva na 39. tednu slovenske 
drame leta 2009!
Predstava traja 1 uro, 15 minut in nima odmora.

Vljudno vabljeni!

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki 

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
vas vljudno vabi na odprtje razstave
akademskega slikarja in grafika 
Darka Slavca
IZ NESKONČNOSTI V NESKONČNOST.

Odprtje bo v torek, 1. februarja 2011, ob 18. 
uri
v Galerĳi Cankarjevega doma na Vrhniki.
Razstava bo odprta do 27. februarja 2011, in 
sicer 
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 10. do 12. ure.

Regĳska razstava odraslih likovnih ustvar-
jalcev
(Zavod Ivana Cankarja Vrhnika in JSKD OI 
Vrhnika)
MED BESEDO IN PODOBO,
v Galerĳi Cankarjevega doma
bo odprta do 30. januarja 2011, in sicer 
od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure,
ob nedeljah od 10. do 12. ure.

Vse razstave si je mogoče ogledati tudi ob nedeljah od 10. do 12. ure in ob preostalih 
prireditvah v Cankarjevem domu na Vrhniki. 

Vabljeni!

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in 
turizem Vrhnika
Otroški abonma 11. šola in za IZVEN
Cankarjev dom Vrhnika

Sobota, 12. februarja 2011, ob 16. uri
BIBAMICA NA KONCERTU
Koncertna predstava otroških pesmic iz TV 
lutkovne serĳe BISERGORA

Igrajo:
Brina Vogelnik: vokal, ropotulje                                     
lutkovna animacĳa BibaMice
Petra Pikalo: vokal, ropotulje
utkovna animacĳa MatKurje
Luka Ropret: kitara
Jaka Hawlina: bariton, trobenta 

BibaMica je zahrepenela po pesmicah z Biser-
gore in z otroki bi jih rada spet enkrat prepo-
slušala in prepela. 
Z biseri se je odkotalila na koncert, kjer jo otro-
ci že čakajo. Kje so pa pesmice? Saj se jih še 

spomnimo:  Biba-
leze, Bibagre ... pa 
Mak, mak, mak ... pa 
Veter sem veter ... in 
vse druge, do tiste 
zadnje: Pa vse igrice 
so preč ... 
Le kam so se skrile? 
Morda jih je pa Bi-
baMica prinesla kar 
s sabo v biserih, na-
ravnost z Bisergore? 
Pa poglejmo!

Brina, Luka in Jaka jih bodo na koncertu priča-
rali iz biserov, za sodelovanje pa bodo prosili 
tudi otroke. Pridružila se jim bo še MatKurja, 
saj njenemu kokodakanju danes res nič ne 
uide.
Pa srečno! 

Koncertna predstava traja do 40 minut in je pri-
merna za otroke od 3. do 8. leta.

Vljudno vabljeni!

Orangel, d. o. o.

Cankarjev dom Vrhnika
Ponedeljek, 28. februar 2011, ob 20. uri. 
ČAS ZA SPERMEMBO
Besedilo: Branko Đurić – Đuro in Marko Po-
korn
Režĳa: Branko Đurić
Kostumografija: Alan Hranitelj
Scenografija: Anastasia Koršič
Igrajo: Branko Đurić – Đuro, Alenka Tetičko-
vič in Branko Šturbej/Jernej Kuntner 

Predstava  Čas za spermembo je bila uspešni-
ca Teatra 55; imela je več kot 350 ponovitev. 

Đuro v vlogi frizerja Mirka, ki ima salon z ime-
nom Ja se zovem Mirko, obožuje natančnost, toč-
nost (navada iz JLA) in sebe, ker je, kot sam pravi, 
»lep, urejen, negovan«. V njegov salon rad zahaja 
zobozdravnik Damjan  (Branko Šturbej/Jernej 
Kuntner), ki obožuje Mirkovo asistentko Emo in 
Mirkov »južnjaški« humor, sam pa je, kot pravi, 
»bolj štorast in neroden«.
Ema (Alenka Tetičkovič) je Mirkova seksi asi-
stentka, nora na svojega šefa in ga hoče dobiti za 
vsako ceno. Pripravljena je celo v semenski banki 
dobiti njegovo spermo …
Ali ji bo Damjan pri tem pomagal ali pa ji bo po-
skusil podtakniti svojo? Zvedeli boste, ko pride, 
če pride … Čas za spermembo!
Vljudno vabljeni!
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Koncert: Metalsteel, Use Less, Reflecto
sobota, 26. februarja, klub Zakon
Metalsteel so glasbeno pot začeli leta 2000, ko 
je bila starost članov v povprečju le 12 let. Leta 
2003 so izdali prvenec Usoda, ki je naletel na 
odlične odzive v Slovenĳi kot tudi v  in tujini. 
Promocĳa albuma je vključevala dva video-
spota ter vseslovensko turnejo, med drugim 
so nastopili na velikih festivalih, kot sta Rock 
Otočec in Metalcamp. Leta 2005 je izšel dru-
gi album, Taste The Sin, Metalsteel pa so v tem 
času posneli še en videospot ter se ponovno 
odpravili na turnejo. Tokrat so nastopili z veli-
kani Helloween in W. A. S. P.  in odigrali ne-
kaj koncertov z veterani ex-yu scene, Divljimi 
Jagodami, Osmim Putnikom in Pomarančo. 
Sodelovali so tudi pri odmevnem projektu še-
stih slovenskih metal bendov Metal Slovenia, s 
katerimi so skupaj posneli komad Metalsteelov 
Heavy Metal Is Our Religion, ki ga je slovensko 
metalno občinstvo izbralo za svojo himno. 
Poleti 2007 so Metalsteel posneli svoj tretji stu-
dĳski album, Bad In Bed. Zadnji album, ime-
novan Entertainment, so izdali novembra 2010, 
podrobneje pa ga bodo predstavljali na letošnji 
turneji, vključno na koncertu v klubu Zakon!
Benjamin Kic – vokal, solokitara
Rok Tomšič – vokal, solokitara
Matej Sušnik – bas
Daša Trampuš – bobni
www.myspace.com/metalsteel
Začetki skupine Use Less segajo v leto 2005. 
Sprva so preigravali hard rock klasike, leta 2007 
pa so se zgodile večje kadrovske spremembe in s 
tem tudi sprememba stila – začeli so pisati moč-
ne heavy metal komade. Novembra 2008 so iz-
dali svoj prvi demo, naslovljen 3 Li�le Statements 
of Life, ki je bil med metalskim občinstvom do-
bro sprejet in dobil odlične kritike. Novembra 
2010 so izdali drugi demo, Mind Collapse, ki je bil 
med poslušalci sprejet še bolje kot njegov pred-
hodnik. Ob koncu leta 2010 in v začetku 2011 se 
band posveča promoviranju novega demopos-
netka.
Rok Tavčar – vokal
Matej Osredkar – solokitara
Primož Grkman – ritemkitara
Grega Stamenovič – baskitara
Toni Novak – bobni
www.myspace.com/uselessslo
Reflecto je slovenska metalna zasedba iz oko-
lice Kamnika. V grobi zasnovi skupina obstaja 
že od leta 2008, a je, kot je značilno za novona-
stale bende, po začetnem iskanju prave ekipe 
in pristopa svoje delovanje ustalila v letu 2010. 
Skupinin zvok  temelji na metalu, vendar se v 
izpeljavi svojih idej ne trudi žanrsko omejevati, 
temveč išče inspiracĳo in svež pristop v drugih 
zvokih in žanrih. V začetku leta 2011 se je band 
odločil posneti prva dva avtorska komada in se 
začel pripravljati na prve koncerte. Skupina bo 
premierni koncert doživela v klubu Zakon!
Janez Spruk – bobni
Grega Stamenovič – bas
Matej Osredkar – kitara
Urban Varšek – klaviature
Ela Gaborovič – vokal

Pustne karaoke
sobota, 5. marca – klub Zakon 
Pustna sobota je spet tu! 

Vabljen/-a, da na tradicionalnem žuru v klubu 
Zakon zaplešeš na razigrane ritme preteklosti in 
sedanjosti ter se posladkaš z vsaki maski pripa-
dajočimi krofi. Seveda pa ne pozabi na karaoke, 
kjer boš imel/-a priložnost, da z vso strastjo, ki 
jo premoreš, zapoješ komad, ki se že od nekdaj 
preigrava v tvoji glavi, in za  nekaj minut po-
staneš prava zvezda. Seznam pesmi najdeš na 
www.kvs-klub.si.
Še to: najboljše maske in najuspešnejše pevce 
čakajo privlačne nagrade! :)

Urbane legende 
četrtek, 17. marca, ob 20. uri – klub Zakon
Med neštetimi zgodbami o tem in onem, ki si 
jih pripovedujemo vsak dan, se pogosto najdejo 
neverjetne, nenavadne, smešne, bizarne ali celo 
grozljive pripovedi o »resničnih« dogodkih, za 
katere pa se nikoli ne more natančno ugotoviti, 
ali so se zares zgodili. Te zgodbe, znane tudi kot 
sodobne povedke ali urbane legende, se rojevajo 
in živĳo povsod okoli nas – slišimo jih od pri-
jateljev, v službi, pri frizerju, v trgovini in me-
dĳih – v njih pa se vedno zrcali svet, v katerem 
živimo, in strahovi, ki nam jih ta svet vzbuja.

Večer bodo tako zaznamovali deli živalskega 
in človeškega telesa v hitri prehrani, britvice, 
nastavljene na tobogane javnih kopališč, smrto-
nosni mobilni telefoni in mikrovalovne pečice, 
bizarne spolne izkušnje, teorĳe globalne zarote, 
ukradene ledvice itn., skratka zgodbe, ki ste jih 
nekje in nekoč že slišali, pa še zdaj ne veste, ali 
jim lahko verjamete.

Razpis: Odprti oder kluba Zakon
KVŠ tudi letos vabi vse mlade, še neuveljav-
ljene glasbene skupine in izvajalce iz občin 
Vrhnika, Borovnica, Horjul in Log - Dragomer, 

da se na odru kluba Zakon predstavĳo občin-
stvu. Omejitev glede glasbenih zvrsti ni, po-
membno pa je, da skupine igrajo svojo, avtor-
sko glasbo in da se na našem odru niso še 
nikoli predstavile. Odprti oder ni tekmovalne 
narave, temveč ima namen, da v enem izmed 
spomladanskih večerov še dodatno spodbudi 
povezovanje in kreativno ustvarjanje glasbe-
nikov iz našega okoliša ter je obenem odlična 
priložnost za pridobivanje koncertnih izkušenj.
Prĳave sprejemamo do 10. marca 2011 na elek-
tronski naslov: program_kvs@yahoo.com. Ob pri-
javi mora vsaka skupina predložiti kontaktne 
podatke (ime, naslov in telefonsko številko) 
ter kratek opis skupine. Zaželena, ne pa tudi 
nujna, sta fotografija in demoposnetek (na-
slov internetne povezave ali zgoščenka, ki jo 
pošljete na naslov: Klub Zakon, Tržaška 11, 
1360 Vrhnika, s pripisom “Za odprti oder”). 
Ker je število v večeru nastopajočih skupin ome-
jeno na pet, bosta v primeru velikega zanimanja 
imeli prednost  kakovost in kreativnost. Vstop 
na prireditev bo prost, skupine pa so upravi-
čene do povrnitve potnih stroškov. V primeru 
premajhnega števila prĳavljenih skupin bo pri-
reditev prestavljena na naslednje leto. Dodatne 
informacĳe dobite na: program_kvs@yahoo.com.
Vabljeni! 

Nedeljski filmski večeri
Ker si človeško bitje rado ogleda dober film, te 
vsako nedeljo ob 20. uri vabimo v klub Zakon, 
kjer je s projekcĳo in dobrim ozvočenjem po-
ustvarjeno kinematografsko vzdušje – s to raz-
liko, da je vstop prost. Po navadi predvajamo 
tujejezične filme, zmagovalce raznih festivalov 
ali pa stare klasike, za katere televizĳci nimajo 
posluha. S predlogi  na forumu (www.kvs-klub.
si/forum) lahko pri izbiri naslednjega filma sode-
luješ tudi ti. Vabljen/-a pa si tudi, če želiš javno 
predvajati svoj krajši amaterski film!

KVŠ-jev nogomet in rekreacĳa
KVŠ-jeve rekreacĳe s poudarkom na nogometu 
se lahko udeležiš vsako nedeljo od 17.00 do 19.00 
v telovadnici OŠ Ivana Cankarja. Če ti zdravje 
ponuja svojo roko, zakaj mu je ne bi še ti? Tvoja 
udeležba je zaželena in … brezplačna!

Postani član/-ica Kluba vrhniških 
študentov
Vabimo te, da prineseš pristopno izjavo in po-
trdilo o vpisu (ali šolanju) na naše duri. Tvoje 
kuverte bomo veseli tudi po pošti. Pristopna iz-
java se skriva na naši spletni strani, naslov pa 
že poznaš: Tržaška 11. Ne odlašaj, tudi danes je 
še zmeraj čisto zares pravi dan! Z brezplačnim 
članstvom v Klubu imaš pravico do številnih 
ugodnosti in popustov: v Cankarjevi knjižnici 
Vrhnika je letna članarina brezplačna, če jim 
pokažeš KVŠ-jevo člansko izkaznico, poleg tega 
so članske vstopnice za dogodke v klubu Zakon 
cenejše.

Malega delavca se je najlaže znebiti 
Zakon o malem delu omogoča občasno delo 
brezposelnih, upokojencev, dĳakov, študen-
tov, neaktivnih in tujcev. Omejitve ur pri 
podjetjih dopuščajo opravljanje malega dela 
v obsegu 30 odstotkov trga dela. Malega de-
lavca se bo po ameriškem modelu lahko takoj 
odpustilo.
Malo delo tako ne nadomešča ali ureja študent-
skega dela, ampak pomeni čisto novo obliko 
občasnega in začasnega dela, ki je razširjena na 
800 tisoč državljanov. Mali delavec nima nobe-
nih pravic iz dela. Ni plačane malice, prevoza na 
delo, regresa, odpravnine in odpovednega roka. 
Za delodajalca je to zelo ugodna oblika zapo-
slitve, saj lahko po potrebi najema več različnih 
malih delavcev in tako razbĳa redne zaposlit-
ve. Medtem ko za enega delavca s plačo 654,69 
€ bruto znašajo stroški delodajalca 760,10 €, bo 
delodajalec lahko za to vsoto izplačal 190 ur ma-
lega dela ali tri male delavce. Zaradi povečane 
konkurence za lahko dostopna dela bodo urne 
postavke minimalne. Delavec, ki mu je malo 
delo prvi in edini vir zaslužka, se prelevi v t. i. 
»zaposlenega revnega«. Tako ima mali delavec 
zelo majhno kupno moč, ni kreditno sposoben 
in živi pod pragom revščine. Na malo delo je tre-
ba najprej gledati s stališča brezposelnih, med 
katerimi je ogromno mladih diplomantov, prvih 
iskalcev zaposlitve in neaktivnih, šele nato pa s 
stališča upokojencev, dĳakov in študentov.

• K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •  K l u b  Z a k o n  •   K l u b  Z a k o n  •   K l u b  Z a k o n  •

Cankarjeva knjižnica Vrhnika prostor čitalnice 
večkrat izkoristi tudi za razstavo umetniških 
del. V decembru je svoje podobe postavil na 
ogled Vrhničan Andrej Kos, nekoč načelnik 
vrhniške upravne enote, sedaj direktor občin-
ske uprave Občine Log - Dragomer. Predstavil 
se je z izborom svojih kiparskih in grafičnih del, 
ki so nastala v zadnjih letih. Med njimi je bilo 
mogoče zaslediti tudi nekaj novejših del, ne-
katera grafična so imela celo rahel enigmatični 
pridih. Kos je namreč mojster besed, kar je že 
večkrat dokazal tudi na naših straneh z aforiz-
mi. Tako s kombinacĳo besed in likovnih po-
dob včasih ustvarja prav ugankarske podobe, 
ki opazovalca zlepa ne pustĳo ravnodušnega. 
Sicer pa se Kosova veličina kaže predvsem v 
njegovih kiparskih delih, kjer prevladujejo zanj 
značilne mehke linĳe z vdolbinami ali okroglinami. Človeka kar nehote popeljejo 
v svet lepote ženskega telesa …  Kos si je kiparsko znanje nabiral pri številnih 
akademikih in je reden obiskovalec delavnic Javnega sklada RS za kulturne dejav-
nosti. Razstavlja že od leta 2002. (gt)

Predavanje o postu
V četrtek, 13. januarja, nam je diplomirana medicin-
ska sestra in kolonhidroterapevtka Mojca Pavčič pre-
davala o postenju s sadnimi sokovi.  Glavni namen 
posta je razstrupljanje telesa. Post je namenjen vsem, 
ki si želĳo ohraniti ali povrniti zdravje, osebam, ki 
imajo akutne ali kronične zdravstvene težave, ose-

bam, ki so zaradi na-
čina življenja fizično 
ali čustveno izgorele, 
osebam brez energĳe, 
vsem, ki se imajo radi 
in si želĳo le najboljše 
zase in vsem, ki želĳo 
dočakati visoko sta-
rost v dobri fizični in 
čustveni kondicĳi.

 Povedala nam je več o 
pripravah na postenje, 
o literaturi, ki jo lah-
ko preberemo na to 
temo (Tudi vi se lahko 

pomladite in Zdrava prehrana in solate – dr. Norman W. 
Walker; Živeti brez bolezni – Ernest Gunter; Zeleno za 
življenje – Victoria Boutenko; S postom do zdravja – ce-
lovit program postenja – Ruediger Dahlke; Medicina na-
rave, 1. del – Mathias-Mark Sanderson; Alkalizirajte ali 
umrite – Theodore A. Baroody; Življenje je tvoje – Loui-
se L. Hay); knjige si lahko izposodite v naši knjižnici. 
Opozorila je tudi na primeren zaključek posta 
– počasen prehod na običajen način prehranjevanja. 
Verjamem, da bodo njeni splošni nasveti (lakoto/žejo 
lahko potešimo najprej s kozarcem vode, jemo ka-
dar smo lačni, kavo pĳemo eno uro pred obrokom, 
poskusimo manj soliti ...) koristni za marsikoga.
Mojca  Pavčič nas je s svojim predavanjem in sokovi 
navdušila, zato ji bomo z veseljem spet prisluhnili v 
februarju, ko bomo gostili predavanje z naslovom Za-
nemarjeno črevo – gojišče bolezni.

Sonja Žakelj
Viri:
*h�p://www.utrip-trzin.si/index.php?option=com_content&view=-
article&id=35&Itemid=64&lang=en, uporabljeno 14. 1. 2011
*h�p://www.resonanca.si/home/index.php?option=com_content&-
view=article&id=57&Itemid=70, uporabljeno 14. 1 .2011
*Mojca Pavčič:  Predavanje o postu, 13. 1.2011 v Čitalnici Cankarje-
ve knjižnice Vrhnika, interni zapiski s predavanja.

V Cankarjevi knjižnici razstavili Kosova dela
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0 SPLOŠNO:KNJIŽNIČARSTVO,EN-
CIKLOPEDĲE,ZBORNIKI...
ADAM, F.: Dileme medĳskega plura-
lizma
DOLENC, S.: Nove kratke zgodbe o 
skoraj vsem
GOLOB, N.: Manuscripta
LAVRIČ, T.: Rdeči alarm
ROZMAN, A.: Strip je že vredu mama

1 FILOZOFĲA.ETIKA.OKULTIZEM.
PSIHOLOGĲA.
DIDEROT, D.: D’Alembertove sanje in 
drugi filozofski spisi
GOSTEČNIK, C.: Neprodirna skriv-
nost intime
GROYS, B.: Uvod v antifilozofijo
GRÜN, A.: Visoka umetnost staranja
PAVLIHA, M.: Nismo rojeni le zase
SUVIN, D.: Kje smo? Kam gremo?
ŠKOBALJ, E.: Od človeka do sonca

2 VERSTVO
BAHOVEC, I.: Postmoderna kultura in 
duhovnost
KÜNG, H.: Credo
MAČEK, J.: Mašne in svetne ustanove 
na Kranjskem
VELIKANI vere. 1, Peti svet : Mati Te-
rezĳa iz Kalkute, Nobelova nagrajenka
za mir
WEST, C.: Dobra novica o spolnosti in 
zakonu

3 SOCIOLOGĲA.POLITIKA.EKONO-
MĲA.PRAVO.VZGOJA.ETNOLOGĲA.
CINDRIČ, A.: Študenti s Kranjske na 
dunajski univerzi v prvi polovici de-
vetnajstega stoletja 1804-1848
GRAD, F.: Evropsko ustavno pravo. 
Del 1, Ustavno pravo Evropske unĳe
ILLOUZ, E.: Hladne intimnosti : obli-
kovanje čustvenega kapitalizma
IRŠIČ, M.: Mediacĳa v podjetjih
JELAČIN, M.: Oporoka : kratki napo-
tki, kako pripraviti oporoko
KURSPAHIĆ, K.: Zločin ob 19:30 : bal-
kanski medĳi v vojni in miru
LOKALNI zločinci - univerzalni zlo-
čini
MEDNARODNE razsežnosti varnosti 
Slovenĳe
MUSIL, B.: Sociokulturna psihologĳa
PRIBAC, B.: Tam daleč pod južnim 
križem
SAND, S.: Kako so izumili judovsko 
ljudstvo
VEZJAK, B.: Paranoja, manipulacĳa in
racionalnost

5 OKOLJE.MATEMATIKA.ASTRONO-
MĲA.FIZIKA.KEMĲA.BIOLOGĲA.
KOSTYAL, K. M.: Velike selitve
PEČJAK, V.: Človek in ekološka kriza
STEHR, N.: Podnebje in družba

6 MEDICINA.TEHNIKA.KMETĲSTVO.
VODENJE.INDUSTRĲA.OBRT.
CLARK, H. R.: Terapĳa za vse bolezni
DONKO, D.: Mistična ženska in vital-
ni moški
LOKAR, J.: Lovsko-ribiški slovar
MERCEDES-Benz : zgodovinski pre-
rez od začetkov do sedanjosti
NOVAK, L.: Ljubezen skozi želodec 2

WETZSTEIN, C.: Mafini za posebne
trenutke

7 UMETNOST.ARHITEKTURA.FOTO-
GRAFĲA.GLASBA.ŠPORT.
BATAGELJ, B.: Izum smučarske tra-
dicĳe
ELSNER, L.: Železna volja
HARDY, A.: Plesalke sveta
HROVATIN, J.: Niko Kralj
JUVANEC, B.: Arhitektura Slovenĳe. 3
NOVARINA, V.: Govorjeno telo
PALČIČ, K.: Klavdĳ Palčič : odrska 
prehajanja
TOMŠIČ-Čerkez, B.: Likovne kuharĳe

82 KNJIŽEVNOST
DEBELJAK, A.: Balkanska brv : eseji 
o književnosti “jugoslovanske Atlan-
tide”
REFORMACĲA na Slovenskem : (ob 
500-letnici Trubarjevega rojstva)
SODOBNA slovenska književnost : 
(1980-2010)
TLAK živih ur : Niku Grafenauerju za 
70. rojstni dan
ZADRAVEC, F.: Satira in groteska v 
slovenski literaturi

82-1 POEZĲA.
BERNETIČ, D.: Murva
JARC, J: F.¨Da bi prst ostala čista
MERC, D.: Ne dotikaj se me
NOVAK, B. A.: Satje : (1975-76)
SVETINA, I.: Sfingin hlev
ZUPANČIČ, P.: Premog

82-3 ROMANI.KRATKA PROZA.
ALLISON, D.: Pankrtka iz Karoline
AMMANITI, N.: Kakor bog ukazuje
ARKO, A.: Dom
BEIGBEDER, F.: Francoski roman
BEVC, C.: Polomljeni vilin
BUCHAN, E.: Maščevanje zrele žen-
ske
BUGUL, K.: Riwaan ali Peščena pot
CESTNIK, H.: Pletiljina pesem
DOUSKOVÁ, I.: Tudi Onjegin je bil 
Rus
HARSÁNYI, L.: Sveta žena
KAFKA, F.: Pismo očetu in druga krat-
ka proza
MAZZINI, M.: Duhovi
MCCANN, C.: Naj se širni svet vrti
MOHORIČ, M.: Zgodbe iz tridesetih 
let
POLIČ, V.: Himalaja strasti
QUIGNARD, P.: Vsa jutra sveta
SIVEC, I.: Godec v nebesih
WALL, W.: Taka je dežela
ZUSAK, M.: Kradljivka knjig

82-4...9 ESEJI.HUMOR.SPOMINI.
DNEVNIKI.POTOPISI.
ANTOLOGĲA sodobne slovenske
literature
COELHO, P.: Ljubezen : izbrani citati
KNJIGA užitkov
TOMC, J.: Manični poet
ZLOBEC, A.: Častnik Kraljevine Ju-
goslavĳe

82C-P-M MLADINSKO LEPOSLOVJE.
ALLEN, J.: Nisem Božiček!
DEARY, T.: Mumĳa in čarovnĳa

KOMAT, A.: V zrcalu narave
KRAVOS, M.: Ta prave od pet do gla-
ve
MAJES, V.: Varuhi dreves
MÖDERNDORFER, V.: Rdečehlačka
ZUPAN, D:: Zgodba nekega Hektorja.
ŽUMBAR, A.: Zaljubljeni deževnik 
Martin

9 DOMOZNANSTVO.GEOGRAFĲA.
ZGODOVINA.BIOGRAFĲE.
BABAČIĆ, E.: Trdobojec
LEWIS, B. R.: Evropski kralji in kra-
ljice
PREKMURJE : za radovedneže in lju-
bitelje
TOMŠIČ, F.: Od stavke do stranke
VODOPIVEC, V.: Starejša slovenska 
etnogeneza
VOLPI Lisjak, B.: Tržaško morje

Najbolj izposojene ali iskane knjige v 
decembru 2010
1. Woodiwiss, K. E.: Vreden ljubezni
2. Petiška, E.: Stare grške bajke 
Ko se boš prebudila --- 
4. Woodiwiss, K. E.: Pepel v vetru
5. Stich, F.: Dobri snežak 
6. Živali na kmetĳi
7. Sophocles: Antigona
8. Woodiwiss, K. E.: Shanna
9. Shreve, A.: Skrivaj 
10. Dostoevskĳ, F. M.: Zločin in kazen

Filmi za odrasle
REC = Snemaj!
CAPONE
CEMETERY juncton = Razpotje
COP out = Odštekana kifeljca
DEAR John = Samo tebe si želim
DEATH at a funeral = Smrt na pogre-
bu
EXTRAORDINARY measures = Iz-
redni ukrepi
FUKUSHU suru wa ware ni ari = Maš-
čevanje je moje
GROWN ups = Odrasli
JONAH Hex
LETTERS to Juliet = Pisma Julĳi
LONE wolf McQuade = Osamljeni 
volk McQuade
The LUCKY ones = Srečneži
The MADNESS of King George = No-
rost kralja Jurĳa
MANAGEMENT = Tudi to je ljubezen
MISSING in Action 1 = Pogrešani v 
boju 1 in 2
NORA inu = Potepuški pes
PRINCE of Persia : The Sands of time = 
Perzĳski princ : Sipine časa
SEX and the city. 2 = Seks v mestu. 2
SHUBUN = Škandal
VJERUJEM u anđele = Verjamem v 
angele

YOIDORE tenshi = Pĳani angel
YÔJIMBÔ = Telesna straža 

FILMI ZA MLADINO
ARTHUR et la vengeance de Malta-
zard = Artur in Maltazarjevo mašče-
vanje
BANDSLAM = Rokerke
A CHRISTMAS carol = Božična pe-
sem
ECLIPSE = Mrk
The LAST airbender = Zadnji gospo-
dar vetra
MARMADUKE
SHREK forever a�er = Shrek za vedno 

RISANKE IN ANIMIRANI FILM
BACEK Jon 10
BEAUTY and the beast = Lepotica in 
zver
FLORJAN, gasilski avto. Dobro oprav-
ljeno delo
HOW to train your dragon = Kako iz-
uriti svojega zmaja
JELENČEK Niko
PAT & Mat = --- A je to! Problem
TOY story. 3 = Svet igrač. 3
VELIKANI vere. 1 do 9

Dokumentarni film
BARKLEY, R. A.: Portret Rowland-a A. 
Barkley-a
DONKO, D.: Mistična ženska in vital-
ni moški
MAGIČNOST gibanja. 2, Tehnike za 
čiščenje spolne čakre
MODRIĆ, D.: Jutranje vaje
MOORE, M.: Capitalism : a love story 
= Kapitalizem : ljubezenska zgodba
The SHOCK doctrine = Doktrina šoka
STRIKE force. Disk 1, Land = Udarna 
sila. Disk 1 in 2, Kopno

Glasbeni in ostali zvočni CD
ARITMĲA: Aritmĳa live
DRUŠTVO mrtvih pesnikov: Krog
ELEVATORS: Elevators
HREN, E.: SLO
JARARAJA: Od srede do torka
KATARCHESTRA: Katarchestra
MAJHEN, Z.: Gremo na kmetĳo
MLJASK: Mljask
ORKESTER škržatov : zvoki narave
PAPIR: Po viharju ---
PERIĆ, U.: Uroš Perić & friends
PLUT, D.: Angel drevesa večnega živ-
ljenja : vodena meditacĳa
ROKERJI pojejo pesnike 6
SEDEF: Sewda
STRŽINAR, J.: Pravljica o brezi
TRUTAMORA Slovenica: Pravljični 
zvok pastirice…
VALOVI : valovi narave
ŽNIDARIČ, M.: Love you madly 

Knjižne novosti v decembru 2010Arsov večer poezĳe in glasbe
na Vrhniki

Uredništvo za kulturo 3. 
programa Radia Slovenĳa
– programa Ars, Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika, Cankarje-
va knjižnica Vrhnika vabimo 
na Arsov večer, ki bo v četr-
tek, 3. februarja, ob 20. uri v 
veliki dvorani Cankarjeve-
ga doma na Vrhniki. Gostili 
bomo domačega pesnika, 

pisatelja, pisca aforizmov in satirika Uroša Vošnjaka in pesni-
ka, dramatika, dramaturga, prevajalca Ervina Fritza.  Gre za niz 
literarno-glasbenih Arsovih večerov – javnih radĳskih oddaj, ki
jih je v letu, ko je Ljubljana svetovna prestolnica knjige, začelo 
pripravljati Uredništvo za kulturo, da bi poslušalcem / obiskoval-
cem približalo poezĳo, glasbo, lepo besedo in program Ars Radia
Slovenĳa. Začeli so v studiu 14 Radia Slovenĳa, nadaljevali na
Ravnah na Koroškem, sledilo je gostovanje v Trstu, Hotedršici, 
Cerknem, na gradu Bogenšperk in v Trubarjevi hiši literature v 
Ljubljani. Tokratna postaja je Cankarjev dom na Vrhniki. Poslu-
šalci, ki se prireditve ne morejo udeležiti, lahko na frekvencah 
programa Ars poslušajo neposredni prenos ali posnetek priredit-
ve. Vstop  bo prost.

Kaj bo letos drugače?
V novo leto smo vstopili z nekaj spremembami v poslovniku in 
ceniku. Za vas, uporabnike, smo pripravili možnost naročanja 
medknjižnične izposoje (izposodite si knjigo, ki je v naši knjižni-
ci nimamo, iz katere koli knjižnice v Slovenĳi) od doma z geslom, 
ki ga uporabljate tudi za naročanje, rezerviranje in podaljševanje 
roka izposoje gradiva. Cena storitve je še vedno enaka, 6,50  evra 
na knjigo.
Rezerviranje in naročanje gradiva prek interneta, telefonsko ali 
osebno je postalo že vsakodnevna rutina. Storitev je, če vas o pri-
spelem gradivu  obvestimo po elektronski pošti, brezplačna. S tem 
je kar nekaj dela, zato smo se odločili, da bomo za neprevzeto gra-
divo, ki vas vedno čaka tri delovne dni, zaračunali 0,30 evra. Zne-
sek ni visok, saj bi s tem radi samo zagotovili, da bi iskane knjige, 
npr. domača branja ali uspešnice, res čimprej prišle do vseh bralcev. 
Članarina je tudi letos 12,50 evra. Brezplačna je za mladino do 18, 
leta, brezposelne s potrdilom Zavoda za zaposlovanje in člane Kluba 
Vrhniških študentov (s potrdilom KVŠ za to šolsko leto). Za upoko-
jence, ki so člani Društva upokojencev Vrhnik, pa je članarina polo-
vična (s potrjeno izkaznico DUV in plačano članarino za leto 2011). 
Še vedno je brezplačna tudi uporaba dostopa do interneta v naši 
čitalnici, kjer je na  voljo tudi  več kot 150 različnih dnevnih, te-
denskih, mesečnih in občasnih revĳ, časopisov in njihovih prilog 
(strokovno se imenujejo serĳske publikacĳe), ter domoznansko in
referenčno gradivo, ki ga lahko uporabljate tudi nečlani knjižnice. 
 Letos  smo ostali tudi brez pomoči delavcev, ki jih je k nam na-
potil Zavod za zaposlovanje iz programa javnih del, saj so se 
sredstva za tako obliko dela v državi zelo zmanjšala. Za knjiž-
nico je to precejšnja izguba, ker želimo ohraniti vse dejavno-
sti, ki smo jih v zadnjih nekaj letih vpeljali in jih tudi uspešno 
opravljamo. Spet si bomo pomagali s študentskim delom in 
z racionalizacĳo na vseh področjih. Poskrbeli bomo, da bo na 
naših policah vse gradivo, ki ga potrebujete za študĳ, oseb-
no rast, zdravje, ročno delo, zabavo ali samo za kratek čas. 
Tudi poletni delovni čas bo letos nekoliko drugačen: na  voljo 
vam bomo tudi ob sredah popoldne. Torej: od 26. 6. do 31. 8. 2011 
bodo vsi oddelki odprti v ponedeljek, sredo in četrtek od 13. do 
19. ure in v torek in petek od 7.30 do 14. ure, ob sobotah bo knjiž-
nica zaprta.
Vabim vas, da pridete in se prepričate, da je Cankarjeva knjižni-
ca Vrhnika dobro založena in prĳazna knjižnica za vse generaci-
je, velikosti, težo, stan, barvo (in dolžino) las ali polti, jezik … 
Oglejte si našo internetno stran www.ckv.si, pridružite se nam na 
Facebooku, udeležite se prireditev in pomagajte nam na poti do 
nove knjižnice – skupaj smo močnejši in uspešnejši.

Irena Petrovič

8. decembra 2010 smo v naši knjižnici 
gostili Sanjo Rozman, dr.  med., ki nam 
je predavala o nekemičnih zasvojenostih, 
s poudarkom na zasvojenosti od iger na 
računalniku, od iger na srečo (oziroma 
kot se je izrazila Sanja: iger na nesrečo!), 
interneta in spletnih klepetalnic ter od-
visnosti od odnosov. 
Odnos je pomemben del življenja vsake-
ga človeka, kadar pa se ujamemo v ne-
skončne začarane kroge poskusov spre-
minjanja drugega, bežimo pred bolečino 
in bližino, pred frustracĳami in problemi,

takrat lahko govorimo o zasvojenosti. 
Predavateljica nam je podrobno pred-
stavila, kaj zasvojenost je in kako jo lahko 
prepoznamo (ko se pojavi občutek hlepe-
nja po nečem, ko menimo, da bomo kar 
umrli, če nečesa ne bomo dobili/zaužili 
...). Predstavila je dejavnike tveganja za 
zasvojenost (dednost, čustveno hladno 
družinsko okolje, travmatične izkušnje, 
način življenja »na robu«) in vrste zasvo-
jenosti. Zasvojenost nastaja 5 do 10 let. 
Omenila je tudi bulimĳo in anoreksĳo ter
razložila, da je to motnja samopodobe in 

opozorila na pogostost  obeh bolezni pri 
dekletih v višjih razredih osnovne šole. 
Opozorila je na problem alkoholizma, 
ki s svojimi posledicami zajame celotno 
družino zasvojencam, in razložila vzroke 
za nastanek zasvojenosti od odnosov, ki 
se lahko razvĳe pri partnerju in otrocih
zasvojenca.
Omenila je možne oblike zdravljenja v 
Slovenĳi, tudi sama vodi terapevtsko
skupino v okviru društva Sprememba 
v srcu. Zdravi po modificirani socialno-
andragoški metodi, ki je opisana v njeni 
knjigi Peklenska gugalnica.
Odziv je bil tako velik, da se sprašujem: 
naj bom žalostna, da imamo toliko  te-
žav z različnimi zasvojenostmi, ali pa naj 
bom vesela, da se teh  težav zavedamo in 
jih želimo reševati/rešiti?! Izbiram drugo 
misel in upam na še kakšno predavanje 
v tej smeri!

Sonja Žakelj, 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika

Viri:
Interni zapiski s predavanja Sanje Rozman o ne-
kemičnih zasvojenostih, 8. 12. 2010 v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika
http://www.spremembavsrcu.si/, uporabljeno 9. 
12. 2010

Vabilo na knjižno čajanko
V četrtek, 17.februarja 2011, ob 9. uri prirejamo peto Knjižno 
čajanko te sezone; njen naslov je Ta zgodba. Ob dišečem čaju 
in pecivu na mladinskem oddelku vam želimo predstaviti ka-
kovostne knjižne novosti za vso družino.

Zanemarjeno črevo – gojišče 
bolezni
V četrtek, 17. februarja 2011, ob 18. uri vas vljudno vabimo v 
čitalnico na predavanje Zanemarjeno črevo – gojišče bolez-
ni. Predavala nam bo Mojca Pavčič, diplomirana medicinska 
sestra in kolonhidroterapevtka. 

Skupina za osebno rast
Vsako sredo ob 18.15 uri se v čitalnici Cankarjeve knjižni-
ce Vrhnika sestaja Skupina za osebno rast, kjer obravnavajo 
teme, povezane z odnosi med partnerji, odvisnostjo od od-
nosov, starševstvom, osebno rastjo, žensko tematiko in   ka-
kovostjo življenja.  Če bi se skupinici radi pridružili, se lahko 
javite na elektronski naslov: skupina.vrhnika@gmail.com.  
“Vedno obstaja košček vesolja, ki ga lahko popravite: to ste vi sami.”(Ga-
briel Honore Marcel)
Vljudno vabljeni na naše prireditve!

Naša čitalnica je »pokala po šivih!«
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»Takšno priznanje ti vsekakor da 
nek zagon in motivacĳo za nadaljnje 
delo. Navdaja me tudi s ponosom, 
vsekakor pa je sedaj na meni, da tudi 
v prihodnje dokažem, da si zaslužim 
naziv športnika leta,« je takoj po pri-
reditvi za naše strani povedal letošnji 
športnik leta Aleš Prek. Strokovna 
komisĳa verjetno ni imela veliko po-
mislekov pri njegovem imenovanju, 
kajti s svojim dirkalnikom mitsubis-
hĳem lancerjem je zmagal na dveh 
gorsko-hitrostnih dirkah za Evropsko 
prvenstvo v skupini N in na osmih 
dirkah za Evropsko prvenstvo v sku-
pini N 2000. Uspehi so mu v skupni 
razvrstitvi evropskega prvenstva 
prinesli odlično četrto mesto v gor-
sko-hitrostnem avtomobilizmu vseh 

turnih vozil. Višjega mesta v skupni 
razvrstitvi prvenstva stare celine slo-
venski dirkači še niso dosegli. Zato 
Preka lahko uvrstimo ob bok velikim 
legendam, kot je na primer Brane 
Kuezmič ali pa Dagmar Šuster, ki je 
bil sredi osemdesetih deseti v evrop-
skem prvenstvu turističnih avtomo-
bilov. Zaradi odličnih rezultatov je bil 
Prek letos izbran za avtomobilista leta 
tudi pri panožni zvezi AŠ 2005. Letos 
bo za vrhniškega športnika leta pre-
lomno. Prvič namerava sodelovati na 

vseh dirkah evropskega prvenstva, 
kar pomeni predvsem veliko stroškov 
in časa. »Čaka nas 13 dirk po Francĳi, 
Portugalski, Španĳi, Češki, Slovaški, 
Nemčĳi, Švici, Italĳi, Slovenĳi in Hr-
vaški. Zavedam se, da bo naporno in 
drago, vendar je to bila že od nekdaj 
moja tiha želja. Na srečo mi bo ob 
strani stala ekipa, ki se je dokazala že 
na dosedanjih tekmovanjih,« je še do-
dal Prek, sicer član Avto moto kluba 
Atom. Ocenjuje, da ga bo športni po-
dvig stal okoli 80 tisoč evrov, zato mu 

Športnik leta: Aleš Prek Prejemniki zlatih plaket, ki jih je podeljeval olimpionik Miroslav Cerar. Posebna priznanja je podelil »puščavski lisjak« Miran Stanovnik.

Dobitniki srebrnih plaket. Podelila jih je najhitrejša Slovenka Alenka Bikar. Nekdanja odlična smučarka Mojca Suhadolc je podelila bronaste plakete. 

Prva skupina športnikov, ki je prejela za svoje dosežke pohvale. Druga skupina športnikov s pohvalami...

… in še tretja skupina »pohvaljenih« športnikov.
Šopek sedanjih in nekdanjih športnikov: Mojca Suhadolc, Aljoša Grom, Alenka Bikar 
in Simon Seljak  

Športna zveza Vrhnika podelila priznanja športnikom
 

Športnik leta je Aleš Prek
Vrhnika, 21. januar – Športna zveza Vrhnika je v Cankarjevem domu na Vrhniki podelila naziv 
športnik leta Alešu Preku, vozniku gorsko-hitrostnih dirk, sicer tudi enemu najbolj  obetav-
nih voznikov hitrih avtomobilov v državi. Zveza je športnikom podelila še bronaste in srebrne 
plakete ter pohvale, obenem pa tudi posebna priznanja društvom in posameznikom, ki so se še 
posebej izkazali. 
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bodo sponzorska sredstva prišla še kako prav. 
Sicer pa je dobro uro dolga prireditev minila 

v prĳetnem športnem vzdušju. Pohvale, brona-
ste in srebrne plakete so podeljevali priznani 
športniki, ki so tudi sami nekoč stali na odru v 
vlogi nagrajencev, zlate plakete pa olimpionik 
Miroslav Cerar, najuspešnejši slovenski šport-
nik vseh časov. Zbrane športnike je nagovorila 
predsednica Športne zveze Irena Oblak, ki je po-
hvalila športnike, da jim neugodna gospodarska 
situacĳa v državi ni odvzela motivacĳe za delo 
in posledično uspehov. »Naši športniki so tudi 
v zadnjem letu prepričali vse nas, ki verjamemo 
vanje in držimo pesti zanje, da zmorejo še več, 
kot si mislimo. Postali so sinonim za korajžo 
in predanost. Učĳo nas, da so odlični rezultati 
odraz trdega dela, vztrajnosti, talenta in odre-
kanja.« Polno dvorano je pozdravil tudi župan 
Stojan Jakin, ki je dejal, da si vrhniški športniki 
nedvomno zaslužĳo boljše športne pogoje, kot 
jih trenutno imajo.  Pojasnil je dogajanje okoli 
predvidene gradnje novega športnega parka na 
Vrhniki in izrazil upanje, da do njega »… s skup-
nimi močmi pridemo v doglednem času.« 

Za kulturni program so skrbeli člani okteta 
»oktet 9 «, večkratni državni prvak v vožnji z 
monociklom Vid Skrbinšek, plesni par v roken-
rolu  Andraž Južnič in Maša Rožanc ter Vid Vi-
dic s harmoniko in Nejc Trček na klarinetu. 

Strokovno komisĳo, ki je izbirala nagrajence, 
so sestavljali predstavniki strokovne in laične 
javnosti: Borut Fefer, Vid Drašček, Matjaž Justin, 
Boštjan Koprivec in Simon Seljak. »Pri naboru 
kandidatov smo pogrešali kolektivne športe, 
na primer košarko in rokomet,« je predsednik 
komisĳe Fefer pokomentiral paleto nabornikov. 
Čudi ga predvsem, da se društva kljub naknad-
nemu opozorilu ne odzovejo na razpis Športne 
zveze, da bi posredovala svoje dosežke in  tako 
morebiti kandidirala za katero od priznanj. »Si-
cer pa lahko rečem, da so prispele vloge vsako 
leto bolje izpolnjene, kar nam močno olajša delo. 
V nasprotnem primeru moramo namreč pred-
lagatelja klicati, da nam še dodatno obrazloži 
kandidaturo, kar terja čas in energĳo.« 

Gašper Tominc

Zlate plakete je podeljeval Miroslav Cerar, 
olimpionik, najuspešnejši slovenski športnik 
vseh časov. Prejeli so jih:
Aleš Prek, član Avto moto kluba Atom.
Jurĳ Vidic je član Kluba letalcev Vrhnika, 
jadralno padalstvo - preleti. Bil je član re-
prezentance, ki je na Evropskem prvenstvu 
v kraju Abtenau v Avstrĳi ekipno dosegla 3. 
mesto. To je največji uspeh Slovenĳe na Ev-
ropskem prvenstvu. V svetovnem pokalu je 
bil v superfinalu posamezno drugi (Denizli 
-– Turčĳa). Tudi končna uvrstitev na drugo 
mesto v svetovnem pokalu je izjemen dose-
žek.
Primož Suša je član Kluba letalcev Vrhnika, 
jadralno padalstvo – preleti. Bil je član re-
prezentance, ki je na Evropskem prvenstvu 
v kraju Abtenau v Avstrĳi ekipno dosegla 3. 
mesto. To je največji uspeh Slovenĳe na Ev-
ropskem prvenstvu. Prvič je osvojil  naslov 
državnega prvaka posamezno. To je tudi za 
Klub letalcev Vrhnika prvi tak uspeh, namreč 
da imajo državnega prvaka  posamezno.
Helena Gutnik in Jaka Južnič sta člana Ples-
nega kluba M, ki v kategorĳi starejših mla-
dincev tekmujeta v akrobatskem rokenrolu. 
Osvojila sta 2. mesto na Svetovnem prven-
stvu v Belgĳi, 5. mesto na Evropskem prven-
stvu v Švici, 1. mesto na svetovnem pokalu v 
Italĳi. Sta državna prvaka v rokenrolu v ka-
tegorĳi starejših mladincev ter v tej kategorĳi 
tudi zmagovalca Pokala Slovenĳe.
Miha Prek je član Avto moto kluba Atom; 
reli. Osvojil je 2. mesto na  relĳu ZLIN Češka, 
serĳa IRC (svetovno prvenstvo dirkanja za-
sebnih ekip!), 1. mesto na italĳanskem držav-
nem prvenstvu relĳu Ronda in 2. mesto na 
relĳu Ajdovščina, skupina A5.

Posebna priznanja je podeljeval Miran Sta-
novnik (prejemnik posebnega priznanja leta 
1998). Prejemniki posebnih priznanj:
Strelsko društvo Vrhnika – člani sekcĳe 
zračna puška so osvojili naslov ekipnih dr-
žavnih prvakov v kategorĳi veteranov in na 
finalu državne dopisne lige dosegli državni 
rekord v kategorĳi članov ter tudi v katego-
rĳi veteranov.
Miran Omerzu –  priznanje je bilo podeljeno 
posthumno; prevzela ga je žena Milena.  Mi-
rana je iz vrst Strelskega društva Vrhnika 2. 
avgusta 2010, ko se je smrtno ponesrečil na 
kolesarjenju, iztrgala kruta usoda. Bil je dol-
goletni strelski delavec in tekmovalec, član 
zmagovalne ekipe veteranov na državnem 
prvenstvu v Ljubljani, kjer je ekipa Vrhnike 
osvojila naslov državnih prvakov. Prav tako 
je bil član ekipe, ki je v kategorĳi članov in 
veteranov v enem dnevu postavila dva nova 
rekorda. Miran je imel veliko znanja s po-
dročja strelstva. Svojo pomoč je ponudil tudi 
drugim, predvsem mlajšim, ki so jo z vese-

ljem sprejeli. Bilo je odličen športnik: strelec, 
nogometaš, pohodnik in kolesar. Da bi po-
drobneje opisali njegove dosežke, ni dovolj 
prostora. Vrhniški športniki smo mu za nje-
gov prispevek k razvoju športa na Vrhniki 
nadvse hvaležni.
Bruno Kosi kot član Športnega društva Sinja 
Gorica že 20 let vodi namiznoteniško sekcĳo, 
ki šteje 25 članov. V sekcĳi opravlja tudi delo 
trenerja. V letu 1991 so pod njegovim vod-
stvom začeli igrati v Ljubljanski rekreativni 
ligi, in sicer najprej v peti ligi ter se nato pre-
bĳali vse do prve lige, kar jim je uspelo  leta 
1997. To   mesto še vedno dobro »držĳo«. V 
tej ligi nastopajo vsi  nekdanji profesionalni 
igralci, kar pomeni, da na Vrhniki igrajo zelo  
kakovosten namizni tenis.
Poskrbel je, da je v 3. ljubljanski rekreativni 
namiznoteniški ligi začela igrati še mlada 
ekipa, pa pozneje v 5. ligi še ena veteranska 
ekipa ter tudi ženska ekipa. S sodelovanjem 
s Športnim društvom Vrhnika je poskrbel za 
organizacĳo 12-ih občinskih prvenstev v na-
miznem tenisu.
Skupaj s soigralci se udeležuje veteranskih 
turnirjev širom po Slovenĳi.
Rajko Pirc je od 11. junĳa 1980, ko so uradni-
ki v register društev vpisali Športno društvo
Morostarji Blatna Brezovica,  predsednik 
tega društva. 30-letna predsedniška kariera 
je v naši občini na področju športa zagotovo 
edinstven dosežek.  Pod njegovim vodstvom 
je bil največji uspeh košarkarjev Blatne Bre-
zovice prvo mesto v občinski košarkarski ligi 
v sezoni 1983/84.  Hkrati z razvojem košarke 
se je v Blatni Brezovici  razvĳal tudi mali no-
gomet. V pokalu Krajevnih skupnosti Obči-
ne Vrhnika so zasedali druga, tretja in četrta 
mesta, saj je bilo prvo mesto zaradi premoči 
nogometašev Industrĳe usnja Vrhnika nedo-
segljivo.Najlepše darilo za okrogli jubilej  je 
gotovo v letu 2010 prenovljen športni park v 
Blatni Brezovici, ki se lahko  meri z mnogimi 
v okolici.
Miha Plahutnik je član Športnega društva 
Povž Stara Vrhnika. Na podlagi rezultatov v 
smučarskem  teku je osvojil naslov športnika 
Vrhnike za leto 1998. Bil je državni mladinski 
in članski prvak; skupaj z Domnom Zalarjem 
sta leta 2002 osvojila tudi državni naslov v 
štafeti. Zaradi bolezni je pri 24-ih letih pre-
kinil športno kariero smučarskega tekača in 
nastopal samo še rekreativno. V svoji tekmo-
valni karieri je pridobil veliko izkušenj na 
področju priprave smuči. Pred tremi leti se 
je vključil v servisno ekipo Petre Majdič in 
postal nepogrešljiv člen te ekipe. Sodeloval je 
na Olimpĳskih igrah v Vancouvru v Kanadi, 
kjer je Petra osvojila bronasto medaljo.

Srebrne plakete je podeljevala Alenka Bi-
kar (športnica Vrhnike za leta: 1996, 2001 in 

2002). Prejemniki srebrnih plaket:
Nina Vavtar – državna prvakinja na 3D dr-
žavnem prvenstvu v disciplini goli lok, čla-
nice; Renata Nolimal – državna prvakinja 
na 3D državnem prvenstvu v disciplini dolgi 
lok, članice (obe Viteški lokostrelski red Vili-
jem);
moška ekipa – člani Viteškega lokostrelske-
ga reda Vilĳem 1: Tomislav Kump, Lovre 
Jesenovec, Rok Grahovar – absolutni ekipni 
državni prvaki indoor 18 m;
Rok Grahovar – državni in absolutni državni 
prvak na 3D državnem prvenstvu v kategori-
ji člani dolgi lok in absolutni državni prvak 
indoor 18 m;
Etbin Tratnik – državni prvak v arrowheadu 
v kategorĳi člani, dolgi lok (oba Viteški loko-
strelski red Vilĳem);
moška ekipa – člani Viteškega lokostrel-
skega reda Vilĳem: Roman Kostanjevec, 
Aleksander Pavlin, Rok Grahovar – absolut-
ni ekipni državni prvaki na 3D državnem pr-
venstvu v disciplini  ekipa mešano;
ženska ekipa – članice Viteškega lokostrel-
skega reda Vilĳem: Nataša Mavsar, Nina 
Vavtar, Renata Nolimal – absolutne ekipne 
državne prvakinje na 3D državnem prven-
stvu v disciplini ekipa mešano;
David Nagode – državni prvak v kick boksu,  
full contact in light contact (Boksarski klub 
Barje);
Klub letalcev Vrhnika – ekipno prvo mesto 
na državnem prvenstvu v jadralnem padal-
stvu – preleti.

Bronaste plakete je podeljevala Mojca Suha-
dolc (športnica Vrhnike za leti 1995 in 1999). 
Prejeli so jih:
Aljaž Mavsar – državni prvak v 3D disciplini 
v kategorĳi mladinci, sestavljeni lok (Viteški 
lokostrelski red Vilĳem),
Maja Petrovič – 1. mesto v skoku v daljino na 
finalu prvenstva osnovnih šol za posamezni-
ce v kategorĳi U16 (atletska sekcĳa Športne-
ga društva Vrhnika),
Ženska ekipa balinarske sekcĳe Društva 
invalidov Vrhnika:  Anica Brožič, Jožefa 
Bagar, Vika Buh, Anica Dolenc, Julka Turk, 
Brigita Grom;
Martina Jan – državna prvakinja v skoku v 
daljino za mlajše mladinke (atletska sekcĳa 
Športnega društva Vrhnika).

Pohvale za  obetavne športnike so podelje-
vali: Aleš Prek in  Miha Prek (športnika Vrh-
nike za leto 2008) ter Aljoša Grom (športnik 
Vrhnike za leto 1997). Prejeli pa so jih:
Miha Kostanjevec, Domen Mavsar, Klemen 
Pavačič (Viteški lokostrelski red Vilĳem);  
Nejc Rom, Žan Žuber, Rok Alatič (Strelsko 
društvo Vrhnika); Klara Trček, Zala Jazbec, 
Jakob Kužnik, Maša Eržen, Jure Rupnik, 
Aljaž Kužnik, Rok Mušič (Smučarsko dru-
štvo Vrhnika); Filip Todorovič Božnar (Smu-
čarski klub Kristianĳa), Boris Jolić, Elvis Beh-
rić (Nogometni klub Vrhnika); Lina Groznik, 
Tina Kolar, Ema Oblak Pišorn, Nastja Pod-
vratnik, Nina Žižmond, Neža Celarc, Katja 
Grum, Špela Jilek, Klavdĳa Makuc (Gimna-
stično društvo Vrhnika); Pia Zupan, Jernej 
Marčič, Jaka Fefer, Nina Hrvatič, Tjaša Želez-
nik, Ožbej Kropec, Rok Kramarič, Nik Zobec 
(atletska sekcĳa Športnega društva Vrhnika); 
Luka Pleško, Matevž Grden, Damjan Paragi, 
Matevž Čuden (Avto moto klub Atom); An-
drej Velkavrh, Marko Štirn (Moto klub Buhc); 
Armin Muratagič, Dejan Bizjak, Miha Kralj, 
Mateja Rajterič, Aleksander Bobnar, Bojan 
Dražetič (Boksarski klub Barje); Teo Ponik-
var, Miha Grampovčnik, Nejc Nagelj, Rok 
Semič, Matic Kaiser (namiznoteniška sekcĳa 
Športnega društva Vrhnika).

Med drugim je prireditev popestril tudi večkrat-
ni državni prvak v vožnji z monociklom Vid Skr-
binšek.

Na prireditvi Športnik Vrhnike 
za leto 2010 so podelili naslednja 
priznanja in pohvale:
Naziv športnik leta« je podelil župan Stojan Jakin, prejel pa ga je Aleš Prek, 
član Avto moto kluba Atom, ki tekmuje v gorsko-hitrostnem avtomobilizmu. 
Osvojil je skupno 4. mesto v točkovanju za Evropsko prvenstvo v gorsko-hi-
trostnem avtomobilizmu vseh turnih vozil. To je največji uspeh slovenskega 
avtomobilizma sploh. Osvojil je 1. mesto na dirki za Evropsko prvenstvo v Slo-
venĳi (Petrol)  in  na Hrvaškem (Buzet) v skupini N ter  osem prvih mest na 
dirkah za Evropsko prvenstvo v skupini N -2000, in sicer v Francĳi (Mont Dore), 
Švici (Les Rangiers), Avstrĳi (Rechberg), na Češkem (ECCE HOMO), Slovaškem 
(Matador BABA), v Nemčĳi (Trier),  Slovenĳi (Petrol) in na Hrvaškem (Buzet). 
Izbran je bil za avtomobilista leta.

Izpeljali smo tradicionalno prireditev »Športnik Vrhnike za leto 
2010«. Zahvaljujemo se vsem, ki ste kakorkoli sodelovali pri izvedbi 
prireditve, pa tudi vsem res  številnim obiskovalcem, ki ste s svojo 
prisotnostjo nagrajencem pokazali, da cenite njihov trud in športne 
dosežke.  Zadev v zvezi s to prireditvĳo še ne nameravamo arhivirati, 
zato z veseljem pričakujemo vaše vtise, predloge, pripombe … Več o 
prireditvi pa lahko preberete v posebni reportaži. 

Komisĳi za vrednotenje športnih vsebin, prispelih na javni razpis, 

ki jo imenuje župan, je potekel mandat, zato smo naša društva  po-
zvali k posredovanju predlogov za nove člane. Izmed predlogov, ki 
smo jih prejeli, bomo izbrali dva predstavnika in ju predlagali župa-
nu. Kdo sta, pa še ne moremo napisati, saj smo novičke oddali pred 
sejo, na kateri bomo zbrali enega  kandidata za predstavnika športne 
rekreacĳe, enega pa za predstavnika tekmovalnega športa. 

V februarju bomo začeli pripravljati gradiva za sklic redne letne 
skupščine, ki jo načrtujemo v marcu. Osnutek Programa dela Športne 
zveze Vrhnika za leto 2011 smo obravnavali že na seji Izvršnega od-
bora  konec novembra lanskega leta, zato menimo, da nam bo tudi 
priprava ostalega gradiva v predvidenem roku uspela.

»Na občini« nam je uspelo pridobiti informacĳo o – za nas najbolj 
pomembni zadevi – objavi Javnega razpisa za zbiranje predlogov za 
sofinanciranje  športnih vsebin izvajalcev letnega programa športa na 
območju Občine Vrhnika v letu 2011. V kolikor bo šlo vse po planu,  

naj bi bila proračun občine in Letni program športa sprejeta na febru-
arski seji Občinskega sveta Občine Vrhnika.  V tem primeru bo razpis 
objavljen v  Našem časopisu, ki bo izšel 28.2.2011.

Svetujemo vam, da  pogledate lansko razpisno dokumentacĳo in »na 
zalogo« pripravite prĳave programov. Na ta način bomo lahko skupaj 
lažje in pravočasno reševali morebitna vprašanja in nejasnosti.

Pa še ena novička. Na volilni skupščini Olimpĳskega komiteja 
Slovenĳe-Združenja športnih zvez, ki je bila decembra 2010, je bila 
predsednica naše zveze Irena Oblak izvoljena za članico Nadzornega 
odbora OKS.

Za vse informacĳe nas pokličite na telefon 041 820 764 ali nam pišite 
na e-naslov: sportnazvezavrhnika@gmail.com

Uradne ure: vsak torek od 16. do 18. ure v sejni sobi poslovnega 
dela telovadnice Partizan.

Športna zveza Vrhnika

Novičke 
Športne zveze 
Vrhnika
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V natečaju, ki ga je lani jeseni razpisal Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika, je sodelovalo šest ar-
hitekturnih pisarn z vrhniškega območja. Od-
danih je bilo prav toliko idejnih osnutkov, ki 
jih je pregledala strokovna komisĳa, kateri je
predsedoval arhitekt Kosta Jurkas iz Solkana. 
Ta je projekte ovrednotila predvsem iz treh sta-
lišč: funkcionalna ureditev parka, pestrost pro-
gramskih vsebin in arhitekturno-urbanistična 
podoba.  Glavna ugotovitev je bila, da nobena 
rešitev v celoti ne izpolnjuje pričakovanj in želja 
naročnika, da pa tri od prispelih del vendarle iz-
stopajo na določenem področju. A le na enem, 
ne pa tudi v preseku vseh zahtev. Drugače pove-
dano: nekateri idejni osnutki so bili arhitekturno 
všečni in programsko bogati, a so imeli manjko 
na področju urbanistične (funkcionalne) in pro-

metne ureditve – in obratno. Ta tri dela (Arhitekt 
ur ing, Delavnica in S. M. Studio) naj bi bila se-
daj predmet nadaljnje obravnave in morebitnih 
prilagoditev, s katerimi bi odpravili pomanjklji-
vosti. V zaključni fazi naj bi izmed njih izbrali 
najboljše delo, ki bo podlaga za pripravo podro-
bnega prostorskega načrta. 

Kakšne so želje?
Arhitekti so morali pri pripravi idejnih študĳ
upoštevati veliko smernic, ki jih je postavil Za-
vod Ivana Cankarja Vrhnika. Naj omenimo le 
nekatere od njih. Nogometni stadion bi moral 
biti po priporočilih FIFA z namakalnim siste-
mom, zraven pa še pomožno nogometno igrišče 
z umetno travo in razsvetljavo. Atletsko teka-
lišče bi moralo imeti tartan, osem stez na daljši 
strani ter v bližini še poligon za skok v daljino. 
Tribuna naj bi imela od petsto do tisoč sedežnih 
mest oziroma ob pomožnem nogometnem igriš-
ču okoli dvesto sedežnih mest. Športni park naj 
bi imel še večnamensko dvorano, ki bi razbre-
menila trenutne vrhniške telovadnice oziroma 
omogočala izvajanje zunanjih športov (nogomet, 
tenis …) tudi v zimskem času. Po novem naj bi v 
parku imeli svoje mesto pokrito balinišče, zuna-
nja plezalna stena, odbojka na mivki, poligon za 

rolkanje in betonska steza za tenis. Še ena večja 
novost naj bi bil tako imenovani »športno-rekre-
acĳski center«, osrednji objekt parka, ki bi pod 
svojo streho združeval, na primer, fitnes, savno,
bowling, gostinstvo, poslovne prostore in nena-
zadnje tudi bazen.

Kost je vržena
Ob odprtju razstave je direktor Zavoda Ivana 
Cankarja Vrhnika Boštjan Koprivec dejal, da je 
vizĳa novega športnega parka medgeneracĳski
športni center. Torej s športnimi vsebinami, ki 
ne bi izključevale nobene generacĳe. Zato so že 
predlani pozvali vrhniška športna in druga dru-
štva,  naj podajo svoje predloge in pripombe o 
vsebini novega športnega parka. Pozneje je bil 
z njimi opravljen tudi pogovor. Na podlagi po-
znavanja njihovih realnih potreb in ciljev so na 
Zavodu ustvarili obsežen programski okvir, ki 
so ga morali na polah papirjev udejanjiti pozva-
ni arhitekti. Kot je še dejal Koprivec, so morali 
projektanti v svojih delih upoštevati faznost 
gradnje, kajti gre za tako visoke zneske, da jim 
Občina Vrhnika ne bi bila kos v enem zamahu. 
Prvi korak v smeri prenove športnega parka je 

bil tako narejen, a pot do realizacĳe projekta
bo še dolga. Župan Stojan Jakin je na priredit-
vi menil, da Vrhnika potrebuje ugleden športni 
kompleks, kajti v svoji zgodovini je že večkrat 
dokazala, da iz njenih vrst prihajajo vrhunski 
športniki. »Pogoji za delovanje športa so iz leta 
v leto težji. Objekti so zastareli in funkcionalno 
neustrezni. Zato je prav, da je prišlo na tem po-
dročju do premikov. Imamo pa Vrhničani srečo, 
da imamo športni park na tako dobri lokacĳi – v 
samem središču mesta, a še vedno v naravi.« Kot 
je še dodal Jakin, je Zavod Ivana Cankarja Vrhni-
ka na tak način naredil prvi korak na poti k bolj-
šim  možnostim za šport, poti nazaj pa ni več. 

Večno vprašanje: Kdo bo dal denar?  
Kdaj naj bi novi športni center zgradili, bo v 
naslednjih letih predvsem stvar odločitve obči-
ne oziroma občinskega sveta. Dejstvo pa je, da 
bodo njihove odločitve hočeš ali nočeš v senci 
vzdržnosti proračuna in prioritetnih investicĳ.
Gre namreč za projekt, ki dosega vrednost več 
milĳonov evrov, s katerim občina ne zmore 
opraviti naenkrat. Zato bo nujna fazna gradnja 
kompleksa, ki pa bi jo lahko deloma pospešili, 

če bi k sofinanciranju pri-
tegnili tudi zunanje za-
sebne partnerje. Po tržni 
logiki gre pričakovati, da 
bi bil njihov interes pred-
vsem na področju iz-
gradnje športne dvorane, 
ki je komercialno zanimi-
va. Večje pa je vprašanje, 
ali bi se zunanji partnerji 
zanimali tudi za sofinan-
ciranje gradnje drugega 
večjega objekta znotraj 
športnega centra – baze-
na. Izkušnje doma in v 
tujini namreč kažejo, da 
ta tržno ni tako zanimiv, 
zaradi česar bo občina 
verjetno ostala sama. V 
luči tega pa se že postav-
lja vprašanje smotrnosti 
gradnje bazena. (gt)

Ocenjevalna komisĳa je bila sestavljena v sestavi:
predsednik Kosta Jurkas, člani Boris Volk, Alek-
sandra Rode Turšič, Leon Marjan Možina in Bošt-
jan Koprivec ter nadomestni član mag. Matej Čer-
netič. Skrbnik in poročevalec je bil Daniel Cukjati. 
Ocenjevalna komisĳa je soglasno sklenila, da prve
nagrade ne bo podelila, podelila  pa bo tri enako-
vredne nagrade elaboratom, in sicer v posameznih 
zneskih 4.400,00 €. Nagrade so prejeli: Arhitekt ur 
ing, Delavnica in S. M. Studio.

Kakšen bo vrhniški športni center? 

Noben idejni osnutek ni popolnoma prepričal komisĳe
Vrhnika, 11. januar – V Cankarjevem domu je Zavod Ivana Cankarja Vrhnika razstavil šest idejnih osnutkov, ki so jih v okviru arhitekturno-urbanističnega natečaja 
o obnovi oziroma izgradnji športnega parka pripravile vrhniške arhitekturne pisarne. Nobena od študĳ ni popolnoma ustrezala prvotno postavljenim ciljem,  kot so
športna funkcionalnost, programska pestrost in estetska umestitev v prostor. Kljub temu so razglasili tri najboljša dela, ki pa bodo v nadaljevanju potrebna še do-
datnega usklajevanja in obdelave, da bo iz njih nastal projekt, primeren za izdelavo občinskega podrobnega prostorskega načrta.

Najbolje ocenjeni elaborati
Projektantske hiše, ki so izdelale najboljše osnutke izmed prispelih, naj bi bile ponovno povabljene 
k prilagoditvi svojih projektov zahtevam naročnika. Izmed njih naj bi strokovna komisĳa izbrala
najboljšega, ki bo podlaga za pripravo občinskega podrobnega prostorskega načrta.

Idejni elaborat pisarne Arhitekt ur ing.

Tako so si novi športi center zamislili v arhitekturni pisarni Delavnica, PE Vrhnika. 

Idejni osnutek, ki je nastal na risalni mizi arhitekturne pisarne S. M. Studio. 

P&A Torkar

Primis Vrhnika

Sonet d.o.o.

Preostali trĳe elaborati
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V soboto, 18. 12. 2010, je bil v športni dvorani 
OŠ Ivana Cankarja 4. krog slovenske lige v taj-
skem boksu pod nazivom Kralji ringa. Gledalci, 
ki so napolnili dvorano, so videli  enajst  borb, v 
katerih so tekmovali borci iz slovenskih in hrva-
ških klubov. Na dogodku so kraljevali borci iz 
ljubljanskega kluba Khun kao, ki je bil  razgla-
šen za najboljši klub 4. kroga lige. Tekmovanje 
je  potekalo pod okriljem I.F.M.A., ki je najmoč-
nejša svetovna amaterska organizacĳa s sede-
žem na Tajskem. Tokrat je bilo borb nekaj manj 
kot ponavadi, delno zaradi meseca decembra, 
ko se delajo zaključki leta, deloma pa tudi za-
radi nedavno  končanega svetovnega prvenstva 

v Bangkoku, kjer sta  člana naše zveze Franci 
Grajš in Tadej Toplak dosegla zavidljiv uspeh, 
in sicer dve bronasti medalji. Tako smo Slovenci 
znova dokazali, da tudi v tem športu že nekaj 
časa ne igramo več stranske vloge. 
V slovenski ligi tajskega boksa (SMTL – Slove-
nian muay thai league) tekmuje 15 klubov iz 
Slovenĳe, Hrvaške, Nemčĳe, Madžarske in Slo-
vaške, trenutno pa po četrtem krogu vodi prav 
ljubljanski klub Khun kao. Tekme  potekajo po 
amaterskih pravilih, in sicer s polno zaščitno 
opremo, borci pa so razdeljeni v težnostne ka-
tegorĳe.
  
Rezultati:
Ženske: 
– 63,5 kg Neža Petek (Khun kao gym, SLO)  vs 
Tamara Strnad ( Scorpion gym SLO) 2 : 1 
Moški: 
– 60 kg  Karlo  Grubač (pit 119, Hrvaška)  vs 
Žiga Gril  (Scorpion gym, SLO) 2:1 
– 71 kg  Josip Miletić(Spartan gym, Hrvaška)  
vs  Žan Ajnik (Khun kao gym, SLO) 3 : 0 
– 71 kg  Štrefan Perić (Črnomelj, SLO) vs Do-
magoj Buhinjak (Spartan gym, Hrvaška) 
Predaja 
– 71 kg  Boštjan Frlež (warrior gym, SLO) vs 
Mirko Vorkapić (Scorpion gym, SLO) 0: 3 
– 71 kg  Marko Savić (Khun kao gym, SLO) vs  
Marjan Bubnić (Črnomelj, SLO) 2 : 1 
– 75 kg  Matevž Oman (Khun Kao, SLO)  vs  
Samo Petje (pit 119, Hrvaška) 2 : 1 
– 75 kg  Avgustin Miletić (pit119, Hrvaška)  vs  
Miha Lap (Khun kao, SLO)  2 : 1 
– 81 kg  Filip Culjaj (Warrior, SLO) vs  Miha 
Železnikar (Khun kao, SLO) KO  
– 81 kg  Martin Marečić (Pit 119, Hrvaška)  vs 
Aleš Godec (Nak muay, SLO) 2:1 
– 86 kg   Elio Artić (Ptuj, SLO) vs   Juraj Pavlić 
(Spartan, Hrvaška) Predaja 

Sodniška žirĳa je za najboljšega borca turnirja
razglasila člana ljubljanskega kluba Khun kao 
Miho Železnikarja, ki si je ta naziv prislužil z 
lepim knockoutom, ko je z udarcem s kolenom 
v glavo poslal na tla eno kategorĳo težjega bor-
ca.                                          Andrej Žveglič

Tajski boks

Slovenci in Hrvati v skupnem ringu

Trener kluba Khun kao Andrej Žveglič in borec 
večera Miha Železnikar.

Razglasitev zmagovalca Matevž Oman (khun kao).

V soboto, 11. 12. 2010, so se vrhniški karate-
isti udeležili zadnjega letošnjega turnirja BO-
ŽIČNI TURNIR KIMON 2010, ki je potekal 
v Ljubljani. Barve kluba je tokrat zastopalo 
kar 19 tekmovalcev: Lea Albreht, Brina Arsič, 
Sara Arsič, Nejc Cvetković, Bine Cvetković, 
Edin Čehić, Maša Filipič, Tilen Gerželj Jurca, 
Benjamin Husaković, Klemen Kondardi, Luka 
Ogrin, Andraž Peklenk, Ana Zala Podbevšek, 
Janez Podbevšek, Jure Podbevšek, Gal Rebolj, 
Larisa Rožnik, Tinkara Sluga in Matic Žust 
Šprah. 
Naši tekmovalci so tudi tokrat posegli po me-
daljah, ki so jih dosegli: Lea Albreht – 3. mesto, 
Maša Filipič – 3. mesto, Sara Arsič – 3. mesto 
(kate), Nejc Cvetkovič – 3. mesto (kihon), Bine 
Cvetković – 1. mesto (kihon), Edin Čehić – 3. 
mesto (kata), Andraž Peklenk – 2. mesto (ki-
hon) in 3. mesto (kate), Ekipa Vrhnika 1 (Nejc, 

Bine, Edi) 2. mesto, Ekipa Vrhnika 2 (Klemen, 
Luka, Andraž) 2. mesto.

M. P.

Kljub močnemu sneženju se 
je v večnamenskem prostoru 
OŠ Ivana Cankarja zbralo bli-
zu 50 ljudi.  Trener Atletske 
sekcĳe Vrhnika Jernej Fefer je
v uvodu pojasnil, da začetki 
organizirane vadbe atletike na 
Vrhniki segajo v leto 1950, ko 
je z njeno vadbo začel uslužbe-
nec JLA. Po pripovedovanju so 
prevladovale discipline sko-
kov in teka na kratke proge. 
Na žalost za začetno obdobje 
ni pisnih virov. Tako najsta-

rejši podatek o nastopu vrh-
niškega atleta sega v leto 1956, 
ko je Polde Torkar nastopil v 
Budimpešti. V daljino je skočil 
702 cm in na 100 metrov tekel 
11,0 sekund.

Leta 1978 je veliko vrhni-
ških atletov doseglo naslove 
državnih prvakov in postavilo 
kar nekaj državnih rekordov. 
Uspehe pa so atleti dosegali 
tudi  zunaj naše domovine. 
»Težko bi našteli vse, bi pa 
izmed »stare garde« vseeno 
izpostavili Barbaro Torkar, 
Mĳo Strlekar in Alenko Bikar.
Slednja je z nastopom na EU v 
Edinburgu z osvojenim petim 
mestom dosegla največji uspeh 
kakšnega atleta z Vrhnike,« je 
dejal Fefer. 

V nadaljevanju večera je 
vodstvo Sekcĳe predstavilo
dosežke minule sezone. Pribli-
žali so se odličnim lanskim, ki 
pa jih bo težko preseči, saj se 
v obstoju kluba le redko zgodi, 
da v enem letu njegovi člani 
osvojĳo  štiri  naslove držav-
nih prvakov in postavĳo dva
državna rekorda v dveh raz-
ličnih disciplinah. Slednje je v 
sezoni 2009 uspelo Martini Jan 
v skoku v daljino in skoku v 
višino. In sezona 2010? Atleti 

ASV so osvojili dva naslova 
državnega prvaka, deset čla-
nov pa se je uvrstilo med prvih 
šest v državi, od tega pet med 
prve tri. Poleg tega so bili štirje 
atleti ASV povabljeni v izbrane 
vrste. Martina Jan in Anže Mer-
lak sta na Dunaju nastopila za 
izbrano vrsto mesta Ljubljana, 
v katero povabĳo tudi atlete iz
bližnje okolice. Maja Petrovič 
in Jaka Fefer pa sta  nastopila 
za slovensko reprezentanco.  

Za dosego dobrih rezultatov 
in prizadevno treniranje so at-
leti prejeli praktične nagrade. 
S torbami za športno opremo 
so bili nagrajeni Martina Jan, 
Maja Petrovič, Jaka Fefer, Pia 
Zupan in Jernej Marčič. Vsi 
našteti so se na enem ali več 

tekmovanjih državnega  nivoja 
uvrstili med prve tri v državi.

Priročne bidone za pĳačo
so za uvrstitve od četrtega do 
vključno šestega mesta, osvoje-
nega na državnih prvenstvih, 
prejeli Tjaša Železnik, Nina 
Hrvatič, Ožbej Kropec, Nik Zo-
bec in Rok Kramarič. Vsi  drugi 
so bili za redno in zavzeto tre-
niranje nagrajeni z majicami ali 
posodami za vodo.

Kot je dejal Fefer, bodo atlet-
ski trenerji v  prihodnje usme-
rili pozornost k aktivnejšemu 
delu z najmlajšimi. V skladu 
s to odločitvĳo se je trenerski
ekipi v sestavi Luka Drašler 
ml., Jernej Fefer, Srečo Želez-
nik, Luka Drašler st., pridružil 
še Matej Fefer, ki bo načrtno 
skrbel za razvoj in napredova-
nje atletov iz kategorĳe U12.

Tako kot večina športnikov 
na Vrhniki se tudi atleti sreču-
jejo s finančnimi težavami. Ker 
je njihovo vodilo, da bi morala 
biti dana možnost ukvarjanja 
s športom vsem, ki si to želĳo,
ne glede na denarne možnosti 
njihovih staršev, so poskrbeli, 
da so njihove vadnine (me-

sečni prispevki staršev) med 
najnižjimi v Slovenĳi. Kljub
temu jim uspe zbrati dovolj 
denarja za prevoze na tekmo-
vanja, plačilo štartnin, ki so v 
zadnjem času  zelo poskočile,  
obnavljanje fonda za izposojo 
opreme,  plačilo stroškov naj-
ema telovadnic in za praktične 
nagrade, ki jih ob koncu sezo-
ne prejmejo atleti.     

Na zaključku prireditve je 
bil predstavljen še program 
tekmovanj v letu 2011 in cilji. 
Realno je pričakovati, da se bo 
število atletov, ki se bodo uvr-
stili med prvih šest v državi, 
iz deset povečalo na dvanajst. 
Število atletov, ki bodo osvajali 
odličja, pa bo najmanj tolikšno 
kot lani. (gt)

Skupinska fotografija na prireditvi ob zaključku sezone.

Maja Petrovič se pripravlja na štart. Jaka Fefer (levo) na podelitvi medalj.

V minulih sezonah je klub najbolj zaznamo-
vala »združitev« s športnim društvom z Dre-
novega Griča, s čimer je nastal tako imenovani 
Mladinski nogometni center Vrhnika – Dren. 
Namen ustanovitve je bila združitev nogomet-
nega potenciala, kajti  območje je premajhno, 
da bi si ga delili dve društvi in lahko pričako-
vali odlične rezultate. Tako mlajša selekcĳa do
desetih let starosti trenira na Drenovem Griču, 
enajst let in starejši pa na Vrhniki. 

Trenerji posameznih sekcĳ so predstavili

delovanje,  težave in uspehe slednjih. Bilo je 
mogoče slišati, da so se fantje mlajših selekcĳ,
ki trenirajo na Drenovem Griču, zelo dobro 
ujeli med seboj, kar je pozitivno presenetilo 
celo trenersko ekipo. Temu posledično je do-
bra tudi igra. V vrstah kadetov imajo težave 
z najstniškimi hormoni, zaradi katerih so nji-
hove vrste včasih osiromašene. Podobne teža-
ve imajo tudi v mladinskih vrstah, kjer fantje 
radi pozabĳo na plačevanje vadnine. Vendar 
pa imajo dobro igro in so na začetku še raču-
nali na prvo mesto v ligi, a ker nekateri njihovi 
igralci včasih igrajo tudi za članske vrste in so 
posledično bolj obremenjeni, trenutno zaseda-

jo šesto mesto. Paradni konj vsakega kluba naj 
bi bila članska selekcĳa. Ta trenutno zaseda 2.
mesto v ligi, fantje pa upajo na končni preboj 
v četrto ligo. Po mnenju nekaterih igrajo naj-
lepši nogomet v svoji ligi. 

Sicer pa je bilo glavno bistvo skupščine iz-
volitev novega upravnega odbora. Njegovo 
številčnost so iz devet članov zmanjšali na pet. 
Kot je dejal predsednik kluba Borut Savič, so 
sprva mislili, da bo devetčlanski odbor svoji 
številčnosti primerno produktiven, vendar se 

je izkazalo ravno obratno. Seje so bile vedno 
slabše obiskane, dokler nista ostala samo še 
dva člana – Savič in Jure Hodnik (od preosta-
lih sta podala pisni odstop le dva člana,  drugi 
pa se sej  preprosto niso več udeleževali). Kot 
je na skupščini dejal Savič, ni našel novih kan-
didatov za upravni odbor, zato je skupščini 
predlaga, naj poda svoje predloge. Tako so na 
koncu izvolili nov petčlanski upravni odbor 
v sestavi: Borut Savič, Jure Hodnik, Sebast-
jan Zalar, Danilo Todorovič in Vlado Dero-
nja. Prva naloga upravnega odbora bo izbrati 
predsednika.

Gašper Tominc

Člani skupščine Vodstvo skupščine

Manj je več

NK Vrhnika z novim vodstvom
Vrhnika, 19. januar –  Vodstvo kluba je sklicalo skupščino, na kateri so izvoli-
li nov petčlanski upravni odbor, ki je nadomestil dosedanjega devetčlanskega. 
Obenem so opravili tudi pregled dela v  minulih dveh letih. 

Atleti odtekli zadnji krog

Pet atletov med prvimi tremi v državi
Vrhnika, 17. december – Člani Atletske sekcĳe Vrhnika so decembra sklenili tek-
movalno sezono. Tokrat so zaključek obeležili nekoliko drugače kot prejšnja leta, 
saj so na sklepno prireditev povabili tudi starše in atlete, ki so nekoč trenirali na 
Vrhniki. 

Božični karate Turnir kimon 2010
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Želja leteti
Avtor: Miha Sodja
Leteti je želja mnogih mladih fantov 
in deklet, pa tudi starejših. Nekaterim 
se sanje uresničĳo in postanejo piloti 
manjših ali večjih letal. Mnogo pa je 
takih, ki svoje ambicĳe in sanje ures-
ničujemo z izdelavo modelov letal ali 
z nakupom že izdelanega modela. 
Izdelati model letala, ga opremiti s 
sorazmerno lahko dosegljivo elektro-
niko in nato poleteti, je bil tudi zame 
izziv. 
Pred dobrimi šestimi leti sem se začel 
ukvarjati z letalskim modelarstvom. 
Najprej sem izdelal model jadralnega 
letala A1, ki sem ga spuščal z Ženčka 
– hriba v Logatcu. Naslednji izziv je 
bil radĳsko vodeni model – načrt sem 
dobil v revĳi TIM. Nakup prvih kom-
ponent za radĳsko vodenje letalskega 
modela me je pripeljal do spoznanja, 
da se je treba ob tem tudi veliko učiti 
in spoznavati svoje zmožnosti in do-
sežke drugih modelarjev.  Slednje je 
na srečo zelo preprosto, saj so prav vsi 
izkušeni modelarji vedno in povsod 
pripravljeni pomagati in svetovati. 
Njihov odnos do modelarjev začetni-
kov me je presenetil in zelo navdušil. 
Želja narediti več in bolje me je pri-
peljala do izdelave večjega modela 

motornega letala, nato do modela ja-
dralnega letala z razponom kril okrog 
4 in nakupa modela motornega letala 
EXTRA 330 LM.
Večinoma se ukvarjam z izdelavo 
maket lovcev ali bombnikov, ki so so-
delovali v pravih zračnih bojih v prvi 
in drugi svetovni vojni. Z njimi tudi 
tekmujem. S to dejavnostjo sem se za-
čel ukvarjati pred štirimi leti. 
Za dobro organizacĳo tekmovanj 
doma in v tujini skrbi organizacĳa 
ACES Europe (Air Combat Elementa-
ry Support), ki jo vodi IC (Internatio-
nal Coordinator). Uradni jezik je an-
gleščina. ACES ima svoje podružnice 
v državah članicah. Organizacĳa ko-
ordinira delovanje svojih podružnic, 
usklajuje pravila, koledarje, informira 
svoje članice. Ta modelarska discipli-

na je zelo mlada. Slovenĳa se je, kot 
peta država, pridružila leta 1997. 
Večina ljudi ne ve, kaj je Aircombat 
oziroma, kako potekajo tekmovanja 
modelarjev v zračnih bojih. Zgodovin-
ska podlaga za Aircombat so letalske 
bitke med drugo svetovno vojno. Pra-
vila so zasnovana tako, da so varna in 
zabavna za tekmovalce  in gledalce. 
Hkrati vzleti več modelov (največ 7), 
ki za seboj vlečejo 12 m dolge trakove. 
Cilj vsakega tekmovalca je, da s svojim 
letalom odreže trak enemu od naspro-
tnikov. Več odrezanih trakov pomeni 
več točk in boljši rezultat. Vsaka bit-
ka traja sedem minut. Ponavadi vsak 
tekmovalec vozi tri bitke z različnimi 
nasprotniki. V finalni bitki tekmuje 
sedem najbolje uvrščenih pilotov. 
Predstavljajte si: … ME109 šine mimo 
vašega Spitfireja. Za las vas  zgreši in 
sedaj se hitro oddaljuje. Krmilno palico 
nežno porinete naprej in letalo usmerite v 
plitvo pikiranje, da pridobite večjo hitrost. 
S četrtinskim lupingom in ostrim obratom 
v desno je vaš Spitfire nenadoma tik za 
ME109. Oblĳe vas val olajšanja, kajti ne-
nadoma ste se iz žrtve prelevili v lovca ....

Je to samo igra, hobi ali morda šport?
Mislim, da mi kolegi modelarji ne 
bodo zamerili, če rečem, da je to za-
nimiva  in adrenalinska zmes vsega, 
kar lahko nudi modelarstvo.

Modeli za zračne boje so precej hitri 
in živahni, saj so narejeni za bojne po-
lete. Mnogo modelarjev ima ob prvih 
poletih težave. Po nekaj poletih se  
večina modelarjev navadi na posebne 
zahteve in pogoje hitrega modela in 
potem je letenje z njim užitek. Kot pri 
vseh drugih letalskih modelih mora-
mo tudi pri teh paziti, da ne preseže-
mo meja svojih sposobnosti. Leteti je 
treba po pameti, napredovati počasi 
in previdno. Z letalom  počnimo le 
tisto, kar smo v danem trenutku spo-
sobni zanesljivo napraviti. Sem ter tja 
se res najde kakšen posebno nadarjen 
pilot, a večina se nas je naučila leteti 
tako, da smo veliko vadili. Čim več 
in čim pogosteje tem bolje. Z dobrim 
modelom  za zračne boje lahko izvaja-
mo vse čudovite akrobacĳe, ki so mo-

goče brez uporabe smernega krmila. 
Te so: hrbtni leti, lupingi, immelmani, 
bojni zavoji, vĳaki, kubanske osmice. 
Zdi se, da kljub pomanjšanemu meri-
lu modeli obdržĳo lastnosti, ki so jih 
imela  prava letala. 
Sodelovanje v zračnem boju je za stop-
njo zahtevnejše kot običajno letenje. 
Posebnost je v tem, da mora pilot ves 
čas opazovati svoj model, da ga lahko 
zanesljivo upravlja.  Hkrati se mora 
izogibati napadom nasprotnikov, jih 
prav tako loviti  in paziti na varnost-
no črto. Vse to  terja dober občutek za 
prostor, hitro razmišljanje, dobre ref-
lekse, sposobnost koncentracĳe, do-
ber vid, preudarnost in odločnost med 
vso tekmo. Poleg tega je pomembno 
tudi: zanesljiv in konkurenčen model, 
dober pomočnik in prava taktika v 
pravem trenutku. Odločilna je vsaka 
malenkost. Tekme so polne razbur-
ljivih dogodkov in bliskovitih pre-
obratov. Zato ne preseneča, da večina 
pilotov, ki se je preizkusila v zračnem 
boju, trdi, da v letalskem modelarstvu 
ni ničesar bolj zabavnega kot prav 
udeležba na dobri tekmi. Modeli letal, 
ki švigajo po zraku in hlastajo po tra-
kovih nasprotnikov, tudi gledalcev ne 
puščajo ravnodušnih.
Letala so narejena v merilu 1 : 12 
(WW2) oziroma 1 : 8 (WW1) – to so 
pomanjšane makete lovcev iz druge 

oziroma prve svetovne vojne. 
Tekmovanje poteka ločeno  za modele 
letal iz prve svetovne vojne in za mo-
dele letal, ki so sodelovali v zračnih 
boji v drugi svetovni vojni. 

Leto 2010 sem zaključil zelo uspešno:
V obeh kategorĳah  za Slovenski na-
cionalni pokal ( WW1 in WW2 ) sem 
v skupnem seštevku zasedel prvo me-
sto. V kategorĳi WW1 je letos sodelo-
valo 14 pilotov, v kategorĳi WW2 pa 
24 pilotov iz Slovenĳe in Avstrĳe.
S svojim Simens Shuchertom sem 
zmagal na tekmah v Beli krajini, v Li-
jaku pri Novi Gorici in v Kočevju, na 
Vrhniki sem bil drugi, na prvi tekmi v 
Krtini pa peti. Na Svetovnem prven-
stvu v Nemčĳi sem med 70 tekmoval-
ci iz 16 držav zasedel 10. mesto.

Z letali za zračne boje WW2 sem so-
deloval na  petih  tekmah. V Krtini in 
Lĳaku sem zmagal, v Moškanjcih sem 
bil drugi, v Beli krajini četrti, v Kočev-
ju pa sedmi. V sem med 131 tekmoval-
ci iz 18 držav zasedel 40. mesto.
 Če vas zanima še kaj več, si oglejte 
portal za vse ljubitelje modelarstva 
(h�p://forum.modelarji.com/). 

Božična tekma »for fun« v kategorĳi 
zračni boji WW2 na Vrhniki, 19. 12. 
2010
Zadnjo nedeljo pred božičem mode-
larji »combataši« vsako leto izkoristi-
mo, da se še zadnjič v letu zberemo, si 
izmenjamo izkušnje, spregovorimo o 
načrtih za naslednje leto in izpeljemo 
še zadnjo tekmo.
Letos smo se prvič zbrali na Vrhniki 
na našem letališču v Ligojni. Če je 
prejšnjo sezono naša tekmovanja za-
znamovalo zelo spremenljivo, celo 
slabo vreme, nas je tokrat razveselila 
čudovita, s soncem obsĳana zimska 
pokrajina, prekrita s pol metra nove-
ga suhega snega–- prava idila. Čeprav 
je bilo zjutraj nekoliko hladno in zato 
motorji niso vžigali tako, kot bi si že-
leli, smo tekmovanje izpeljali brez te-
žav. Žal je prišlo le  deset tekmovalcev. 
Marko Frank je zmagal, druga je bila 
Tinkara Požar (edina ženska), jaz pa 
sem zasedel tretje mesto.
Po končanem tekmovanju smo se 
ogreli in okrepčali v brunarici, razgla-
sili rezultate zadnje tekme in podelili 
pokale prvim trem v skupnem seštev-
ku za slovenski pokal v letu 2010 v 
kategorĳah WW1 in WW2.
Končna razvrstitev:
1. mesto Marko Frank (784 točk), 2. 
mesto Tinkara Požar (744 točk), 3. 
mesto Miha Sodja (729 točk), 4. mesto 

Andrej Pervinšek (648 točk), 5. mesto 
Tomaž Svoljšak (598 točk), 6. mesto 
Tomaž Požar (577 točk), 7. mesto Si-
mon Ogrinec (575 točk), 8. mesto Sre-
čo Žnidarčič (295 točk), 9. mesto Matej 
Ogrinec (215 točk), 10. mesto Tomaž 
Starin (192 točk).

Asfaltiranje ceste 
Pred zimo smo na cesti (klanec pod 
Kuclerjem), ki vodi tudi na naše le-
tališče, pridobili asfalt. Zanj smo ne-
izmerno hvaležni vsem, ki so nam ga 
pomagali sofinancirati. Cesta je bila 
ob vsakem nalivu razrita in posledič-
no nevarna za vse, ki jo uporabljamo. 
Doslej smo modelarji vedno pomagali 
vzdrževati omenjeno cesto, zato smo 
se odločiti in pridobili donatorja, pod-
jetje Roks recikliranje, d. o. o., ki nam 
je  darovalo 1.000,00 €. Namenili smo 
še svojih 1.000,00 € za cesto, saj jo upo-
rabljamo zelo veliko. Torej smo skupaj 
namenili dva tisočaka. Zahvaljujemo 
se tudi vsem  drugim  darovalcem (KS 
Ligojna, Jožetu in Dušanu Ogrinu, 
Pavlu Bradešku in Občini Vrhnika).

2011
V letu 2011 bomo organizirali dve več-
ji prireditvi. 29. 5. 2011 bomo organizi-
rali zračne boje 1. in 2. svetovne vojne, 
25. in 26. 6. 2011 pa že 4. tradicional-
no aero-zaprego. Letos nameravamo 
organizirati tudi avtobusni prevoz na 
letalsko prireditev Aipower v Avstrĳo 
v mesto Zeltweg.
Lepo vabljeni, da obiščete našo splet-
no stran na spletnem naslovu: »www.
mkv-klub.si. Upamo, da vas bo pre-
pričala, da nas boste  kdaj obiskali na 
letališču. Že kar nekaj časa smo tudi 
na Facebooku.

Modelarski klub Vrhnika

MODELARSKI KLUB VRHNIKA •MODELARSKI KLUB VRHNIKA •MODELARSKI KLUB VRHNIKA • MODELARSKI KLUB VRHNIKA • MODELARSKI KLUB VRHNIKA

Letala bojevnikov WW2. Letalo WW1 Simens Shuchert

Skupinska  fotografija z božične tekme
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Slovenski 
nacionalni 
pokal

2007 2008 2009 2010

doseženo mesto

WW2 15. 6. 3. 1.

WW1  1. 1. 1.

V preglednici so prikazane moje uvrstitve za Slovenski nacionalni pokal v prejšnjih letih:

Za nami je smučarski tečaj, ki sem ga 
organiziral v času novoletnih počitnic na 
smučišču Krvavec.  Imeli smo zelo lepo 

vreme, temperature pa so bile nizke, tako 
da smo imeli optimalne pogoje za učenje. 
Otroci, ki so bili povečini začetniki, so 
začeli z učenjem na traku, po treh dneh 
pa smo presmučali celotno smučišče. 
Osvojili smo uporabo vlečnic in sedež-
nic ter presmučali modre  in rdeče pro-
ge. Na koncu je sledilo še tekmovanje ter 
podelitev diplom in značk. Še posebno 

veseli so bili otroških sokov Rauch ter 
sladkarĳ Nimm2, ki jih promocĳsko po-
nujamo v naši šoli. Ob zaključku tečaja 
so bili starši več kot zadovoljni, otro-
kom pa se je vse skupaj prehitro izteklo. 
Naslednji smučarski tečaj pripravljamo 
med zimskimi počitnicami. Na voljo je 
začetni, nadaljevalni in program freestayl 
in freeride. Vse dodatne informacĳe do-
bite na naši spletni strani pod aktualno. 

Za promocĳo podjetĳ smo  ob naši šoli 

uredili t. i. RAUCH areno.  Tamso klo-
pi, mize ter šank, vse narejeno iz snega, 
tako da je idila res prava. Za ogrevanje 
arene je poskrbljeno z dvema plinski-
ma gorilnikoma. V sami areni je nahaja 
tudi avtomat s toplimi napitki, kjer se 
lahko okrepčate. Vsako podjetje lahko 
najame areno ter se tako pred številni-
mi obiskovalci kar najbolje promovira, 

za kar poskrbi tudi naša promotorka.
Vsako drugo nedeljo  v lepem vremenu 
pa SKI-RACE pripravlja pester in zani-
miv program z nagradnimi igrami v bru-
narici Sonček. Končno žrebanje v marcu, 
kjer bomo podelili vrhunske smuči Kess-
ler, tako da ste vljudno vabljeni.   

Za športni dan Gimnazĳe Poljane smo 
pripravili delavnico varnega smučanja, ki 
je  obsegla teoretični in praktični del, tako 
da so dĳaki izvedeli pomembne stvari o 
varnosti in obnašanju na smučiščih. Dĳa-
ki so z zanimanjem sodelovali v delavnici. 
Začeli smo z organizacĳo team buil-
dingov, saj naša tekmovalna proga na 
Krvavcu že obratuje in jo lahko tudi naj-
amete, postavljen je tudi poligon varnega 
smučanja.  Zanimivo je tudi nočno sanka-
nje, ki se ga vsak vikend udeleži okoli 50 
obiskovalcev. Proga je lepo osvetljena, in 
ponuja zanimivo doživetje.  Za dodatno 
popestritev obratujejo tudi brunarice.

 Aktualne informacĳe lahko spremljate 
na naši spletni strani www.ski-race.net,  
za dodatne informacĳe pa  po telefonu: 
041-497-514 Mario ali 041-714-802 Gre-
gor. 

Mario Blagojevič

Ski-Race v polnem zagonu
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Balinarji Dragomerja smo z 
nastopanjem v 1. državni ligi 
uspešno  končali sezono 2010. 
Cilj obstati v 1. državni ligi je 
bil izpolnjen. Rezultat bi bil 
boljši, če ekipi ne bi skozi vso 
sezono nagajalo vreme. V celo-
tni ligaški sezoni smo zaradi 
slabega vremena od štirinaj-
stih tekem na domačem igriš-
ču odigrali samo eno tekmo, 
in to proti Ilirski Bistrici, in jo 
seveda zmagali. Vse  druge do-
mače tekme smo najprej igrali 
na Dobrovi,  pozneje pa na po-

kritih igriščih Jame v Notranjih 
Goricah. Uspešno smo organi-
zirali dve državni prvenstvi, in 
to: Finale najboljših osmih mla-
dincev, na katerem je uspešno 
sodeloval tudi naš predstavnik 
Patrik Faganel, in Državno pr-
venstvo članskih dvojic, kjer 
sta sodelovali dve dvojici iz 
Dragomerja. Žal sta bili obe pr-
venstvi zaradi dežja na Dobro-
vi in v Notranjih Goricah.
Sezona 2011 bo za balinarje 
Dragomerja zelo naporna, saj 
bodo igralci igrali sezona 2011 po enokražnem sistemu, že v 

jeseni pa se bo začel jesenski 
del sezone 2012. Ekipo so za-
pustili Izidor Kogovšek, Milan 
Bozovičar in Andraž Peteh, v 
ekipo pa sta se vrnila Tomaž 
Štrukelj in Miha Umek iz Sinje 
Gorice ter Marjan Jerina iz Lo-
gatca.

RAZIGRAVANJE
1.–4., 2.–3., 5.–8., 6.–7.  –  11. in 
12.junĳa
Zmagovalci za 1.–2., 5.–6. me-
sto in poraženci za 3.–4., 7.–8. 
mesto 18. in 19. junĳa
Sezona 2012 pa se bo začela 
že v jeseni 2011 (jesenski del 
in spomladanski del v letu 
2012).

IN MEMORIAM
Slavko Vindišar

Hladnega decembr-
skega popoldneva,  
7. decembra, nas 
je pretresla novica, 
da je naš prĳatelj
in soigralec Slavko 
Vindišar izgubil 
življenjsko tekmo 
proti nasprotniku 
– v 66. letu staro-
sti ga je premagala 
huda bolezen.

Le dobra dva meseca poprej je še nabiral 
gobe v dragomerskem gozdu in tudi na ba-
linišče je še prihajal. Balinanje in nabiranje 
gob sta bila njegova najljubša konjička. Ba-
linati je začel kot mladinec pri ljubljanskem 
klubu Žaba, katerega članska ekipa je bila 
večkratni državni prvak. Ko je ustvaril dru-
žino in se preselil v Dragomer, se je s svojima 
sinovoma Damjanom in Blažem kmalu pri-
družil balinarski sekcĳi pri ŠD Dragomer 
- Lukovica. Skupaj z balinarji Dragomerja 
je tlakoval uspešno športno pot ekipe kot po-
sameznikov do uspehov na državnem nivoju. 
Zahvaljujemo se mu za njegovo nesebično 
pomoč pri vseh delovnih akcĳah, pa tudi za
velik prispevek k razvoju balinarskega športa 
v Dragomerju.

Vsi člani balinarske sekcĳe
se tudi tokrat zahvaljujemo 
vsem krajanom, OBČINI 
LOG - DRAGOMER, ge-
neralnemu pokrovitelju 
podjetju GUT & PET, d. o. 
o., pa tudi drugim daroval-
cem za izkazano finančno
pomoč, saj bi brez njihove 
pomoči zelo težko tekmo-
vali na državnem nivoju.

Ekipa Dragomerja Gut & Pet v sezoni 2010
Milan Bozovičar, Branko Šefran, Damjan Vindišar, Primož Me-
stek, Martin Severkar, Izidor Kogovšek (stojĳo od leve), Patrik
Faganel, Vinko Koprivec, Andraž Pateh in Tomaž Zupančič (čepĳo
od leve)

Balinarji Dragomerja v sezoni 2010/2011

Miha Umek Patrik Faganel Primož Mestek

Animacĳe za rojstni dan
KJE: v telovadnici na OŠ Ivana Cankarja na Vrh-
niki ali na prostem (ŠPB Bevke …)

Pripravimo različne programe, da se boste za 
rojstni dan pozabavali s svojimi prĳatelji.

– V telovadnici: elementarne igre, med dvema 
ognjema, nogomet, poligon, štafetne igre, ples, 
igra s padalom, baloni, plezanje …
– Na prostem: rolanje, štafetne igre, med dvema 
ognjema, vodne igre, skrivalnice …

Info in rezervacĳe:
041/753-682 (Špela), 041/229-255 (Tomaž),
skrat.culibrk@gmail.com

Športni škrat Čulibrk

Razpored tekem Dragomerja Gut & Pet v 1. državni ligi v sezoni 2011
Dragomer, petek, 22. 4., ob 17. uri DRAGOMER GUT & PET  :  ORLEK JAVOR
Sežana, sobota, 30. 4., ob 16.. uri SKALA  :  DRAGOMER GUT & PET
Dragomer, petek  6. 5., ob 17. uri DRAGOMER GUT & PET  : TRTA SV. ANTON
Dragomer, petek, 13. 5., ob 17. uri DRAGOMER GUT & PET  :  ILIRSKA BISTRICA 
Portorož, sobota, 21. 5., ob 16. uri TRTA SV. ANTON  : DRAGOMER GUT & PET
Dragomer, petek, 27. 5., ob 17. uri DRAGOMER GUT & PET  :  KOLEKTOR IDRĲA
Košana, sobota, 4. 6., ob 17. uri KOŠANA  :  DRAGOMER GUT & PET

ZABAVNO, DINAMIÈNO, ŠPORTNO, AKTIVNO, ...

ZIMSKI VKLOP JE TU !!!

KDAJ?
V èasu šolskih
ZIMSKIH poèitnic
od ponedeljka, 21. 2.,
do petka, 25. 2.

Program in aktivnosti
bodo organizirane
Vsak dan od 6.30
do 16.30.

KJE?
V športni dvorani
Ivana Cankarja in
Športni dvorani
Partizan na Vrhniki.

KDO?
Zimskih poèitnic
se lahko udeležijo
vsi otroci stari
od 6 do 15 let.

Za vse rekvizite poskrbi organizator, otroci s seboj prinesejo le osebne stvari (igraèo,
itn ...) in športno opremo (predlagamo: športne copate, trenirko, dve majici, telovadne hlaèke, dvoje
nogavice, brisaèo ter zimska oblaèila, primerna za snežne radosti). Prav tako priporoèamo, da imajo
otroci s seboj malico, zgodnejši morda celo zajtrk, saj bo do kosila (ob12.30) dolga in predvsem
laèna doba.

družabne igre,

Za otroke, ki so oddaljeni ali pa celo iz druge obèine ne pozabite na potrjeno
zdravstveno izkaznico !

OPREMA?

Plaèilo se opravi na spodnji raèun, za nakazilo pa prejmete potrdilo.
Prijavnino je mogoèe poravnati tudi v gotovini na dan zaèetka programa.

Poèitnice so zasnovane podobno kot vsi dosedanji “vklopi” (poletni, krompirjev, novoletni ...).
Ponovno imamo pripravljenih kopico novih programov, med katerimi velja izpostaviti turnirja v
sankanju in pikadu, zimsko pravljico o Pepelki, novo zimsko orientacijo, v èetrtek pa  namesto v
Atlantis na smuèanje in sankanje na Stari Vrh (doplaèilo12 € - smuèarska karta, kosilo ...).
Ob likovnih in kulturnih delavnicah bo najveèji poudarek na športnih aktivnostih (namizni tenis,
nogomet, košarka, badminton, floorball in drugi športi). Program bo pester in dinamièen.

Zbrali se bomo v telovadnici TVD Partizana na Vrhniki, kjer bomo od 6.30 do 8.30  poèakali
na vse udeležence. Sledile bodo športne aktivnosti vse tja do 12.30, ko bo slastno kosilo.
Po kosilu pa bomo dobro okrepèani nadaljevali z norimi aktivnostmi.

Podobno kot pri Novoletnem vklopu tudi pri zimskih poèitnicah žal ne gre brez kotizacije
oziroma prijavnine. Potrudili smo se, da smo ceno dodobra oklestili in pripravili sprejemljiv
aranžma, ki bo predvsem dostopen vsakomur.

“zimske”

(strokovnemu sodelavcu za šport, Danielu Cukjatiju)

pon. tor. sre. èet. pet. (OBKROŽI)

041 939 867

25,00 €, 7,00 €

Organizatorja poèitnic: Obèina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja (ZIC)
za kulturo, šport in turizem Vrhnika;

Izvajalec poèitnic je: Zavod SENT Vrhnika
Podizvajalci: vabljena društva iz Obèine Vrhnika

na spletnih naslovih:
www.sent-skupina.si in
www.zavod-cankar.si

Veè INFORMACIJ:

Za kombinacije razliènih dni in popuste za drugega ali tretjega otroka nas, prosimo, poklièite.
poleg samih dejavnosti in organizacije je v ceni zajeto kosilo, animacija in rekviziti.

Seveda se bomo za vse udeležnece potrudili zagotoviti tudi kakšen priboljšek - se razume !

Rok za oddajo prijav je v ponedeljek, 21. 2. 2011. Prijave sprejemamo do zapolnitve prostih mest.
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Letos že sedmo leto zapored organiziramo (23. 
2. –27. 2.) aktivne počitnice na snegu, ki  bodo 
še boljše kot doslej. Pripravili smo Vam pester 
program, ki vključuje   kakovostno šolo smu-
čanja in deskanja, druženje, zabavo, igre na 
snegu, video animacĳo, kino, drsanje, nočno 
smuko … ter mnogo drugih presenečenj.
Smo mlado društvo z dolgoletnimi izkušnja-
mi na področju dela z osnovnošolskimi otro-
ki. Naše delo je usmerjeno predvsem v vzgojo 
otrok, ki skozi igro, delo v skupinah ter lastno 
iniciativo spoznavajo pomen športa v  življe-
nju. 

Vabimo Vas, da si,  če smo Vas o našem delu 
prepričali, ogledate našo prenovljeno spletno 
stran www.pancrinsnorkl.info ali pa nas za 
vse podrobne informacĳe pokličete: Klemen 
Stojanovič (041 382 525), Sebastjan Mihajlovič 
(041 818 760). Cenovno smo najugodnejši, ker 
želimo počitnice omogočiti čim večji množici 
otrok. Lani jih je z nami smučalo  več kot 60. 
Prĳavnico dobite na naši spletni strani ali pa 
nas pokličite in z veseljem Vam bomo svetova-
li, kako lahko vaši otroci postanejo AKTIVNI 
med zimskimi počitnicami.

Panc’r in Šnork’l 

Športno društvo Vučko
Športno društvo Vučko je med božično-novo-
letnimi počitnicami letos prvič organiziralo 
nastanitveni tečaj v Kranjski Gori, na katerem 
je bila udeležba presenetljivo velika, kar je 
razvidno iz priložene fotografije. Kljub zelo 
nizkim temperaturam nam je bilo vreme na-
klonjeno in uživali smo v soncu.
Kot vsako leto tudi letos pripravljamo že tradi-
cionalno osmo zimovanje na Starem vrhu nad 
Ško�o loko s tečajem smučanja ali deskanja. 
Poleg nastanitve je organiziran tudi prevozni 
tečaj (5-dnevni paket ali 3-dnevni paket PON., 
TOR., SRE. ali SRE., ČET., PET.)
Letos bomo otroke odpeljali v ponedeljek. 21. 
2. 2011, vrnili pa jih bomo v petek, 25. 2. 2011. 
Otroci bodo v rokah učiteljev in učiteljic smu-
čanja in deskanja na snegu z veljavno licenco, 
ki so jo obnovili v letu 2010/2011.
Kot je že v navadi, bomo nastanjeni na turi-
stičnih kmetĳah Davčen, Ožbet in Tavčar ter 
v Koči gostišče Stari vrh, kjer se otroci odlično 
počutĳo, saj lastniki dobro poskrbĳo za njiho-
vo udobje in jim pripravljajo odlično hrano.
Celodnevni smučarski program spremljajo še 
dodatne aktivnosti, kot so: spoznavni večer, 
družabne igre, tematski plesni večer, sanka-

nje, pohod z baklami, za najbolj vztrajne pa še 
nočna smuka. Zadnji dan imajo otroci organi-
zirano tudi tekmo, na kateri pokažejo vse svoje 
pridobljeno znanje. Sledi zabavni program ter 
podelitev priznanj in nagrad.
Za udeležitev katerega koli tečaja (nastanitve-
nega ali prevoznega) predhodno znanje smu-
čanja ali deskanja ni potrebno, saj smo tu rav-
no zato, da otroke naučimo osnov smučanja 
oziroma deskanja ali  dopolnjujemo njihovo že 
pridobljeno znanje.
Kot novost ponujamo tudi možnost zavaro-
vanja odpovedi v primeru bolezni ali drugih 
dejavnikov, zaradi katerih bi želeli odpovedati 
rezervacĳo zimovanja. Kot rezervacĳa se šteje 
vplačilo tretjine aranžmaja. 

V primeru dodatnih vprašanj smo vam na vo-
ljo vsako sredo ob 20. uri v Hotelu Mantova 
(prisoten Emil) na Vrhniki in na tel. št.: 040 600 
777, 040 775 779 ali info@sdvucko.com. Izpol-
njeno prĳavnico nam lahko tudi pošljete po 
pošti. Celoten program, cenik in naslov dru-
štva si lahko ogledate na naši spletni strani: 
www.sdvucko.com

Emil Vučko
Športno društvo Vučko

Na prvi pohod v letu 2011 smo se planinci Pla-
ninskega društva Vrhnika pohodna skupina Vese-
li Triglavci odpravili na Uršljo goro (1699 m).

Uršlja gora, 1699 m, staro ime Plešivec, je 
najvzhodnejši vrh v Karavankah. Ime Plešivec je 
gora dobila po travnatem vrhu, ki je z juga videti, 
kot bi bil plešast. Ime Uršlja gora ima po najvišje 
ležeči cerkvi v Slovenĳi sv. Uršule, ki so jo med 
letoma 1578 in 1602 zgradili kmetje iz okoliških 
krajev. Leta 1570 so se kmetje zbrali na kmetĳi Ple-

šivčnik in se dogovorili, da postavĳo božji hram, 
da v sedmih okoliških deželah ne bo tako velike 
cerkve na taki višini.

Z vrha je prelep razgled na vse strani. Na 
vzhodni in jugovzhodni strani ležĳo Mislinjska, 
Šaleška in Spodnja Savinjska dolina, lepo vidimo 
Slovenj Gradec, zadaj Pohorje, Mislinjo, Velenje 
in Šoštanj. Na južni strani se dvigajo Golte, Smre-
kovško pogorje, Menina. Od jugozahoda proti se-
verozahodu se zvrstĳo Kamniško-Savinjske Alpe 
z Ojstrico in Raduho in greben Olševe. Na severu 
leži Mežiška dolina z Ravnami in Prevaljami ter 
Peco v ozadju. V podnožju Uršlje gore vidimo 
Ivarčko jezero in Kotlje, ob dobri vidljivosti so 
vidni tudi Julĳci s Triglavom.

Z avtobusom smo se pripeljali iz smeri Šoštanja 
do prelaza Sleme, kjer se je začel naš pohod. Kap-
lje dežja nam niso vzele volje in smo se kar hitro 
odpravili po gozdni cesti proti vrhu. Kmalu se je 
začelo jasniti in nad nami se je odprlo jasno mod-
ro nebo. Pot nas je vodila po gozdnih vlakah proti 
vrhu Uršlje gore. Čim višje smo se vzpenjali, več 
je bilo snega in ledu, ki pa nas pri vzponu nista 
preveč ovirala, razen ledenih plošč na nekaterih 
mestih.

Kar naenkrat se  je pred nami prikazala mogoč-
na cerkev sv. Uršule in rtv-oddajnik v ozadju na 
vrhu Uršlje gore. Po dveh urah in pol smo priso-
pihali na vrh, ki se je kopal v soncu in je ponujal 
prekrasen razgled na vse strani.

Na vrhu stoji dom na Uršlji gori (1680 m), ki ga 
upravlja Planinsko društvo Prevalje in je odprt od 
začetka junĳa do konca septembra, pozimi pa ob 
sobotah, nedeljah in praznikih.

Vsak si je našel svoj prostor na soncu in se pre-
dal užitkom ob malici ter razgledovanju bližnje in 
daljne okolice. Razgled je bil zares enkraten, saj 
smo imeli Kamniško-Savinjske Alpe kot na dlani- 
pa tudi Triglav se je bohotil v ozadju.

Po počitku in razgledovanju smo se odpravili 
naprej po zahodnem grebenu do koče na  Narav-
skih ledinah, kjer smo se ustavili za kratek počitku 
in nato nadaljevali spust do kraja Žerjav (542 m).

Najlepše vedno pride na koncu in za konec poti 
smo odšli na turistično kmetĳo ter ogled koroške 
znamenitosti, Najevske lipe.

Avtobus nas je odpeljal na Ludranski vrh, kjer 
smo si ogledali Najevsko lipo z največjim obse-
gom debla v Slovenĳi, ki je nekoč znašal 11,2 m 
in višino 24 m ter starostjo, ki je ocenjena na okoli 
500 let. Raste pod Smrekovškim pogorjem ob do-
mačĳi Osovnik (po domače Najevnik).

Po ogledu smo dan zaključili z izvrstno kmečko 
hrano izpod Pece na turistični kmetĳi Smrečnik, 
na kateri je doma naš znani alpski smučar Aleš 
Gorza. Tokrat se moramo zares lepo zahvaliti obe-
ma domačima gospodinjama mami in stari mami 
Gorza za izvrstno kmečko hrano (med drugimi 
klocavi nudlni in  tosti grunti), ki sta nam jo pri-
pravili.

Ker so zimski dnevi kratki, smo se morali poča-
si posloviti od domačih na kmetĳi in se odpeljali 
proti domu.

Za konec pa še to, da smo preživeli zares lep 
dan v najlepših razmerah, ki jih lahko nudi na-
rava, in med prĳaznimi ljudmi, ki živĳo na tako 
odmaknjenih krajih naše domovine.

Vabimo vse, ki si želite preživeti tako lep dan v 
gorah, da se nam pridružite na naslednjih poho-
dih, mi pa se bomo potrudili, da vam ne bo žal.

Utrinke z našega pohoda si lahko ogledate 
na spletni strani Planinskega društva Vrhni-
ka – Veseli Triglavci.                 Simon Zalar

Veseli Triglavci na Uršlji gori

ŠD Panc’r in Šnork’l

Aktivne počitnice v Kranjski Gori
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Z masažo proti stresu
Kadar smo utrujeni in izčrpani od napornega dela, kadar 

smo pod stresom, zasuti s težavami, postane naše telo še bolj 
dovzetno za skrivnostno delovanje adrenalina in kortizola,  
ki sta stresna hormona v krvnem sistemu. Stresna hormo-
na predstavljata priljubljen odgovor, katerega cilj oziroma 
namen je, da se naše telo  odziva na nevarno situacĳo. Naj-
večkrat se pojavi mišična napetost, ki jo moramo odpraviti. 
Mišična sproščenost omogoči nemoteno oskrbo telesa s kisi-
kom. Nemoteno kroženje krvi, obogatene s kisikom in hra-
nilnimi snovmi, preprečuje prebavne težave, ki so posledica 
nervoze. Koža izgubi bledico in postane bolj rožnata, okrepi 
se imunski sistem. Naše telo na stres odgovarja s premisle-
kom, kajti naporne, dolgotrajne stresne situacĳe  pomenĳo
veliko škodo za naše telo. Dolgotrajno stanje negativno vliva 
na krvni  tlak pa tudi na delovanje srca, pojavĳo se težave s 
kožo in prebavo. Pogosto se pojavĳo tudi migrene, bolečine 
v hrbtenici in ne nazadnje bolezni srca. Masaža predstavlja 
boj proti škodljivim posledicam dolgotrajnih stresnih situacĳ,
saj z njo postopoma znižujemo stopnjo stresnega hormona v 
krvi. S sproščanjem mišic in upočasnjenim dihanjem prepre-
čujemo izločanje adrenalina in kortizola v krvnem obtoku in 
sočasno stimulacĳo kože in velikih organov. Z masažo se iz-
boljšata tudi krvni obtok in limfna drenaža v celotnem telesu. 
Prvi zapisi masaže segajo v leto 2696 p. n. š., v čas kitajskega ce-
sarja Huang-Ti-ja (Rumeni cesar), ko so se pri različnih kultu-
rah, religĳah in narodih oblikovale razne oblike masaže. Med 
sabo se razlikujejo v filozofiji razumevanja in načinu izvajanja. 
Do danes so si k nam utrle pot različne masaže, ki so se bolj ali 
manj uveljavile in imajo za naše razmere ustrezno kozmetično 
in medicinsko razlago. Te masaže so: klasična masaža, športna 
masaža, limfna drenaža, akupresura, masaža shi-atsu, tajska 
masaža, indĳska masaža, bioenergetska masaža in ajurveda.  
Spoznajmo,  kakšne učinke ima na naše telo klasična masaža. 
Z masažo vplivamo na kožo. Izvajamo mehanični vpliv, ki se 
kaže v mehaničnem čiščenju površinskega sloja kože (piling). 
To privede do stimulacĳe zarodne plasti kože, kar pomeni, da 
se bo začela hitreje obnavljati. Z delovanjem na številne re-
ceptorje, ki so v koži, se  sprožĳo refleksni mehanizmi. Tako
lahko dosežemo širjenje krvnih žil in zmanjšanje bolečine, 
hitrejše odstranjevanje presnovnih produktov ter izboljšanje 
prehrane celic. Po masaži je koža pordela, toplejša, mehkejša 
in  prožna in ne nazadnje tudi odpornejša, saj izboljšamo en-
cimske in biokemične reakcĳe. Z masažo vplivamo tudi na mi-
šice. Dosežemo hitrejši dotok snovi v mišična vlakna in hkrati 
odtok presnovkov, s čimer  sta hitrejši energetska in tkivna 
regeneracĳa. Mišice s krčenjem in  sproščanjem delujejo kot 
pomožna črpalka in tako pomagajo srcu pri potiskanju krvi. 
Z masažo lahko takšno ritmično  delovanje še dopolnimo. Mi-
šica ima vedno svoj tonus ali napetost, ki se zviša ob vsakem 
stresu (bolečina, mraz, pogovor …). Na mišični tonus lahko 
vplivamo z masažo. Kadar je mišični tonus zvišan zaradi 
obremenitve, je mišica slabo prekrvavljena, boleča in trda. Z 
masažo takšne težave z lahkoto omilimo ali jih odstranimo. 
Z masažo vplivamo tudi na večjo prožnost mišice. Vplivamo 
tudi na  kroženje krvi. Največji učinek je izboljšano kroženje 
krvi, kar privede do povečane prekrvavitve,  pa tudi do po-
spešenega odplavljanja krvi v venoznem obtoku. Vplivamo 
tudi na tok limfe. Iz tkiva odstranjujemo zaostalo tekočino 
in odpadne snovi. Tako se izboljša imunski sistem. Vplivamo 
tudi na sklepe. Z masažo sklepa povečamo ozmozo in resorb-
cĳo, kar pomeni boljšo prehranjenost sklepnega hrustanca 
in  drugih struktur, ki se ne oskrbujejo po krvnem obtoku. Z 
masažo skrbimo tudi za večjo in lažjo gibljivost mišic.  Vpli-
vamo na prebavo in živčni sistem. Pravilna masaža s svojimi 
učinki na celoten organizem prispeva k izboljšanju duševne-
ga počutja. Po masaži občutimo splošno ugodje, ki nas pomi-
ri, sprosti nas telesno in duševno ter poveča samozaupanje.  
Cilj masaže je odvrniti misli od vsakodnevnih obremenjenosti. 
Mirno okolje dovoljuje sproščanje in ponovno polnjenje telesa 
z energĳo. Masažni dotik oziroma masaža pomaga ponovno 
sestaviti izgubljeni člen v verigi razpoloženja in utrujenosti 
skozi preobremenjen način življenja. Masaža omogoči večjo 
naravno oziroma fizično in čustveno kondicĳo, ki se skupaj
borita in premagujeta napore in pritiske. Občutek ob fizičnem 
stiku, ko v možganih nastajajo endorfini, hormoni sreče, je 
dober in zadovoljiv. Rezultat je  boljše razpoloženje, večja sa-
mozavesti ter manjše morebitne prisotne bolečine. Dosežemo 
lahko celo evforično razpoloženje. Z masažo se lahko znebimo 
posledic vsakodnevnega napora in pritiska ter omogočimo 
imunskemu sistemu (pospešeno razmnoževanje imunoglobu-
linov) in večjim telesnim organom, da ponovno delujejo nor-
malno. Z masažo naše telo spomnimo na radosti življenja ter 
da si moramo vzeti čas zase. Živčni sistem nadzira napetost v 
celotnem organizmu. Naporno in težko življenje nas privede 
do težav, kot so različni glavoboli in prebavne težave. Masaža 
pomaga pri zmanjšanju napetosti, in sicer v taki meri, da tele-
su dovaja pozitivno energĳo in  povečuje samozavest. (in)

V novem fitnes studiu na Vrhniki (Brigadirska ulica 12) vam
nudimo sproščujoče klasične masaže, s katerimi krepimo 
vaše telo in zmanjšujemo stres ter napetost mišic.
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KLASIČNE IN TAJSKE MASAŽE

Na večjem parkirišču v Solkanu smo izsto-
pili iz toplega avtobusa in že je bila na vrsti 
prva kratka malica. Na začetku naše poti 
smo nekaj časa hodili ob glavni cesti, ki vodi 
na sam vrh Svete Gore. Kmalu smo zavili 
levo na prečudovito gozdno pot. Med potjo 
smo opazili ostanke rovov, jam in predorov 
iz prve svetovne vojne. Najbolj so nas pri-
tegnile karavle, ki so bile tudi del naše poti. 
Zatem so se marsikomu zašibile noge. Pred 
nami je bil namreč najzahtevnejši del poti: 
čakala nas je naloga preplezati nekaj večjih 
skalnatih ovir. Po velikem naporu smo si 
vzeli čas za krajši postanek, s katerim smo 
si nabrali novih moči še za zadnje podvige. 
Pot nas je pripeljala čisto blizu vrha. Še za-
dnjič smo prečkali glavno cesto. V parih smo 
se povzpeli po stopnicah in bili, še preden bi 
trenil, na vrhu.

Pred nami se je odprl prečudovit razgled 
na pristne primorske vasice v dolini. V da-
ljavi smo lahko videli zahodni del Julĳskih
Alp ter celotne Karnĳske Alpe. Na Sveti Gori
smo si ogledali zunanjost bazilike, ki krasi 
vrh. Nismo pozabili na žigosanje Dnevnika 
mladega planinca, kar nam je vzelo  precej 
časa, saj nas je, mladih planincev, zelo veli-
ko.

Sveta Gora pa ni bila naš glavni cilj. Zato 
smo se po cesti, ki vodi v Grgarju, odpravi-
li proti Preškemu Vrhu. Noge so nas z lepe 

makadamske poti zanesle na nekoliko bolj 
strmo in zahtevnejšo pot. Neustrašno smo 
zagrizli v hrib, lepo hodili eden za drugim 
in z nasmehom na obrazu prikorakali na 
vrh. Tam nas je pričakalo prav posebno pre-
senečenje, ki so ga otroci nestrpno čakali  vso 
pot. Na plan smo potegnili svoje svetilke in 
se v skupinah podali v karavle, v katerih so 
otroci neizmerno uživali. Nekateri so se tudi  
zelo vživeli v vlogo vojaka iz prve svetovne 
vojne. 

Kot četa vojakov smo se  s Preškega vrha 
podali nazaj v dolino. Pot nas je ponovno 
pripeljala na makadamsko pot. Od tam na-
prej pa smo se držali leve strani grebena pod 
Skalnico, katerega najvišji vrh je Sveta Gora 

in se nato podali naprej proti vasi Plave. Ker 
pa smo se že morali vrniti proti našemu iz-
hodišču, smo zapustili pot, ki vodi v Pla-
ve in se podali nazaj proti Solkanu. Pot do 
avtobusa se je nekoliko vlekla, a čas nam je 
popestrilo brcanje poznojesenskega listja. V 
Solkanu smo se usedli na avtobus in se od-
peljali proti domači Vrhniki.

Domov smo se vrnili vsi živi in zdravi, a 
zagotovo nekoliko utrujeni, kar je po tako 
pestrem in napornem izletu povsem razu-
mljivo. Tisti sobotni dan nam bo zagotovo 
– po vseh novih dogodivščinah in pripetlja-
jih, ki smo jih doživeli ob izletu –, ostal še 
dolgo v spominu in se ga bomo mladi zelo 
radi spominjali, čeprav so nas v domačem 
kraju pričakale prave zimske temperature. A 
51 mladih planincev se hladnih temperatur 
ni ustrašilo; saj veste, planinci smo iz tršega 
testa! 

To je bil zadnji izlet v letu 2010, zagotovo pa 
se vsi že veselimo novega.  Fotografije z izleta
si lahko ogledate na www.pd-vrhnika.si 

Nika Dolinar 

Knjiga je dobila naslov po 
junaku škratu Črnobradu, ki 
skozi vseh pet prigod spremlja 
različne otroke na zanimivih 
izletih. S čarobno močjo jih v 
hipu prestavlja v kraje, kamor 
jih vabi zato, da bi jim namesto 
staršev odkril in razkril lepote 
naravnega okolja v najlepših 
predelih naše domovine. Na 
zanimiv in duhovit način so 
opisane vse poučne poti in do-
godivščine. 

1. V naslovni zgodbi sprem-
ljamo škrata Črnobrada v nje-
govem bivališču, gozdu, kamor 
otroci ne zahajajo več, ker veči-
no prostega časa presedĳo pred
televizorji in računalniki.  

2. V drugi zgodbi si Lucĳa želi 
v gozd, a si sama ne upa, mama 
in oče pa si ne morete vzeti 
malo časa zanjo. Skrivnostni 

Črnobrad jo povabi na Tolmin-
sko, kjer je veliko gozdov. Od-
šla sta na gozdno pot, ki vodi 
na Kozlov rob nad Tolminom. 
Ko sta se vzpenjala na goro kot 
dva prava planinca, je škrat 
deklici razlagal o vsem, kar sta 
videla ob poti: drevesih, drčah, 
ostankih zidanih bunkerjev in 
rovih iz časa soške fronte. Več 
o tem ji je razložil škratov pri-
jatelj Soldat, ki že skoraj sto let 
živi v  tamkajšnjih rovih. 

3. V Logarski dolini, ki je ena 
najlepših dolin med visokimi 
gorami ne le pri nas, pač pa na 
svetu nasploh, je zares kaj vide-
ti.  Tja je vsevedni škrat peljal 
Jurĳa, mu povedal imena vseh
najvišjih gora Kamniško-Savinj-
skih Alp, mu pokazal oglarske 
kope in veliki slap Rinke, nad 
katerim živi škrat Vodopad. 

4. Črnobrad je tudi Špelo 
odpeljal na novo učno pot, na 
Mirno goro, kamor hodĳo Do-
lenci smučat. Tudi  tam je veliko 
gozdov in veliko posebno veli-
kih dreves. Tam so velika mrav-
ljišča, vidimo pa še divje živali, 
kot so srne, volkovi in medvedi. 

Vodnikov prĳatelj škrat Belo-
brad jima je pokazal na Mirno 
goro pot, ki je opremljena s pla-
ninskimi markacĳami.

5. V peti zgodbi Črnobrad 
odpelje Marka v Škocjanske 

podzemne jame, ki so vpisane 
v seznam naravne dediščine 
Unesca. Tam se je Marku iz-
polnila želja, da je prvič videl 
prave kapnike v naravne oko-
lju. Škrat je Marku razložil vse 
o vodah ponikalnicah, o nasta-
janju podzemnih jam in kapni-
kov, o eksotičnih rastlinah in 
živalih, ki žive tam. Pridružil se 
jima je še Stalaktit, ki je Marku 
poklonil zaščitno  čelado z jam-
sko svetilko. 

Ne le planincem, pač pa vsem 
ljudem in tudi otrokom pripo-
ročamo,  naj gredo vsaj včasih v 
naravo. Otroke lahko zvabimo 
od doma, če jih nagovorimo, 
da prehodĳo kako učno pot in 
si ob tem ogledajo zanimivosti. 
Seveda jih moramo starejši na 
teh poteh spremljati in opoza-
rjati na vse zanimivosti. V nara-
vi je veliko lepega in zanimive-
ga. Tudi ob naših petih izbranih 
poteh, ki jih opisuje pričujoča 
knjiga.             Ciril Velkovrh 

Knjižica je izšla v standardnem 
formatu vodnikov Planinske 
zveze Slovenĳe. Razveselil sem
se, ker vodnik ni preobširen in 
je primeren, da ga pohodniki 
vzamejo s seboj tudi na pot. Že 
Uvodni del me je presenetljivo 
razveselil. Povedano je lepo in 
skoraj vse, kar je najpomembnejše 
za Polhograjsko hribovje in njegov 
vodnik. Enako velja za besedilo dr. 
Mateja Gabrovca, ki predstavi lego, 
razdelitev, kamnine, podnebje in 
vode ter naselja in prebivalstvo 
Polhograjskega hribovja. Poseben 
okras knjigi je poglavje dr. Nade 
Praprotnik, ki predstavi zgodovino 
botaničnih raziskovanj v tem delu 
Slovenĳe, zanimive rastlinske
vrste in združbe ter zavarovane 
in ogroženo cvetje, s posebnim 
poudarkom na Blagajevem 
volčinu, za planiko našo drugo 
zavarovano rožo. 

V nadaljevanju avtor vodnika 
predstavi vse pomembnejše vr-
hove, kot so Tošč (1021 m), Pasja 
ravan (1020 m), Sivka (934 m), Gr-
mada (898 m), Sv. Ožbolt (859 m), 
Osolnik (858 in ne 857 m), Gora (sv. 
Lovrencs, 824 m), Sv. Jakob (806 
m), Kožljek (788 m), Jetrbenk (774 
m), Koreno (729 m) ter Ključ (623 
m). Tu sem jih zapisal po vrstnem 
redu njihovih nadmorskih višin, 
ker v vodniku ne morem ugoto-
viti pravila za njihovo razporedi-
tev. Vrhovi so opisani zanimivo, 
s poudarkom na njihove naravne 
posebnosti in zgodovino okolice, 

predvsem vseh cerkva. 
V leksikonih najdemo zapisano, 

da je bilo na celotnem polhograj-
skem  območju od 23 cerkva kar 9 
zgrajenih leta 1526, kar pa nikakor 
ni mogoče. Verjetno so le tistega 
leta, ko so zgradili mogočno got-
sko grofovsko cerkev sv. Petra v 
Dvoru pri Polhovem Gradcu, prvič 
popisali vse druge cerkve v okoli-
ci. Na Bukovem Vrhu je cerkev po-
svečena Žalostni Materi Božji, na 
večini zemljevidov pa ni zapisano 
narobe, kot trdi avtor vodnika, da 
je posvečena sv. Soboti, ampak je 
to le splošno uporabljeno ljudsko 
poimenovanje, ker so nekoč v teh 
težko dostopnih krajih imeli mašo 
namesto ob nedeljah le v sobotah. 
Pri Jetrbenku naj omenim le kot 

zanimivost, da ga prebivalci za-
hodnega dela Ljubljane imenuje-
mo Klobuk, saj je njegova silhueta 
iz  omenjen smeri zares podobna 
obliki klobuka. Na Ključu je v 
spodnjih prostorih doma tudi spo-
minska soba iz časa NOB. 

Temu poglavju sledĳo podrobni
zapisi različnih poti iz petih izho-
diščnih točk: Polhovega Gradca, 
Horjula, Medvod, Ško�e Loke in
Ljubljane. Pogrešam vsaj nekaj 
poti z Dobrove. Opisi posamez-
nih poti si sledĳo po vrstnem redu
zaporednih številk registriranih 
planinski poti pri Planinski zvezi 
Slovenĳe. Med posameznimi opisi
poti lahko preberemo veliko za-
nimivih podatkov, a še vedno pre-
malo. V Brišah pogrešam, da je tik 
ob odcepu za Praproče postavljena 
Plečnikova kapelica, in da le malo 
više stoji kmetĳa odprtih vrat pri
Bitencu s prĳazno postrežbo. Tudi 
ob poti  s Črnega Vrha na Pasjo ra-
van je pod sedlom prezrta kmetĳa
odprtih vrat pri Koširju. Opisi poti 
so zapisani razumljivo in tekoče, s 
čimer me avtor prepriča, da je to 
delo opravljal na terenu in ne le z 
zemljevidom v svojem kabinetu. 
Priloženi zemljevid na predlistu 
pa ne služi nikomur; je popolnoma 
nepregleden. Če bi bil natisnjen v 
manjšem merilu, bi  na njem lahko 
označili tudi zaporedne številke 
opisanih poti. 

Pri cerkvi sv. Ožbolta je v da-
ljavi Storžič (2132 m), eden naj-
lepših slovenskih gorskih vrhov, 

pri fotografijah Medvod in Žleb 
so v ozadju zelo lepo vidne celo-
tne Kamniško-Savinjske Alpe, pri 
celostranski fotografiji Polhovega
Gradca bi bilo vredno zapisati, da 
je v ozadju Gora sv. Lovrenca, saj 
je slednja ena od markantnih pla-
ninskih točk. 

Zares dobre fotografije je težko 
najti, a še teže narediti. V tej knjiži-
ci so mnoge zelo zanimive in dru-
gačne, kot jih lahko najdemo drug-
je (cerkev sv. Jakoba – prvič, Gora 
z vznožja Sv. Ožbolta, celostranska 
fotografija cerkve sv. Lovrenca na
Gori, Breze, zasneženi Tošč, Gr-
mada in Tošč po nevihti itn.). Slab-
šim pa bi se izognili že, če bi ob-
javili manj fotografij. Zakaj morajo
biti Tošč, Grmada, Gora, cerkev sv. 
Jakoba, cerkev sv. Ožbolta in Ko-
reno objavljene večkrat? Na strani 
118 je objavljen seznam obhodnic 
v Polhograjskem hribovju z vsemi 
vmesnimi postajami. Seznam poti 
in izhodišč  obsega pomembnejše 
vrhove, kjer se navadno poti kon-
čajo. Pohvalno je, da so pri samo-
stojnih vrhovih zapisane njihove 
nadmorske višine. 

Z navdušenjem lahko pohva-
limo ustvarjalce tega priročnika 
(Božidar Lavrič - avtor, Marjan 
Bradeško - urednik, Mitja Košir 
- recenzent in Avgust Stušek - teh-
nični urednik), da so pripravili prvi 
planinski vodnik za Polhograjsko 
hribovje. Prepričan sem, da bodo 
planinci in pohodniki radi posega-
li po njem.            Ciril Velkovrh

Mladi planinci na Sveti Gori
V soboto, 11. 12. 2010, smo se mladi planinci še zadnjič  lani odpravili 
na izlet. Polni energĳe in željni novih spoznanj smo se z avtobusom od-
peljali proti Primorski.  Z Vrhnike smo se odpeljali proti Novi Gorici, od 
tam naprej pa do Solkana.

Miha Haas, Miha Ambrož: Kdo kliče Škrata Črnobrada?

Vodnik po slovenskih učnih poteh

Božidar Lavrič, Polhograjsko hribovje. Planinski vodnik
Planinska zveza Slovenĳe, 2010. 126 str., fotografij, Planinska založba



MANGALA
Podpeška 297
1357 Notr. Gorice
01 366 30 79
www.mangala.si
info@mangala.si

Kjer ljubo najde dom …
Odprli smo prĳetno ambientalno trgovino s pohištvom in pozitivno energĳo – MANGALA.
Mangala je nova blagovna znamka lepega pohištva in ljubkih dodatkov za dom, 
ki  vam omogočajo  energĳsko bogatejši in  kakovostnejši način bivanja.
Z veseljem vam ponudimo tudi:
– svetovanje o feng shui, 
– arhitekturno svetovanje,
– dostavo pohištva na dom,
– zavĳanje daril,
– zanimive dogodke.

Nova trgovina je v Tuš centru v Notranjih Goricah. 
Prĳavite se na spletne Mangaline novice na www.mangala.si!!
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FITNES CENTER
Vas tudi v sezoni 2010/2011 vabi k vadbi. Fitnes je odprt od 

ponedeljka do petka od 17. do 22. ure.
Cena mesečne vadbe: 22 EUR, enkratni obisk fitnesa: 4 EUR

Vljudno vabljeni!

Čezmerna telesna teža je pogosto znamenje, 
da je z našo presnovo nekaj narobe. Presnova 
zajema kemične in fizikalne procese, pri kate-
rih snovi v organizmu nastajajo ter se razgra-
jujejo, pri tem pa organizem pridobiva potreb-
no energĳo. Motena presnova ali metabolični
sindrom nastane zaradi povišane telesne teže 
in neodzivnosti na hormon trebušne slinavke 
– inzulin. Glede na podatek, da je 58 % odra-
slih Slovencev pretežkih, 18 % pa jih uvrščamo 
med debele, postaja problem presnove kot po-
sledica debelosti vse bolj pereč problem tudi 
v Slovenĳi.
Neodzivnost na hormon inzulin oz. odpornost  
proti njegovemu delovanju je pri ljudeh s čez-
merno telesno težo povečana zaradi povišane 
ravni prostih maščobnih kislin v telesu. Povi-
šana raven maščobnih kislin v mišičnih celicah 
povzroči neodzivnost na inzulin in  čezmerno 
tvorbo glukoze v jetrih.
Med posledice motene presnove štejemo po-
višano vrednost krvnega tlaka, prekinitve di-
hanja v spanju ter kronična vnetja maščobnega 
tkiva, ki povečujejo tveganja za srčno-žilne bo-
lezni. Znižajo se vrednosti »koristnega« HDL 
holesterola, pojavi pa se tudi  glavna značil-
nost bolezni motene presnove – trebušna de-
belost oz. povečan obseg pasu.

Za odpravo motenj, ki jih prinaša me-
tabolični sindrom, je nujno, da ukrepamo 
čim prej. Najpomembneje je, da telesno težo 
»spravimo« nazaj na zdravo »normalno« ra-
ven z uravnoteženim gibanjem in pravilno 
prehrano. Mnogo za svoje telo lahko naredimo 
tudi z drobnimi malenkostmi, npr. v službo ali 
trgovino se odpravimo peš, iz avtobusa iz-
stopimo kakšno postajo prej, namesto dvigala 
raje uporabimo stopnice … Gibanje naj bo si-
cer sestavljeno iz aerobne vadbe, kombinirane 

z vajami za moč in raztezanje. Pogostost giba-
nja naj se postopno povečuje na 30 minut in  
do ene ure na dan od 3 do 5 dni v tednu. Za 
dosego optimalnih rezultatov je pomembno, 
da se v času največje intenzivnosti vadbe srčni 
utrip giblje od 50 do 70 % največje vrednosti 
utripa pri posamezni starosti. Izračun največ-
je vrednosti izračunamo na  preprost način, in 
sicer tako, da od 220 udarcev na minuto odšte-
jemo svoja leta. Tako na, primer, za 60 let staro 
osebo znaša izračun največje vrednosti od 80 
do 100 udarcev na minuto. Poleg gibanja je 
pomembna tudi zdrava in uravnotežena pre-
hrana. Pri slednji je pomembno, da napravimo 
načrt prehranjevanja iz treh glavnih obrokov 
ter dveh malic, kar upoštevamo na poti do 
končnega cilja. 

Odločitev o spremenjenem načinu življenja 
moramo sprejeti sami. Pri tem je pomembna 
resnična želja po večji  kakovosti življenja, iz-
boljšanju zdravja in preprečevanju bolezni ter 
motivacĳa, ki jo potrebujemo, da vztrajamo.
Ob večji telesni aktivnosti in spremenjenem 
načinu življenja bodo že kmalu vidni pozitivni 
učinki. Gibanje namreč ohranja naše telo vi-
talno, zmanjšuje psihofizično napetost, pripo-
more k občutku duševne sproščenosti ter veča 
samozavest. Zato je nujno, da prevzamemo 
odgovornost zase, za svoje telo, svoje življe-
nje in posledično tudi za prehranjevanje in 
telesno težo!

Doc. dr. Danica Rotar Pavlič, dr. med.
 

V centrih za oblikovanje telesa Linea Snella  
težave s  čezmetno telesno težo rešujemo celo-
stno in individualno. S pomočjo visoko uspo-
sobljenih terapevtk ter s preverjeno, svetovno 
uveljavljeno metodo pomagamo vzpostaviti 
motivacĳo za zdravo in kakovostno življenje.
Poleg tega prek zadovoljstva z lastnim telesom 
pomagamo vzpostaviti dobro počutje telesa in 
duha ter posledično psihofizično ravnovesje.  

Ste pripravljeni storiti nekaj zase?
Rezervirajte svoj termin za brezplačen pre-

gled in nas pokličite na št. 01/750 10 21 ali iz-
polnite obrazec na spletni strani h�p://www.
lineasnella.si/brezplacen_pregled.php. Dogo-
vorjene rezultate vam zagotavljamo s pisnim 
jamstvom, po zaključku rednega programa pa 
bomo za ohranitev doseženega poskrbeli še z 
12-mesečno brezplačno kontrolo.

www.lineasnella.si / 01/750 10 21

Čezmerna telesna teža je lahko tudi 
problem presnove
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Pred zmrzaljo se lahko zaščitimo že z izbiro 
primerne lege. Tako sadovnjaka nikoli ne sa-
dimo v vrtačo ali neprevetreno dolino. Izogi-
bamo se tudi sajenju ob južne stene hiše, saj se 
tam sadike hitreje ogrejejo in začnejo prehitro 
odganjati. 

Drevesa utrjuje zmerna rez
Z obrezovanjem sadnega drevja ne prehi-

tevamo; dela se lotimo, ko je zunaj vsaj ne-

kaj stopinj nad ničlo. Najprimernejši čas je 
v drugi polovici februarja, obrezujemo pa 
lahko tudi v začetku marca – tako bo drevo 
zraslo skoraj pol manj, kar pa je pravzaprav 
naša želja in cilj. Vedeti moramo, da močna 
in prezgodnja rez vzpodbuja krepkejšo rast. 
Zmerni smo tudi pri letni rezi. Vsaka pretira-
na rez v avgustu namreč lahko povzroči po-
zno odganjanje poganjkov, ki pa so od aprila 
naprej zelo občutljivi za zmrzal.

Preprost ukrep proti zmrzali je tudi beljenje 
dreves in debelejših vej z naravnim zaščitnim 
sredstvom bio plantella protekt. Sončni žarki se 
odbĳejo od bele barve premaza, zato se dre-
vo prebudi tudi 3 do 4 dni pozneje. Teh nekaj 
dni je spomladi zelo dragocenih, beli zaščitni 
premaz pa pogosto drevesa zaščiti tudi pred 
napadi divjadi, uniči pa še kar nekaj zimskih 
jajčec raznih škodljivih insektov. Sneg in veter 
pogosto polomita katero od vej kar  pa lahko 
povzroči okužbo drevesa. Zato rane ravno iz-
režemo, očistimo in namažemo z bio plantella 
arbosan smolo.

Na pozabimo na pravočasno škropljenje
Ob koncu zime drevesa natančno pregleda-

mo, pri  čemer smo pozorni na različne bolez-
ni in škodljivce, ki se že prebujajo iz zimskega 
spanja. Kot zaščito pred boleznimi februarja 
ali najpozneje prve dni marca, ko je sadno 
drevje še v popolnem mirovanju, uporabimo 
pripravek na osnovi bakra vivera cuprablau- 
z. To opravilo je še posebno pomembno 
pri breskvah, saj se v nasprotnem primeru 
skorajda ne moremo izogniti breskovi ko-
dravosti. Škropljenje z bakrenim pripravkom 
bo koristno tudi za jablane, hruške in  drugo 
koščičasto sadje. Ko drevje začne brsteti, je čas 
za drugo škropljenje. Tokrat vivero cuprablau-z 
zmešamo z ekološkim pripravkom na osno-
vi ogrščičnega olja bio plantella prima, ki uniči 

zimska jajčeca škodljivcev, pa tudi uši, ki se 
zaradi toplega vremena že izležejo iz jajčec. 
V škropilnici najprej zmešamo bakreni pri-
pravek, ki bo preprečil širjenje bolezni, nato 
pa primešamo še bio plantella primo in dreve-
sa temeljito poškropimo s tako pripravljeno 
mešanico. Pozorni bodimo, da drevesa dobro 
oblĳemo, brozga naj doseže vse skrite kotičke 
na lubju. To storimo v mirnem delu dneva, 
zjutraj ali pozno popoldne, ko zunaj ne piha. 
Priporočljivo je, da se ob škropljenju tempera-
ture gibljejo vsaj 5 °C nad ničlo. 

Davor Špehar,  
strokovnjak Kluba Gaia

Če se tudi vi vsako leto sprašujete, kdaj je pravi čas za 
prva dela v sadovnjaku, za nasvet povprašajte Gaine 
strokovnjake na brezplačni telefonski številki 080 81 
22 oziroma kliknite na www.klubgaia.com.

Nagradno vprašanje:
Kateri ekološki pripravek iz ogrščičnega olja uporabimo za učinkovito pomladansko var-
stvo dreves pred škodljivci? 
Pred izidom nove izdaje Našega časopisa  bomo izžrebali tri srečneže, ki bodo pravilno odgovorili na nagradno vpra-
šanje, in jih obdarili s praktičnim darilom
                                                                                                                                                            
Odgovor : BIO PLA _ TE_ _A   PR_M _
Si želite še več zanimivih nasvetov za dom in vrt? Postanite član Kluba Gaia in naročnik revĳe Gaia! Za samo 15,90
EUR letno boste lahko izkoristili mnoge ugodnosti kluba: brezplačna svetovanja, zanimiva predavanja in delavnice, 
specializirana vrtnarska popotovanja, klubske popuste, poleg tega pa boste prejeli še 10 izvodov revĳe Gaia. Vabljeni
tudi na spletno stran ljubiteljev vrtnarjenja www.klubgaia.com!

Ime in priimek
Naslov
Pošta in poštna številka
Želim postati član Kluba Gaia:      DA         NE
Pravilen odgovor pošljite na naslov: KLUB GAIA, SINJA GORICA 2, 1360 VRHNIKA.

Spomladanska zaščita in krepitev 
sadnih dreves 
Ob prvih otoplitvah se drevesni sokovi začnejo pretakati po rastlinskem tkivu,  
kar pa lahko že  v nekoliko hladnejših nočeh  povzroči zmrzovanje občutljivih 
tkiv in s tem v nastanek nepopravljive škode. Tako je pomembno, da drevesa pred 
zmrzaljo pravočasno zaščitimo, zgodaj pomladi pa ne smemo pozabiti tudi na 
osnovno varstvo pred boleznimi in škodljivci.

Zimska jajčeca rdeče sadne pršice

www.citroen.si

CRÉATIVE TECHNOLOGIE

NOVI CITROËN C4

POSITIVE POWER

C4=  :-)

Positive Power je rezultat inovacij, kot sta mikro-hibridna tehnologija e-HDi in sistem Stop&Start, ki služita tako 
vozniku kot okolju. Vse temelji na nekaj preprostih enačbah.
Manjša poraba + manj onesnaževanja = več spoštovanja. Sistem za nadzor mrtvega kota + storitev eTouch= več 
mirnosti. Masaža prednjih sedežih + 408 litrov prtljažnika = bolj udobna vožnja. Brezhibno in neprekosljivo.
Seveda pa izbira avtomobila ni vedno racionalna odločitev. A k sreči ima ta avtomobil še eno sposobnost - 
sposobnost, da razvname čustva.

Novi CITROËN C4 že za 11.990 EUR*

Dve leti pogodbene garancije, Citroen Kredit & Leasing. Ugodna ponudba velja do 28. februarja 2011 za omejeno količino vozil oziroma do razprodaje zalog za fizične osebe pri pooblaščenih prodajalcih Citroenovih vozil v Sloveniji, ki sodelujejo v akciji. *Redni popust in zmagovalni bonus je vključen v ceno, »Zmagovalni bonus« 500 € velja v primeru financiranja 
Citroën Credit & Leasing ob nakupu novega osebnega vozila Citroën razen za vozila DS3. Primer informativnega izračuna finančnega leasinga za vozilo novi Citroen C4 (Attraction VTi 95 BVM) – mesečno odplačevanje; maloprodajna cena z DDV in vključenimi popusti 11.990 EUR; DDV je obračunan v obrokih; mesečni obrok je 144,15 EUR pri 30% pologu in 
ročnosti 72 mesecev; EOM na dan 22.12.2010 znaša 7,56% in se spremeni, če se spremenijo elementi izračuna; izračun temelji na osnovi indeksa obresti - 3 mesečni EURIBOR s skupno letno obrestno mero 6,02%; financirana vrednost 8.393 EUR; skupni znesek za plačilo 13.676 EUR. Za podrobnosti o ponudbi se obrnite na vašega prodajalca vozil Citroen. 
Oglaševane verzije modela C4 trenutno ni  na zalogi, vendar veljajo enaki pogoji za naročila v proizvodnjo. Poraba goriva predstavljenega modela: kombinirana vožnja od 4,2 do 6,4 l/100 km. Emisija CO2: od 109 do 148 g/km. Slike so simbolične.

Avto Merlak d.o.o.
Drenov Grič 99; 1360 Vrhnika; gsm: 031/643 597; avto.merlak@gmail.com, Prodaja vozil: 01/7553-807; Servis vozil: 01/7551-007

METREL MEHANIKA sestavni deli in na-
prave, d. o. o., Ljubljanska cesta 80, Horjul

Smo uspešno podjetje s 50-letnimi izkušnja-
mi pri izdelavi kovinskih polizdelkov. Pro-
izvodnja poteka v novozgrajenih prostorih 
s sodobno opremo. Zaradi rasti in tehnolo-
škega razvoja podjetja vas vabimo, da se nam 
pridružite.

Zaposliti želimo nove sodelavce:

– tehnolog
VII. stopnja izobrazbe strojne smeri, znanje 
nemškega ali angleškega jezika, delovne iz-
kušnje s področja tehnologĳe obdelave plo-
čevin. 

– vodjo službe kakovosti
VII. stopnja izobrazbe strojne smeri, znanje 
nemškega ali angleškega jezika, delovne iz-
kušnje s področja zagotavljanja kakovosti

– vodja področja galvanizacĳe
Za organizacĳo proizvodnje, tehnologĳo in
stik s kupci, zahtevana VII. stopnja izobrazbe 
kemĳske oz. druge ustrezne smeri, delovne
izkušnje s področja galvanizacĳe

– CNC-operater za krivljenje
IV. stopnja izobrazbe strojne smeri, delovne 
izkušnje na podobnih delih 

– CNC-operater za rezkanje
V. stopnja izobrazbe strojne smeri, delovne 
izkušnje na podobnih deli. 
Nudimo ustvarjalno delovno okolje, stimu-
lativno nagrajevanje in dobre možnosti za 
strokovni razvoj. 
Prĳave z opisom delovnih izkušenj ter do-
kazila o izpolnjevanju pogojev pošljite v 15 
dneh po objavi na naš naslov: Metrel Meha-
nika sestavni deli in naprave, d. o. o., Ljub-
ljanska cesta 80, 1354 Horjul ali na elektron-
ski naslov bojana.novljan@metrel.si 

Informacĳe na telefon: 7558 302, 7558 357.

Vrednotenje nepremičnin
Geodetska uprava RS (GURS) je poskušala na enem 
mestu združiti podatke o nepremičninah. Podatki 
o nepremičninah se vodĳo v različnih javnih evi-
dencah. Z gotovostjo je mogoče trditi, da je zdru-
žitev prinesla nemalo  težav in netočnih podatkov, 
ki ne morejo pomeniti neke osnove za izračun česar 
koli. Sedanji podatki na GURS-u so netočni in ne-
zanesljivi. 
Pri poskusnem izračunu so bile upoštevane metode 
in modeli, ki veljajo za ameriško tržišče. Tak pristop 
za naše razmere nikakor ni sprejemljiv. V Slovenĳi
smo bili priča ekspanzĳi pri gradnji. Nepremičnine 
so, npr., v Kranjski Gori po enormni ceni kupovali 
Angleži. V sedanjem času to ne pomeni, da je tržna 
vrednost še  vedno taka.  
Pri poskusnem izračunu vrednosti nepremičnin  so 
nastale sistemske napake. Tako je za m2 garaže, ki 
ima štiri stebre in streho, cena 4.000 EUR/m2. Takih 
napak je toliko, da jih ni smiselno naštevati. 
Poskusni izračun je razburil skoraj vsakega Sloven-
ca, ki je ali ni lastnik nepremičnin, mrtev ali živ. 

Dobra stran poskusnega izračuna pa je v tem, da je 
treba poskrbeti za natančen vpis vseh nepremičnin 
v zemljiško knjigo, kdor jih pač še nima. Zemlji-
ška knjiga bo vir zanesljivih informacĳ in bo, npr.,
osnova za zavarovanje vaših morebitnih posojil. 
Davčna uprava pri Ministrstvu za finance je tista,
ki vam bo izdala odločbo o davku na nepremični-
ne. Na tako odločbo bi se v zakonitem roku lahko 
tudi pritožili, če se z njo ne bi strinjali. Nihče v 
državi Slovenĳi še ni predlagal niti priprave za-
kona o davku na nepremičnine, kaj šele, da bi bil 
informativni izračun osnova za odmero davka na 
nepremičnine.  
Torej, skrb  glede informativnega izračuna je popol-
noma odveč. Pošiljanje pripomb na kar koli je brez-
predmetno. Priprava informativnega izračuna je 
bila namenjena le določenim posameznikom z nam 
neznanimi motivi. Z gotovostjo lahko rečemo, da 
je informativni izračun velika blamaža in skupek 
mnogih napačnih pristopov in napačnih metod.  

Nenci Stevanovski, 
cenilka nepremičnin s certifikatom

Agencĳe RS za privatizacĳo                                                                            



Razpored zobozdravnikov v zobnih 
ambulantah 
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TELEFONSKE ŠTEVILKE VRHNIŠKEGA ZDRAVSTVA

Nudimo vam:
• AVTOVLEKO,
• PREVOZ VOZIL IZ TUJINE,
• ODKUP POŠKODOVANIH VOZIL.
Telefon: 051 221 000.

ASEDEJ, d. o. o.
Drenov Grič 72 b, 1360 Vrhnika

Datum Zobozdravnik Naslov ordinacĳe

04.02.2011 Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

05.02.2011 Matej Leskošek, dr.stom. ŠZA Ivan Cankar

11.02.2011 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

12.02.2011 Judita Cvelbar, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

18.02.2011 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

19.02.2011 Marĳa Ogrin, dr.stom. OŠ Anton Martin Slomšek

25.02.2011 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

26.02.2011 Jožef Keršič, dr. stom. Brigadirska ul. 16, Vrhnika

04.03.2011 Mihaela Leben Zevnik, dr.stom. Zdravstveni dom Vrhnika

Sobotna zobozdravstvena služba 
v občinah Vrhnika in Borovnica  traja od 

08.00 do 12.00 ure.

URGENCA - DEŽURNI ZDRAVNIK 112
  
ZDRAVSTVENI DOM VRHNIKA
uprava 75 55 110, 75 55 111
telefaks 75 55 112

splošna ambulanta - 
Ana Švigelj, dr.med.spec. 75 55 135

nadomestna zdravnica 
Mirjam Levstik Bravničar,dr.med. narocanje.svigelj@zd-vrhnika.si 

 
dispanzer za pljučne bolezni 
- Jovanka Tanjga, dr.med.

75 55 130
narocanje.pulmolog@zd-vrhnika.si 

splošna ambulanta - Ljubomira 
Prebil Božovič dr.med.spec.

75 55 154 
narocanje.prebil@zd-vrhnika.si

zobni rentgen 75 55 143

fiziologĳa 75 55 132

laboratorĳ 75 55 133
laboratorĳ@zd-vrhnika.si 

patronažna služba 75 55 152, 755 51 53
patronaza@zd-vrhnika.si 

glavna medicinska sestra 755 51 15,  051 390 920

dispanzer za otroke in šolsko mladino
Helena Rožmanc Drašler, 
dr.med.spec. 

75 55 121
narocanje.rozmanc@zd-vrhnika.si

Sreten Nakićenović, dr.med.spec. 75 55 128
narocanje.nakicenovic@zd-vrhnika.si 

Lucĳa Odlasek Kunstelj, dr.med. 75 55 123
narocanje.kunstelj@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
OŠ Ivana Cankarja 75 04 033

Matej Leskošek, dr.dent.med. narocanje.leskosek@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
ZP Borovnica 75 47 104

mag. Miljenka Knezović, 
dr.dent.med. narocanje.knezovic.bor@zd-vrhnika.si 

šolska zobna ambulanta - 
OŠ Log Dragomer 75 66 414

mag. Miljenka Knezović, 
dr.dent.med. narocanje.knezovic.drag@zd-vrhnika.si 

ZASEBNI ZDRAVNIKI - KONCESIONARJI IN DRUGI 
ZDRAVSTVENI DELAVCI ZASEBNE SPLOŠNE AMBULANTE V 
ZD VRHNIKA

mag. Darko D. Lavrenčič, dr.med. 75 53 847
Dunja Piršič Koren, dr.med. 75 05 418
Primož Rus, dr.med. 75 04 755
ZASEBNI PEDIATER
Gregor Caserman, dr.med. 051 632 120
ZASEBNI SPLOŠNI AMBULANTI V ZP BOROVNICA
Marĳa Munda, dr.med. 75 48 300
Majda Žagar, dr.med. 75 48 300

PATRONAŽA IN ZDRAVSTVENA NEGA - BOROVNICA

Marĳa Žakelj, dipl.m.s. 031 880 745
ZASEBNI PSIHIATER
Irma Kuhar, dr.med. 75 55 150
MEDICINA DELA, PROMETA IN ŠPORTA
Mitja Miklič, dr.med. 75 51 269
FIZIOTERAPĲA

Irma Brus, višja fizioterapevtka 75 53 361
Katarina Breitenberger, 
višja fizioterapevtka 75 53 361

Marĳa Murn, višja fizioterapevtka 75 51 628

ZASEBNI ZOBOZDRAVNIKI

Ladka Kastelec Stanovnik, 
dr.dent.med. 75 02 333

Judita Cvelbar, dr.dent.med. 75 53 785
Mihaela Leben Zevnik, 
dr.dent.med. 75 02 345

Polonca Keršič, 
dr.dent.med., spec. ortodont 75 05 295

Jožef Keršič, dr.dent.med. 75 57 310

Melanĳa Legat, dr.dent.med. 75 66 003

Marĳa Ogrin, dr.dent.med. 75 02 492
Kristina Tozon, 
dr.dent.med. (ZP Borovnica) 75 47 190

GINEKOLOŠKA AMBULANTA

Marĳa Ilĳaš Koželj, dr.med. 75 04 539

ZASEBNI ZOBOTEHNIK

J.U. DENTAL, d.o.o. - Uroš Janželj 75 53 227

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

www.fiat.si

Obiščite prodajni salon Avtotrade, fotografirajte se z novim 
vozilom Fiat Doblò in z malo sreče bo 1 mesec vaš, z njim pa 
se boste lahko odpeljali v Gardaland.

Nagradna igra in pravila nagradne igre na: www.narejenzadruzino.si.
Avtotrade, d.o.o., Sinja Gorica 11, 1360 Vrhnika, 01 750 51 99    

Porabe goriva: 5,2 - 7,2 l/100 km. Emisije CO2: 138 - 166 g/km.

FIAT DOBLÒ.

NAREJEN ZA DRUŽINO.

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

NAREJEN ZA DRUŽINO.

Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.Zapeljite ga z zmagovito fotografijo.

VAREN, UDOBEN, 

PROSTOREN 

IN PRILAGODLJIV.

delovni čas 
9.00-12.00 in 13.00-17.00, 
sreda 9.00-12.00 in 13.00-18.00, 
sobota 9.00-12.00

www.optik-jelovcan.com

OPTIK & 

OČESNA ORDINACIJA
 

JELOVČAN 
VRHNIKA

STARA CESTA 5 
T: 01/755 61 05

www.optik-jelovcan.com

Tržaška 3, Vrhnika, Tel.:01/7552-714
Nudimo vam 

sveže rezano cvetje in številna izbira lončnic

Delovni čas: vsak dan 
od 8.00 do 12.00, 14.00 do 18.00; sobota: od 8.00 do 12.00.

Mali oglas
Na Vrhniki oddamo v najem 
opremljeno dvoinpolsobno sta-
novanje. Za več informacĳ po-
kličite na št: 040 23 50 33.
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CM & CO d.o.o.
strojne instalacije

Borovnica
041 / 616 - 375

Tel.: 01 754 84 10, fax 01 754 84 11
GSM: 041 / 616 - 375, e-pošta:cirilm@siol.net

Po konkurenčnih cenah vam nudimo:

Le tako lahko privarčujete pri ogrevanju!

- sanacije kopalnic

- menjava sanitarnih elementov

- zamenjavo peči za centralno ogrevanje

olje-plin-biomasa

- servis oljnih in plinskih gorilnikov

- meritve emisij dimnih plinov

»Bere nas 35 tisoč občanov občin Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova – Polhov Gradec in Log – Dragomer.«

Od nabave do izvedbe:
ADAPTACIJE STANOVANJ IN KOPALNIC
keramičarstvo • vodovodne inštalacije • ogrevanje • soboslikarstvo • elektro • parketarstvo 
• trgovina z veliko izbiro keramičnih ploščic in kopalniške opreme • svetovanje

d.o.o.
V R H N I K A
delovni čas: od ponedeljka do petka: od 8.00 do 18.00; sobota od 8.00 do 12.00
Opekarska 18, Vrhnika, PE Ljubljanska 31, Vrhnika
Telefon: 01/750-24-89; Telefaks: 01/750-24-90; Mobilni: 031/678/490
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V 72. letu starosti je umrl

 Janez 
Založnik

Jakov Ivan
19. 1. 1939–10. 1. 2011 

Hvala vsem, ki ste ga obiskovali, 
mu pomagali in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi
Smolnik, januar 2011

Zahvala
ob boleči izgubi dobrega moža, 

očeta, tasta in dedĳa

Slavka 
Vindišarja,

od katerega smo se poslovili 13. 12. 2010 na ljubljanskih Žalah. 
Od srca se zahvaljujemo vsem, ki so ga v tako velikem šte-
vilu pospremili na njegovi zadnji poti, mu darovali cvetje, 
sveče in nam v teh težkih trenutkih stali ob strani in nam na 
kakršen koli način pomagali. Hvala gospodu županu Sumi-
ni za poslovilni govor, gospodu Vasji za kratko misel in zape-
to pesem ob njegovem preranem grobu. Zahvala tudi Stefanu 
za izpolnjeno obljubo ob grobu. Posebna zahvala dr. Rober-
tu Košaku z ortopedske klinike, ki nam je bil v veliko pomoč 
in tolažbo. Hvala tudi osebju UKC Ljubljana, oddelka uro-
logĳe, nevrologĳe in onkologĳe, oddelka H2 in oddelka C.  

Žena Alenka z družino

Zahvala 

Minka Končan 
s Črnega Vrha (1932 – 2010)

Odšla si, draga mama, 
skromno in potiho, 
za vedno v srcu bom nosila
zahvalo in spomine.

Snaha Marĳa Končan

Spomin na mamo pokopano
 –  komu ni drag, komu ni svet? 
Umrje mama vedno nam prerano, 
čeprav bi dočakala sto let.  
A. Medved 

Po dolgi bolezni nas je zapustila
draga mama Cita, 
ki dolga leta mežar’ca je bila, 
za cerkev sv. Jakoba skrbela, 
jo lepo krasila. 
Naj ji sv. Jakob zdaj izprosi sveti raj. 

Cita Nagode
rojena Mušič

1917–2011 
Iskrena hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu spremili na 
zadnji poti. Hvala za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sv. 
maše. Hvala g. d. p. Jožetu, ki ji je prinašal tolažbo v podobi sv. 
evharistĳe. Hvala g. župniku Blažu Gregorcu za poslovilne be-
sede in lep obred. Hvala PGD Blatna Brezovica, pevcem in Po-
grebni službi Vrhovec. Posebna zahvala MPZ društva invalidov 
Vrhnika za lepo petje. 
Žalujoči: sin France z družino, hči Ani z družino in sin Mirko

Zahvala

V 73. letu starosti nas je zapustil

Alojz  Lampret
27. 5. 1938 – 16. 12. 2010

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Komanĳa, december 2010

Zapustila nas je

Alojzĳa
Sajevic 
iz Sinje Gorice

(1925 – 2010)

Vsem ki ste jo imeli radi, jo obiskovali, negovali ter pospremili 
na zadnji poti, lepa hvala. 

Vsi njeni
Sinja Gorica, Koper, Kamnik

Januar 2011

Vse do zadnjega si upala,   
Odšla si na lepši kraj, kjer
da bolezen boš ugnala,   
ni trpljenja in bolečine.
a pošle so ti moči,   
Sedaj si naša najsvetlejša 
in zaprla trudne si oči.   
zvezda na nebu.

         ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše babi

Terezĳe Koprivec
1942-2010

po domače Anžikove Rezke iz Polhovega Gradca
Iskrena hvala vsem za pomoč in vzpodbudne besede v času njene bo-
lezni, posebna zahvala dr. Stržinarjevi,  osebju Onkološkega inštituta, 
dr. Kušarju in Cilki Škof. Hvala vsem, ki ste se od nje poslovili, darovali 
cvetje in sveče ter sočustvovali z nami. Hvala župniku g. Bogdanu Oraž-
mu za besede tolažbe in opravljeno sveto mašo  ter Društvu upokojen-
cev, Balinarskemu društvu, gasilcem PGD Polhov Gradec  za poslovilni 
govor. Zahvala tudi vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem in prĳate-
ljem za pomoč in sočutje takrat, ko smo ju najbolj potrebovali.

Vsi njeni.

12. 1. 2011 je v 88. letu tiho zaspal 
naš 

Mĳomir
Zdravković

polkovnik v pokoju, nosilec 
partizanske spomenice 1941

roj. 23. 3. 1923

Žalujoči žena Cirila, sin Milan, hči Vera, vnuki Tea, Dositej, Di-
mitrĳ, pravnuk Luka, sorodniki iz rodne Srbĳe in vsi, ki so ga
imeli radi. 

Vrhnika, Ljubljana, Dragomer, Beograd

Bolečino lahko skrĳeš,
tudi solzo zatajiš, 
a praznine, ki ostaja, 
nikoli ne nadomestiš.

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj nas je zapustil 
predragi sin, mož, oče, brat, striko, 

ujo

Mirko Pejić
25. 8. 1967 – 11. 12. 2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem, sosedom
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Za-
hvaljujemo se tudi osebju na nevrološki kliniki in Pogrebni služ-
bi Vrhovec, pevcem ter trobentaču. Hvala tudi župniku Blažu 
Gregorcu za lep cerkveni obred. Posebna zahvala tudi nečakinji 
Marini za ganljive besede ob slovesu. 

Žalujoči: mama Anđa, žena Valerĳa, hčerki Katarina in
Kristina, Maja Robert, sestri Kata in Marta ter brat Anto z 

družinami. 

Ko pomislim nate, me prevzame bolečina.
Skrĳem obraz v dlani in jočem, ker več te
ni.

Z A H V A L A
Mnogo prezgodaj nas je zapustil

 naš dragi sin, oče in brat

 Hildo 
Kovačič

(10. 6. 1967 – 14. 1. 2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje, podarjene svete maše, rože, ven-
ce in sveče. Zahvaljujemo se tudi osebju na Onkološkem inštitu-
tu v Ljubljani, patronažni sestri, medicinski sestri in zdravnici 
na Vrhniki za lajšanje njegovih bolečin ob iztekanju njegove živ-
ljenjske poti. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ste ga pospremili 
na zadnji poti.

Žalujoči: vsi njegovi

Po dolgotrajni bolezni se je tiho 
poslovila od nas

Frančiška 
Pajsar

rojena Nagode
(1940–2011)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prĳateljem,
sodelavcem in znancem, ki ste jo v velikem številu pospremili 
na zadnji poti. Hvala vsem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, 
svete maše in sveče. Hvala tudi Društvu  upokojencev Vrhnika, 
PGD Sinja Gorica, župniku Blažu Gregorcu za lepo opravljen 
obred, pevcem, patronažni sestri Lucĳi Jagodic Klipšteter in Po-
grebni službi Vrhovec. 

Vsi njeni 
Sinja Gorica, januar 2011

Zdaj se spočĳ, izmučeno srce, 
zdaj se spočĳte, zdelane roke. 
Zaprte so utrujene oči, 
le drobna lučka še brli.

23. 1. 1932 – 25. 12. 2010

ZAHVALA
Sporočamo žalostno vest, da je 

umrl naš ata in dedi

Pavel Brenčič 
iz Miznega Dola

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem,  
ki ste ga pospremili na njegovo zadnjo pot, mu darovali cvetje 
in sveče ter nam izrekli sožalje. Hvala g. dekanu Blažu Gregorcu 
za opravljen obred in sveto mašo, Pogrebni službi Vrhovec in 
pevcem z  Zaplane za odpete žalostinke. Zahvaljujemo se vsem, 
ki se ga spominjate z lepo mislĳo.

Žalujoči: sin Peter in hčeri Vera in Joži z družinami ter vnuk 
Vojko
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Zahvala
V 99. letu starosti je za vedno 

zaspala naša draga mama, babica 
in prababica

Roza Rode
roj. Tominec 

23. 8. 1912 – 14. 12. 2010
Jeroncova mama iz Ljubgojne

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje, cvetje in sveče. Posebej se za-
hvaljujemo ga. Dunji Piršič - Koren in patronažni sestri ga. Anki 
Suhadolc za oskrbo in nego  ter g. župnikoma Janezu Mihelčiču 
in Alojzĳu Golobu za duhovno oskrbo v času njene bolezni. Za-
hvaljujemo se g. župniku Janezu Smrekarju za opravljeno po-
grebno slovesnost, pevcem, Pogrebni službi Vrhovec in vsem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: vsi njeni

Ko da so angeli krila razpeli 
preko polja in preko srca,
ko da so v dalji tiho zapeli, 
tiho zapeli in odhiteli v bleščečem molčanju 
onkraj sveta. (S. Kosovel) 

Zahvala 
V miru je za vedno zaspal naš dragi

Franc Zalar 
strojevodja v pokoju 

30. 6. 1932 – 8. 11. 2010 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem 
in prĳateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete
maše. Prav tako se zahvaljujemo zdravstvenemu osebju ZD Bo-
rovnica, Pogrebni službi Pieta, pevcem, trobentaču ter gospodu 
župniku Janezu Šilarju. Hvala vsem, ki ste ga ob njegovem slo-
vesu pospremili k večnemu počitku. 

Žena Pavla, sin Marko in hči Zdenka z družinama 
Borovnica, november 2010 

Pelje me vlak v daljave, daleč tja v širni svet.

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče.
Ni več tvojega smehljaja
le delo tvojih pridnih rok ostaja.

Z a h v a l a 
V 89. letu starosti nas je zapustila 

naša draga 

Frančiška 
Žitko

z Drenovega Griča
1921–2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete 
maše. Hvala župniku Blažu Gregorcu za lep pogrebni obred, Po-
grebni službi Vrhovec, pevcem in pogrebcem ter vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
 Drenov Grič, december 2010

Zahvala
ob boleči izgubi našega dragega 

moža in očeta

Antona 
Setnikarja

iz Dragomerja

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem in
znancem, ki ste nam izrekli sožalje in ga pospremili na njegovi 
zadnji poti ter mu poklonili cvetje in prižgali sveče. 

Žena Francka, hčeri Ivica in Mateja z družinama

Živela boš naprej 
v naših spominih.

Zahvala
V boju s kruto boleznĳo je omagala

in se tiho poslovila od nas draga 
žena, mami, babica in hči

Jožica Grilc
rojena Mihalič

(29. 3. 1952 – 5. 12. 2010)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sošolkam in sošol-
cem, sodelavcem, prĳateljem, vaščanom in  drugim za izrečeno
sožalje, podarjeno cvetje, sveče, vence in tolažbo. Posebna za-
hvala  velja osebju DUV za kakovostno nego in pomoč v njenih 
najtežjih trenutkih iztekajočega se življenja ter sošolkam in so-
šolcem za podarjen nagrobni napis. Hvala Pogrebni službi Pi-
eta, pevcem, trobentaču, g. Tršarju za izrečene zadnje besede in 
vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti. 

Žalujoči: mož Drago, hči Katja, sin Dejan, vnuk Aleks in 
mami Joži

Borovnica, december 2010

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 
a spomin nate,  
bo vedno ostal.

V 61. letu starosti je od nas za 
vedno odšel dragi mož, oče, brat in 

dedek

Alojzĳ Meden
3. 6. 1949 – 17. 12. 2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prĳateljem
za izrečeno sožalje, podarjene svete maše in sveče. Hvala gospodu 
župniku Janezu Šilarju za lepe besede in lepo opravljen cerkveni 
obred ter Pogrebni službi Pieta. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi 
in ste ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.  

Žena Ljubica, sin Zvone s Katjušo, hčeri Gabi in Sonja z 
družinama ter vnuki Jan, Nuša, Nino, Jaka in Maja 

Borovnica, december 2010

Zelo je prazen dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče. 
Odšel je s tabo tvoj nasmeh, 
ki spremljal nas bo na vseh poteh. 

Zahvala
Ob prezgodnji izgubi žene, mame, 

babice

Marĳe Pavlič
po domače Majde

1. 4. 1933 – 25. 12. 2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete 
maše. Zahvaljujemo se tudi DU Vrhnika in gasilcem ter Pogreb-
ni službi Vrhovec, pevcem, pogrebcem, trobentaču in župniku. 
Hvala vsem, ki se ste jo pospremili na zadnji poti, jo spoštovali 
in imeli radi. 

Mož Rudi, hči Darja z možem Mirom in sinom Mitjem
Drenov Grič, december 2010  

V slovo 
gospe Vidi Ogrin

Pride čas, ko si izmučeno srce želi le spati, 
v sen večni potovati.

Ko spoznaš, da življenje ni, 
kar se zdi, da je le korak na poti k večnosti.

Spomini so večni, 
ohranjeni v srcih njenih dragih in med nami vsemi.

Delavci Zdravstvenega doma Vrhnika

Mirno in spokojno si zaspala, 
v večni sen od nas odpotovala. 
Naj bo srečno Tvoje potovanje
in pogosto vračaj se nam v sanje.

Zahvala

Marĳa Končan
rojena Pustovrh

2. 1. 1932 – 9. 12. 2010

Izteklo se je življenje in trpljenje naše žene, mame, babice in pra-
babice. Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prĳateljem,
sosedom, sodelavcem MVA, d.o.o., in OŠ Polhov Gradec ter 
vsem znancem za tolažbo, darovano cvetje in sveče ter izreče-
no sožalje. Posebna zahvala Marĳinim sestram v Vincencĳevem
domu v Štepanjskem naselju, medicinskim sestram za pomoč na 
domu, Pogrebni službi Vrhovec, trobentaču, pevcem ter župniku 
Marjanu Arharju. Zahvala vsem, ki ste jo pospremili k večnemu 
počitku.

Žalujoči: mož Ivan, hčerke Majda, Jožica, Janja, 
Danĳela ter snaha Marĳa z družinami

Črni Vrh, december 2010

Zahvala 
Ob slovesu našega moža, očeta, 

dedka in pradedka

Ivana Puša
(1924–2010)

se njegova družina zahvaljuje sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje, cvetje in sveče ter vsem, ki ste ga pospre-
mili na njegovi poslednji poti. Hvala tudi Pogrebni službi Vrho-
vec, pevcem in trobentaču. Lepa hvala tudi zastavonošem KO 
ZZB Dobrova, upokojencem, gasilcem in g. župniku Golobu za 
opravljen obred.

Vsi njegovi, 
Dobrova, december 2010

Hiša prazna je in pusta,
nekoč prĳazna,
danes tuja nam se zdi,
nikogar ni, dom molči.

Zahvala
Svojo življenjsko pot je sklenila 

naša draga mama

Alojzĳa
Slovša, 

rojena Buh 
 s Planine nad Horjulom

*1922  + 2010

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prĳateljem
in znancem za izrečeno sožalje. Hvala g. župniku Andreju Se-
verju za lepo  pogrebno slovesnost. Hvala vsem, ki ste se prišli 
poslovit od naše drage mame.

Vsi njeni

Zdaj se spočĳ,
izmučeno srce, 
zdaj se počĳte,
zdelane roke. 
Zaprte so utrujene oči, 
le moja drobna lučka 
še brni. 

Zahvala

Vida Ogrin
s  Stare Vrhnike

Ob prerani izgubi naše drage mame izrekamo iskreno zahvalo 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Posebno zahvalo 
izrekamo vsem zaposlenim v Domu na Vrhniki, g. dr. Drašlerjevi 
za posebno skrb. Hvala pevcem Okteta Raskovec, vnuku troben-
taču in gospodu Blažu za lepo opravljeno pogrebno slovesnost, 
hvala tudi Pogrebni službi Vrhovec. Hvala vsem, ki ste nam stali 
ob strani v težkih trenutkih, v upanju, da jo boste ohranili v naj-
lepšem spominu. 

Žalujoči: hčerke z družinami, vnuki in pravnuki
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Ime in priimek:

Točen naslov:

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat na mesec v nakladi 13500 izvodov za Občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer, brezplačno pa ga prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Izdajatelj glasila je javni zavod »Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika«, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika, soizdajateljice pa so Občina Borovnica, Občina Horjul in Občina Dobrova-Polhov Gradec. Uredništvo: Simon Seljak (v.d. urednika) in Gašper Tominc (novinar in organizator). Dopisniki: France Brus, dopisnik 
za Občino Horjul; Gašper Tominc, dopisnika za Občino Dobrova-Polhov Gradec; Damjan Debevec, dopisnik za Občino Borovnica, dopisnica za občino Log - Dragomer; Vesna Erjavec, lektoriranje: Marjetka Šivic; vnašanje besedil: Sabina Ahčan. Naslov uredništva: Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika, NAŠ ČASOPIS, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (01) 750-66-38 ali h.c. 750-66-30, Telefaks: (01) 750-66-36. Elektronska pošta: nascasopis@zavod-cankar.si. Pokličite nas lahko tudi po mobitelu: Gašper Tominc (031 392 153) ali Simon Seljak (040 
234 090). Oglasi: 1 cm v stolpcu za ekonomske oglase 3,76 EUR, na prvi strani velja dvojna cena. Vsi objavljeni prispevki so last Našega časopisa. Brez pisnega soglasja uredništva Našega časopisa je prepovedana vsakršna reprodukcĳa, distribucĳa, predelava ali dajanje avtorskih
del ali njihovih delov. Zahvale so po enotni ceni 56,33 EUR, mali oglasi so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, v ceno še ni vštet 20 % DDV, oglasi so lektorirani s strani naročnika. Strani časopisa pred tiskom ne pošiljamo v predogled avtorjem 
prispevkov. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Upoštevajte rok za oddajo rokopisov, da zagotovimo jezikovni pregled. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagandnih sporočil. Prosimo, naj bodo prispevki, poslani za objavo, opremljeni s polnim imenom in 
naslovom; če je mogoče, naj jim bo dodana telefonska številka, na kateri lahko preverimo avtentičnost avtorja. Uredništvo bo objavilo le prispevke strank, ki bodo pisale o svojem delu, načrtih in aktivnostih. Grafična realizacĳa: Tomograf, Tomo Cesar,  s.p., Novo mesto.

Rešitev križanke »Sreča«: praznik, ravnalo, eze, por, dl, sove, ni-
kotin, zdravo novo leto, eak, lov, dz, nivo, en, okol, kot, ale, mlev, 
et, risa, tn, aka, zoi, j, zoren, miklavž, okraski, žrd, l, r, jne, ika, eil, 
cof, kamela.

Rešitev asimetrične križanke prejšnje številke (vodoravno): Ska-
ne, poldne, orbita, Daruvar, Santander, kapa, Amor, tipka, JAT, 
prožilo, Visla, mlaka, ritem, Kaaba, Bizet, ralka, arboret, Ain, Ro-
van, Aron, kros, artistika, ekstaza, klicar, katoda, svaja.

sestavil: Peter UdirSIMETRIČNA KRIŽANKA

Nagrade za križanko »Sreča« 
Tudi tokrat smo v uredništvo prejeli na desetine pravilno izpolnje-
nih križank prejšnje številke. Nosila je pomenljiv naslov »Sreča« in 
slednjo so zagotovo imeli naslednji posamezniki. 
1. nagrada (100 evrov) – Nika Keber, Ljubljana
2. nagrada (80 evrov) – Janja Bak, Bevke   
3. nagrada (60 evrov) –  Martina Brkovič, Vrhnika
Knjižne nagrade bodo prejeli: Angelca Tominec, Polhov Gradec; 
Franc Kožuh, Gabrje; Mateja Milosavljević, Borovnica; Timea 
Topolovec, Vrhnika; Miroslava Drmota, Sinja Gorica.
Vsem nagrajencem čestitamo! Prejemniki denarnih nagrad naj 
sporočĳo na uredništvo še svojo davčno številko, EMŠO ter številko
transakcĳskega računa (pripišite tudi, pri kateri banki imate odprte-
ga). Prejemnikom knjižnih nagrad ni treba ničesar sporočati. 

Križanka »Športnik Vrhnike«
Športna zveza Vrhnika je v petek 21. januarja v osrednjem vrhniškem 
kulturnem hramu podelila najbolj zaslužnim športnikom vrhniške 
občine priznanja. Med drugim je razglasila tudi športnika leta. Kdo 
je to bil in kaj se je dogajalo, si lahko preberete v posebni reportaži na 
športnih straneh Našega časopisa. Naj po prebranem pričujoča kri-
žanka še enkrat osveži vaš spomin… 
Izžrebali bomo tri nagrade: 
1. nagrada: 80 evrov
2. nagrada: 60 evrov
3. nagrada: 40 evrov
Prav tako bomo izžrebali še tri praktične nagrade – majice z napi-
som Naš časopis.
Rešene križanke pošljite do 17. februarja 2011 na naslov: Naš časopis, 
Tržaška cesta 9, p.p. 54, 1360 Vrhnika. Na ovojnico pripišite »nagrad-
na križanka«.
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MOLEK SERVIS 
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V������������������������
�� 041 26 48 48,  T: 01 750 51 70
�������������������������m
www.molekservis.com

TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen
posrednik Mobitel d.d. 

Hudo zamrznjene cene!
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Sony
Ericsson Cedar
5€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Mobitel
Ena
5€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 12 mesecev.

Nokia 2220
1€*
* Sklenitev novega naročniškega 

razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Nokia 7230
1€*
Paket vsebuje
2Gb MicroSD

* Sklenitev novega naročniškega razmerja Povezani 35/45/77 ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Samsung B2100
1€*

* Sklenitev novega naročniškega razmerja 
Povezani 35/45/77 ali podaljšanje 

obstoječega za 12 mesecev.

Samsung C3060
35€*

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja Penzion paket Plus ali 
podaljšanje obstoječega za 12 

mesecev.

Sklepanje novih naročniških razmerij in podaljšanje obstoječih za Mobitel d.d.

obstoječega za 24 mesecev.obstoječega za 24 mesecev.

Nokia 
1€*
Paket vsebuje
2Gb MicroSD


